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vše, co potřebujete vědět
před letními prázdninami
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PROSTĚJOV Uplynulý čtvrtek večer zasahovaly v pros-
tějovské ulici Pod Kosířem policejní hlídky, před kterými
vyskočil z okna domu muž. Ten se před strážci zákona ukryl 
tam, kde jej nikdo nehledal. Policisté jej objevili jen díky 
pozornosti procházejícího chodce. Proč před nimi chlapík 
riskoval život? A co vůbec tomu všemu předcházelo? 

Veèerní drama Veèerní drama 

v ulici Pod Kosíøemv ulici Pod Kosíøem

Michal KA DLEC
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Na pøehradu šel pìšky

Prostějov (mik) – Rockový festival na plá-
ži U Vrbiček začal první akcí předminulou 
sobotu a nechyběl na ní tradičně ani Jaro-
slav Dolejší z Prostějova. Zatímco návštěv-
níci Burger Rock Festu se v drtivé většině 
dopravili na přehradu na kolech nebo vy-
užili autobusový svoz, tento muž středního 
věku se letos za kulturou a dobrým jídlem 
vydal pěšky! „Jsem zvyklý dát si na podob-
ných akcích nějaké to pivečko a štamprli. 
Tím je vyloučeno, abych jel autem nebo 
na kole, nebudu pak riskovat, že mě někde 
v Mostkovicích odchytí policajti. A proto-
že se mi nechtělo autobusem, vydal jsem 
se na přehradu a potom v noci zpátky po 
svých,“ pochlubil se Večerníku Jaroslav 
Dolejší. Jak dodal, cesta z Plumlovské ulice 
v Prostějově až na pláž U Vrbiček mu trvala 
35 minut. „Šel jsem svižně,“ usmál se muž 
středního věku. 

Také vlaky jsou prázdné

Prostějov (mik) – O kritice ohledně 
prázdných linek MHD v Prostějově už 
toho bylo napsáno dost, ale podle svě-
dectví seniorky Libuše Charvátové trpí 
nedostatkem cestujících také České dráhy. 
„Jezdím dvakrát týdně vláčkem z místního 
nádraží do Ptenskébo Dvorku na chatu. 
Ještě před pár roky byl vlakový spoj vyjíž-
dějící z Prostějova po osmé hodině ranní 
naprosto narvaný. Teď? Ve dvou vagonech 
nás jede tak maximálně deset,“ posteskla si 
paní Charvátová. Holt je jiná doba, každý 
má teď auto... 

Wolker stále táhne... 

Prostějov (mik) – Tato turistická atrakce 
je k mání na prostějovském náměstí už 
přes čtyři roky, ale stále přitahuje návštěvní-
ky našeho města. Bronzová socha sedícího 
Jiřího Wolkera na lavičce v centru města 
je neustále v obležení. „Přijeli k nám na ví-
kend příbuzní z Jindřichova Hradce a prv-
ní, po čem se ptali, bylo, kdy půjdeme na 
náměstí za Wolkerem. U lavičky strávili asi 
hodinu a fotili se s ním ze všech stran,“ na-
psal Večerníku Jiří Zapletal z Prostějova. To 
s tím Wolkerem byl dobrý tah, páni rádní! 

RYCHLÝ
NÍK

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 9. prosince 1963 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská poli-
cie celostátní pátrání už 10. února 2018. 
Jeho zdánlivé stáří je v rozmezí od 55 do 
60 let, měří okolo 180 centimetrů, má 
střední postavu, hnědé oči a šedé vlnité 
vlasy.

VLASTIMIL MEDŘÍK 

se narodila 29. května 2006 a  trvalé 
bydliště má hlášeno v okrese Prostějov. 
Na hledanou vyhlásila prostějovská po-
licie celostátní pátrání dne 16. června 
2022. Její zdánlivé stáří je v rozmezí od 
15 do 16 let, měří okolo 160 centimet-
rů, má hubenou postavu, modrozelené 
oči a hnědé obarvené rovné vlasy. 

SABINA DOBRÁ 

po dvojici hledaných

Ať si Putin zavře kohoutky s ropou 
třeba celé Evropě, stejně je mini-
málně Česká republika zachráně-
na. Jak totiž Agentura Hóser zjis-
tila, na Záhoří, ještě na katastru 
Prostějova, bylo objeveno bohaté 
ložisko ropy! 
„K tomuto nálezu přispěla náhoda. 
Byla nám nahlášena ekologická ne-
hoda. Jeden z místních chatařů uve-
dl, že v  lese na Záhoří někdo vylil 
cosi mastného a  páchnoucího mezi 
stromy. Když hasičské jednotky do-

razily na místo, bylo zjištěno, že ze 
země prosakuje černá tekutá hmo-
ta. Zavolali jsme odborníky z  řad 
geologů,“ prozradil Zdenda Košák, 
tiskový mluvčí Požárního záchran-
ného sboru Olomouckého kraje. 
Následný týdenní geologický prů-
zkum přinesl překvapivé výsled-
ky. „Ano, v  podzemí na Záhoří je 
obrovské ložisko ropy i  zemního 
plynu,“ potvrdil stručně na dotaz 
Agentury Hóser Alfréd Skvrna, 
hlavní inženýr Geologického insti-
tutu v Praze. 
Tato zpráva se okamžitě rozletě-
la do světa a  pochopitelně potěšila 
i  prostějovské radní. „Momentál-
ně jednáme se starosty Mostkovic 

a Plumlova, ložisko ropy se nachází 
i  na jejich katastrech. Oni ale ne-
mají dostatek financí, takže se do 
těžby pustíme my. Vytvoříme spe-
ciální těžařskou společnost, která 
už v  příštích týdnech začne praco-
vat na výstavbě těžební soupravy. 
Počítáme s  tím, že ropu na Záhoří 
začneme těžit už v září tohoto roku. 
A budeme ji dodávat do celé republi-
ky, samozřejmě včetně zemního ply-
nu. Otázkou ale zůstává doprava,“ 
uvedl primátor Prostějova Franci-
mór Kopačka s  tím, že v první fázi 
se bude jednat o  dopravu ropy do 
českých rafinerií pomocí nákladních 
cisternových vozidel. „Zahájili jsme 
také rokování s  vládou o  výstavbě 

plynovodu a ropovodu ze Záhoří do 
Kolína a  Litvínova,“ doplnil první 
náměstek primátora Prostějova Jiří 
Nikamnepospíchal. 
Kromě toho, že nález ložiska ropy 
a  zemního plynu zachrání Českou 
republiku od výpadku těchto su-
rovin z  Ruska, zisk z  těžby bude 
významnou položkou příjmů roz-
počtu města Prostějova. „Půjde 
o stovky miliard korun ročně,“ při-
takal primátor Kopačka. 
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura

Zpravodajský a společenský týdeník PROSTĚJOVSKÝ Večerník. Vychází 1x týdně po celém území Prostějovska. Vydává: Haná Press s.r.o. Sídlo firmy: Olomoucká 10, 796 01 Prostějov. IČO:  26782294. 
Provozovna a příjem inzerce: Vápenice 19, Prostějov (608 960 042, inzerce@vecernikpv.cz, Silvie Pospíšilová). Výrobní sekce: Průmyslová 20, Prostějov.  Kontakty: 582 333 433, 608 960 042, vecernik@pv.cz. 
Provozní ředitel a šéfredaktor: Petr Kozák (608 706 148, kozak@pv.cz). Vedoucí redaktor: Michal Kadlec (redakce@vecernikpv.cz). Redaktor: Martin Zaoral (editor@vecernikpv.cz).  
Redaktor sportu a zpravodajství: Michal Sobecký (sport@vecernikpv.cz). Telefonický kontakt na oddělení zpravodajství, sportu a kultury: 608 723 851. 
Grafické oddělení: Zdeněk Tesař (grafik@vecernikpv.cz), Zuzana Brázdilová (grafika@vecernikpv.cz).
Vedoucí obchodního oddělení: Hedvika Kozáková (733 325 041, reklama@vecernikpv.cz).  
Fakturace, administrativa a zástupkyně provozního ředitele: Romana Majchráková(773 775 648 , administrativa@vecernikpv.cz). 
Tiskne: MAFRAPRINT a.s., Pavelkova 7, Olomouc. Rozšiřují: společnost PNS, a.s. a soukromí prodejci. Distribuci pro předplatitele provádí Česká pošta, s.p.  Materiály označené -pr- jsou placenou inzercí.
„PROSTĚJOVSKÝ Večerník“ je ochrannou slovní grafickou známkou. Registrováno pod číslem 037090297. Evidováno u Ministerstva kultury České republiky pod číslem MK ČR E 11906

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

Případ, který provází určitá zá-
hada, teď vyšetřují prostějovští 
policisté. Žena středního věku 
bydlící v Brněnské ulici nahlási-
la, že ji někdo v jejím bytě během 
nočních hodin okradl. Podle je-
jího vyjádření se někdo cizí do-
stal neznámým způsobem přes 
vstupní dveře do uzamčeného 
bytu a  okradl ji pak o  fi nanční 
hotovost… 

Poškozená žena podle policistů 
vypověděla, že nějaký chmaták 
jí odcizil takřka padesát tisíc 
korun z  kabelky, kterou měla 
na věšáku v  předsíni. Policisté 
po uvedeném pachateli pátrají 
a případ zatím šetří pro trestný 
čin krádeže s  dvouletou trestní 
sazbou.

46 000

KRIMI•• Pondělí •• 
Nové trablet. Říká se, že alkohol vaše problémy nevyřeší. Jenže mléko 
také ne... Rozdíl je v tom, že na rozdíl od mléka vám alkohol může spoustu 
potíží nadělat. Určitě to platí, pokud pod jeho vlivem sednete za volant. To 
se začátkem týdne v kraji stalo hned devíti řidičům, které při tom přistihli 
policisté během velké dopravně bezpečnostní akce.  

•• Úterý ••
Zahraniční posily. Potká se Rumun, Polák a Čech. To ovšem není začá-
tek vtipu, ale směny ve Volkswagenu... Nejen německé automobilky jsou 
už zcela závislé na gastarbeitrech. Své o tom ví nejedna prostějovská fab-
rika. Nelze se divit, že občas některý ze zahraničních dělníků skončí také 
před soudem. Kvůli rvačce na ubytovně se to „podařilo“ Petru Ursachemu 
z Rumunska. 

•• Středa ••
Zahrada zdraví. „Lékař léčí, příroda uzdravuje,“ uvědomoval si už staro-
věký lékař Hippokrates. Stará moudrost rovněž praví, že „není na světě 
bylina, aby na něco nebyla.“ Nakouknout do tajemství bylin rostoucích 
v  prostějovské botanické zahradě mohli lidé během prohlídky s  litovel-
ským bylinkářem Vláďou Vytáskem. 

•• Čtvrtek ••
Španělsko ve zkratce. V jednom španělském časopisu vyšla nejkratší re-
portáž z corridy: „Býk, dva toreadoři... Býk, jeden toreador... Býk!“ Nemé-
ně jako corrida patří ke Španělsku také flamenco. Právě tento tanec ovládl 
oranžerii v areálu zámku v Čechách pod Kosířem.

•• Pátek ••
Pokročilá láska. Říká se, že s  láskou je to jako s životní pojistkou. Čím 
je člověk starší, tím vyšší jsou poplatky... O tom, že se láska na věk ani na 
místo neohlíží, vypráví česká komedie Srdce na dlani. Film byl následující 
víkend k vidění v letním kině v Mostkovicích.

•• Sobota ••
Svatojánské sladkosti. „Jdu za tebou, nechť cokoli se stane! I  smrt je 
sladká z  ruky milované.“ Tak zní citát ze hry Williama Shakespeara Sen 
noci svatojánské. Krásný svatojánský víkend si uspořádali v Čechách pod 
Kosířem, kde byla mimo jiné připravena pátrací hra v zámeckém parku či 
výstava bonsají. 

•• Neděle ••
Život na kole. „Život je jako jízda na kole. Abyste udrželi balanc, musíte 
se neustále pohybovat dopředu,“ všiml si Albert Einstein. Jízda na kole do 
našeho života přináší kromě hormonů štěstí také spoustu dalších benefitů 
důležitých pro zdraví. Vyrazit na projížďku lidé mohli během akce nazvané 
Vrahovický bicykl. 

„7 dnù Veèerníku v kostce“„7 dnù Veèerníku v kostce“

Foto: Josef Popelka

FOTOFOTO
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PROSTĚJOV Informační tabule v centru města ohledně aktuální možnosti zaparkovat na některém z placených parko-
višť byl hodně dobrý nápad. Řidiči se podle nich skutečně orientují. Ale tento snímek z ulice Vápenice je nyní dvojnásob 
výstižný. O tom, že ve Školní je volno, má v těchto dnech dvojsmyslný význam. Jednak to znamená, že na zdejším parko-
višti můžete v klidu zaparkovat, a druhak – vždyť za pár dní dětem končí ŠKOLNÍ rok a mají dvouměsíční ŠKOLNÍ volno! 

Tak hezké prázdniny...

 Michal KADLEC

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Po 27.6.
31 °C
16 °C

Ladislav

Po 4.7.
28 °C
14 °C
 Prokop

Út 28.6.
24 °C
13 °C
 Lubomír

Út 5.7.
24 °C
14 °C

Den věrozvěstů

St 29.6.
25 °C
13 °C
 Petr a Pavel

St 6.7.
24 °C
19 °C
Upálení Jana Husa

Èt 30. 6.
28 °C
15 °C
 Šárka

Èt 7.7.
26 °C
15 °C
 Bohuslava

Pá 1.7.
29 °C
17 °C
 Jaroslava

Pá 89.7.
32 °C
16 °C
 Nora

So 2.7.
29 °C
17 °C
 Patricie

So 9.7.
29 °C
16 °C
 Drahoslava

Ne 3.7.
27 °C
14 °C
 Radomír

Ne 10.7.
28 °C
15 °C
 Amálie/Libuše

Školní Školní 
– – 

volno? volno? 

No jasně!

rubrikyrubriky
VečerníkuVečerníku

Nejsou líní na krok. Prostějovský 
primátor František Jura ocenil nej-
lepší účastníky akce 10 000 kroků. 
Celkem se k této výzvě přihlásilo 444 
obyvatel, což je třetí nejvyšší počet 
účastníků ze všech měst České re-
publiky. A  Prostějované ušli během 
dubna 95 309 kilometrů. 

„Pastelkovné“ pošle vedení pro-
stějovského magistrátu i  letos 
a  tato částka pomůže základním 
školám při nákupu potřebných 
pomůcek prvňáčkům. 

486 000

„JAKO STARÝ 
MUZIKANT SI SVÉ 

KOLEGY RÁD 
POSLECHNU!“

První náměstek primátora Prostějova 
Jiří Pospíšil je podle svých slov rád, že 
mohl převzít záštitu nad festivalem 
Rock Maier Fest s charitativní akcí. 

MORENITO DE TRIANA 
Slovenský kytarista, vlastním jménem 
Stanislav Kohútek, během akce Fla-
menco pod Kosířem umožnil v pátek 
návštěvníkům poznat taje a  krásy 
španělské hudby. 

Foto: internet

Žhář si vybral trubky. Policie vy-
šetřuje případ, ke kterému došlo na 
katastru příměstské části Prostějově 
Žešova. Neznámý pachatel polil 
hořlavou látkou vodovodní umělo-
hmotné trubky a zapálil je. Nikdo 
nechápe, proč si vybral k vandalské-
mu činu právě tento cíl... 



ve finále ve finále 
Miss Miss 
Baculaté Baculaté 
Křivky! Křivky! 
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František JURA,

Tento týden končí školní rok a dětem začí-
nají vysněné prázdniny. Při této příležitos-
ti bych rád poděkoval všem pedagogům 
za jejich práci. Uvědomuji si, že povolání 
učitele patří k těm vůbec nejnáročnějším, 
a mám před každým z nich velký respekt. 
S vděčností vzpomínám na své vlastní uči-
tele a na získané dovednosti, které jsem si 
díky nim přenesl do života.
Zároveň prosím všechny rodiče, jejichž 
dětem se třeba letos dařilo méně, aby vý-
sledky svých potomků brali s nadhledem. 
Žádná známka a  žádné hodnocení by 
neměly být důvodem k obavám dětí při-
jít s vysvědčením domů. Domov má být 
jejich jistotou a bezpečným přístavem, ve 
kterém najdou lásku a  pochopení svých 
blízkých. A to i ve chvílích, kdy se jim ne-
daří.
Přeji všem krásné prázdniny plné slunce, 
dobrodružství a vůbec všeho, co v dětském 
věku k letním měsícům patří.

20
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PROSTĚJOV Další ročník Sportovních her pro dříve narozené, jež se konaly ve čtvrtek 
v Domově seniorů v Nerudově ulici v Prostějově, přinesl všem účastníkům spoustu zážitků. 
Zejména pánové byli u vytržení, když se před nimi během kulturního programu „prsily“ kaba-
retní tanečnice ze skupiny Adora Dance.  (mik)

EXKLUZIVNÍ REPORTÁŽ ČTĚTE NA DVOUSTRA NĚ 28-29

Povyražení pro seniory!Povyražení pro seniory!

Foto: Michal Kadlec

Foto: Gabriela Natale

Michal KA DLEC
PROSTĚJOV Šestadvace-
tiletá Veronika Buriánková 
(na snímku), dnes už bý-
valá pracovnice prostějov-
ského magistrátu, dosáhla 
obrovského úspěchu, když 
v  soutěži Miss Baculaté 
Křivky postoupila do celo-
státního finále! To se usku-
teční v  září tohoto roku 
v  Kolíně. A  rozhodně tam 
nebude bez šancí. Sympa-
tickou „boubelku“ čeká 
v  klání  společně s  dalšími 
jedenácti finalistkami ně-
kolik disciplín včetně pře-
hlídky ve spodním prádle. 
„Těším se na 
pořádnou dám-
skou jízdu,“ pro-
zradila exklu-
zivně Večerníku 
slečna Veronika. 29

Jaroslav Doležel předložil důkazy o okolnostech úmrtí
PROSTĚJOV Možná si na to vzpomene-
te. V polovině června roku 2020 zasáhla 
prostějovskou veřejnost zpráva o smrti 
čtyřiatřicetileté kosmetičky Michaely 
Čalové. Tehdy okamžitě zaplnily sociální 
sítě diskuse o tom, že za jejím tragickým 
koncem stál její partner, kvůli kterému 
měla spáchat sebevraždu. Rovněž bratr zemřelé Luděk Čala pár týdnů po smrti 
své sestry Večerníku tvrdil, že její tehdejší přítel Michaelu dlouhodobě týral, a to 
fyzicky i psychicky. Jenže... Po dvou letech se redakci Večerníku přihlásil právě 
Jaroslav Doležel. Ano, právě tento muž si prožil po celé dva roky hotové peklo, 
pravidelně dostával výhružné dopisy od nejrůznějších lidí, SMS zprávy a čelil 
i osobním útokům. „Já jsem Michalku v žádném případě nijak netýral, naopak 
jsem se jí snažil všemocně pomoct. Za její smrt je zodpovědná její rodina a pře-
devším její zdravotní stav. Mám důkazy,“ ohradil se proti nařčení Jaroslav Doležel. 
A právě jím předložené důkazy redakci Večerníku vrhají na skutečnost stín a jeví 
se v jiném světle, než přede dvěma roky zmiňoval bratr zemřelé...

>>>více na straně 30
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Michal
KADLEC

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

150 Kč150 Kč
Více informací na: 

582 333 433, 608 960 042, 
predplatne@vecernikpv.cz 
či v redakci na Vápenici 19.

Platí pro 8 vydání.
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Dva týdny po napadení mladé 
matky s  dítětem místními rom-
skými fúriemi se situace v  Dob-
romilicích zklidnila. Ovšem jak 
jsme zjistili, pouze navenek. Do 
obce mnohem častěji zajíždě-
jí policejní hlídky z  nedalekých 
Němčic nad Hanou, problémové 
občany navíc údajně vystrašila 
sobotní svatba místního člena 
skinheadského hnutí. Jenže mezi 
starousedlíky to vře. Dokonce prý 
chtějí založit domobranu! 
„Každou hodinu tudy projede poli-
cejní auto. Ale to myslíte vážně, že nás 
dva policajti ochrání? Jsou tady čtyři 
stovky cikánů, ze kterých jde strach. 
Domobrana složená ze starousedlíků, 
a  klidně i  slušných Romů, by situaci 
vyřešila,“ svěřil se Večerníku jeden 
z místních občanů. Starosta obce bude 
v  nejbližších dnech žádat o  účinnou 
pomoc jak krajské policejní ředitelství, 

tak i hejtmana Olomouckého kraje.  
Po nedávném incidentu, kdy několik 
romských žen napadlo matku s dítě-
tem na autobusové za stávce v Dob-
romilicích a těžce ji zranilo, je v této 
obci napjatá atmosféra. Několik 
zdejších občanů exkluzivně Večer-
níku sice potvrdilo, že po častějších 
hlídkách Policie ČR nastal jakýsi 
klid, domorodci jsou ale pořádně 
nažhaveni. „Občané jsou pobouřeni 
a namíchnutí,“ charakterizuje situaci 
starosta Dobromilic Pavel Drnovský. 
Vraťme se v úvodu k incidentu, který 
v  Dobromilicích ještě více zjitřil už 
tak hustou atmosféru. Třiatřicetile-
tá žena, která se svým sedmiletým 
synem čekala ráno na autobusové 
zastávce a  byla fyzicky napadena 
čtyřmi romskými ženami, z  nichž 
jedna jí kopancem rozdrtila menis-
kus, prodělala operaci. Lékaři právě 
vypracovávají posudek s povahou je-

jího zranění, na který netrpělivě čeká 
policie. „Podle tohoto znaleckého 
posudku se bude vyvíjet vyšetřová-
ní celého incidentu. Zatím případ 
vedeme jako přestupek,“ uvedl ex-
kluzivně pro Večerník Pavel Novák, 
vedoucí Územního odboru Policie 
ČR v Prostějově. Podle našich zpráv 
z  jiných zdrojů však policisté pře-
hodnotí právní kvalifikaci na trestný 
čin ublížení na zdraví. A  tady hrozí 
romské útočnici z  Dobromilic až 
tříleté vězení. „Ten incident by určitě 
zasloužil co nejpřísnější potrestání. 
Byla by to však kapka v  moři, pro-
blém s Romy v naší obci to nevyřeší. 
V co nejbližší době osobně požádám 
o pomoc a razantnější řešení situace 
v  Dobromilicích Krajské ředitelství 
Policie ČR v Olomouci a stejně tak 
krajský úřad. Zdá se mi, že mnozí 
tamní situaci podceňují, ale napětí 
mezi Romy a  starousedlíky může 

brzy eskalovat,“ sdělil Večerníku Pa-
vel Drnovský, starosta Dobromilic. 
„Máme na tyto dvě instituce jasné 
požadavky. Chceme v obci pořádek 
a  bezpečí, ovšem policie z  Němčic 
nad Hanou při vší úctě a  všem ak-
tuálním opatřením z její strany nám 
toto nedokáže zabezpečit. Jen naiva 
by mohl uvěřit tomu, že dvoučlenná 
hlídka, která má navíc na starost dal-
ších dvaatřicet obcí na Němčicku, by 
mohla zajistit klid a bezproblémové 
soužití s  více než čtyřmi stovkami 
Romů u nás v Dobromilicích,“ míní 
starosta Drnovský.  
Podle dalších ohlasů však atmosféra 
v Dobromilicích připomíná parní ko-
tel těsně před výbuchem. Jak jsme se 
v sobotu večer dozvěděli přímo v této 
obci, místní občané spřádají plány na 
vytvoření domobrany. A pozor, jejími 
členy se chtějí stát i  slušní Romové, 
kteří v  Dobromilicích žijí už desítky 

let! „Musíme být objektivní. Značná 
část Romů je tady bezproblémová 
a  je také štvou noví cikánští přistě-
hovalci, kteří v obci dělají jen nepo-
řádek, napadají slušné lidi a terorizují 
je,“ dodává starosta Pavel Drnovský. 

Napsáno

25. 6. 2012

Plumlovská ulice I
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Šafaříkova ulicePříště: Šafaříkova ulice
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 

Před deseti lety opravdu v Dobromi-
licích chybělo málo, aby došlo k  da-
leko větším incidentům. Policie byla 
tenkrát hodně naivní v  plánech, že 
častější průjezd dvoučlenné hlídky 
obcí uklidní vzbouřenou krev míst-
ních domorodců. Postupem času se 
ale situace v Dobromilicích uklidnila, 
i když romských obyvatel zde v žád-
ném případě neubylo. Zajímavé ale je, 
že ze čtyř stovek cikánských osob je do-
sud řádně hlášena k trvalému pobytu 
v této obci jen ani ne polovina! Čím to 
asi bude? Není ovšem tajemstvím, že 
soužití s nepřizpůsobivými lidmi trápí 
občany celé republiky. Kdo tady ale 
udělá konečně pořádek a  zajistí klid 
a bezpečnost, to je stále ve hvězdách...  
 (mik)
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KOSTELEC NA HANÉ Nedávno 
jsme informovali o skutečné kurio-
zitě, kterou se mohou „pochlubit“ 
v Kostelci na Hané. Sloup elektric-
kého vedení tu vyrůstá přímo z čer-
stvě položeného asfaltu. Přitom 
město o přeložku vedení vysokého 
napětí požádalo provozovatele už 
10. října 2019. Společnost ED.G 
však svým opakovaným slibům 
nedostála. Město však probíhající 

výstavbu cesty kvůli navazujícím 
závazkům již nemohlo odkládat. 
Provozovatel distribuční sítě dokon-
ce za více jak dva roky nebyl schop-
ný v  celé záležitosti zajistit stavební 
povolení. Koncem května se s měs-
tem dohodl na zcela novém řeše-
ní. „S  uvedenou společností jsme 
podepsali dodatek smlouvy, který 
zaručuje, že by dráty elektrického 
vedení měly jít do země. Celá záleži-

tost musí být realizována nejpozději 
do konce tohoto roku,“ informoval 
starosta Kostelce na Hané František 
Horák, kterého se večerník pro jisto-
tu zeptal, zda v  této souvislosti ne-
hrozí, že se bude rozřezávat nedávno 
položená asfaltová cesta. „K ničemu 
takovému by dojít nemělo, elektric-
ké vedení půjde mimo stávající ko-
munikaci,“ zareagoval na náš dotaz 
kostelecký starosta.  (mls) 

PROSTĚJOV Je to problém, kte-
rý se v  Prostějově objevuje velice 
často. Vždy při větších rekonstruk-
cích silnic. Stalo se to v případech 
generálních oprav v  Olomoucké, 
Plumlovské i  Brněnské ulici. Řeč 
je o  zbytečně fungujících semafo-
rech, které ještě víc brzdí dopravu 
v  centru Prostějova. A  stejně je 
tomu tak i  dnes v  případě rekon-
strukce Wolkerovy ulice.   
„Proč musí být na křižovatce Wolke-
rova a  Brněnská v  provozu semafor, 
když jiná možnost než odbočení do 
nebo z  Brněnské není možná? Tvoří 
se zde kolony a každý rozjezd zejména 
nákladních vozidel uvolňuje množství 
motorových spalin. Chtěl bych také 
vysvětlení, z jakého důvodu není mož-
ný průjezd Lidickou ulicí od křižovat-
ky se Studentskou až na Wolkerovu, 
kde je bohužel jednosměrný provoz 

směrem od kostela. Je zbytečné ob-
jíždět Jezdeckou ulicí a  komplikovat 
provoz na Dolní ulici,“ postěžoval si 
magistrátu Jiří Havelka z Prostějova. 
„Semafor na křižovatce Wolkerova 
a Brněnská bude v nejbližší době za-
kryt nebo vyřazen z provozu,“ přiznal 
chybu Jan Vejmělek, vedoucí odboru 
dopravy prostějovského magistrátu. 

„Co se týká komunikace mezi ulicí Li-
dická a Wolkerova, zde byla stanovena 
objízdná trasa pro městskou autobuso-
vou dopravu a příměstskou autobuso-
vou dopravu. Nebylo by tedy vhodné 
vzhledem k vytíženosti této objízdné 
trasy na této komunikaci zrušit jedno-
směrný provoz,“ vysvětlil druhý bod 
stížnosti občana Vejmělek.  (mik)

Sloup ze silnice zmizí, 

 Foto: Michal Kadlec
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Martin ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Petru Ursache pracuje jako svářeč. Je jedním 
z  celé řady zahraničních gastarbeiterů, bez 
nichž si už mnohé z prostějovských fabrik ne-
dokáží svůj provoz představit. Přestože v Čes-
ké republice nemá povolení k trvalému pobytu, 
už u nás zapustil i hlubší kořeny. Jedna z Češek 
mu dokonce porodila jeho jediné dítě. S  po-
tomkem se však stýká sporadicky, neboť se 
pravidelně a na delší dobu stále vrací do svého 
rodného Rumunska. „Jakmile vydělám dost 
peněz, tak jdu za ženou i dítětem na návštěvu. 
Je to tak zhruba jednou měsíčně, jinak přespá-
vám na ubytovně,“ dal nahlédnout Ursache do 
podivného způsobu života zahraničního dělní-
ka u nás. 
Loni v dubnu došlo na ubytovně v ulici Za Dra-
hou ke krvavé potyčce. Důvod konfliktu byl 

poměrně nejasný, pravděpodobně v něm svoji 
roli sehrál alkohol. Jisté je, že jednomu z mužů 
po převozu do nemocnice zjistili vážná zranění, 
s  nimiž ve špitálu strávil celých pět dnů. Dal-
ší tři měsíce pak nemohl normálně fungovat. 
„Zlomilo mě to, skončil jsem bez peněz a prak-
ticky na ulici. Někdo mi navíc ukradl moje věci, 
což ale těžko budu dokazovat,“ postěžoval si 
napadený muž, který kvůli ušlému výdělku 
po obžalovaném požadoval 60 000 korun za 
tři měsíce pracovní neschopnosti a  dalších 
20 000 jako bolestné. 
Jeho sok jakoukoliv sebereflexi neprojevil. 
„Podle mě si žádné peníze nezaslouží. Špatně 
se ke mně choval a  vyhrožoval mi. To vše se 
zhoršilo poté, co se opil. Šel jsem si ven zapálit, 
a když jsem procházel kolem něj, tak mě chytl 
za rameno. Druhou ruku měl volnou, netušil 
jsem, co by mi mohl udělat. Tak jsem ho udeřil 
hlavou a pak ještě kolenem,“ popsal svoji verzi 
událostí Petru Ursache, který se tvářil, že vlast-
ně vůbec netuší, proč skončil před soudem. 
Nabízené uznaní vinny, které by pro něj mohlo 
znamenat polehčující okolnost, pak hned na 
začátku odmítl. I  proto muselo proběhnout 
značně dlouhé a  podrobné dokazování. „Pře-
kvapilo mě, jak byl obžalovaný neuvěřitelně 
klidný. Jako by se nic nestalo...,“ vypověděl 
například správce ubytovny o  okamžiku, kdy 
objevil surově zbitého muže ležícího na podla-
ze a kousek opodál stojícího Rumuna. 
Navzdory tomu, že se dokazování protáhlo 
na celý den, rozsudek dosud nepadl a hlavní 
líčení muselo být odročeno na srpen. 

Michal KA DLEC
Z trestného činu poškození cizí věci 
jsou podezřelí dva muži ve věku 31 
a 34 let, kteří byli ve středu 22. červ-
na před jedenadvacátou hodinou 
zadrženi hlídkou a  policejním pso-
vodem se služebním psem Jágrem 
při útěku z areálu bývalé ozdravovny 
v obci Vojtěchov. „Oba se chtěli zřej-
mě umělecky projevit, protože za 
pomoci sprejů a fixu vytvořili nápi-
sy na plechových vratech a dveřích, 

odpadkových koších a  neopomněli 
se podepsat a  zanechat za sebou 
stopu i uvnitř vypuštěného bazénu,“ 
popsala středeční řádění dvojice 
vandalů Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje.
Povedená dvojice byla z  místa 
zadržení eskortována hlídkou na 
služebnu do Konice, kde s  chla-
píky byly provedeny potřebné 
úkony. Oba skončili v  policejní 
cele. Po zadokumentování však byli 

následující den po zadržení pro-
puštěni na svobodu. Škoda, kterou 
napáchali, nebyla prozatím vyčísle-
na. „Za poškození cizího majetku 

jim podle trestního zákoníku hrozí 
až jednoletý trest odnětí svobo-
dy,“ uzavřela mluvčí krajské policie 
Miluše Zajícová. 

Přišla o koloběžku

Během předminulého víken-
du neznámý pachatel vnikl bez 
poškození do společné kolárny 
bytového domu v  prostějovské 
ulici Šárka. V pondělí 20. června 
z  tohoto důvodu policisty kon-
taktovala poškozená, protože 
zjistila, že jí byla odcizena elektro-
koloběžka značky GoGen, kterou 
vlastnila jeden rok. Její hodnotu si 
vyčíslila na 8 000 korun. Policisté 
případ zaevidovali a šetří ho jako 
přestupek proti majetku.  

Obelstil stařenku
V neděli 19. června krátce po po-
ledni zastavil v Dolní ulici nezná-
mý muž téměř osmdesátiletou 
ženu, která se na jízdním kole 
vracela z  nákupu. Seniorky se 
zeptal na cestu na nádraží, načež 
přitom se k ní vypočítavě přiblížil 
a sehnul přes přední kolo tak, aby 
odvedl pozornost i zakryl košík, 
kde měla položenou otevřenou 
kabelku. Když se vzdálil, zjistila, 
že jí v  kabelce chybí mobilní te-
lefon a peněženka s pětistovkou. 
Celkovou škodu napáchal zloděj 
poškozené ve výši 1 300 korun. 
Případ šetří policisté pro trestný 
čin krádeže.   

Okradl ji během noci
Předminulý pátek 17. června 
ráno se na policisty obrátila žena 
středního věku a  oznámila, že 
byla okradena o  hotovost. Při-
volané hlídce sdělila, že jí nezná-
mý pachatel ze čtvrtka 16. na pá-
tek 17. června vnikl nezjištěným 
způsobem vstupními dveřmi do 
uzamčeného bytu a  z  kabelky, 
kterou měla na věšáku v předsí-
ni, jí odcizil hotovost něco málo 
přes 46 000 korun. Kdo má krá-
dež, která se stala v  Brněnské 
ulici v  Prostějově, na svědomí, 
šetří policisté z  prostějovského 
obvodního oddělení.    

Mlsat chtěl zadarmo

Mlsný jazýček přilákal předminulou 
sobotu 18. června v odpoledních ho-
dinách do jednoho z prostějovských 
supermarketů osmadvacetiletého 
muže. Po vstupu na prodejnu si vy-
bral čokoládu s  příchutí mořské soli 
a karamelu. Chuť byla veliká, ale platit 
za vybrané zboží neměl muž vůbec 
v úmyslu. Dvě čokolády vložil rovnou 
do kapsy od šortek a následně prošel 
přes pokladní zónu bez zaplacení, kde 
byl zastaven pozornou ochrankou. 
Strážníci zjistili odcizené zboží v cel-
kové hodnotě 200 korun. Podezření 
z přestupkového jednání proti majet-
ku bylo hlídkou oznámeno správní-
mu orgánu.

Rychlý výjezd 
pro tašku

Prostřednictvím tísňové linky se ve 
středu 22. června chvíli po pravém po-
ledni obrátila na strážníky žena se žá-
dostí o pomoc. Odjížděla autobusem 
mimo Prostějov z ulice Újezd a ve spě-
chu nechala tašku v košíku na jízdním 
kole. Že ji nemá, zjistila v momentě, 
když se nacházel autobus na trase 
mimo Prostějov. Do uvedené lokality 
byla ihned vyslána hlídka, která za-
pomenutou tašku našla i s mobilním 
telefonem a osobními věcmi. Strážníci 
telefonicky informovali majitelku, že 
vše zůstalo na svém místě a  naleze-
né věci budou uloženy na služebně 
městské policie. Tentokrát vše dobře 
dopadlo a žena si v odpoledních hodi-
nách přišla tašku vyzvednout.

Hodoval, platit 
ale nechtěl

Čtyřiadvacetiletý muž navštívil ve 
středu 22. června ve večerních hodi-
nách restauraci nedaleko centra měs-
ta, kde předvedl, jak by se host neměl 
chovat. Usadil se pohodlně ke stolu 
a začal objednávat jídlo i pití. Během 
jedné hodiny dokázal zkonzumo-
vat smažený sýr s hranolky, vypil tři 
piva a  k  tomu na chuť přidal ještě 
čtyři rumy. Problém pro personál 
restaurace nastal v  okamžiku, když 
přišla řada na placení. Od zákazníka 
se obsluha dozvěděla, že nebude mít 
peníze na zaplacení předloženého 
účtu. Přivolaná hlídka zjistila způso-
benou útratu v celkové výši 468 ko-
run. Neplatič strážníkům při podání 
vysvětlení uvedl, že už vcházel do re-
staurace s plánem nezaplatit, jelikož 
nemá žádnou finanční hotovost. Své 
chování bude vysvětlovat u správní-
ho orgánu, kde může být za přestu-
pek proti majetku uložena pokuta do 
výše 50 000 korun. 

Vsadil se a vlezl 
do rybníka

Návrat domů si chtěl ve čtvrtek 
23. června ve večerních hodinách nej-
spíše zpestřit čtyřiačtyřicetiletý muž, 
který procházel se svoji přítelkyní oko-
lo drozdovického rybníka. Teplé po-
časí mu vnuklo nápad, a tak se vsadil 
se svojí drahou polovičkou, že rybník 
přeplave. Při svém plaveckém výle-
tu provedl zastávku i u místní labutí 
rodinky. Strážníci provedenou kon-
trolou zjistili, že nedošlo k žádnému 
protiprávnímu jednání a labutě neče-
kanou návštěvu přežily bez úhony. Za 
přítomnosti hlídky muž z vody vylezl 
a bylo mu doporučeno, aby příště zvo-
lil vhodnější místo ke koupání... 
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Dvojici vandalů pomohl zadržet policejní pes
VOJTĚCHOV Řeklo by se, že šlo o obyčejný případ vandalství, 
kterých jsou tucty. Tento byl ovšem něčím naprosto výjimečný. 
Minulou středu večer se totiž do policejní honičky se dvěma spre-
jery zapojil i služební pes jménem Jágr! I jeho zásluhou byli dopa-
deni dva muži, kteří prostřednictvím sprejů poničili areál bývalé 
ozdravovny ve Vojtěchově a také dno prázdného bazénu. Jágr 
pak po zásahu zcela jistě dostal věnec buřtů...

PROSTĚJOV Mohla to vůbec 
myslet vážně? Zřejmě ano! Os-
matřicetiletá žena pořídila minulé 
úterý večer v jednom z prostějov-
ských supermarketů vskutku vel-
ký nákup. Různým zbožím v  cel-
kové hodnotě přes pět tisíc korun 
naplnila dvě velké nákupní tašky 
a vydala se k pokladnám. Těmi ale 
chtěla projít bez placení. Ochran-
ka supermarketu již ale delší dobu 
měla pod dohledem, a tak rychle 
zakročila.  
S  poctivým nakupováním si v  úterý 
21. června vůbec nelámala hlavu 
osmatřicetiletá žena, která po deva-
tenácté hodině navštívila jeden z pro-
stějovských supermarketů. Nákupní 
košík totiž tak nějak nepotřebovala 

a po vstupu na prodejnu začala vybra-
né zboží vkládat přímo do dvou tašek... 
„Seznam potřebných věcí byl dlou-
hý. V taškách především skončily po-
traviny, sladkosti i výrobky z odděle-
ní drogerie. Podezřelé chování ženy 
však neuniklo bystrému oku ostrahy, 
která ji po projití přes pokladny bez 
zaplacení zastavila,“ sdělil Petr Za-
pletal, vrchní inspektor Oddělení 
prevence Městská policie Prostějov. 
Zadržená bude mít co vysvětlovat 
u  přestupkové komise. Hodnota 
odcizeného zboží dosáhla částky 
5 359 korun. „Celý případ byl hlíd-
kou oznámen správnímu orgánu pro 
podezření z  přestupku proti majet-
ku,“ dodal zastupující tiskový mluvčí 
prostějovských strážníků.  (mik)

Petru Ursache má v ČR dítě, přesto se pravidelně vrací do Rumunska
PROSTĚJOV Zlomenina hrudní kosti 
i žeber, otřes mozku, zhmoždění břicha. 
S  takovými dost vážnými zraněními 
skončil po napadení Petru Ursachem je-
ho spolubydlící z ubytovny Za Drahou. 
Za to rumunský gastarbeiter putoval 
minulé úterý 21. června před prostějov-
ský soud. Průběh jednání se kvůli jeho 
vytáčkám zcela zbytečně protáhl. 

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO
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Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

ARGO APOLO 

Štěpánka GREPLOVÁ
20. 6. 2022 | 50 cm | 4,05 kg

Suchdol

Natálie VÁCLAVÍČKOVÁ
21. 6. 2022 | 49 cm | 3,00 kg

Němčice nad Hanou

Štěpánka PÁLENÍČKOVÁ
21. 6. 2022 | 50 cm | 3,20 kg

Suchdol

Kateřina STEJNÁ
20. 6. 2022 | 52 cm | 3,90 kg

Čelechovice na Hané

Viktorie ŠNAJDROVÁ
15. 6. 2022 | 50 cm | 3,10 kg

Prostějov

22
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Jiří HUBÁL
21. 6. 2022 | 50 cm | 3,65 kg 

Smržice

Pøíští èíslo PROSTÌJOVSKÉHO  Veèerníku 
vychází z dùvodu státních svátkù 

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek pořizujeme kaž-
dou středu v  porodnici Nemocnice Prostějov. 
Pokud již miminko na pokoji nezastihneme 
a  máte zájem, aby snímek miminka byl zveřej-
něn na  této straně Večerníku v  rámci rubriky 
„Vítejte na světě“, zašlete fotografii na adresu 
miminka@vecernikpv.cz a dodejte k tomu údaje: 
jméno a příjmení miminka, datum narození, výška 
a váha při narození a také adresu bydliště, na kte-
rou vám pak zašleme jako dárek graficky redakčně 
zpracovaný obrázek. 

Děkujeme! Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

PROSTĚJOV I  přes stále se zvy-
šující ceny stavebního materiálu 
se vedení města pustilo letos do 
náročných stavebních investic. Na 
ně je v letošním rozpočtu města vy-
členěno 314 milionů korun. V  ex-
kluzivním rozhovoru pro Večerník 
náměstek primátora pro stavební 
investice v Prostějově Jiří Rozehnal 
(ANO 2011) vypočítal největší 
projekty, které už byly v tomto roce 
realizovány, ale rovněž i  ty, které 
nás teprve čekají. Mezi ekonomicky 
nejnákladnější patří rekonstrukce 
Víceúčelové haly-zimního stadionu 
a regenerace vrahovického Sídliště 
Svornosti. 

Michal KA DLEC
 Rozpočet města Prostějova za 

rok 2021 skončil oproti původním 
deficitním předpokladům přebyt-
kem ve výši zhruba 19 milionů ko-
run. Co to znamená vzhledem ke 
stavebním investicím pro letošní 
rok? 
„Na stavební investice letošního roku 
to nemá žádný vliv. Investiční rozpo-
čet byl schválen dopředu na konci 
roku 2021 zastupitelstvem, akce se 
již zadávají, projektují, soutěží a rea-
lizují.“

 Jaká suma peněz je v  letošním 
rozpočtu vůbec stanovena pro sta-
vební investice, a můžete jmenovat 
ty nejpodstatnější?
„Aktuální částka schváleného rozpoč-
tu je ve výši 314 milionů korun. Pokud 

mám jmenovat 
ty nejvýznam-
nější stavební 
investice tohoto roku, jde o regeneraci 
panelového sídliště Brněnská a  Dob-
rovského, podíl na rekonstrukci ko-
munikace v ulicích Vrahovická a Wol-
kerova, zřízení VO v Žešově, čtvrtou 
etapu výstavby urnových hrobů na 
Městském hřbitově v Prostějově, ener-
geticky úsporná opatření na budovách 
v Norské a Finské ulici, opravu korun-
ní římsy na ZŠ na Skálově náměstí, 
rekonstrukci dvou tělocvičen na ZŠ 
v ulici E. Valenty, první etapu regene-
race Sídliště Svornosti ve Vrahovicích, 
projektovou dokumentaci k výstavbě 
dopravního terminálu a  parkoviště 
v  ulici Újezd, dopravní prostupnost 
území mezi ulicemi J. B. Pecky a Kos-
telecká, úpravu Městského hřbitova 
v Brněnské ulici včetně vstupní brány, 
plán udržitelné městské mobility, vý-
měnu kopilitů, sedaček, rekonstrukci 
tribun a šaten hostů na zimním stadio-
nu, revitalizaci pivovarského rybníčku 
ve Vrahovicích, studii proveditelnosti 
na rekonstrukci objektu Společenské-
ho domu, rekonstrukci veřejného pro-
stranství na Husově náměstí, výměnu 
rozvodů vody a odpadů na ZŠ v ulici 
Dr. Horáka, opravu rozvodů vody pod 
budovou MŠ na Husově náměstí a vý-
stavbu parkoviště s kapacitou 60 míst 
u Městského hřbitova v Prostějově.“

 Do jaké míry negativně ovlivňu-
jí plány magistrátu stále se zvyšující 
ceny za stavební práce? 

„Ceny se zvyšují bohužel 
ve všech komoditách, 
stavebnictví nevyjímaje. 
Na druhou stranu měs-
to soutěžilo schválené 
projekty na počátku 
roku a podařilo se nám, až 
na pár výjimek, plánované 
projekty vysoutěžit v  akcep-
tovatelných cenových hladi-
nách. V posledních měsících jsme 
zaznamenali několik případů, kdy 
ve veřejné zakázce odstoupili po-
stupně první tři v pořadí, což nás 
stojí čas a také peníze. Příští rok 
naznačí, jak se bude situace na 
stavebním trhu vyvíjet.“

 Jak jste jako „Vrahovi-
čák“ spokojen se staveb-
ními investicemi, které 
se v  posledních letech 
realizují v  této pří-
městské části Prostě-
jova? 
„Až na výjimky jsem 
spokojen se všemi 
investičními akcemi v  našem městě. 
Investujeme ve všech částech, kde 
je to skutečně potřeba. Co se týká 
konkrétně Vrahovic, v poslední době 
se realizovalo nové hřiště na Sídlišti 
Svornosti, a  to díky iniciativě Osad-
ního výboru Vrahovice. Na tomto 
sídlišti začne o prázdninách avizovaná 
revitalizace celého území, tedy až na 

jednu výjimku, a  to včetně komuni-
kace od rybníčku do takzvané myší 
díry. Olomoucký kraj jako vlastník 
komunikace Vrahovická ve spoluprá-
ci s Prostějovem provedl rekonstruk-
ci komunikace včetně dvou mostů. 
Akce po počátečních problémech do-
padla velmi dobře a hlavně dříve, což 
musím ocenit.“

PROSTĚJOV Během zimních měsíců 
nechalo město v  Kolářových sadech 
vybudovat stánek s možností mobilní-
ho občerstvení poblíž návštěvnického 
centra v  tomto největším prostějov-
ském parku. Nyní již „kiosek“ nabízí 
své služby návštěvníkům. 
„S možností umístění mobilního prodej-
ního zařízení se počítalo už v době přípra-
vy výstavby nových veřejných toalet, které 
v této části města chyběly. Návštěvnické 
zázemí je nyní doplněno o  další služby 
v podobě dobíjecí stanice na elektrokola, 
servisního stojanu pro kola a  posezení 
pro návštěvníky parku. U tohoto zázemí 
je možné také využít veřejnou wi-fi či in-
formační tabuli a v budoucnu ji bude též 
zdobit treláž obrostlá popínavými rostli-
nami,“ popsal první náměstek primátora 
Prostějova Jiří Pospíšil (PéVéčko). 
Na provozovatele občerstvení se po 
zveřejněné výzvě sešlo pracovníkům 
odboru správy a údržby majetku měs-
ta sedm nabídek. „Výběr probíhal podle 

nabídky sortimentu, služeb, provozní 
doby a  také rozsahu záboru veřejného 
prostranství. Prodejní stánek u  návštěv-
nického zázemí v  Kolářových sadech je 
v gesci společnosti Sorella, která je rovněž 
provozovatelem letní zahrádky U Rocky-
ho. V plánu je celoroční provoz se sorti-
mentem káva, čaj, nealkoholické nápoje, 
zmrzlina, tousty, párek v rohlíku, panini, 
brambůrky a podobně. Alkoholické ná-
poje zde nenajdete s výjimkou dnů, pro 
které bude pro danou plochu udělena 
výjimka,“ doplnil Pospíšil.
V  Kolářových sadech tedy nyní lidé 
najdou nejen možnost relaxace, ale 
mohou si dát i něco na zub. „Jsem ráda, 
že se dobrá věc podařila. Od počátku 
jsme prosazovali vznik zázemí v Kolářo-
vých sadech, neboť jejich uživatelé ať již 
sportovci, maminky s dětmi, či návštěv-
níci si pohodlí zaslouží,“ přidala Milada 
Sokolová (ODS a  nezávislé osobnosti 
města Prostějov), náměstkyně primátora. 

(mik)

PROSTĚJOV Už přede dvěma lety 
se rozhodlo, že se klasická cyklo-
stezka ve Vrahovické ulici stavět 
nebude, nahradil ji pruh vyhrazený 
pro cyklisty v  rámci rekonstruo-
vané silnice. Tak se i stalo, jenže… 
Podle původních předpokladů měl 
být celý pruh pro cyklisty označen 
barevně, místo toho se teď ale na 
něm objevily pruhy zcela nepravi-
delné, v různých vzdálenostech od 
sebe i délkách. Co to má znamenat? 

Michal KA DLEC
„Připadá mi to, jako by jim došla bar-
va,“ poznamenal se smíchem muž 
stojící na chodníku ve Vrahovické 
ulici. Na smysl takto nepravidelného 
vodorovného značení v  jízdním pásu 
pro cyklisty se ptají i  desítky dalších 
Prostějovanů.

Večerník tedy požádal o vysvětlení ná-
městka primátora, v  jehož gesci jsou 
stavební investice. „Červené pruhy na 
silnici upozorňují účastníky silničního 
provozu na zvýšené riziko, například 
střetu s  chodcem, cyklistou či jiným 
účastníkem provozu. Příkladem je cyk-
lostezka ve Vrahovické ulici, kde je toto 
značení u  cyklopruhu procházejícího 
křižovatkou s Průmyslovou ulicí nebo 

podél areálu bývalého Agrostroje u jed-
notlivých vjezdů do areálu či napojení 
stávající cyklostezky, kde upozorňují 
řidiče na nebezpečí střetu s  cyklisty,“ 
objasnil celou „záhadu“ Jiří Rozehnal 
(ANO 2011). „V ulici Vápenice je toto 
značení podobné, a to před přechodem 
u Domu dětí a mládeže, aby řidiče opět 
upozornilo na potenciální možnost ne-
bezpečí,“ doplnil.

ŽEŠOV Pravděpodobně žhář 
má na svědomí požár plastových 
vodovodních trubek, ke které-
mu došlo předminulou sobotu 
u Žešova. Pokud se policii podaří 
pachatele zjistit, hrozí mu nejen 
vězení, ale pochopitelně také 
úhrada škody. Ta podle policistů 
vznikla ve výši minimálně jedno-
ho milionu korun. 
„V sobotu 18. června ráno vyjíž-
děli policisté z  prostějovského 
obvodního oddělení do katas-
trálního území Žešova, odkud 
jsme měli nahlášeno zahoření 
plastových vodovodních trubek. 
Na místě bylo zjištěno, že bylo 
poškozeno šestačtyřicet trubek, 
jedna o  délce dvanácti metrů 
a  průměru necelých dvaatřicet 
centimetrů,“ konstatovala Milu-

še Zajícová, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olo-
mouckého kraje.
Policisté se ve spolupráci s hasiči 
dali do vyšetřování příčin nebý-
valého požáru. „Na místo k ohle-
dání byli přivoláni naši odborníci 
na požáry a pes specializující se na 
vyhledávání látek, které urychlují 
proces hoření a  přispívají k  šíře-
ní ohně. Z  prvotního šetření na 
místě je velmi pravděpodobné, že 
jednou z vyšetřovacích verzí bude 

i úmyslné zapálení,“ potvrdila Mi-
luše Zajícová. 
Škoda byla předběžně stanovena 
na částku minimálně 1 000 000 
korun a  pokud se skutečně po-
tvrdí, že se jednalo o úmyslné za-
pálení, hrozí pachateli kriminál. 
„Případ šetříme pro podezření 
z  trestného činu poškození cizí 
věci, za který trestní zákoník sta-
noví trest odnětí svobody až na tři 
roky,“ dodala mluvčí krajské poli-
cie.  (mik)

telkovné“ už deset let. Otázkou ale je, 
jak moc pomůže prvňáčkům, a hlavně 
jejich rodičům finanční příspěvek radni-
ci ve výši 1 000 korun na nákup školních 
pomůcek. „Pomůže, a moc! Rodiče ne-
musí zjišťovat, co pro prvňáčka nakou-
pit, čím ho vybavit. Všechno zařídí škola 
a podle potřeb pedagoga budou mít děti 
po svém příchodu prvního září k dispo-
zici kompletní vybavení. Samozřejmě 
rodičům zůstává příjemná záležitost 
koupit první aktovkou, pouzdro nebo 
přezůvky,“ míní Petra Rubáčová, ředitel-
ka Základní školy Dr. Horáka v Prostějo-
vě, která vzápětí zodpověděla Večerníku 
i otázku, co konkrétně tato škola za „tisí-
covku“ novému prvňáčkovi koupí. „Po-
řizujeme celou škálu pracovních sešitů 
a  listů, první písanky, číslice a písmena 
a také výtvarné potřeby.“ 
Samotná Základní škola Dr. Horáka po-
může dětem z prvních tříd i z vlastních 
finančních zdrojů. „Ano, ve spolupráci 
s naším Sdružením rodičů a přátel školy 
nebo plaveckým klubem můžeme poří-
dit dětem kšiltovky se jmény a drobné 
dárky na uvítanou,“ dodala Petra Rubá-
čová.
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Tradice „PASTELKOVNÉHO“ 
pokračuje, na dítě město vydá 

„Až na výjimky jsem spokojen
se všemi investičními 
akcemi v našem městě,“
pochvaluje si náměstek primátora Prostějova

Jiří Rozehnal

Za milionovou škodu 
až tři roky basy!

➢ z titulní strany
PROSTĚJOV Minulý čtvrtek mezi 
jedenadvacátou a  dvaadvacátou 
hodinou sledovali obyvatelé ulice 
Pod Kosířem v  Prostějově nebý-
valý policejní zásah. Strážci záko-
na vtrhli do domu, z  jehož okna 
následně vyskočil muž. Ten se pak 
snažil policistům uprchnout, po 
kuriózní situaci ale nakonec skon-
čil v poutech. 
Z oficiálních zdrojů jsme se ale během 
pátku bohužel nedozvěděli, o co přes-
ně šlo. Na dotazy Večerníku mluvčí 
krajské policie Miluše Zajícová neod-
pověděla, údajně kvůli jiným pracov-
ním povinnostem… 
A tak jsme se snažili zjistit podrobnos-
ti od lidí ze sousedství. „Ten chlap má 
soudem zakázáno přiblížit se ke své 
bývalé partnerce, přesto ji ve čtvrtek 
večer navštívil. Ženská na něho asi za-
volala policii, dvě hlídky pak tady byly 

během několika málo minut. Dokon-
ce přijela i  sanitka, ale nevím proč,“ 
dozvěděli jsme se od muže, který bydlí 
hned ve vedlejším domě. 
„Když policisté vnikli do domu a za-
zvonili u  dveří bytu, muž vyskočil 
z  okna. Pak se schoval v  trenýrkách 
pod jedním z  vozidel zaparkovaných 
v  ulici. Policisté po něm pátrali, ale 
dlouho ho nemohli najít. Na muže le-
žícího pod autem pak policisty asi po 
dvaceti minutách upozornil člověk, 
který zrovna procházel po chodníku. 
Hlídka chlápka vytáhla z  pod awwu-
ta a odvezla ho,“ dodal obyvatel ulice 
Pod Kosířem, který si nepřál zveřejnit 
své jméno. 
Večerník tedy pro tuto chvíli nemá 
k  dispozici oficiální zprávu o  zásahu 
a  ani o  tom, zda muži, který porušil 
soudní příkaz, hrozí nějaký trest. Snad 
policie vše vysvětlí dodatečně a veške-
ré další informace budeme moci při-
nést v příštím vydání.  (mik)
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Pokud máte neodbytný dojem, že Pokud máte neodbytný dojem, že 
už jste někde kdysi byli, či jste se už jste někde kdysi byli, či jste se 
ocitli v situaci, v níž to už důvěrně ocitli v situaci, v níž to už důvěrně 
znáte, používá se pro to všeobecně znáte, používá se pro to všeobecně 
známý pojem z malebné francouz-známý pojem z malebné francouz-
štiny déjà vu. Běžně se člověku stá-štiny déjà vu. Běžně se člověku stá-
vá, že se mu zdá o prostředí, které je vá, že se mu zdá o prostředí, které je 
nějakým způsobem povědomé, ale nějakým způsobem povědomé, ale 
to je přece jen něco trochu jiného.to je přece jen něco trochu jiného.
Vzpomínám si přesně na jedno Vzpomínám si přesně na jedno 
odpoledne před nějakými čtyřiceti odpoledne před nějakými čtyřiceti 
lety, kdy jsem chodil do šesté tří-lety, kdy jsem chodil do šesté tří-
dy. Jedním z tehdejších předmětů, dy. Jedním z tehdejších předmětů, 
které už dnes na vysvědčení nepo-které už dnes na vysvědčení nepo-
tkáte v  původní podobě, byla ob-tkáte v  původní podobě, byla ob-
čanská nauka. V hlubokých „osm-čanská nauka. V hlubokých „osm-
desátkách“ se v ní vyučovalo to, co desátkách“ se v ní vyučovalo to, co 
by si měli budoucí plnohodnotní by si měli budoucí plnohodnotní 

občané naší republiky do života občané naší republiky do života 
odnést.odnést.
Tenkrát se probíralo náboženství Tenkrát se probíralo náboženství 
a  jeho vliv na formování tehdejší-a  jeho vliv na formování tehdejší-
ho socialistického člověka. Když ho socialistického člověka. Když 
se babička poté, co umyla nádo-se babička poté, co umyla nádo-
bí od oběda, zajímala, co jsme se bí od oběda, zajímala, co jsme se 
toho dne učili, možná i  trochu toho dne učili, možná i  trochu 
vědomě jsem ji popíchl, že nám vědomě jsem ji popíchl, že nám 
učitelka říkala, že náboženství je učitelka říkala, že náboženství je 
z historického hlediska odsouzeno z historického hlediska odsouzeno 
k zániku.k zániku.
Babička materialistický světový Babička materialistický světový 
názor rozhodně nesdílela a  nevá-názor rozhodně nesdílela a  nevá-
hala mi vysvětlit jiný pohled na věc. hala mi vysvětlit jiný pohled na věc. 
Možná jsem tenkrát bral její zauja-Možná jsem tenkrát bral její zauja-
tý výklad s lehkým prepubertálním tý výklad s lehkým prepubertálním 
nadhledem, donutilo mě to ovšem nadhledem, donutilo mě to ovšem 

přemýšlet o tom, že co se dozvím přemýšlet o tom, že co se dozvím 
ve škole, nemusí být rozhodně to ve škole, nemusí být rozhodně to 
jediné správné. Prostě jak se dnes jediné správné. Prostě jak se dnes 
říká, babička tím u mě položila zá-říká, babička tím u mě položila zá-
klady kritického myšlení.klady kritického myšlení.
Tuhle jsme doma seděli u  veče-Tuhle jsme doma seděli u  veče-
ře a  dcera jen tak mimochodem ře a  dcera jen tak mimochodem 
prohodila, co se učili toho dne ve prohodila, co se učili toho dne ve 
vlastivědě. Tématem bylo jedno vlastivědě. Tématem bylo jedno 
z  nejsmutnějších období národní z  nejsmutnějších období národní 
historie, kdy naši zemi obsazovalo historie, kdy naši zemi obsazovalo 
nacistické Německo. A uvědomělá nacistické Německo. A uvědomělá 
učitelka navíc vše zarámovala do učitelka navíc vše zarámovala do 
reálií současnosti.reálií současnosti.
Zatímco jsme žvýkali večeři, vy-Zatímco jsme žvýkali večeři, vy-
světlil jsem dceři, jak se věci měly světlil jsem dceři, jak se věci měly 
tenkrát a jakou to má či nemá sou-tenkrát a jakou to má či nemá sou-
vislost s tím, co se aktuálně děje ve vislost s tím, co se aktuálně děje ve 

světě. Nešlo si přitom nevzpome-světě. Nešlo si přitom nevzpome-
nout nejen na zmiňovaný babiččin nout nejen na zmiňovaný babiččin 
výklad, ale také na související upo-výklad, ale také na související upo-
zornění, že tohle si říkáme doma, zornění, že tohle si říkáme doma, 
ale ve škole to musím říkat podle ale ve škole to musím říkat podle 
učebnice. Jinak bychom se mohli učebnice. Jinak bychom se mohli 
dostat do problémů a já přece chci dostat do problémů a já přece chci 
jít dál studovat.jít dál studovat.
Seděl jsem u  stolu, večeře byla Seděl jsem u  stolu, večeře byla 
dávno v  žaludku a  já civěl do dávno v  žaludku a  já civěl do 
prázdného talíře. Nedá se nic dě-prázdného talíře. Nedá se nic dě-
lat, na tohle budu muset své děti lat, na tohle budu muset své děti 
upozornit taky. Doma je doma upozornit taky. Doma je doma 
a  venku je venku. Kolo dějin je a  venku je venku. Kolo dějin je 
holt neúprosné. Kolikrát se člově-holt neúprosné. Kolikrát se člově-
ku nechce věřit, že takové déjà vu ku nechce věřit, že takové déjà vu 
vůbec zažije.vůbec zažije.
Jenže realita je neúprosná.Jenže realita je neúprosná.

TOMÁŠ KALÁB

TAK A JE TO ZA NÁMI...
Přesto ne všechno bylo zalité

sluncem a bohužel covidbláznov-
ství se částečně podepsalo na duších 
dětí, rodičů i pedagogů. Návrat k nor-
málu jednoduchý určitě není a  tak je 
dobře, že byly vytvořeny intervenční 
programy pro normalizaci situace a ná-
vrat k tomu dobrému, co jsme tady kdy-
si měli. Je také dobře, že se nezapomně-
lo na modernizaci školských zařízení 
a budov. A i když se peněz nedostává 
prakticky nikdy, je dobře, že se na 
školství, které má vychovávat bu-
doucnost našeho národa, nezapomí-
ná. A je jedno, jde-li o školy mateřské, 
základní či střední. Obecně s financemi 
a školstvím je to tak, jak to je a hned tak 
lepší to nebude... 

Ovšem pak by člověk nesměl číst
 o hospodaření naší oblíbené or-

ganizace CERMAT, která za čtvrt mili-
ardy ročně dokáže nakoupit tiskárny 
a udržovat je za 14 milionů kus, dále 

zcela neprůhledně kontroluje své 
finance a pak se skoro diví, když je 
její vedení odvoláno... Je to stále ta-
táž organizace, která umí poničit život 
mnoha procentům maturantů svými 
nesmyslnými zadáními v  testech, nad 
kterými kroutí hlavou i kantoři na střed-
ních školách a vzdělanci z řad veřejnosti. 
Logicky tedy budeme všichni čekat, zda 
se něco za rok změní, nebo ne. Ale jsem 
v  tomto spíše pesimista. Ovšem po-
kud bude jednou tento moloch zrušen 
a maturitě se vrátí vážnost z  let minu-
lých, tak snad dám na modlení.

Máme tady léto a tak doufám, že
 si všechny zúčastněné strany 

od škol odpočinou. Pochopitelně se to 
nebude týkat školského managementu, 
který v  létě archivuje, připravuje nový 
školní rok, honí řemeslníky, kteří mají 
konečně čas. A pak opravdu odjede ně-
kam na chvíli pryč, případně zjistí, že má 
dva měsíce na to udělat něco na svém 

bydlení a ve své rodině. Dětem přeji, aby 
jim celé léto svítilo sluníčko, měly tep-
lou vodu v bazénech, koupalištích, pří-
padně v mořích. Teď to již naštěstí jde, 
žádná omezení skoro neexistují, takže 
doufejme, že budou mít plno zážitků. 

Samozřejmě zdvihám varovný prst
 a dodávám, že by na sebe měly být 

také opatrné, neskákat do vody tam, 
kde to neznají, stále se rozhlížet na sil-
nicích, nebláznit na kolech či jiných 
dopravních prostředcích. Těm starším 
studentům přeji nějaké ty letní lásky, 
případně upevňování existujícího vzta-
hu, a pokud vyrazí na nějakou brigádu, 
tak spoustu poučení, že peníze nejsou 
jen z  kapesného, ale také z  práce a  že 
chleba je všude o  dvou kůrkách. Ro-
dičům přeji, aby si své ratolesti užili, 
těm hodným tak, že to bude utužení 
vzájemných vztahů v  rodině, a  těm 
některým dalším, aby si uvědomili, 
že starost o  dítě neznamená hodit 
ho na krk škole, ale spoustu odpo-
vědnosti a  rodičovské práce, pro-
tože škola učí, ale vychovávat má 
rodič, což si někteří v  dnešní době 
setsakra neuvědomují. Kantorům 
přeji, aby si vyčistili hlavu od projektů, 
šablon, metodických pokynů, evaluací 
a  dalších „radostí“, které naše školství 
provází, a aby se vrátili v září nebo tedy 

spíše koncem srpna do škol natěšení 
a rozradostnění. Celému školství bych 
pak přál, aby přestalo být předmětem 
podivných experimentů, aby do něj ne-
mluvil kdekdo, ale opravdu jen odbor-
níci. A abychom se vrátili k tomu dob-
rému, co tady bývalo a co nám závidělo 
široké daleké okolí. 
Hezké léto všem.

Je to neuvěřitelné, ale deset měsíců školního roku uteklo jako 
voda. A tak nezbývá nic jiného než se za ním ohlédnout a zhod-
notit ho. Zní to až neuvěřitelně, ale konečně jsme zažili otevřené 
školy a i když jsme se potýkali s karanténami, vyplňováním ne-
smyslných tabulek pro hygienu a kde koho, tak se podařilo učit, 
a dokonce uspořádat spoustu akcí v mimoškolní činnosti, tudíž 
školy zase žily dětským štěbetáním a příběhy, někdy skoro jako 
z dávného seriálu „My všichni školou povinní“. 

Tady už jsme jednou byli

Severní komunikace je super 
Je to už pár týdnů, co jsem do práce jezdil autem z Krasic do průmyslové zóny 
přes Plumlovskou ulici. Vždy pravidelně před osmou hodinou ráno. A každý 
den jsem proklínal uzavírky Vrahovické a Wolkerovy ulice. Protože právě 
kvůli nim byla Plumlovská vždy takřka neprůjezdná, tvořily se zde dlouhé 
kolony aut, stejně jako pak dál v Blahoslavově ulici na Vápenici. Pak mi ale 

kamarád poradil, ať jezdím přes severní obslužnou komunikaci. Dal jsem na 
něj a byla to dobrá volba. Tato silnice byla i před osmou hodinou ranní prů-
jezdná, v pohodě jsem projel přes Kosteleckou, Martinákovu a napojil se pak 
na Olomouckou. Bez jakýchkoliv kolon, bez čekání. Vřele doporučuji i teď. 

Petr Rajmon, Prostějov 

Mìli jsme Manthellan nechat 
Byl jsem před třemi lety přesvědčen, že když se město zbavilo „nenávi-
děného“ Manthellanu, půjde obnova jižní části centra Prostějova jako po 
drátku. Plány na rekonstrukci budovy Společenského domu byly vypra-
cované, stejně tak na přemístění tržnice a na úpravy celého okolí. Jak je 
tedy možné, že se dodnes na nic nesáhlo? Řeči, že je dnes všechno drahé, 

neberu. Vedení města mělo dost času na všechny stavební investice, na-
příklad i během covidu, kdy stavební firmy hledaly práci a dělaly ochotně 
za nízké náklady. Pomalu nabývám dojmu, že jsme měli nechat Manthel-
lan, aby uskutečnil své plány. Už by v centru Prostějova bylo obchodní 
centrum s krásně upraveným okolím.  František Bohanes, Prostějov 

Autobusy poloprázdné. Proè?
Jezdím každé ráno před půl osmou ze 
Sídliště Svobody autobusem městské 
hromadné dopravy. Vzpomínám na 
časy, kdy ještě před třemi čtyřmi lety 
tyto busy byly narvané k prasknutí a po-
malu v nich nešlo ani stát. Teď? Autobu-
sy poloprázdné. Marně si kladu otázku, 
čím to je. Copak všichni jezdí do práce 

nebo do škol auty nebo na kolech? A co 
vím, tak i ostatní linky MHD v Prostě-
jově jsou čím dál prázdnější. Dost dobře 
tedy nechápu, za co město platí čím dál 
víc peněz dopravní společnosti. Pokud 
bychom se jako město měli chovat trž-
ně, tak počet linek MHD silně zreduku-
jeme.  Ivan Nádvorník, Prostějov

Kontroluje nìkdo hráz? 
Zajímalo by mě, zda někdo 
kontroluje vozidla, která ve-
lice často přejíždějí přes hráz 
plumlovské přehrady. Pokud 
vím, je zde povolen vjezd pouze 
vozidlům zásobování a Povodí 
Moravy. Jenže kdykoliv jedu 
na kole nebo si s rodinou vyjdu 

na procházku okolo přehrady, 
jezdí se přes hráz auty jako o zá-
vod. Nikdy jsem tady neviděl 
hlídku policie nebo jinou kom-
petentní osobu, která by ale-
spoň občas nějakou tu kontrolu 
řidičů vykonala. 

Jan Sadílek, Prostějov
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ŽEŠOVŽEŠOV Pravděpodobně žhář  Pravděpodobně žhář 
má na svědomí požár plastových má na svědomí požár plastových 
vodovodních trubek, ke které-vodovodních trubek, ke které-
mu došlo předminulou sobotu mu došlo předminulou sobotu 
u Žešova. Pokud se policii podaří u Žešova. Pokud se policii podaří 
pachatele zjistit, hrozí mu nejen pachatele zjistit, hrozí mu nejen 
vězení, ale pochopitelně také vězení, ale pochopitelně také 
úhrada škody. Ta podle policistů úhrada škody. Ta podle policistů 
vznikla ve výši minimálně jedno-vznikla ve výši minimálně jedno-
ho milionu korun. ho milionu korun. 
„V sobotu 18. června ráno vyjíž-„V sobotu 18. června ráno vyjíž-
děli policisté z  prostějovského děli policisté z  prostějovského 
obvodního oddělení do katas-obvodního oddělení do katas-
trálního území Žešova, odkud trálního území Žešova, odkud 
jsme měli nahlášeno zahoření jsme měli nahlášeno zahoření 
plastových vodovodních trubek. plastových vodovodních trubek. 
Na místě bylo zjištěno, že bylo Na místě bylo zjištěno, že bylo 
poškozeno šestačtyřicet trubek, poškozeno šestačtyřicet trubek, 
jedna o  délce dvanácti metrů jedna o  délce dvanácti metrů 
a  průměru necelých dvaatřicet a  průměru necelých dvaatřicet 
centimetrů,“ konstatovala Milu-centimetrů,“ konstatovala Milu-

še Zajícová, tisková mluvčí Kraj-še Zajícová, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olo-ského ředitelství policie Olo-
mouckého kraje.mouckého kraje.
Policisté se ve spolupráci s hasiči Policisté se ve spolupráci s hasiči 
dali do vyšetřování příčin nebý-dali do vyšetřování příčin nebý-
valého požáru. „Na místo k ohle-valého požáru. „Na místo k ohle-
dání byli přivoláni naši odborníci dání byli přivoláni naši odborníci 
na požáry a pes specializující se na na požáry a pes specializující se na 
vyhledávání látek, které urychlují vyhledávání látek, které urychlují 
proces hoření a  přispívají k  šíře-proces hoření a  přispívají k  šíře-
ní ohně. Z  prvotního šetření na ní ohně. Z  prvotního šetření na 
místě je velmi pravděpodobné, že místě je velmi pravděpodobné, že 
jednou z vyšetřovacích verzí bude jednou z vyšetřovacích verzí bude 

i úmyslné zapálení,“ potvrdila Mi-i úmyslné zapálení,“ potvrdila Mi-
luše Zajícová. luše Zajícová. 
Škoda byla předběžně stanovena Škoda byla předběžně stanovena 
na částku minimálně 1 000 000 na částku minimálně 1 000 000 
korun a  pokud se skutečně po-korun a  pokud se skutečně po-
tvrdí, že se jednalo o úmyslné za-tvrdí, že se jednalo o úmyslné za-
pálení, hrozí pachateli kriminál. pálení, hrozí pachateli kriminál. 
„Případ šetříme pro podezření „Případ šetříme pro podezření 
z  trestného činu poškození cizí z  trestného činu poškození cizí 
věci, za který trestní zákoník sta-věci, za který trestní zákoník sta-
noví trest odnětí svobody až na tři noví trest odnětí svobody až na tři 
roky,“ dodala mluvčí krajské poli-roky,“ dodala mluvčí krajské poli-
cie.  (mik)cie.  (mik)

pro Večerník 

Michal
KADLEC

PŮVODNÍ
zpravodajství

Prostějovští radní na jedné ze svých červ-
nových schůzi, stejně jako v  minulých 
letech, odsouhlasili poskytnout finance 
určené na školní pomůcky pro budoucí 
prváky pro školní rok 2022/2023. Jde 
o městský příspěvek školám ve výši jed-
noho tisíce korun pro jednoho žáka. 
„Jelikož v září nastoupí k povinné školní 
výuce celkem 486 žáků prvních tříd, činí 

tento příspěvek 486 000 korun. Jeho po-
skytnutí v minulosti pozitivně hodnotili 
jak zástupci škol, tak i zákonní zástupci 
dětí. Proto k němu opět přistupujeme. 
Finanční prostředky budou převedeny 
na konkrétní školy podle počtu zapsa-
ných dětí,“ potvrdil Jan Krchňavý (Pé-
Véčko), náměstek primátora pro školství 
v Prostějově. 
Stejně jako každý rok však nebude 
příspěvek 1 000 korun vyplácen ro-
dičům, ale přímo školám. „Příspěvek 
na žáka či žákyni bude, stejně jako v mi-
nulých letech, využit na vybavení po-
můckami. Jejich konkrétní skladba je na 
rozhodnutí školy. Rodiče pak budou, tak 

jako vždy, o  tomto kroku informováni, 
aby zbytečně nemuseli vynakládat peníze 
na pomůcky, které jim zajistí škola,“ dodal 
náměstek prostějovského primátora. 
Magistrát poskytuje pro potřeby no-
vých žáků prvních tříd takzvané „pas-
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Konšelé opìt 

Prostějov (mik) – Není tomu tak dávno, 
co se jednání Rady statutárního města Pro-
stějova netradičně konalo v prostředí firmy 
Mubea, jednoho z nejvýznamnějších za-
městnavatelů v našem městě. V úterý 28. 
června si něco podobného konšelé zopa-
kují, tentokrát se ale jejich schůze uskuteční 
v  sídle společnosti FCC Prostějov, part-
nera magistrátu v komunálních službách. 
Radní si přitom na své poslední jednání 
před letními prázdninami naložili pořád-
nou porci bodů programu, kterých je více 
než sedmdesát. „Hned v úvodu budeme 
schvalovat nákup dalších uměleckých děl 
pro městskou galerii, debatovat budeme 
o co nejvhodnějším zhodnocení volných 
finančních prostředků a zabývat se bude-
me i doporučeními komise pro cestovní 
ruch a  podporu podnikání,“ předestřel 
z  programu prostějovský primátor Fran-
tišek Jura (ANO 2011). Radní pak vzá-
pětí budou schvalovat návrhy na zahájení 
zadávacího řízení, například v  případech 
generální opravy střechy na budově ZŠ 
v ulici Palackého či řešení pietní úpravy sta-
rého židovského hřbitova. „Budeme taktéž 
projednávat a schvalovat značné množství 
rozpočtových opatření ke stavebním inves-
ticím, dotace do sportu i do oblasti vzdělá-
vání, diskutovat budeme také o školských 
záležitostech. Na programu máme zpraco-
vání informací o nákupu elektřiny a plynu 
pro město, jednání o  zástupu ředitelky 
kina Metro během její mateřské dovolené 
a součástí schůze budou jako vždy i majet-
koprávní záležitosti,“ dodal Jura.  

Prostějov (mik) – Českobratrská ulice 
v Prostějově už také nutně potřebuje re-
konstrukci, a to jak silnice, tak i chodníků. 
Své o  tom ví obyvatelka města, která se 
dotazovala magistrátu, kdy na tuto ulici 
konečně také dojde. „Chodníky jsou v de-
zolátním stavu, o  povrchu vozovky ani 
nemluvím,“ doprovodila svůj dotaz Aneta 
Kvapilová z Prostějova. Odpověď ze strany 
magistrátu ji asi zřejmě nepotěší. „Celko-
vá oprava chodníku včetně komunikace 
v Českobratrské ulici je zařazena v plánu in-
vestičních akci. Tato akce ale zatím nebyla 
Zastupitelstvem města Prostějova vybrána 
k  realizaci,“ uvedla Anna Kajlíková, refe-
rentka mediální komunikace prostějov-
ského magistrátu.  

Prostějov (mik) – Prostějovští radní před-
ložili zastupitelům k odsouhlasení rozpoč-
tové opatření, kterým se zvyšují výdaje na 
regeneraci sídliště Brněnská a Dobrovské-
ho. Ti toto opatření na financování více-
prací odsouhlasili. „Předmětem probíhající 
akce je obnova veřejných prostranství na 
sídlišti. Jedná se o rekonstrukce a budování 
nových chodníků, komunikací, parkovišť, 
veřejného osvětlení a zeleně. Nyní se však 
při revitalizaci objevila nutnost víceprací, 
které si vyžádají šest set tisíc korun,“ zdů-
vodnil navýšení nákladů Jiří Rozehnal 
(ANO 2011), náměstek primátora statu-
tárního města Prostějov. Jak dodal, hlavním 
důvodem je nedostatečná únosnost podlo-
ží. „Při realizaci díla bylo zjištěno, že podloží 
nemá dostatečnou únosnost. V rámci pro-
jektu se počítalo se sanací o mocnosti třiceti 
centimetrů. Navržená tloušťka je však ne-
dostatečná a musí se realizovat sanace až do 
hloubky pětačtyřiceti centimetrů,“ uvedl 
Rozehnal. Celkové náklady na revitalizaci 
uvedeného sídliště tak činí bezmála 37 mi-
lionů korun. 

Prostějov (mik) – Turistická sezóna je sice 
již v plném proudu, ale teprve v pátek 1. čer-
vence ji oficiálně zahájí primátor Prostějova 
František Jura. A  to osobně, kdy poprvé 
provede zájemce o prohlídku prostějovské 
radnice. „Zájemci o  tyto prohlídky, které 
vede osobně primátor František Jura, uvidí 
i běžně nepřístupné prostory radnice jako 
například primátorskou pracovnu, zase-
dací místnost rady nebo bývalý předpokoj 
prostějovských starostů. Na procházku rad-
nicí je třeba se předem telefonicky objednat 
na telefonním čísle 800 900 001,“ informo-
vala Anna Kajlíková, referentka mediální 
komunikace prostějovského magistrátu. 

RYCHLÝ
NÍK

rozdìlení pøíspìvku podle poètu dìtí na zš v prostìjovì

„Tento příspěvek hodnotí pozitivně učitelé i rodiče,“ 
usmívá se náměstek prostějovského primátora Krchňavý

PROSTĚJOV Už před deset lety na návrh tehdejší náměstkyně 
primátora pro školství v Prostějově Ivany Hemerkové schválili 
zastupitelé takzvané „pastelkovné“ pro děti nastupující do prvních 
tříd základních škol v Prostějově. Jednalo se o příspěvek ve výši 1 
000 korun na žáka. Vedení města se už tehdy rozhodlo nevyp-
lácet tyto finanční prostředky přímo rodičům, ale školám. Právě 
v kompetencích pedagogů bylo rozhodnout, jaké pomůcky se za 
uvedený peníz pro prvňáčka nakoupí. A v této tradici pokračuje 
magistrát i dnes. 

TradiceTradice „„PASTELKOVNÉHOPASTELKOVNÉHO““ 
pokračuje, na dítě město vydápokračuje, na dítě město vydá 

1 000

PROSTĚJOV Žena za volantem 
osobního automobilu vyjížděla od 
domu v Divišově ulici. Problém je, 
že neviděla na silnici přes řadu ji-
ných zaparkovaných vozidel. V  tu 
chvíli měl smůlu muž projíždějící 
na skútru. Snažil se sice vozidlu 
všemožně vyhnout, ale jakmile 
začal prudce brzdit, skončil na 
zemi... 
„Ve středu 22. června ráno vyjížděla 
z nájezdu od domu na místní komuni-
kaci ulice Divišova v Prostějově žena 
středního věku s vozidlem Kia Ceed. 
V tu dobu jel po silnici dvaatřicetiletý 
řidič na skútru ve směru od ulice Čes-

kobratrská a  řidička jej z  důvodu ji-
ných vozidel zaparkovaných při okraji 
vozovky přehlédla. Motorkář chtěl za-
bránit střetu s vozidlem a začal prudce 

brzdit. To se mu podařilo, ale vlivem 
tohoto manévru mu podklouzlo pře-
dení kolo a  skončil na silnici,“ potvr-
dila událost Miluše Zajícová, tisková 
mluvčí Krajského ředitelství policie 
Olomouckého kraje. 
Muž byl z  místa nehody se zra-
něním převezen do prostějovské 
nemocnice na ošetření. „Požití al-
koholu před jízdou bylo vyloučeno 
u obou účastníků. Hmotná škoda byla 
předběžně vyčíslena na dvacet tisíc 
korun, a to pouze na skútru,“ doplnila 
Miluše Zajícová s tím že nehoda je na-
dále v  šetření policistů z  dopravního 
inspektorátu. (mik) 

Za milionovou škodu Za milionovou škodu 
až tři roky basy!až tři roky basy!



Vedoucí farmaceutka Lékárny AGEL Lucia Gondová (na snímku), přibližu-
je důležitost vitamínu D. Jeho nedostatku v organismu se připisuje vzniku 
řadě onemocnění, jako je například osteoporóza, poruchy imunity či nádo-
rové onemocnění. Jak doplňovat vitamín D? A můžeme se jím předávkovat?

Co je vitamín D 

pro dospìlé a dìti?

Pod pojmem vitamín D můžeme chá-
pat skupinu velmi podobných mole-
kul (vitamíny D1 až D5), které jsou 
rozpustné v tuku. Vytváří se složitými 
reakcemi z cholesterolu při působení 

slunečního záření na pokožku. Samo-
zřejmě ho také přijímáme i v rostlinné 
a  živočišné potravě. Velkým omylem 
je myslet si, že vitamín D je důleži-
tý jen u  novorozenců a  malých dětí. 
Mnoho studií potvrdilo, že nedostatek 
vitamínu D v organismu se podílí na 
vzniku řady onemocnění, a  to napří-
klad kardiovaskulárního onemocnění, 
a dokonce i nádorového onemocnění.

Jaké jsou nejèastìjší 
zdroje vitamínu D 

v organismu?

Za normálních okolností, kdy je 
pokožka vystavena slunci, zejména 
v  letních měsících, se v  našem těle 
dokáže vytvořit dostatečné množství 
vitamínu D. V zimních měsících je po-
třeba vitamín D doplňovat potravou, 
zejména živočišného původu, jako je 
olej z rybích jater, maso, vaječný žlou-
tek a mléko. Vegetariáni mají k dispo-

zici kvasnice, kakao, kokos nebo datle. 
Pokud nestačí ani to, existuje mnoho 
preparátů s  obsahem různých dávek 
vitamínu D.
Mnoho lidí se domnívá, že čím déle se 
sluníme, tím více vitamínu D se nám 
vytvoří. Je to pravda? Je to pravda. 
Samozřejmě i  tady platí určité pod-
mínky. Dostatečný přísun vitamínu 
D nám zvládne zabezpečit opalování 
minimálně 2x do týdne, které zahrnu-
je tvář, ruce a záda, a to při počátečním 
10 až 15 minutovém slunění bez opa-
lovacího krému. Následně bychom 
měli použít ochranný faktor 15+. 

Takto vytvořena zásoba vitamínu D 
během letních měsíců nám vydrží 
zhruba 2 až 4 měsíce.

Proè mnoha lidem 
vitamín D i tak chybí?

Nedostatek vitamínu D v populaci by-
chom mohli nazvat i  pandemií. Trpí 
jím okolo 60 % lidské populace. Cel-
ková hladina vitamínu D v organismu 
nezávisí jen na vnějších faktorech, ale 
i na genetice. Avšak hlavní příčinou je 
nedostatek slunečního záření – pou-
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PROSTĚJOV Také se vám 

zdá, že častěji než k  léka-

ři chodíme raději rovnou 

do lékárny? Podle posled-

ních výzkumů až polovina 

Čechů při méně závažných 

zdravotních problémech 

zamíří rovnu právě k lékár-

níkovi, než aby se poradila 

s doktorem. Je to samozřej-

mě chyba, ale dnešní uspě-

chaná doba tomu nahrává. 

Proč ztrácet čas, když třeba 

na chřipku máme zaručený 

recept od naší babičky, kte-

rá vždy věděla, co na „baci-

ly“ tohoto druhu pořídit? 

Stejně tak se chováme v pří-

padě bolestí zad, zubů či 

hlavy. Prostě a dobře lékár-

ny se v poslední době staly 

pro každého z nás onou zá-

chrannou stanicí, kde mají 

všechno potřebné pro naše 

zdravotní problémy. Ovšem 

péče o zdraví musí zahrno-

vat daleko více a  musíme 

být k  sobě mnohem více 

zodpovědní a návštěvu lé-

kaře nezavrhovat. Proto 

právě dnes PROSTĚJOVSKÝ 

Večerník přináší speciálně 

tematickou dvoustranu vě-

novanou nejen lékárnám, 

ale zdraví obecně.

Texty připravil 

Michal Kadlec

&
NEDOSTATKEM NEDOSTATKEM 
VITAMÍNU D TRPÍ VITAMÍNU D TRPÍ 
AŽ 60 % POPULACEAŽ 60 % POPULACE
Proč je „déčko“ důležité?

Rovnou k doktorovi nebo stačí zajít do lékárny?
Bolest v krku, kašel, rýma, běžná 
viróza, a  dokonce i  chřipka. To 
jsou všechno nemoci, se kterými 
nemusíte hned běžet do ordinace 
praktického lékaře, ale můžete 
se léčit sami. Mnohdy stačí, když 
zajdete do své oblíbené lékárny, 
kde vám s  léčbou také odborně 
poradí. 
Dva až tři dny v posteli a pak teprve 
k lékaři. To je doporučení, které pla-
tí u většiny běžných nemocí. Oprav-
du si vystačíte s domácí lékárničkou, 
ve které má každý lék na bolest, kap-
ky do nosu či něco na kašel. Nezapo-
meňte si ovšem znovu přečíst, na co 
který lék přesně je. 
V první řadě se doporučuje klid na 
lůžku. Při bolestech hlavy a  svalů 
se podávají analgetika, při horečce 

antipyretika, při suchém dráždivém 
kašli antitusika. Důležitý je i dosta-
tek tekutin a  vitaminů, především 
vitaminu C, který přispívá ke snížení 
únavy a vyčerpání, zmírňuje projevy 
chřipky, hlavně pak zvyšuje šanci, že 
tělo díky své obranyschopnosti ne-
moc zvládne.

Co dìlat, 

Ještě předtím, než se v  lékárně bu-
dete dožadovat pomoci, musíte mít 
trochu jasno v  tom, co vás vlastně 
trápí. Důležité je, zda se jedná o kašel 
suchý, zpravidla spojený s drážděním 
v krku, kdy pacient nevykašlává hlen, 
nebo produktivní, často doprováze-
ný bolestí na prsou, kdy pacient vy-
kašlává hlen snadno či obtížněji. Vy-

kašlaný hlen nemusí vždy pocházet 
z  dolních dýchacích cest, ale může 
se jednat o  hlen, který stéká z  nosu 
či dutin, tedy takzvanou zadní rýmu. 
To všechno musíte v  lékárně jasně 
říci, a  pokud pak lék vytahujete po 
půl roce z domácí lékárničky, znovu 
si přečtěte příbalové letáky. Velký 
problém totiž je, že lidé léky neuží-
vají správně. A často se stává, že lidé 
zároveň užívají léky na tlumení kaš-
le spolu s  těmi, co jej podporují. To 
pak vede k útlumu kašlacího reflexu 
se současným nahromaděním hlenu 
v  dýchacích cestách. Navíc se stává, 
že se v  průběhu akutního onemoc-
nění mění i typ kašle a podle toho je 
třeba zvolit správnou léčbu.  

celý článek najdete 
na www.vecernikpv.cz
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voleb může ovšem stát SPD v  čele 
s  jejím lídrem Pavlem Dopitou. 
Vrahovický patriot by právě v  této 
příměstské části mohl získat drtivou 
většinu hlasů. 
A s napětím budeme sledovat, zda se 
o slovo přihlásí nějaké zbrusu nové 
hnutí, či vyskočí někdo z  malých 
stran? 

PéVéčko a předvolební kampaň
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kandidátek ve mìstech a obcích na Prostìjovsku? kandidátek ve mìstech a obcích na Prostìjovsku? S èím jdou do komunálních voleb lídøi 

Foto: archiv L. Andrýska

Bývalý prostějovský radní Bedřich Grulich jako místopředseda 
Okresního předsednictva ČSSD Prostějov bude v zářijových ko-
munálních volbách kandidovat za sociální demokraty ze druhé-
ho místa kandidátní listiny. Osmapadesátiletý absolvent Vysoké 
školy báňské, fakulty strojní a elektro nyní působí jako systémový 
inženýr a poradce ředitele soukromé firmy. Má také bohaté zku-
šenosti s vedením úspěšné společnosti, v letech 2004 až 2010 
byl generálním ředitelem a později až do roku 2016 předsedou 
představenstva. V letech 2014 až 2018 byl členem Rady statutár-
ního města Prostějova a předsedou finančního výboru. Bedřichu 
Grulichovi položil Večerník pár otázek v souvislosti s přípravami 
ČSSD na podzimní komunální volby v Prostějově. 

Lukáš Andrýsek, kandidát č. 2 za PéVéčko

UZÁVÌRKA 
ØÁDKOVÉ INZERCE 

probìhne v PÁTEK 8. èervence v 10.00 hodin

Pøíští èíslo PV Veèerníku vychází z dùvodu 
státních svátkù v pondìlí 11. èervence„Chceme pomáhat lidem 

a prospívat Prostějovu,“ 
vidí perspektivu prostějovské ČSSD 
její předseda Bedřich Grulich
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Brzy vstávat, hodně pít či jíst „leh-
ká“ jídla… Všechny tyto dobré rady 
nejsou pro naše zdraví tak prospěš-
né, jak se tvrdí. Objevte sedm „zdra-
vých“ zvyků, které ve skutečnosti 
zdravé nejsou. Rodiče, média a  lé-
kaři nám od dětství vštěpují stovky 
rad, které jsou užitečné pro naše 
zdraví. Věříme, že pro zdravý život 
je zásadní pít hodně vody, hned čas-
ně zrána pracovat a vyhýbat se slun-
ci. Jak je to ale doopravdy?

Pít hodnì vody
Jeden a  půl litru vody 
denně, ani o  centilitr 
méně. Všichni se sho-
dují v  tom, že voda 
znamená život a že pro 
dobré zdraví je třeba pít co nejvíce. 
Avšak pozor! Voda je sice opravdu 
nezbytná k  našemu přežití, ale velké 
množství může nebezpečně snížit 
koncentraci soli v naší krvi. A pokud 
jde o plastové lahve, pak jejich chemic-
ké složení může kontaminovat vodu 
a narušit úroveň našich hormonů.

Popíjet
nealkoholické 
koktejly
Jestliže nahradíte na-
příklad tradiční kok-
tejl Mojito některým 

mocktailem, jak se říká nealkoho-
lické verzi typických alkoholických 
nápojů, nemusí to ještě znamenat, 
že jste tělu prokázali službu. Tyto 
koktejly jsou totiž přislazovány ra-
finovaným cukrem, který je podle 
vědců stejně škodlivý jako alkohol. 
Chcete-li tedy zdravě popíjet a obe-
jít se bez alkoholu, dejte přednost 
džusům z čerstvého ovoce před che-
mií.

Hovoøit

problémech
„Nejdůležitější je svěřo-
vat se se svými problémy“, můžete číst 
v každém časopise. Bohužel tato psy-
chologická rada může mít na morálku 
obrácený účinek. Podle studie ame-
rické Kolumbijské univerzity může 
neustálé obírání se týmž problémem 
a jeho analyzování v kruhu přátel vy-
volat úzkosti, stres a  vést k  depresi. 
Nejlepší způsob, jak se s  problémem 
vypořádat, je soustředit se na jeho ře-
šení.

Hned zrána 
sportovat
Pravidelná fyzická akti-
vita je zajisté dobrá pro zdraví. Avšak 
jak uznávají ti, kteří chodí o nedělích 
běhat, nejlepší je sportovat až během 

dopoledne. Expert z britské Brunelo-
vy univerzity zjistil, že cvičíme-li hned 
časně zrána, můžeme si oslabit imu-
nitní systém a vystavit se tak virovým 
infekcím. Nevadí, když se ráno několi-
krát protáhneme, ale intenzivní cviče-
ní si ponechme na pozdější dobu.

Jíst „light“ 
pokrmy
Jsou všudypřítomné 
a  módní. Avšak kon-
zumace potravin se 
sníženým či nulovým obsahem tuku 
je léčkou vedoucí k tomu, že tělu ne-
dodáváme nenasycené mastné kyse-
liny omega-3. Tyto kyseliny, které se 
nacházejí třeba v tučných rybách nebo 
v  ořeších, jsou zásadní pro fungová-
ní mozku a  srdce a  mohou pomáhat 
předcházet artritidě.

Jíst potravinové 
doplòky
Vitaminy A, skupiny 
B, C nebo D jsou ne-
zbytné pro naše zdraví 
a  jejich nedostatek můžeme velmi 
snadno pocítit. Přesto neradíme, 
abyste podlehli reklamě na potravi-
nové doplňky. Četné studie proká-
zaly, že příliš vysoké dávky vitaminů 
a minerálů, jako jsou železo, hořčík 
či vitamin B6, zvyšují riziko smrti 

u starších žen. Předávkování vitami-
nem E může zvýšit riziko rakoviny 
prostaty. Vyhněte se tedy nejrůzněj-
ším globulím. Ovoce a  zelenina, to 
je to pravé!

Nechodit 
na sluníèko
Milovníci bronzové 
pokožky se již léta 
děsí rakoviny kůže. Každé léto jsme 
zasypáváni nejrůznějšími preven-
tivními kampaněmi a  nikdo se už 
neodváží vystrčit nos ven, aniž by 
se předtím vydatně nenamazal kré-
mem s  ochranou proti slunci. Ano, 
chránit se před sluncem je velmi 
důležité, ale chcete-li se vyvarovat 
konzumace umělých vitaminů, pak 
vězte, že mírné vystavení sluneč-
ním paprskům je důležité, neboť nás 
chrání před nedostatkem vitaminu 
D. V Británii úřady doporučují strá-
vit denně deset minut na sluníčku 
bez ochranného krému.
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ZDRAVÍ
NEDOSTATKEM 
VITAMÍNU D TRPÍ 
AŽ 60 % POPULACE

žívání vysokých ochranných faktorů, 
které brání pronikání UVB záření, 
mnoho interiérových aktivit a  vyšší 
věk. U seniorů nad 65 let klesá schop-
nost syntetizovat vitamín D až o 75 %.

Jak se projevuje 
nedostatek vitamínu D 

v organismu?

Mezi projevy nedostatku vitamínu D 
patří vyčerpanost a únava, časté respi-
rační onemocnění, špatné hojení ran, 
bolesti kostí a  zad, deprese a  úbytek 
vlasů. Pokud pozorujeme některý 
z  příznaků popsaných výše, měli by-
chom se poradit se svým lékařem 
nebo lékárníkem o vhodnosti doplně-
ní vitamínu D, jako i o vhodné dávce. 
Úroveň vitamínu D v  těle si můžete 
nechat otestovat například v síti labo-
ratoří AGEL-LAB.

D pøedávkovat?

Při běžné dietě určitě ne. Komplika-
ce však mohou nastat při kombinaci 
předepsaných léčiv a doplňků stravy 
s vysokým obsahem vitamínu D. Za 
doporučenou dávku pro dospělé 
osoby se považuje ještě hodnota 
100 ug/den, pro děti ve věku 1-10 
roků 50 ug/den a  pro kojence 25 
ug/den. NA rizika by měl upozornit 
ošetřující lékař, případně se poraďte 
o vhodném dávkování s odborníkem 
v lékárně.
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Michal KA DLEC
PROSTĚJOV Odhadovat výsled-
ky jakýchkoliv voleb je ožehavá 
věc, ale Večerník jde pokaždé 
s  kůží na trh a  nejinak tomu je 
i  bude tentokrát. Uvidíme, jak se 
bude naše vize čtvrt roku před 
komunálními volbami 2022 v Pro-
stějově, shodovat s realitou.  Ostat-
ně, jak už praví známé rčení, po 
bitvě každý generál. Přesto se tedy 
pokusíme odhadnout situaci na 
současné politické scéně v, a  tím 
i šance jednotlivých stran a hnutí. 
Pokud bychom měli být co nejvíce 
struční, myslíme si, že po 24. září, 
kdy se uzavřou volební místnosti 
a sečtou hlasy voličů, moc změn ve 
vedení prostějovského magistrátu 
nezaznamenáme. Proč? 

V  tuto chvíli je součástí nejvyšší-
ho politického orgánu města devět 
stran či hnutí. To je na město veli-
kosti Prostějova skutečně moc. Je 
vidět, že politické spektrum, a hlav-
ně voliči v  Prostějově, jsou hodně 
roztříštění. Podle názoru Večerníku 
ale po podzimních volbách dojde 
k redukci politických subjektů, které 
získají mandáty v zastupitelstvu. 
Pojďme ale nejdříve k  favoritům 
voleb. K  těm patří nejen podle Ve-
černíku, ale i politologů trojice sub-
jektů, které aktuálně tvoří radniční 
koalici. Panuje tak mínění, že nový 
primátor či primátorka vzejde z řad 
hnutí ANO 2011, PéVéčka nebo 
Občanské demokratické strany a ne-
závislých osobností města Prostějo-
va. Tyto tři subjekty by také měly 
dál pokračovat v  započaté práci na 
radnici. Půjde „jen“ o  to, kdo bude 
první na cílové pásce a bude tak mít 
možnost sestavit koaliční radu. Na-
víc toto trio bude mít podle nás vel-
kou šanci sestavit dohromady nad-
poloviční většinu v  zastupitelstvu 
a  nebude ani potřebovat čtvrtého 
do party. Ústup sociální demokracie 
je totiž patrný na všech úrovních. 
Jak tedy voliči rozdají karty a komu 
z této trojice dají nejvíce hlasů? 
Ve všech třech případech budou 
hrát značnou roli silní lídři, tedy 
František Jura, Jiří Pospíšil a Milada 
Sokolová. Navíc tyto tři politické 

subjekty budou mít podle nás vel-
kou šanci sestavit dohromady nad-
poloviční většinu v  zastupitelstvu, 
tedy i novou radniční koalici. 
A  jaké jsou podle Večerníku šan-
ce dalších stran a  hnutí? Jak jsme 
již zmínili, radniční koalici aktu-
álně tvoří také „čtvrtá do party“, 
a  to je ČSSD. Jenže, tato levicová 
strana má po totálním propadáku 
v  loňských parlamentních volbách 
starosti sama se sebou, a  přestože 
komunální volby jsou trošku o  ně-
čem jiném, budou mít prostějovští 
sociální demokraté co dělat, aby 
překonali pětiprocentní hranici pro 
vstup do zastupitelstva. Podařit se 
jim to může, obzvláště když na kan-
didátku zařadili třiaosmdesátileté-
ho bývalého primátora Miroslava 
Pišťáka. Tato osobnost komunální 
politiky by sociálním demokratům 
mohla přihrát důležité body. Velké 
problémy dostat se vůbec do nové-
ho zastupitelstva budou mít podle 
Večerníku i  další tři politické sub-
jekty, které patří aktuálně k  opozi-
ci. Jde o komunisty, lidovce a hnutí 
Změna pro Prostějov. U  posledně 
jmenovaného subjektu je navíc stále 
nejasné, zda do komunálních voleb 
vůbec vstoupí. Lídr Jan Navrátil to-
tiž Večerníku před časem sdělil, že 
je politikou znechucen. Dosud také 
neoznámil svého nástupce, který by 
Změnu pro Prostějov do voleb vedl. 
Mandáty zastupitelů naopak zcela 
jistě získají kandidáti nejsilnějšího 
opozičního hnutí Na rovinu!, přes-
tože se od něj „trhli“ Piráti. Otázkou 
ale je, jak voliči „ocení“ mnohdy až 
demagogické výstupy některých 
členů tohoto hnutí nejen na půdě 
zastupitelstva, ale i prostřednictvím 
sociálních sítí. 
Jejich výsledky se dají odhadnout 
opravdu jen velice těžko. Piráti 
mají v  Česku sice celkem slušnou 
voličskou základnu, ale až v  září 
poznáme, kolik příznivců mají pří-
mo v  Prostějově. Podle Večerníku 
se „černým koněm“ komunálních 
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kandidátek ve mìstech a obcích na Prostìjovsku? S èím jdou do komunálních voleb lídøi S èím jdou do komunálních voleb lídøi 

Vracíme peníze 
Prostějovanům

Rozdělené statisíce

„Zájemci 

ODS a nezávislé osobnosti opět pomohou těm, kteří rozvíjí Prostějov

PROSTĚJOV Letí to jako voda, 
komunální volby v Prostějově 
se uskuteční už za 89 dnů! 
Voliči budou mít v  pátek 23. 
a  v  sobotu 24. září znovu po 
čtyřech letech možnost vybrat 
si „své“ strany nebo hnutí či nej-
různější koalice a další politické 
subjekty, kterým dají důvěru 
pro vedení města, městysů či 
obcí po celém regionu na další 
volební období. Už nyní těsně 
před letními prázdninami se 
někteří lídři činí – někteří ale na-
opak spí jako dudek - a tím tak 
každý odlišně (ne)podstupuje 
ráznou předvolební kampaň. 
Jak je na první pohled zřejmé, 
přímo v Prostějově jsou nejví-
ce aktivní strany a hnutí, které 
aktuálně tvoří radniční koalici. 
Zatímco opozice zůstává u úto-
ků při jednání zastupitelstva 
nebo na sociálních sítích... 
Také v rámci dnešního dvojčís-
la Večerník dává prostor politi-
kům, kteří za necelé tři měsíce 
podstoupí boj o důvěru voličů. 
Neboť rozhodnout musíte prá-
vě vy, nikdo jiný to za vás neu-
dělá!

Jak dopadnou komunální 
volby podle Večerníku?

Moc změn na radnici se očekávat nedá. Má se za to, že není důvod
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pro Večerník 

Jan
FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Program odstartoval v sobotu 18. června 
srazem všech zúčastněných obcí na farské 
zahradě v pravé poledne. Krátce před tři-
náctou hodinu vyrazil z tohoto místa prů-
vod až na finální místo na hasičské louce 
za koupalištěm. Zde všechny slavnostně 
přivítal za obec starosta Marek Hýbl 
a vedení mikroregionu Předina, za účasti 
senátorky Jitky Chalánkové se vzduchem 
prohnaly také dvě stíhačky, které zamá-
valy všem účastníkům křídly. A šlo se na 
samotné zápolení. 
Úvodní dvě disciplíny se odehrály na 
hasičské louce a na osmičlenné týmy če-
kaly dvě disciplíny, které prověřily jejich 
fyzickou zdatnost, ale i kooperaci. První 
soutěž nazvali organizátoři Quattro lyže. 
Na dlouhých lyžích se čtveřice musela 
společně dopravit až do cíle, kde předala 
štafetu druhému kvartetu. Nutno po-
dotknout, že někteří ukázali velmi rychlý 
čas, jiní se zase trošku prali se vzájemnou 
komunikací a  skončilo to i  karambo-
lem. Nejlepšího času dosáhly Ondratice 
a  vstoupily tak do soutěže velmi dobře. 
Druhou disciplínou na stejném místě byl 

luční vor. Čtveřice se pohybovala pomocí 
dvou bidel a musela postupným směrem 
dopředu včas posouvat roury, aby nedo-
šlo k  pádu z  voru. Tato disciplína vyšla 
nejlépe obci Strunkovice nad Blanicí. 
Po druhém klán následovala pauza, kte-
rou mohli soutěžící využít na občerstvení 
a  převléknutí do plavek, které byly ne-
zbytností dalších dvou disciplín. U první 
z nich se sešla družstva krátce po půl čtvrté 
a jednalo se opět o nejrychlejší čas v rám-
ci soutěže převozník. Na paddleboardu 
musel převozník odvézt svého kolegu či 
kolegyni na druhou stranu biotopu, kde 
měl druhý člen posádky vypít co nejrych-
leji Frisco, a následně se dopravit zpátky. 
Některé celky to zvládly téměř za sucha, 
jiné se zase nejednou vykoupaly. Netřeba 
ani zvlášť zdůrazňovat, že se u toho všich-
ni velmi bavili. Nejrychlejšího času opět 
dosáhla obec Strunkovice. Poslední disci-
plínou byla vodní cyklistika, která nabídla 
největší množství zábavy. Oproti klasic-
kému jízdnímu kolu zde obec přimonto-
vala prázdné kanystry a úkolem bylo, aby 
kompletní posádka dojela co nejrychleji 
tam a zpátky po jednom. V tomto odvětví 
se jako nejlepší družstvo ukázal Brodek 
u  Prostějova, přičemž největší potíže 
s touto soutěží zaznamenali domácí. 
Všechny čtyři klání jako první předvedl 
starosta obce Marek Hýbl společně s tý-
mem pracovníků obce a bavil tak svými 
kousky všechny přítomné. „Musím říct, 

že i jako tréninková jednotka jsme si hod-
ně mákli a nebylo to vůbec jednoduché. 
Sami závodníci to ale zvládli,“ hlásil zna-
vený starosta po konečném předání darů 
všem vítězům. 
Na pódiové umístění se nakonec do-
stala obec Lažiště. Druhé místo si od-
vezl Brodek u  Prostějova a  finálovou 
fanfáru si užili členové Strunkovic, kte-
ří se dočkali prvního primátu v těchto 
hrách. Cesta přes téměř celou republi-
ku tak stála za to. „Přijeli jsme už v pátek 
a musím říct, že domácí dělali všechno pro 
to, aby nás rozhodili. Tolik slivovice jsem 
nevypil za dobu, co jsem na světě, a lili ji 
do nás od rána do večera. Přesto jsme to 
ale zvládli,“ hlásil nejprve s úsměvem ka-
pitán celku a starosta jej hned doplňoval. 
„Museli jsme se o vás pěkně postarat. Lí-
bilo se mi, jak už jste se šklebili, když jste 
mě viděli přicházet. Slivovice padlo dost, 
ale přesné množství neprozradím,“ usmál 
se před Večerníkem starosta. 
Strunkovice i  Lažiště jsou spřátelené 
obce s mikroregionem Předina a jsou tak 
účastníky i těchto her. „Letos k tomu ne-
mám ani co dodat, když už to vezmeme 
vážněji. To, jaký servis jsme tu měli, bylo 
něco neuvěřitelného. A sobotní den v tak 
krásném areálu, kde bylo vidět, jak fungu-
je obec – v souladu s ní i další spolky, které 

vše zařídily – jedním slovem úžasné. Ta-
kovou atmosféru a tak přátelské lidi v Če-
chách nenajdete,“ doplnil kapitán vítěze. 
„Jsme opravdu neuvěřitelně šťastní, jak 
celý den dopadl. V tomto nádherném are-
álu, jakým se můžeme pochlubit, se událo 
něco fantastického. Viděl jsem tu skvělou 
atmosféru a neuvěřitelný náboj. Jako obec 
můžeme být hrdí, jak se podařilo celou 
akci zorganizovat. Obrovský dík patří 
místním spolkům, všem zúčastněným, ale 
taky všem sponzorům. Slova chvály přišla 
ze všech stran. Proto se už nyní těšíme na 
další ročník, kde doufáme, že vylepšíme 
i naše konečné umístění,“ udělal za otasla-
vickými Hrami bez hranic tečku starosta 
obce. 

*** www.paprsek.cz ***
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Areál Paprsek se nachází v Rychlebských horách na území Starého 

PAPRSEKPAPRSEK 

777 076 542

@@

Hotel v nadmořské výšce Hotel v nadmořské výšce 1022 m.n.m.1022 m.n.m. je v provozu  je v provozu celoročněceloročně 

...nabízí ubytování v ...nabízí ubytování v 2-5 lůžkových2-5 lůžkových pokojích pokojích

...leží na křižovatce vyhlášených turistických a cyklistických stezek....leží na křižovatce vyhlášených turistických a cyklistických stezek.

...dopřeje vám hydromasážní vířivku či kneippové vaničky ...dopřeje vám hydromasážní vířivku či kneippové vaničky 
s vyhřívanou lavicí v našem s vyhřívanou lavicí v našem Wellness centruWellness centru pro až 15 osob pro až 15 osob

více informací více informací 
v příloze Báječné léto  na straně 23

Nedaleko chatyNedaleko chaty
se nachází se nachází 
DalimilovaDalimilova
rohlednarohledna

V Otaslavicích se všichni účastníci především skvěle pobavili
OTASLAVICE Tradiční akce v rámci mikroregionu Předina se ve 
svém jedenáctém ročníku vrátila po šesti letech do Otaslavic. 
Pořádající obec si pro desítku soutěžících obcí připravila čtyři vel-
mi zajímavé soutěžní disciplíny a ve dvou z nich využila i přírod-

ního biotopu. Bohatý odpolední program tak pobavil nejen 
účastníky, ale také fanoušky z obcí, kteří se snažili své favo-

rity povzbudit k co nejlepším výkonům. Především si ale 
všichni užili řadu vtipných momentů. Letošní klání se tak 
zapíše do dějin jako jeden z nejvydařenějších.

Foto: Jan Frehar

jak dopadly 
hry bez hranic 2022

1. Strunkovice nad Blanicí  47 bodů
2. Brodek u Prostějova 38
3. Lažiště  31
4. Ondratice 30
5. Dobrochov 29
6. Otaslavice 26
7. Vincencov 25
8. Hradčany-Kobeřice 20
9. Vranovice-Kelčice 19
10. Vřesovice 14

„Perfektní akce, za kterou

všem děkujeme,“ 
hodnotil Hry bez hranic 
starosta  Otaslavic 
Marek Hýbl 
OTASLAVICE Staral se o  organizaci 
společně s  vedením obce a  sám byl 
také takzvaným pokusným králíkem 
v rámci všech disciplín, které jedenác-
tý ročník Her bez hranic nabídl. staros-
ta obce Marek Hýbl (na snímku) tak byl 
i na druhý den značně utahaný, ale po 
úklidu hasičské louky, na němž se po-
dílelo nemálo dobrovolníků z  obce si 
našel čas na tento exkluzivní rozhovor. 
Akci hodnotil velmi kladně a  přiznal, 
že jej dlouho bude hřát řada milých 
vzpomínek… 

Jan FREHAR
 Jak celkově hodnotíte Hry bez hranic 

z pohledu pořádající obce?
„Panuje maximální spokojenost. Vydařilo 
se všechno perfektně. Počasí se postaralo 
o padesát procent úspěchu a připravenost se 
ukázala být na velmi dobré úrovni. Za to mu-
sím poděkovat všem, kteří se do toho zapojili, 
další obrovský dík patří mikroregionu a spon-
zorům. Jediným zklamáním je pro mě až šesté 
místo domácího mužstva, to u mě má velký 
vroubek.“ (smích)

 Bylo náročné vymyslet a zorganizovat 
netradiční disciplíny?
„V dnešní době se dá snadno inspirovat. Díky 
internetu a všem vymoženostem už to není 
tak složité, jak to bylo dřív. Viděli jsme někde 
foto kola do vody a  nebylo co řešit. Hned 
jsme věděli, že to musíme vyrobit. Za to patří 
obrovské poděkování zaměstnancům obce, 
že dokázali všechny potřebné věci vytvořit. 
Takže i díky nim slavilo vše takový úspěch.“

 Můžete dát k dobru nějaký nezapome-
nutelný zážitek?
„Určitě se jedná o Martina Hrdličku z našeho 
družstva, který provedl třikrát ukázkovou po-
norku v rámci jedné jízdy na kole. To si mys-
lím, že byl zlatý hřeb celého soutěžení. On mě 
za to sice možná zabije, ale to je vzpomínka 
opravdu na dlouho.“ (smích)

 Soutěžící z Čech říkali, že si připadali 
jako v  jiném světě. Jak velká to byla po-
chvala?
„Opravdu si toho ceníme a je vidět, že to dě-
láme s láskou. Když k tomu vezmu i to, co se 
dělo v neděli, tak to je neuvěřitelné. My jsme 
ještě říkali, že jen poklidíme nezbytně nutné 
a zbytek uděláme v týdnu. Ale tam už v neděli 
po obědě člověk nepoznal, že se tam v sobotu 
něco dělo! Všechno je uklizené, protože na 
pomoc dorazila celá řada obyvatel, za což jim 
patří ohromné poděkování. Během akce se 
ale o atmosféru a vše kolem přičinili všichni, 
kteří dorazili nejen soutěžit, takže ona je to 
i jejich zásluha. 

 Budou zvaná i  v  příštích letech dvě 
mužstva z  Čech, když letos „vyzobla“ 
hned dvě pódiová umístění?
„Určitě. My jsme rádi, že to vyhrála. Pro ně to 
bylo premiérové vítězství a pevně doufáme, 
že následně se dočkáme pozvání i k nim. Jsou 
to dvě krásné obce na jihu Čech. Bohužel 
nám nepomohlo ani to, že jsme se je snažili 
rozhodit, jak to jen šlo, i tak to všichni zvládli.“

 Slyšel jsem od nich také o  nekalých 
praktikách, že jste se je snažili „odrovnat“ 
už od snídaně? 
„No, to mají pravdu. Od příjezdu až do chví-
le, než odjeli, jsme je dopovali slivovicí. Jak 
nás jen viděli přicházet, tak se hned šklebili. 
(úsměv) Sice tvrdili, že to byly nekalé prakti-
ky, ale jak jim panečku šmakovalo...“ (opět se 
směje) 

Foto: Jan Frehar

22
06

21
11

06
7



už příští sobotu
SKŘÍPOV Organizace AMF po-
řádá v  areálu firmy Linaplast ve 
Skřípově tradiční Strašidelný les. 
Také tentokrát vás strašidla po-
straší, ale hlavně pobaví. Potkáte 
čarodějnici, čerta, upíra, vod-
níka, ale třeba i  bludičky nebo 
mumii! Na vycházce po stezce, 
obklopeni lesem, budete u  těch-
to bytostí plnit úkoly, za jejichž 
splnění vás na konci bude čekat 
sladká odměna. Těšit se můžete 
ale i na bohatý doprovodný pro-
gram nebo spoustu dobrot. Tak 
přijďte v  sobotu 9. července, za-
číná se v 9:00 hodin!

Strašidelný les ve Skřípově každo-
ročně láká více a  více návštěvní-
ků. A  není se čemu divit! Zdařilé 
masky, bohatý program a výborné 
jídlo, které tam mají, stojí za to. 
„Okruh, na němž děti plní úkoly 
u  strašidel, by se měl nést v  po-
dobném duchu jako předchozí 
roky. Opět nabídneme bohaté ob-
čerstvení, cukrovinky nebo cuk-
rovou vatu. Samozřejmostí bude 
také skákací hrad. Novinkou pak 
bude tetování, malování na obličej 
nebo ukázka vyproštění z vozidla,“ 
shrnul jeden z  pořadatelů Tomáš 
Otruba.

Na dobrodružné cestě strašidelným 
lesem se setkáte s  nejrůznějšími 
bytostmi. „Klasicky nebude chy-
bět čert, čarodějnice nebo vodník. 
Nicméně letos jsme nově zařadili 
třeba bludičky nebo vlka s Karkul-
kou,“ doplnil další z pořadatelů Ma-
rek Schölzl. 
Kromě plnění zábavných úkolů 
a  doprovodného programu si jis-
tě užijete i výborné dobroty, mezi 
nimiž nebude chybět grilovaná 
kýta, makrely nebo guláš. Začíná 
se v  9:00 hodin a  končí v  17:00 
hodin. Vstupné je dobrovolné. 

(tez)

KONICE Tragédie, na kterou by 
se nemělo zapomínat. Uplynu-
lou středu 22. června uplynulo 
přesně 80 let ode dne, kdy z ko-
nického vlakového nádraží odjel 
transport s  místními Židy. Ani 
jeden z těch, co do něj nastoupi-
li, se už nikdy nevrátil. Smutné 
výročí ve městě nenechali bez 
povšimnutí.
V  Konici žily před válkou tři ži-
dovské rodiny. Freundovi, Bock-
-Löwovi a  Šermanovi. Ordinoval 
tu také MUDr. Josef Diamant. 
Předvolání do transportu dostali 

všichni v  červnu 1942. Dostavit 
se na seřadiště museli s  jediným 
zavazadlem s omezenou hmotnos-
tí právě 22. června. Nikdo z  těch, 
kteří přišli, a  to včetně dětí, válku 
nepřežil. To štěstí měly pouze ty 
z  dětí, které zůstaly ukryté u  sta-
tečných lidí z  nedalekých vesnic. 
Válku přežil i  MUDr. Josef Dia-
mant se svojí ženou, neboť oběma 
se podařilo včas utéct do zahraničí. 
Do Konice se už ovšem nikdy ne-
vrátili. 
„Děkuji za tatínka Zena Dostála, 
jehož prarodiči byli právě Johana 

a  Heřman Bock-Löwovi. Táta by 
určitě připomínku silně prožíval, 
transport členů naší rodiny ovliv-
nil celý jeho život. Bohužel již 
není mezi námi celé čtvrtstoletí,“ 
zavzpomínala Debora Konečná, 
dcera spisovatele a  režiséra Zeno 
Dostála, jenž se narodil právě do 
rodiny bývalého konického advo-
káta a starosty. Zároveň poděkovala 
svému manželovi Michalu Koneč-
nému za to, že při příležitosti výročí 
osudového dne připravil zajímavý 
materiál ohlížející se za životy umu-
čených konických Židů.  (mls)

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
zpravodajství

Ulice Konečná v  Držovicích vede 
přímo do komerční zóny, v  níž na-
jdete markety jako Tesco, Kaufland 
či OBI. Málokdo by zde hledal ro-
dinné domy. Ty tu však stále stojí. 
Jenže jejich majitelé se nyní obávají 
budoucnosti. „Vloni prodali naši 
sousedé svůj rodinný dům s pozem-
kem zahraničnímu developerovi. 
Podle územního plánu Držovic se 
jedná čistě o zónu určenou výhradně 
k bydlení, případně pro drobné pod-
nikání. Následně za námi přišel zá-
stupce developera a začal na nás tla-
čit, abychom jim prodali i náš dům 
s  pozemkem. My jsme to pochopi-

telně odmítli a tím začaly problémy,“ 
svěřila se Večerníku zhruba před 
rokem Petra Chovancová z Držovic, 
podle níž jí jednatel developerské fir-
my začal vyhrožovat. „Říkal, že nám 
udělají ze života peklo a že budeme 
muset čelit hlučnosti a  prašnosti. 
Když manžel argumentoval tím, že 
podle územního plánu obce tady ne-
lze obchody stavět, bylo mu doslova 
řečeno, že developer má neomezený 
příjem peněz a pomocí nich dokáže 
změnit všechno,“ sdělila exkluzivně 
Večerníku bezradná žena. 

Držovice nechtějí 
další auta

S odstupem času nás zajímalo, jak se 
situace vyvinula. „Stále platí, že územ-
ní plán v  daném místě nepřipouští 
stavbu větších komerčních objektů. 

My na tom nehodláme nic měnit, ne-
boť se domníváme, že celý prostor je 
už nyní neúměrně zatížen dopravou 
a výstavba dalších obchodů by to jen 
zhoršila,“ vyjádřil se aktuálně staros-
ta Držovic Jaroslav Studený, který 
přesto netajil rozčarování, že navzdo-
ry nesouhlasu obce se již investorovi 
podařilo mnohé věci přímo na pros-
tějovském magistrátu prosadit. „Od-

bor dopravy schválil možné vybudo-
vání sjezdu k  novému obchodnímu 
centru a odbor územního plánování 
se vyjádřil v  tom smyslu, že budou-
cí stavba není v  rozporu s územním 
plánem. To mi přijde neuvěřitelné,“ 
netajil rozčarování Jaroslav Studený. 
Zástupce developera pak v  průbě-
hu roku jednal přímo se zastupite-
li Držovic. „Nabídl nám 750 tisíc 

korun za zřízení věcného břemene 
na sítě. Když jsme to odmítli, tak 
ironicky naznačoval, že obec má asi 
peněz dost,“ doplnil Studený s  tím, 
že Držovice v  chystaném novém 
územním plánu naopak chtějí před 
novou výstavbou spíše preferovat 
zachování, případně rozšíření zele-
ných ploch. Jak se bude situace vy-
víjet dál?
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zprávy z regionu
aneb jsme s vámi u toho...
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Developer získal povolení ke stavbě 
sjezdu, Držovicím nabídl 750 tisíc korun

DRŽOVICE Tady se vede opravdu tuhý boj. Zhruba před dvě-
ma roky odkoupil rodinný dům a další pozemky v Konečné uli-
ci vedoucí k OC Arkáda v Držovicích německý developer. Jeho 
záměrem je zde vybudovat další obchodní centrum se čtyřmi 
komerčními objekty. To je však v přímém rozporu s územním 
plánem Držovic, který v uvedeném místě počítá s obytnou zó-
nou. Navzdory nejrůznějším nabídkám vedení obce územní 
plán v tomto ohledu měnit nechce. Pod velkým tlakem se také 
objevila rodina žijící v domě sousedícím s pozemky, na nichž má 
plánovaná výstavba proběhnout. Zajímalo nás, zda a případně 
jak se tato zapeklitá situace v průběhu uplynulého roku změnila.

 Foto: Martin Zaoral 

  Foto: Facebook 

Les ve Skřípově vás postraší 

V Kostelci se 
propadla silnice 

Kostelec na Hané (mls) – I to se může 
stát. Na frekventované křižovatce ulic 
Za Branou, Gagarinova a  Bezručova 
v Kostelci na Hané se uplynulou středu 
propadla vozovka. Vzniklá závada byla 
z důvodu bezpečnosti označena a v do-
hledné době by měla být odstraněna. 
Řidiči však musí při průjezdu tímto 
místem dbát zvýšené opatrnosti.

Opraví spoleènou 
kanalizaci 

Kralice na Hané (mls) – Dost velké 
problémy čekají řidiče projíždějící ob-
cemi Kralice na Hané, Biskupice a Be-
dihošť. Od příštího pondělí 4. července 
se tu začne s opravami společné kana-
lizace, což s  sebou přinese výraznější 
dopravní komplikace. Rozsáhlá rekon-
strukce je rozplánovaná do pěti etap, ta 
první by měla skončit 29. července. Na 
ni by postupně měly navázat další, vše 
má být hotovo 27. srpna. 

Pøibude zrcadlo 

Lešany (mls) – Nové dopravní zrcadlo 
by se v  dohledné době mělo objevit 
v Lešanech. Konkrétně to bude v nepře-
hledném místě u hlavní silnice vedoucí 
ve směru od Ohrozimi.

Centrum pro seniory 
se chystá 

Smržice (mls) – Dům s byty pro se-
niory doplněný o  zdravotní ordinaci 
a další prostory pro vzájemné setkávání. 
Takovýto objekt by měl vyrůst na uvol-
něném pozemku místo zchátralého 
domu stojícího vedle radnice ve Smrži-
cích, jenž vedení obce v roce 2019 od-
koupilo. „Aktuálně v celé věci připravu-
jeme projektovou dokumentaci,“ uvedl 
starosta Smržic Aleš Moskal.  

V Mostkovicích pøibyly
 odpadkové koše

Mostkovice (jaf) – Obec Mostkovice 
nově schválila na žádost občanů roz-
místění odpadkových košů. Ty během 
minulého týdne přibyly jak v obci, tak 
v okolí přehrady. Zároveň vedení obce 
prosí všechny, aby u nich nevznikal ne-
pořádek a na pokoji je nechali vanda-
lové, jinak by nově nainstalované koše 
byly staženy. 

Vysadí zeleò, 

Pavlovice u Kojetína  (mls) – Vznik 
suché vodní nádrže, úpravu polních 
cest a  rozsáhlou výsadbu zeleně plá-
nují v Pavlovicích u Kojetína. Přikročí 
k tomu v rámci komplexních pozem-
kových úprav. Realizací stavby dojde 
ke snížení negativních dopadů příva-
lových srážek na zastavěnou část obce, 
současně dojde ke zpomalení odtoku 
povrchové vody a  zvýší se možnost 
jejího postupného vsakování do země.

RYCHLÝ
NÍK



pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MichalMichal KADLECKADLEC
Soutěž Evropských kvetoucích sídel 
každoročně vyhlašuje organizace As-
sociation Européenne pour le Fleuris-
sementet lePaysage (AEFP), což je ne-
vládní nezisková organizace se sídlem 
v Bruselu. Projekt v  roce 1975 inicio-
valy dvě květinové velmoci, a sice Fran-
cie a Velká Británie. Postupem času se 
připojovaly další země a  celá akce se 
tematicky rozšiřovala. Dnes se hod-
nocení poroty netýká pouze rozkvetlé 
obce, ale celkového přístupu k udržitel-
nosti životního prostředí, jeho tvorbě 
a ochraně. 
A  právě mezinárodní odborná komise 
složená z  předních evropských zahrad-

ních architektů a  zahradních krajinářů 
hodnotila během uplynulé soboty péči 
o  životní prostředí ve strategických do-
kumentech obce Dobrochov, jejich 
naplňování a  uskutečňování. „Komisaři 
postupně navštívili nový lokální biokori-
dor, zhodnotili výsadbu alejí a jejich zapo-

jení do přírody, výsadbu obecních parků 
a také zapojení veřejnosti do zvelebování 
obce. Součástí naší prezentace byla i před-
stavení kulturního a společenského života 
obce. Na sobotní večer jsme pak připravili 
společenskou akci,“ řekl Večerníku přímo 
na místě Miloslav Kříž, starosta Dobro-

chova. Po otázce Večerníku, jak dopadla 
sobotní „kontrola“ ze strany evropské 
delegace, nechtěl první muž obce před-
jímat. „Evropští komisaři si určitě během 
celého dne udělali svůj obrázek o  naší 
obci. A myslím si, že dneska se určitě ne-
rozhodnou, zda jsme obstáli. A  pokud 
ano, tak nám to stejně teď ještě neřeknou. 
Musíme si počkat na konečné výsledky, 
které se dozvíme osobně 24. září při slav-
nostním vyhlášení této evropské soutěže 
u Balatonu v Maďarsku. Už se tam těšíme, 
vypravíme celý autobus. A jestli uspějeme 
v  konkurenci ostatních obcí z  Evropy? 
Uvidíme, ale už toto je náš fenomenální 
úspěch,“ usmál se dobrochovský starosta. 

Celé rodiny s  malými i  odrostlejšími 
dětmi si o uplynulém víkendu mohly na 
pokladně zámku v Čechách pod Kosířem 

vyzvednout okopírovaný Svatojánský 
herbář. Jeho fiktivním autorem byl malíř 
Josef Mánes, který v něm popisoval léči-

vé rostliny. Chtěl jimi pomoci hraběnce 
Gizele od jejích zdravotních problémů. 
Ostatně právě magická Svatojánská noc 
i následující dny jsou pro sběr léčivek ob-

zvláště vhodné. K herbáři byla připojena 
i mapka s devíti zastaveními, kde mohli 
poutníci dané rostliny objevit. 
Postupně tak sbírali a kreslili bršlici, kopři-
vu, zvonek, třezalku, bez, čičorku, jitrocel, 

lípu a konečně také jetel. „Největší fušku 
nám dalo najít Čičorku pestrou, kterou 
jsme nakonec objevili u smrku pod věž-
kou kousek od hřbitova. Jsem tady už po-
několikáté, ale musím se přiznat, že jsem 
dosud netušila, že zde nějaký hřbitov 
vůbec je,“ prohlásila Lucie Rozbořilová, 
která dorazila z Kostelce na Hané.  
S vyplněným herbářem se pak všichni 
vydali na pokladnu, kde získali nále-
žitou odměnu. „Myslím, že pátrací hra 
pěkně zpestřila nabídku akcí na našem 
zámku. Pravdou je, že pro menší děti byla 
dost náročná, nicméně věřím, že to s po-
mocí rodičů zvládly,“ zhodnotil kastelán 
zámku Martin Váňa. 
Velkou premiéru zažila výstava bonsají, 
sukulentů a  kaktusů, kterým to na ná-
dvoří zámku opravdu slušelo. „Děkujeme 
za krásnou výstavou, moc se nám líbila. 
K zakoupeným stromečkům se budeme 

chovat s láskou,“ napsali jedni z návštěvní-
ků do připravené knihy. 
U  znavených organizátorů se pocity 
spíše mísily. „Určitě se nám tu líbí. Na-
víc tolik lidí, jako tady bylo v  sobotu 
dopoledne, jsme na žádné výstavě snad 
zatím neměli. Složitější to ovšem bylo 
s přípravou všech rostlin, která mě osob-
ně už trochu zmáhá,“ svěřila se Milena 
Růžičková z Bonsai klubu Haná, který 
stojí také za pořádáním tradičních výstav 
na zámku v Konici. „Zda se sem vrátíme, 
zatím nebylo rozhodnuto. Nejdříve to 
však bude až za dva roky,“ uzavřela. 
Rozběhnutá sezóna na zámku v  Če-
chách pod Kosířem už nadcházející 
sobotu přinese Dětské odpoledne 
s maňáskovým divadélkem, tvořivou 
dílničkou, lukostřelbou a  překážko-
vou dráhou pro běh s  koníkem na 
tyči.  

Byla okradena, neví kde...
V  Plumlově byla předminulý 
pátek 17. června okradena třia-
čtyřicetiletá žena, a to na přesně 
nezjištěném místě. O  tom, že jí 
neznámý lapka odcizil z batohu 
neseného na zádech peněžen-
ku, přišla policisty informovat 
až v  pondělí 20. června. V  pe-
něžence měla dle výpovědi ho-
tovost 600 korun, stravenky, 
platební kartu, osobní dokla-
dy a  další drobnosti. Škodu si 
poškozená vyčíslila na necelé 
3  000 korun. Ve věci policisté 
zahájili úkony trestního řízení 
pro podezření z  trestných činů 
krádeže a neoprávněného opat-
ření, padělání a pozměnění pla-
tebního prostředku.  

Tucet řidičů jel rychle
V pátek 17. června odpoledne re-
alizoval dopravní inspektorát na 
Prostějovsku bezpečnostní akci, 
která byla zaměřená na kontrolu 
dodržování rychlostních limitů 
v  obci a  mimo obec. Nasazeno 
bylo šest policistů, kteří při kon-
trolách odhalili 17 přestupků. 
Z  toho bylo 16 přestupků vyře-
šeno pokutami v příkazním říze-
ní v  celkové částce 6  800 korun 
a jeden byl postoupen příslušné-
mu správnímu orgánu. Rychlost 
nedodrželo a  porušilo 12 řidi-
čů, kteří na pokutách zaplatili 
celkem 5  800 korun. Také byl 
odhalen jeden řidič, který měl 
pozitivní orientační test na návy-
kové látky. 

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...

Konicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • ProtivanovskoKonicko • Kostelecko • Němčicko • Plumlovsko • Protivanovsko

Foto: Martin Zaoral

po stopách josefa Mánesa...ppoo sstoppáácch jjoseefaa Mááneesa...... 3x foto: Martin Zaoral
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V parku pod Kosířem celé rodiny V parku pod Kosířem celé rodiny 
sbíraly byliny do Mánesova herbáře sbíraly byliny do Mánesova herbáře 

ČECHY POD KOSÍŘEM Říká se, že není bylina, aby na něco neby-
la. Své o tom určitě věděl i malíř Josef Mánes, který si nejrůznější lé-
čivky mohl nasbírat přímo v krásném zámeckém parku v Čechách 
pod Kosířem. Právě po jeho stopách se vydala pátrací hra, jež byla 
připravena po oba dny uplynulého víkendu. Kromě dobrodružné 
a zároveň i poučné výpravy mohli lidé zhlédnout také premiéro-
vou výstavu bonsají, sukulentů a kaktusů na nádvoří. 

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž
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BÍLOVICE-LUTOTÍN Výraznou 
změnu funkce budovy nabídne zá-
měr Bílovic-Lutotína. V  této slou-
čené obci na Prostějovsku totiž 
zastupitelé projednávali možnost, 
že se prostory bývalého kravína ra-
dikálně změní. I když ne ve všem... 
„Částečně tam funguje pálenice a  sa-
mozřejmě trvá zájem její provoz za-
chovat, případně tyto prostory upravit 
do podoby jedenadvacátého století. 
Zbytek budou skladovací a  garážové 
plochy, které bychom pronajali,“ infor-
moval Večerník Miroslav Hochvald, 
starosta obce.
Aktuálně je celá záležitost teprve na 
začátku. „Řešíme projektovou doku-

mentaci, podklady pro to, abychom 
mohli vůbec požádat o dotaci. Z toho 
důvodu to mělo zastupitelstvo projed-
nat, zda-li bychom měli souhlas zastu-
pitelstva se záměrem. Bude následo-
vat úprava projektu, který jsme měli, 
dávali jsme ho kdysi na brownfieldy. 
Nyní jej upravíme do podoby pro 
Ministerstvo průmyslu a  obchodu,“ 
vysvětlil pro Večerník. 
Právě o  vzniku projektu i  možnosti 
žádat o dotaci zastupitelé na svém po-
sledním zasedání hlasovali. A pro prv-
ní kroky se také rozhodli. Budova je 
součástí areálu obecního domu. S její 
přestavbou se počítá do období za dva 
až tři roky.  (sob)

V Bílovicích nechají 150 Kč
Více informací na: 

582 333 433, 608 960 042, 
predplatne@vecernikpv.cz 
či v redakci na Vápenici 19.

0 KčPlatí pro 8 vydání.
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a srpen zaa srpen za

letní letní 
akce naakce na  
PØEDPLATNÉPØEDPLATNÉ

KONICE Předminulou sobotu 
mezi druhou a třetí hodinou ranní 
zaměstnal policisty teprve sedm-
náctiletý mladík. Předchozí den 
ve večerních hodinách popíjel al-
kohol, konkrétně pivo a  myslivce, 
a vydal se na zábavu v Konici. Po ní 
začal tropit úplné šílenosti. Ukradl 
totiž klíče od auta a vydal se na „vý-
let“. 
„Po zábavě mladík odešel do místa by-
dliště druha své příbuzné a bez svolení 
si vzal jeho klíče od osobního vozidla, 
kterým jezdil po Konici. V  Jiráskově 
ulici ovšem dojezdil, protože jeho 
schopnosti a  vnímání reálného stavu 
byly omezené. Při jízdě přejel obrub-
ník a narazil do betonového plotu jed-
noho z místních domů,“ informovala 

Miluše Zajícová, tisková mluvčí Kraj-
ského ředitelství policie Olomoucké-
ho kraje. 
Jakmile policisté přijeli na místo, 
hned poznali důvody havárie. „Hlíd-
ka u chlapce provedla dechovou zkouš-
ku a  naměřila hodnoty 0,72 a  0,86 
promile alkoholu v  dechu. Navíc se 
potvrdilo, že podezřelý s  ohledem na 
věk ani nevlastní řidičské oprávnění. 
Hmotná škoda, kterou svým špatným 
rozhodnutím mladík napáchal, byla 
předběžně stanovena na třicet tisíc 
korun,“ prozradila Zajícová. „Událost 
šetříme pro provinění neoprávněného 
užívání cizí věci a nehodu jako přestu-
pek proti zákonu o provozu na pozem-
ních komunikacích,“ uzavřela mluvčí 
krajské policie.  (mik)

Jízda skončila nárazem do betonuJízda skončila nárazem do betonu Z Dobrochova rovnou k Balatonu

OTASLAVICE Slunečné a  teplé počasí lákalo od 
závěru předminulého týdne k vodě. Přesto někteří 
z nedočkavých návštěvníků našli koupaliště zavře-
ná. Mnozí z nich to nesli s krajní nelibostí. V případě 
přírodního koupaliště v Otaslavicích se vodomilové 
dočkali uplynulou sobotu 25. června. Po víkendu 
však koupaliště na všední dny opět zavřelo a přístup-
né bude opět až první prázdninový den. V pátek 1. 
července se po roční pauze poprvé otevře také bio-
top v Laškově. Proč ne dříve? 

Martin ZAORA L
Někteří čtenáři Večerníku se už těšili na otevření maleb-
ného přírodního koupaliště v Otaslavicích. Ti, k nimž se 
nedonesla informace o otevření až v sobotu 25. června, 
se mohli spálit. A to nikoliv jen od slunce. „Ve čtvrtek 
odpoledne jsme vyrazili na koupaliště v  Otaslavicích, 
kde máme chatu. Navzdory tomu, že panovalo krásné 
počasí, bylo zavřeno. Nemile mě to překvapilo, myslím, 
že vybudování koupaliště stálo dost peněz na to, aby pak 
ve finále bylo otevřeno pouze dva měsíce v roce,“ netajil 
své rozhořčení Mira Macík z Prostějova, který následně 
s rodinou zamířil na koupaliště v nedaleké obci Želeč. 

Chybí hlavnì plavèíci

Podle provozovatelů nebylo navzdory sebelepšímu po-
časí dřívější otevření možné. „Důvod je jasný – nejsou 
lidi. Pokud provozujete koupaliště, potřebujete na smě-

nu pět lidí. Největší problém je sehnat kvalifikovaného 
plavčíka, dále jsou nutní lidé ke vstupu, do bistra a tak 
dále. Najmout někoho na hlavní pracovní poměr je nere-
álné. Proto jsme odkázáni na brigádníky z řad studentů. 
Jenže ti musí přes týden chodit do školy a k dispozici jsou 
maximálně o víkendu,“ vysvětlil místostarosta Otaslavic 
Mojmír Sokol s tím, že v Želči není oficiální koupaliště, 
čímž odpadá povinnost mít plavčíka, a i další podmínky 
nejsou tak striktní.
Navíc časnější otevření je pro provozovatele pro-
blematické i z ekonomického hlediska. „Musíme se 
chovat jako řádní hospodáři. Je nám jasné, že pokud 
je hezky, lidé by se koupat přišli i před prázdninami. 
Přesto průměrná návštěvnost nikdy nebude tak vyso-
ká jako během volných dnů,“ dodal Sokol, podle ně-
hož plovárna v Otaslavicích i letos bude sázet hlavně 

na „hezké prostředí, čistou vodu, studené pivo a teplý 
párek“. „Také se u nás budou promítat filmy v rámci 
letního kina,“ uzavřel Sokol. 

V Otaslavicích nefunguje jediný biotop v prostějovském 
regionu. Ten druhý lidé najdou v Laškově. Ve srovnání 
s Otaslavicemi je však otevřený ještě méně. Například 
loni zůstal zavřený celý rok. Důvodem byla výstavba 
kanalizace a ČOV, která proměnila Laškov v jedno sta-
veniště. I letos se provozovatelé v Laškově kvůli termínu 
otevření setkávali s prakticky totožnými námitkami jako 
ti v Otaslavicích. „Zahájení koupací sezóny je plánováno 
na pátek prvního července,“ prozradil Večerníku Ladi-
slav Jedlička, starosta Laškova. 

V  předchozím vydání Večerníku 
jsme v rámci tematické strany při-
nesli nepřesné informace o  kou-
pališti ve Stražisku. Rekonstru-
ovaný areál v  krásném prostředí 
nabízí řadu vyžití, a  především 
padesátimetrový bazén, jenž je 
v  regionu vzácností, během léta 
láká i  na různé závody a  rozhod-
ně stojí za návštěvu, ale tobogán 
zde opravdu není. Zprávu jsme 
převzali z  internetového zdroje 
a chybnou kontrolou zůstal tento 
šotek i  ve vydání, stejně jako ne-
přesné sdělení týkající se večerní-
ho koupání, které už ve Stražisku 
neprovozují. Tímto se veřejně 
omlouváme za nepravdivé infor-
mace.  (jaf)

OMLUVA
DO STRAŽISKA 

Pøíští èíslo PV Veèerníku 
vychází z dùvodu
státních svátkù 

v pondìlí 11. èervence

Foto: Michal Kadlec
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DOBROCHOV V sobotu 25. června se v Dobrochově konala velký slá-
va. Obec hostila porotu mezinárodní soutěže Entente Florale Europe 
2022. Toto právo či možnost reprezentovat Českou republiku získal 
Dobrochov díky soutěži Vesnice roku 2019, v níž získal Zelenou stuhu 
České republiky za nejcitlivější přístup k životnímu prostředí. O titul 
Evropského kvetoucího sídla se s nejzelenější obcí Česka utkává jede-
náct evropských sídel z Belgie, Německa, Maďarska, Rakouska a Irska.



PLUMLOV Známí mu neřeknou jinak než 
Jugy. Na pódiu působí jako divoch, který 
nosí extravagantní šaty a  vymýšlí show, do 
níž vtahuje rozparáděné lidi z publika. Má-
lokdo přitom tuší, že bubeník pop-rockové 
kapely UDG Tomáš Staněk (na snímku) vy-
studoval pedagogickou fakultu a nějaký čas 
pracoval jako učitel dějepisu na střední ško-
le. V současnosti je manažerem několika ka-
pel a zároveň spolupořadatelem rodinného 
festivalu Přehrady FEST. Koncept této akce 
nabité hvězdami včetně kapel Mirai, Jelen 
či písničkáře Pokáče vznikl i díky jeho třem 
dětem, s nimiž chtěl coby správný táta trávit 
co nejvíce času. A kde jinde by to v létě mělo 
být než právě u vody?  V pátek 8. a v sobotu 9. 
července si to spolu s ním a spoustou dalších 
lidí budete moci užít při premiéře festivalu 
v  plumlovském kempu Žralok u  Podhrad-
ského rybníka. 

pro Večerník se ptal 
v rámci exkluzivního interview

Martin ZAORAL
Co se vám osobně vybaví při slovním 

spojení letní pohoda u vody? 
„Vybaví se mi náš festivalový koncept Přehrady 
fest! (úsměv) Třemi slovy se mi vybaví prázdniny, 
muzika a koupání. Dříve jsem tohle vše proží-
val s partou kamarádů, nyní s dětmi a rodinou. 
Nejsilněji jsem však tyto pocity vnímal jako dítě 
školou povinné. Na letní prázdniny jsem se začal 
připravovat už někdy od dubna, a jak se blížily, 
těšil jsem se víc a víc. A když konečně nastaly, tak 
mě zaplavil pocit nepopsatelné euforie. Nyní to 
ovšem mám trochu jinak, právě tohle období je 
pro mě pracovně nejnáročnější, trochu odpočí-
vat začnu až tak třetí zářijový týden.“

Letos se koná již pátý ročník festivalu 
Přehrady fest. Kdy a  za jakých okolností 
vznikl nápad udělat seriál koncertů u vod-
ních nádrží? 
„Mám tři děti, a  jelikož s nimi chci trávit čas, 
beru je občas na f́esťáky .́ Baví mě akce, kde 
jsou kromě muziky i  další přidané hodnoty 
jako možnost výletů, koupání a  podobně. 
Nemám vlastně moc rád monstr akce, takže 
rodinný festival je to, co nás baví. Vlastně to dě-
láme tak trochu pro sebe.“ (směje se)

Jak se tato idea postupně rozvíjela? 
„Postupně... Vždy, když narazíme na lokalitu, která 
se nám líbí, zjistíme možnosti a pustíme se do jed-
nání. Pokud jsou podmínky dobré a je o náš kon-
cept zájem, jdeme do toho. Prvotní impuls  však 
vždy vzniká díky našemu cestování s kapelou. S ní 
hrajeme různě: na letištích, na loukách či ve měs-
tech. Když jsme však hráli v přírodě u vody, tak mi to 
bylo vždy nejbližší, mělo to speciální kouzlo. Vždy 
jsem miloval, pokud jsem po odehrání koncertu 
mohl skočit do vody. Během našich turné tak stále 
objevuji nová místa. Tím se přirozeně rozšiřuje také 
počet destinací, kde bude festival probíhat.“

Přehrady fest svojí koncepcí připomíná 
jiný seriál akcí nazvaný Hrady CZ. Inspiroval 
vás tento projekt? 
„Ani ne. Hrady jsou větší festival. Přehrady ne-
mají ambici být festivalem pro deset tisíc lidí, 
ani se tolik lidí do našich areálů nevejde. Jde nám 
o pohodu u vody. Zamíříme všude tam, kde je 
zájem o náš rodinný koncept, dobří lidé a voda.“

Seriál zahrnuje celkem kvarteto akcí. 
V minulosti to byly pouze dvě, je tedy vidět, 
že spojení muziky a  vody přes léto táhne. 
Čekal jste to?  
„Ano. Je to naše hlavní deviza a náš koncept sto-
jí na vodě. (smích) Voda je naše hlavní hvězda!“  

V prostějovském regionu se bude akce 
vůbec poprvé konat v kempu Žralok u Pod-
hradského rybníka. Koho napadlo, že by se 
festival mohl pořádat právě tady? 
„Loni jsem hrál se svojí kapelou UDG na 
Rockovém víkendu přímo na plumlovském 
zámku. Hrál tam tehdy i Ivan Mládek. Ubyto-
vání jsme měli v kempu. Místo mi učarovalo 
a nápad byl na světě. Ráno jsem možnost rov-
nou probral s provozovatelem kempu, ten byl 
ihned nadšeně pro.“

Co tedy říkáte na zdejší prostředí s do-
minantou plumlovského zámku?  
„To je právě ta hlavní věc, která mi učarovala. 
Je to úžasná stavba, která probouzí zvědavost. 
Hned jsme začali zjišťovat, proč vznikla právě 
na tomto místě a  jaká je vlastně její historie. 
Každopádně silueta vysokého zámku tyčícího 
se nad rybníkem je prostě jedinečná.“

Když se člověk podívá do programu, 
zjistí, že ani na jedné z vašich akcí nebude 
chybět kapela Mirai. Dá se předpokládat, že 
vaše vztahy s těmito muzikanty budou sku-
tečně přátelské. Kdy a jak jste se seznámili? 
„V  hudební branži se pohybujeme dlouho, 
tedy máme přátelské vztahy vlastně se všemi 
na hudební scéně. Mirai jsou výjimečná kape-
la, která díky své pracovitosti a  talentu velmi 
rychle roste. Navíc ji stále neopustila skrom-
nost a pokora. Proto s ní děláme moc rádi a ona 
s námi snad také.“ 

V Plumlově se představí také kapela Je-
len. Cítí se podle vás takový jelen v létě lépe 
u vody nebo v lese? 
„Určitě u vody. Každé malé dítě ví, že jelen je 
obojživelník.“ (šibalský úsměv)

Všiml jsem si, že už máte i  nahranou 
hymnu. Zpívá se v ní mimo jiné „Místo ba-
zénům já přednost dám přehradám“. Před-
pokládám, že text je od Pokáče, který rov-
něž dorazí do Plumlova. Je tomu tak? 
 „Ano, je to tak. Píseň napsal Pokáč, dohroma-
dy ji dal ještě s Voxelem a Jakubem Děkanem.“ 

Celý projekt propojuje lidi nejen s hud-
bou, ale také s  přírodou. Snad i  proto má 
celá akce i  svůj ekologický rozměr. Mohl 
byste ho popsat? 
„Jsme součástí projetu čistý festival. Uvědo-
mujeme si, že každá podobná akce může pro 
přírodu znamenat docela zátěž. A  nejde jen 
o velké množství plastových kelímků. Nejsme 
sice žádní ekologičtí aktivisté, na druhou stranu 
nám jde o to, zanechat za sebou minimální eko-
logickou stopu. To je pro nás v souladu s naší 
životní filozofií důležité.“

 Lidé dávají stále častěji před koupáním 
v přehradách přednost dovoleným u moře 
či zahradním bazénům. Co preferujete vy?
„Já mám rád plavání ve volné přírodě. A  do-
volenky v Čechách jsou také fajn. Nemám ale 
nic ani proti moři a bazénu. Kde je voda, tam, 
je dobře. U nás je kromě vody i dobrá muzika.“

Dostanete se během roku k moři? 
„Dostanu, ale až na podzim, po skončení letní 
sezóny. Jednou jsme však shodou okolností 
přímo u moře hráli. Bylo to v roce, kdy fungoval 
český klub na řeckém ostrově Rhodos. A právě 
tam nás s kapelou pozvali. Jednalo se o opravdu 
velmi příjemné spojení koncertování a dovole-
né. Tehdy dorazilo i poměrně dost výhradně 
českých fanoušků. Mrzet nás může jen to, že už 
se akci nikdy nepodařilo zopakovat.“

S  pořádáním podobného festivalu 
musí být nepochybně řada zařizování. Co 
je přitom nejtěžší? 
„Udržet vyrovnaný rozpočet. A  to obzvláště 
v dnešní složité době.“

Pokud byste měl neomezený rozpočet, 
koho byste na festival vy osobně pozval? 
„Třeba ´Stouny .́ (smích) Byl jsem před čtyřmi 
lety na jejich pražském koncertě a byla to jedna 
z vůbec nejlepších akcí, na které jsem kdy byl! 
Nikdy v životě bych nevěřil, že si takto užiju vy-
stoupení kapely, kterou tvoří chlapi, jimž už bylo 
přes sedmdesát let. O to víc je to celé fascinující.“ 

Budete chtít festival i nadále rozvíjet? 
„Určitě. Důležitý je pro nás návštěvnický 
komfort, do kterého budeme více investovat, 
pokud to ekonomika dovolí. I do budoucna 
chceme stavět na kapelách, jako jsou Mirai či 
Jelen, mezi naše přátele patří také třeba lidé 
z Mig 21, Tomáš Klus či Wohnouti. Přál bych 
si rovněž, aby u  nás jednou také vystoupila 
výborná rocková kapela Škwor. Ale obecně 
tvrdší muzika u nás znít asi nebude, v první 
řadě si chceme zachovat punc rodinného fes-
tivalu a stejně jako hudba pro nás bude důle-
žitý i program pro děti.“

Vidíte i nějaké neokoukané 
talenty, které by na přehra-
dách mohly v  budoucnu 
vystupovat? 
„V  rámci své agentury se 
stále rozhlížím po mladých 
kapelách, které bychom 
mohli oslovit. Takové však 

u  nás zatím nevi-
dím. Mezi mladými 
teď hodně frčí růz-

né rapové projekty jako 
například Stein27. Nic 
proti nim, ale nejsem 
si jist, že by se podob-
ná hudba do našeho 
rodinného konceptu 
hodila.“ 

Dá se očekávat, 
že se do Plumlova 
opět vrátíte?
„Pevně věřím, že ano.“
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vizitka
TOMÁŠ STANĚKTOMÁŠ STANĚK

✓ narodil se 28. srpna 1980 v Ústí nad Labem
✓ v současnosti žije a pracuje v Praze
✓ bubeník a textař kapely UDG zároveň pracuje jako manažer 
 několika hudebních kapel a interpretů (David Koller, Pokáč, 
 Voxel, Cocotte Minute, Sebastian, atd.), producent, pořadatel 
 a dramaturg festivalů  

✓ vystudoval pedagogickou fakultu UK v Praze, obor francouzský jazyk a dějepis
✓ po promoci učil nějaký čas dějepis na střední škole
✓ se ženou vychovává tři děti 
✓ rád popíjí Mojito a nerad čte z mapy, protože mu to příliš nejde
✓ mezi jeho koníčky patří snowboarding a hudba,  jeho oblíbenou kapelou je Vypsaná fiXa
zajímavost: na festivalu Votvírák nedohrál společně s kapelou UDG koncert, 
  příčinou byl nesouhlas s nešťastně postaveným molem, které štvalo 
  všechny kapely i diváky, načež v rámci protestu proti němu na něj kapela 
  vytáhla desítky fanoušků, kteří tam s nimi tančili, avšak v tu chvíli jim 
  produkce vypnula zvuk a oni museli skončit, protože porušili pravidla 
  bezpečnosti, pro lidi to však byla obrovská show...  

Přehrady Fest zamíří v letošním roce premiérově
k břehům Podhradského rybníka do Plumlova k břehům Podhradského rybníka do Plumlova 

a přivezou s sebou nejlepší kapely pro celou rodinu.a přivezou s sebou nejlepší kapely pro celou rodinu.

Pokud bych měl neomezený rozpočet, osobně bych
pozval ´Stouny´. Byl jsem před čtyřmi lety na jejich 
pražském koncertě a byla to jedna z vůbec nejlepších 
akcí, na které jsem kdy byl! Nikdy v životě bych nevěřil, 
že si takto užiju vystoupení kapely, kterou tvoří chlapi, 
jimž už bylo přes sedmdesát let. O to víc je to fascinující...

!“

Foto: internet
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V  některých vesnicích patří vol-
by k  velkým bojům o  mandáty. 
Kandiduje zde více stran, někdy 
i znepřátelených. Jinde je situace 
zcela jiná. A politická konkuren-
ce je minimální. To je přesně pří-
pad Olšan u Prostějova.
Před čtyřmi lety zde coby hlava 
kandidátky nezávislých kandidátů 
šel do voleb Milan Elfmark. Jeho 
kandidátka byla jediná, což je na 
Prostějovsku rarita. Před dvanácti 
lety přitom musel soupeřit se tře-
mi politickými subjekty. O  čtyři 
roky později už jen s jedním. A na-

posledy nebyla konkurence žádná. 
„Nyní nevím. Vždycky něco pro-
běhne, nějaké povídání,“ krčí ra-
meny Milan Elfmark, dlouholetý 
starosta Olšan.
Jak se ale rozhodl on? Bude kan-
didovat? Nebo se chystá velká 
změna? „Podívejte se, nebyl jsem 
pořád rozhodnutý, zda do toho pů-
jdu. Jsem na vážkách. Teď se spíše 

kloním k  tomu, že ano,“ prozradil 
exkluzivně Večerníku. Za jeho ve-
dení se opravy dočkala škola, stejně 
jako farní areál. Co dalšího by pak 
v dalších letech uskutečnil? „Samo-
zřejmě určité věci ke zlepšení jsou. 
Je to ale vše hodně o  tom, aby se 
zde lidem dobře žilo. Ne o jednom 
či dvou konkrétních projektech,“ 
sdělil Milan Elfmark.

Jak  vidí  letošní  volby  starostové  vìtších  obcí  v  regionu? Jak  vidí  letošní  volby  starostové  vìtších  obcí  v  regionu? 
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PROSTĚJOVSKO Jak už jsme 
opakovaně avizovali, letos na 
podzim se budou po čtyřech 
letech opět konat komunální 
volby, tedy volby do zastupi-
telstev obcí, měst či městských 
obvodů. Jejich termín připadá 
na 23. a 24. září. Po Prostějově 
a  městech regionu jsme se 
tentokrát zajímali, jaká je situ-
ace ve větších obcích regionu. 
Krátce jsme se ohlédli do histo-
rie za minulými výsledky voleb 
a zaměřili se zejména na to, zda 
stávající starostové budou ob-
hajovat svůj post, s čím jdou do 
voleb a v případě, že už kandi-
dovat nebudou, jakou za sebe 
vidí náhradu.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

Martin Martin 
ZAORALZAORAL
a Michal SOBECKÝa Michal SOBECKÝ

 Jeden z nejoblíbenějších 
starostů regionu už NECHCE POKRAČOVAT

Jiří Porteš dá po 16 letech přednost méně časově náročnému povolání 
Obrovské překvapení! Jiří Porteš 
v  roli starosty Ptení strávil dlou-
hých 16 let. Ale další už nepřidá. 
Přitom se po celou dobu těšil jin-
de nevídané podpoře místních. 
Nejenže v  posledních volbách 
jeho kandidátka nazvaná struč-
ně „Ptení“ přesvědčivě zvítězila, 
když získala 55 procent všech 
hlasů, on sám s  opravdu drtivou 
převahou obdržel nejvyšší počet 
preferenčních hlasů. Neobyčej-
ně vstřícný a komunikativní muž 
však nyní chce předat žezlo jiným, 
a to navzdory faktu, že si po letech 
strávených na radnici bude muset 
hledat občanské povolání. 

Bez ohledu na výsledek voleb chce 
Jiří Porteš opustit post starosty Pte-
ní. O málokom přitom lze tak jako 
o  něm říct, že by odešel skutečně 
v  nejlepším. „Hodně lidí mě pře-
svědčuje, abych to nedělal, ale já už 
se rozhodl. Rozhodně neodcházím 
ve zlém. Spíš bych svým odchodem 
rád šel některým jiným příkladem. 
Jde o  to, že cokoliv jsem v  životě 
dělal, tak mě to bavilo. Po těch šest-
nácti letech se už coby starosta cí-
tím maličko opotřebovaný a říkám 
si, že by přednost měli dostat jiní, 
kteří budou mít třeba nové nápady 
i energii. Navíc bych uvítal, pokud 
bych měl alespoň někdy volnou 

sobotu, což bylo poslední dobou 
i  kvůli svatbám opravdu výjimeč-
ně,“ vysvětlil své rozhodnutí Jiří 
Porteš, který v žádném případě ne-
hodlá „prásknout dveřmi“. „Budu 
opět kandidovat, a  pokud budu 
zvolen do zastupitelstva, určitě rád 
coby řadový zastupitel pomůžu ko-
mukoliv, kdo přijde po mně. Vždyc-
ky jsem chtěl, aby výsledek vznikl 
po diskusi všech, kteří o  ni měli 
zájem,“ dodal Porteš s  tím, že na-
vzdory probíhajícím investicím má 
obec na svém kontě rezervu v řádu 
tří desítek milionů korun a  je tedy 
dobrý předpoklad, že bude zdárně 
hospodařit i nadále.    

Jako svého nástupce by nejraději 
viděl současného místostarostu Ro-
mana Minxe. „Přemluvil jsem ho, 
aby kandidoval jako jednička naší 
kandidátky,“ potvrdil Porteš, který 
však jedním dechem ocenil i zásluhy 
některých lidí z  „opoziční“ kandi-
dátky „Ptení bez slibů“. Při své práci 
se dle svých slov snažil řídit heslem: 
„To, že jsme zvolení, neznamená, 
že jsme nejchytřejší a  máme vždy 
pravdu“. „I díky tomu se při jednání 
zastupitelstva hojně diskutovalo, 
a to nejen s ostatními zastupiteli, ale 
i  s občany. Sice se nám to pak koli-
krát pěkně protáhlo, ale to už patřilo 
k věci,“ uzavřel Jiří Porteš. 

Tady to bude zajímavé. Ve Smrži-
cích se po minulých volbách ne-
stal starostou zástupce kandidátky 
s největším počtem hlasů. Přestože 
ODS zde získala 37,08 procenta 
hlasu, ostatní tři úspěšné kandi-
dátky se spojily a  vybraly starostu 
ze svého středu. Podaří se stávající 
koalici obhájit své pozice? Nebo na-
stal čas na střídání stráží? Jakékoliv 
předvolební prognózy jsou v  „nej-
větší dědině“ na Prostějovsku velmi 
ošemetné. 
Někdejší starostka Hana Lebedová 
(ODS) stála v  čele Smržic dlouhých 
20 let. Po většinu času se mezi lidmi 
těšila všeobecné oblibě, jež však po-
někud utrpěla aférou s pozemky, které 
ještě jako ornou půdu nakoupil její syn 
Tomáš a které se po plánované změ-
ně územního plánu měly v roce 2013 
změnit v  lukrativní stavební parcely. 
Navzdory tomu se jí podařilo násle-
dující volby v roce 2014 s přehledem 
vyhrát.  
Bylo poměrně velkým překvapením, 
když se o čtyři roky později nepodařilo 
mezi členy ODS najít jejího vhodného 
nástupce. Starostou Smržic se tak po 

posledních volbách stal Aleš Moskal 
(ANO 2011), jehož kandidátka spoji-
la síly se Sokolskou jednotou. Přitom 
Sokolové s  vedením obce reprezento-
vaným zejména Lebedovou dlouhá léta 
spolupracovali. Kamenem sváru se stal 
mimo jiné dlouhodobě neutěšený stav 
sokolovny. I proto se Sokolové zřejmě 
rozhodli změnit koaličního partnera. 
Pomyslný jazýček na miskách vah pak 
v  devítičlenném zastupitelstvu před-
stavovala Veronika Přikrylová (KDU-
-ČSL), která se rozhodla přiklonit na 
stranu koalice dvou uskupení.
Jak to bude letos? „Do voleb jdeme 
s  tím, že v  případě úspěchu chceme 
dokončit rozpracované projekty, mezi 

něž patří třeba výstavba polyfunkč-
ního domu na pozemku vedle naší 
radnice, jenž bude sloužit zejména se-
niorům. Rádi bychom spolupracovali 
i se stávajícími koaličními partnery, ač 
spolupráce nebyla vždy jednoduchá,“ 
vyjádřil se starosta Aleš Moskal, kte-
rého jsme se zeptali, jak to vypadá 
s  avizovanou opravou sokolovny, 
která se stala jedním z hlavních témat 
minulých voleb. „Na vznik projektové 
dokumentace jsme již vyčlenili z roz-
počtu finance, projekt by mohl být 
dokončen zhruba na konci roku a pak 
nastane období hledání peněz na jeho 
realizaci,“ reagoval v  této souvislosti 
Aleš Moskal.  (mls)  

Před třemi roky byla zvolena 
starostkou Kralic na Hané. V  na-
stávajících volbách by svůj post 
ráda obhájila. Veronika Petrže-
lová Bašná jde do voleb v  čele 
kandidátky Společně pro Kralice. 
V  městysi, kde se posledních vo-
leb zúčastnilo hned devět kan-
didátek, to však jednoduché mít 
nebude. 
Veronika Petrželová Bašná byla 
v  uplynulých volbách do zastupitel-
stva zvolena jako nezávislá na kandi-
dátce ANO 2011, a to zejména díky 
preferenčním hlasům. Původně totiž 
figurovala „až“ na pátém místě kan-
didátky. Bezprostředně po volbách 
v  Kralicích na Hané působila jako 
místostarostka, po necelém roce pak 
ve funkci starosty vystřídala Pavla 
Koláře. Ten jako důvod odstoupení 

uvedl nezájem o spolupráci mezi ním 
a  oběma tehdejšími místostarostka-
mi. „Kandidovat určitě budu, a  to 
v čele kandidátky Společně pro Kra-
lice. Pokud budu zvolena, budu ráda 
pokračovat ve své dosavadní práci 
pro Kralice, kterou miluju,“ reagovala 
stručně Veronika Petrželová Bašná, 
již Večerník koncem uplynulého týd-
ne zastihl na dovolené v Itálii. 

Podle informací Večerníku se 
velká většina starostů, zejména 
ve větších obcích a městech Pro-
stějovska, bude snažit mandát 
obhájit. Jedním z  nich je také 
Milan Kiebel z  Čech pod Kosí-
řem. Ten je starostou od roku 
2010, v  zastupitelstvu však je 
už od roku 2002. I v blížících se 
volbách pak dnes devětapadesá-
tiletý starosta bude chtít uspět. 
„Budu kandidovat, ještě to zku-
sím,“ říká s úsměvem dlouholetý 
starosta.
Rovnou také uvádí, s  čím do 
voleb půjde. „Chtěli bychom 
dokončit multifunkční sortovní 
areál. A dále hlavně opravy chod-
níků a  pozemních komunikací. 

I  když bohužel nevíme, jak to 
v  současné době bude vypadat 
s  penězi,“ povzdechl si starosta. 
S  tím, že hlavním programem 
budou právě tyto cíle. Nebudou 
však jediné. „Dalším je zasíťování 
dědiny. A  také uložení posled-
ních drátů nízkého napětí pod 
zem. No a pak – co život přinese 
a  obyvatelé budou potřebovat,“ 
konstatoval Kiebel.
V posledních letech se Čechy pod 
Kosířem hodně proměnily. Cent-
rum obce prošlo revitalizací, škola 
rekonstrukcí. Začalo se zde hodně 
stavět. „Chceme ale také udržovat 
a zvelebovat. A starat se o to, co se 
už v  minulosti podařilo vybudo-
vat,“ doplnil Milan Kiebel. 

Kralická starostka
jde opět do boje 

Olšany u Prostějova: 
Bude mít starosta Elfmark

soupeře?

MICHAL SOBECKÝ

Tyto volby táhnou:

Do zastupitelstev 

volíme nejraději
Češi, národ pesimistů a skeptiků. 
Tvrdé hodnocení? Ne tak doce-
la. Když se podíváme na mnohé 
průzkumy týkající se vnímání 
reality, je to černé na bílém. Jen 
v máločem je to však tolik patrné 
jako ve vnímání politiky a důvě-
ře v orgány, které si přitom sami 
volíme. Jak jinak si vysvětlit, že 
se vláda, případně prezident těší 
sotva třetinové popularitě? Tedy 
logicky ještě menší, než kolik do-
kázaly vládní strany nebo právě 
prezident přitáhnout k volbám?
V  jednom to však neplatí, nebo 
aspoň ne zcela. Tím jsou obecní 
zastupitelstva a starostové. Zde se 
důvěra pohybuje trvale mnohem 
výš. Už před deseti lety vycházely 
průzkumy porovnávající důvěru 
právě v  různé politické instituce. 
A  starostové spolu se zastupitel-
stvy na tom byli vždy nejlépe. Za 
tu dobu se dokonce důvěra v  ně 
i zvýšila.
Důvodů je více. Zejména na ma-
lých obcích se všichni znají. Za-
stupitelé tak nejsou jen nějaká 
anonymní množina jmen. Ale pro 
drtivou většinu obyvatel známí, 

často kamarádi. Právě osobní 
znalost těchto jedinců důvěře hod-
ně nahrává. Je to ohromný rozdíl 
proti tomu, když kandidáty do 
Poslanecké sněmovny znají lidé 
jen z televize, často však ani to ne. 
Dělá to zkrátka hodně.
Druhým důvodem ale může být 
to, že obecní problémy mohou být 
pro místní snáz uchopitelné. On 
je rozdíl řešit opravy chodníků 
nebo školy anebo naopak sociál-
ní reformu či změnu financování 
školství. A třetím důvodem, který 
ale možná tolik nepotěší, je, že na 
představitele Poslanecké sněmov-
ny ale i krajských samospráv je víc 
vidět. Když už prosákne průšvih 
z  města nebo obce do médií, jde 
obvykle o  něco opravdu velkého. 
A často se to zkrátka nestává. Dů-
věra v zastupitelstva tedy zase tak 
často neprochází zatěžkávacími 
zkouškami.
Každopádně nás na podzim čeká 
volební klání, kterému Češi věří. 
A  při pravidelně vysoké účasti 
voličů se skutečně jedná o  svátek 
demokracie, jakým by volby měly 
být.

Pøíští èíslo 
PROSTÌJOVSKÉHO

Veèerníku 
vychází 

z dùvodu 
státních svátkù 

11. èervence
2022



  Konstelace hvězd   Konstelace hvězd ProstějovaProstějova Ja

ký
bude v

š
den?Je potřeba se věnovat rodině a domácím záležitostem. Prostějované by se 

měli oprostit od starostí jiných lidí, protože sami toho budou mít až nad 
hlavu. Našinec bude utahovat opasky a tak se většina lidí v Prostějově 
vrhne na vymýšlení úsporných plánů. 

Nenacházíte se zrovna v komfortní sit-
uaci. V zaměstnání to máte polepené, 
doma vás nemůžou ani vystát a vy 
sami byste nejraději zmizeli někam 
hodně daleko. Čím to asi bude? 
Popřemýšlejte o tom. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Kamarád se vám svěří se svým prob-
lémem a vy mu budete chtít pomoci. 
Ale ani v nejmenším netušíte, jak to 
udělat. Peníze nepomohou, dotyčný 
potřebuje spíše odbornou radu a tro-
chu povzbuzení. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

V nejbližších dnech se dopustíte 
nevěry. Zprvu o tom vůbec 
přemýšlet nebudete, natož abyste si 
to vyčítali. Později se vám ale v hlavě 
usadí červík pochybností, zda jste 
udělali správně. 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

Pustíte se do zvelebování své 
domácnosti a dáte si na tom hodně 
záležet. Na partnera s pomocí ne-
spoléhejte, ten na domácí práce 
není. Můžete utratit i více peněz na 
vybavení, třeba kuchyně. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Pokud se rozhodnete do něčeho in-
vestovat hodně peněz, měli byste to 
nejprve raději probrat s odborníky. 
Na laické rady přátel nedejte, nej-
sou to jejich prachy. Jestli do něčeho 
půjdete, štěstí bude stát při vás. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Pracovní záležitosti vyřídíte hravě, 
ovšem v domácnosti vám to zrovna 
dvakrát nepůjde. Na domácí práce bu-
dete hodně nešikovní a ani na zahradě 
vás to moc bavit nebude. Přemýšlejte 
tedy, čím byste partnera potěšili. 

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Uděláte všechno pro to, abyste se ne-
nudili. Na domácí mejdan pozvete 
spoustu přátel a budete se nutit do 
zábavy. Možná vám to půjde, ale v 
hlavě budete mít stále pocit, že jste 
sami a bez naděje. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Přestože jste zadaní, začnete flirto-
vat s kolegyní v práci. Možná se vám 
to bude zdát atraktivní a zábavné, 
ovšem pozor! Váš stálý partner 
něco tuší a může se znenadání ob-
jevit u vás v zaměstnání. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Většinou býváte přesní a potrpíte 
si na dochvilnost. Tento týden ale 
nebudete stíhat takřka nic. Pozdě 
přijdete i na schůzku s nadřízeným, 
který vám to dá lidově řečeno sežrat. 
Bude to týden zmatků. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Na současném životě nechcete nic 
měnit, protože jste konzervativní a 
zvyky neradi zaměňujete za nějaké 
experimenty. V jednom případě ale 
uděláte výjimku, když vám jeden ze 
známých nabídne skvělý obchod. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Netvařte se jako kakabus, i když 
vás v poslední době štve tolik věcí! 
Zůstaňte v pohodě, i kdyby vám šlo 
o holý život. Pokud se vám podaří 
zachovat usměvavou tvář, získáte tím 
víc, než si myslíte. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

S výběrem nového partnera máte 
problémy, takže vám nezbyde nic 
jiného než využít služeb seznamky. 
Nebojte se toho, máte reálnou šanci 
seznámit se s osobou, která by mohla 
být opravdovou láskou. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 

Jar na nádobí 
900 ml 59,90 - 69,90 99,90 69,90 59,90 

(750ml)

Pur na nádobí 
450 ml 34,90 49,90 44,90 

(750ml)
49,90 

(750ml) 29,90 34,90

49,90 34,90 32,90 (1l) 28,90 34,90 27,90 (1l)

269 
(70ks)

129,00 
(50ks) 319,00 99,90 279,90 199,90 

(48ks)

800 ml 119,90 34,90 (1l) 34,90 (1l) 99,90 119,90 59,90 
(400ml)

49,90 24,90 
(2kg) 45,90 49,90 42,90 24,90 

(2kg)

Mytí nádobí je proces, při němž je špinavé nádobí umyto od zbytků 
jídla a mastnoty. K mytí slouží například dřez, dále teplá voda a 
samozřejmě čisticí prostředky, ať už se jedná o saponát či písek. 
Rychleji a uživatelsky jednodušeji větší množství nádobí umyje 
myčka, která ke své činnosti potřebuje nejen čistící tablety. Ten-
tokrát jsme tedy vyrazili k pultům s tímto sortimentem a zjistili, že 
nejlevnější jar nabízí Albert, pur zase Billa, kde společně s Lidlem 
seženete i cenově nejvýhodnější leštidlo do myčky. Kapsle na mytí 
v tomto automatu se vyplatí zakoupit v Kauflandu a sůl do myčky 
společně s Lidlem i v Penny marketu. Nezapomeňte, že po použití 
čisticích prostředků je vhodné nádobí dostatečně opláchnout čistou 
vodou a pravidelně čistit je potřeba i samotnou myčku.

Ať se dílo daří!
Průzkum byl proveden ve středu 22. června 2022.

NašeNaše

Obec: Želeč
Dne: 11. 7. 2022 od 8:00 do 13:30 
hodin. Vypnutá oblast: Želeč č. 
p.: 15, 214, 67, 66, K/39/1.
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 12. 7. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast: je-
dnostranně ulice Šafaříkova od č. 
284 po konec s č. 316.
Obec: Prostějov
Dne: 13. 7. 2022 od 7:30 do 11:30 
hodin. Vypnutá oblast: ul. Blaho-
slavova č. 13-19, Floriánské nám. 
č. 1 a zastávka, ul. Fanderlíkova č. 
8 - 36, 15-23, ul. Fl. Nováka č. 3, 5, 
ul. J. B. Pecky č. 2 - 10, ul. Koste-
lecká 2a, 2b - 14, 3, 5. 
Obec: Konice
Dne: 19. 7. 2022 od 7:30 do 17:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Zádvoří, Nad Šafranicí, č. 479, 593, 
508, 366, 377 Pod Vyšehradem, ul. 
Chmelnice od č. 44 a 4 po č. 161, 
Ovčírna, Cihelna I, Cihelna II. 

Obec: Milkov, Otročkov,
               Ospělov, Hvozd
Dne: 18. 7. 2022 od 8:00 do 
16:30 hodin. Vypnutá oblast: celé 
obce: Milkov, Otročkov, Ospělov. 
Odběratelské TS: Milkov 2. 
v ZD (č. 300550), Hvozd vo-
dárna (č. 300802), Hvozd koně 
(č. 300801), Ponikev ZD (č. 
300813).
Obec: Myslejovice
Dne: 19. 7. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Myslejovice: č. p. 166, K/311/8, 
164, 168, 171, K/296/4.
Obec: Milkov, Otročkov, 
               Ospělov, Hvozd
Dne: 21. 7. 2022 od 8:00 do 
16:30 hodin. Vypnutá oblast: celé 
obce: Milkov, Otročkov, Ospělov. 
Odběratelské TS: Milkov 2. v ZD 
(č. 300550), Hvozd vodárna (č. 
300802), Hvozd koně (č. 300801), 
Ponikev ZD (č. 300813).

Obec: Myslejovice
Dne: 19. 7. 2022 od 7:30 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Myslejovice č. p. 151, 114, 
K/84/15, K/104/5, chaty č. 25, 
28, 35.
Obec: Přemyslovice
Dne: 20. 7. 2022 od 7:30 do 
17:30 hodin. Vypnutá oblast:
Přemyslovice: celý spodní konec 
Habeš od Pěnčína po č. 361 a po 
č. 30 včetně chat.
Obec: Brodek u Prostějova
Dne: 21. 7. 2022 od 7:30 do 
15:00 hodin. Vypnutá oblast:
Brodek u Prostějova: celé ulice 
Husova, Cihelní, Kroužek (mimo 
č. p. 405 a K/578/2). Ulice Cís-
ařská od č. 75 a 24 po č. 272 a 417. 
Č. p. 3, K/1060/33, K/735/2 na 
ulici Vilapark. Ulice Salajky od ul. 
Císařská po č. 283 a 240 (vč. 429 
a K/727).

EG.D, a.s.

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy
- rekonstrukcí, oprav, údržbovýcha revizních prací -

bude přerušena dodávka elektrické energie:

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 28. června: Hvězda, Trávnická, Jihoslovanská, Na Příhoně, Winklerova, Sokolská, Švabinského, Rozho-
nova, Pražská
čtvrtek 30. června: Husovo nám., Husovo nám. rekonstruovaná část + parkoviště, Joštovo nám., Slezská, Mojmí-
rova, Předina, Dolní - obslužná (Dolní 15 - 97), Dolní - chodník s cyklostezkou, Dolní SSOK

Oznámení
o přerušení dodávky

elektrické energie
21

12
30

20
01

6

WWW.VECERNIKPV.CZ27. června 202220 2525 INFOSERVIS

nákupní servisnákupní servis
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: 
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Dne 30. června 2022 Dne 30. června 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

16. smutné výročí úmrtí 16. smutné výročí úmrtí 
pana Milana LEHNERTA pana Milana LEHNERTA 

z Prostějova. z Prostějova. 
Kdo jste ho znali a měli rádi,Kdo jste ho znali a měli rádi,

 věnujte mu prosím tichou  věnujte mu prosím tichou 
vzpomínku. Děkuje manželka vzpomínku. Děkuje manželka 

Jitka, dcera a syn Jitka, dcera a syn 
s rodinami.s rodinami.

Dne 24. června 2022Dne 24. června 2022 
vzpomeneme 6. smutné výročí, vzpomeneme 6. smutné výročí, 

kdy nás navždy opustil kdy nás navždy opustil 
pan Miroslav SELINGERpan Miroslav SELINGER 

z Otinovsi. z Otinovsi. 
Stále vzpomínají dcery Jana Stále vzpomínají dcery Jana 

a Naděžda s rodinami. a Naděžda s rodinami. 

Dne 8. července 2022 Dne 8. července 2022 
vzpomeneme 1. smutné výročí úmrtí vzpomeneme 1. smutné výročí úmrtí 

pana Josefa STUŠKY pana Josefa STUŠKY 
z Otaslavic. z Otaslavic. 

S láskou vzpomíná manželka, S láskou vzpomíná manželka, 
dcera s manželem a vnoučekdcera s manželem a vnouček

 Jindříšek, syn s přítelkyní  Jindříšek, syn s přítelkyní 
a maminka. a maminka. 

Těžko se s Tebou loučilo,Těžko se s Tebou loučilo,
těžko je bez Tebe žít.těžko je bez Tebe žít.

Láska však smrtí nekončí,Láska však smrtí nekončí,
v srdcích Tě navždy budeme mít.v srdcích Tě navždy budeme mít.

Dne 4. července 2022 Dne 4. července 2022 
vzpomeneme 1. rok, kdy nás vzpomeneme 1. rok, kdy nás 

navždy opustil navždy opustil 
pan Ing. Zdeněk NEUSCHEL. pan Ing. Zdeněk NEUSCHEL. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte Kdo jste ho znali, vzpomeňte 
s námi. S láskou stále s námi. S láskou stále 

vzpomíná rodina. vzpomíná rodina. 

Dne 28. června 2022 Dne 28. června 2022 
vzpomeneme 2. smutný rok vzpomeneme 2. smutný rok 

od úmrtí naší milované maminky, od úmrtí naší milované maminky, 
tchýně a babičky tchýně a babičky 

paní Marky KYPĚNOVÉ paní Marky KYPĚNOVÉ 
z Držovic. z Držovic. 

Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 
syn Karel s manželkou Evou syn Karel s manželkou Evou 

a vnuci Tomáš a Karel. a vnuci Tomáš a Karel. 

Jsou lidé, kteří pro nás Jsou lidé, kteří pro nás 
znamenají v životě víc než ostatní. znamenají v životě víc než ostatní. 
O to těžší je naučit se žít bez nich.O to těžší je naučit se žít bez nich.

Dne 28. června 2022 Dne 28. června 2022 
vzpomeneme 4. smutné výročí vzpomeneme 4. smutné výročí 

úmrtí naší dcery úmrtí naší dcery 
paní Moniky ADÁMKOVÉ. paní Moniky ADÁMKOVÉ. 

Vy, kteří jste ji znali a měli rádi, Vy, kteří jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Děkují rodiče, syn Honza, Děkují rodiče, syn Honza, 
bratr Radim a teta bratr Radim a teta 

Jelínková.Jelínková.

Dne 20. června 2022 Dne 20. června 2022 
uplynulo 20 let, kdy nás navždy uplynulo 20 let, kdy nás navždy 

opustil náš milovaný tatínek, opustil náš milovaný tatínek, 
dědeček a pradědeček dědeček a pradědeček 

pan Oldřich KOLAŘÍK. pan Oldřich KOLAŘÍK. 
Za všechny vzpomíná syn Oldřich Za všechny vzpomíná syn Oldřich 

a dcera Mila s rodinami.a dcera Mila s rodinami.

Dne 24. června 2022 Dne 24. června 2022 
by oslavil své 86 narozeniny by oslavil své 86 narozeniny 

pan František ŠVALBE pan František ŠVALBE 
z Prostějova.z Prostějova.

Kdo jste ho znali, Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi. Děkují vzpomeňte s námi. Děkují 

dcery s rodinami.dcery s rodinami.

Doopravdy pilné ruce, 
utichlo navždy předobré srdce. 

Očima drahýma se již nepodíváš, teď 
klidným spánkem odpočíváš.

Dne 3. července 2022 
by se dožila 57 let moje kamarádka 

paní Jana KONÍČKOVÁ 
rozená SVOZILOVÁ 

z Prostějova. 
S láskou vzpomíná její 

kamarádka Jana Míčková. 
Kdo jste ji znali, vzpomeňte 

se mnou.

Dne 5. července Dne 5. července 
uplyne 9. roků od úmrtí naší ma-uplyne 9. roků od úmrtí naší ma-

minky a babičky minky a babičky 
paní Reginy POSPÍŠILOVÉ, paní Reginy POSPÍŠILOVÉ, 

rozené STAISSOVÉ rozené STAISSOVÉ 
z Prostějova. z Prostějova. 

Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Syn Jiří a dcera Lenka Syn Jiří a dcera Lenka 
s rodinami.s rodinami.
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Pohřební služba Pavel Makový

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

Středa 29. června 2022
 Věra Janíková 1931 Čelechovice na Hané 11.00 Obřadní síň Prostějov 
Pátek 1. července 2022
 Stanislav Bilík 1947 Domamyslice 12.30 Obřadní síň Prostějov 
 Ivo Fišer 1958 Prostějov 14.00 Obřadní síň Prostějov 

Pohřební služba FCC Prostějov

Jana Klváčková 1952  Prostějov 
Jiří Buřič 1936  Prostějov
Libuše Slezáková 1943  Určice
Miloš Kozárek 1945  Určice
Ladislav Abrahám 1947  Prostějov
Božena Zichová 1933  Soběsuky
Stanislava Pospíšilová 1950  Olomouc
Vlasta Burgetová 1927  Prostějov

Věra Opluštilová 1926  Kostelec na Hané
Jana Gulaková 1939  Smržice

Josef Jakeš 1941  Hradčany – Kobeřice
Viktor Schwarz 1936  Suchdol

Pondělí 27. června 2022
 Jaroslava Kopecká 1920 Prostějov 11.00 kostel Povýšení svatého Kříže Prostějov 
 Jaroslav Klvač 1948 Němčice nad Hanou 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
 Marie Trnečková 1932 Prostějov 12.30 Obřadní síň Prostějov 
 Miloslav Brázda 1939 Pivín 14.00 Obřadní síň Brněnská 104  
Čtvrtek 30. června 2022
   Lubomír Trunečka 1932 Určice 10.00 kaple Určice  
   Marta Dosedělová 1931 Prostějov 10.00 Obřadní síň Brněnská 104
Pátek 1. července 2022
   Karol Štugel 1935 Prostějov 11.30 Obřadní síň Brněnská 104  
 Ladislav Hajkr 1953 Polomí 13.15 Obřadní síň Prostějov

Úterý 28. června 2022
 Jiří Kratochvíl 1928 Prostějov 11.00 Smuteční síň Mlýnská Prostějov 

úzký rodinný kruh

Pronajmu v Prostějově byt 1+1. 
Tel.:704 416 641

Hledám stavební pozemek, 
PV a okolí, tel. 774 409 430

Koupím byt jako investici 2KK a větší v 
okrese Prostějov. Platba hotově. Tel.: 775 
466 354

Hledám byt 1+1, 2+1, 
tel. 774 409 430

Zajistíme ubytování až pro 10 pracovníků 
v Prostějově. Tel.: 777 772 700

Pronajmu nové prostory 200 m2 s výlohou 
7x3m, hlavní ulice, zateplené, vlastní spo-
třebiče - nízké náklady. I. patro, vhodné na 
menší návštěvnost. Info u2pv@seznam.cz. 
Cena 12 000 Kč/měsíc. Bez realitky.

Koupím dům, i  dvougenerační, 
platba v hotovosti, 774 409 430

REALITY

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., Mlýnská 31, 
tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový, Drozdovice 79 a Brněnská 104, 
tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov, Žižkovo náměstí 19, 
mobil: 602 581 098, tel.: 582 344 073

Odborný řez ovocných stromů, sekání 
travních porostů, kácení stromů, 
péče o  zahrady.  Tel.: 605 864 140, 
www.seceni-kaceni.cz - Bc. Ivo Kroupa

Stěhování bez pomoci zákazníka 
a vyklízecí služby- rychle, levně. 
Tel.: 604 389 367

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

SLUŽBY

PŮJČKA PV A OKOLÍ.
TEL.: 776 087 428

PŘIJEDU I K VÁM DOMŮ.

FINANCE

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

KOUPÍM
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PRODÁ M

Prodám 18 kusů nepoužitých tabulí skla. 
Rozměr 151 x 78,5cm. Tloušťka 3mm. 
Mobil: 605 556 709
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Neváhejte nás kontaktovat:Neváhejte nás kontaktovat:

Tel.: 582 333 433, 608 960 042,Tel.: 582 333 433, 608 960 042,
e-mail: inzerce@vecernikpv.cz,e-mail: inzerce@vecernikpv.cz,

nebo se stavte osobně nebo se stavte osobně 
v redakci Večerníku,v redakci Večerníku,

kterou najdete kterou najdete 
na adrese Vápenice 19 na adrese Vápenice 19 

máme novoumáme novou

provozní dobu!provozní dobu!

Za vzpomínkuZa vzpomínku 
na své blízké na své blízké 

 

vzpomínka zavzpomínka za

250 Kč,250 Kč,
dvojitá vzpomínka zadvojitá vzpomínka za

300 Kč.300 Kč.

NYNÍ
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Čas ubíhá a nevrací, Čas ubíhá a nevrací, 
co vzal. Jen láska, úcta co vzal. Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích žijí dál.a vzpomínky v srdcích žijí dál.

Dne 6. července 2022 Dne 6. července 2022 
by oslavila 88. narozeniny by oslavila 88. narozeniny 
paní Marie HUMPOVÁ paní Marie HUMPOVÁ 

z Alojzova.z Alojzova.
S láskou vzpomíná S láskou vzpomíná 

celá rodina.celá rodina.

Že čas rány zhojí, Že čas rány zhojí, 
je jen pouhé zdání. Zůstala jen je jen pouhé zdání. Zůstala jen 

bolest a tiché vzpomínání.bolest a tiché vzpomínání.

Dne 30. června 2022 Dne 30. června 2022 
uplyne 14. smutných let, uplyne 14. smutných let, 

kdy navždy odešel kdy navždy odešel 
pan Petr KÝR pan Petr KÝR 
z Prostějova. z Prostějova. 

Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 
družka Ivana se synem Jiřím družka Ivana se synem Jiřím 

a rodina Groškova.a rodina Groškova.

Akce platí pro 
celý červenec

UZÁVÌRKA ØÁDKOVÉ INZERCE 
PÁTEK

Pøíští èíslo PV Veèerníku vychází 
z dùvodu státních svátkù v pondìlí 11. èervence
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www.realitypolzer.cz

P R O D E J
Volejte: 723 335 940

P R O N Á J M Y
Volejte: 723 335 940

2+1 Plumlovská 8.000+ink

Park. stání Plumlovská 
115m2 novostavba 

Volejte: 739 322 895

P R O K L I E N T Y  H L E D Á M E
VOLEJTE: 739 322 895



EXKLUSIV NABÍDKA PRACOVNÍCH MÍST

UZÁVÌRKA 
ØÁDKOVÉ INZERCE 

probìhne v PÁTEK
8. èervence v 10.00 hodin

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Silniční dělník/-ce 40 000-50 000 jednosměnný základní+praktické         Road service, Prostějov
Učitel/-ka anglického jazyka 32 820  jednosměnný vysokoškolské  Střední automobilní škola, Prostějov 
Pracovník/-ce ve výrobě 28 000 jednosměnný střední odborné  Ivo Kouřil, Určice
Elektromontér/-ka 20 000 jednosměnný střední odborné  Wisconsin Engineering, Prostějov
Refernt/-ka staveb. 
úřadu města Prostějov 21 260-31 240 jednosměnný ÚSO s maturitou Statutární město Prostějov
Skladník/-ce 26 000-30 000 dvousměnný střední odborné Linaplast, Skřípov
Vrchní referent/
rada-sociální pracovník/-ce  21 260 pružný vyšší odborné Úřad práce ČR, Prostějov
Montážní technik/-čka fotovoltaiky 21 800-40 000 jednosměnný střední odborné Air plus, Prostějov
Zubní lékař/-ka 30 000-100 000 jednosměnný vysokoškolské Drim dent, Prostějov

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma

PR ÁCI NABÍZÍ

Hledáme paní na úklid v Prostějově. Jed-
ná se o ranní a odpolední úvazek. Volejte 
na tel.: 601 559 862.

Přijmeme pracovníka Finančních služeb 
v Tesco v Prostějově. Bližší informace na 
tel.:792 489 257. 
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Pøíští èíslo PV Veèerníku vychází 
z dùvodu státních svátkù 

v pondìlí 11. èervence
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

Současně šestadvacáté a sedmadvacáté vydání letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete 
báječně relaxovat a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 7. ČERVENCE 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
V NAŠEM ... NEJLEPŠÍ JE POLEŽENÍ

Výherce získá 

Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do POLITIKY

a graficky lehce poupravili novou „dvojku“ kandidátky 

hnutí PéVéčko do komunálních voleb za Jiřím Pospíšilem, 

který je v Prostějově známým fotografem…

AJTA, AK JA, AKTY, ANDULKA, BANKER, BÁNOV, DANIT, 
DŽUNKA, ETAPY, CHABÝ, CHROM, IKAT, IONY, IVOŠ, KATR, 
KVOČNY, MAYA, MÍRNIT, MOŠT, ÓDAI, OMŠET, PTEČ, ŠAJN, 
TLACH, TOUR, UJET, VDYCH, VĚŠTBY
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Výherce získá 

Výherce získá 

Výherce získá 
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Výherce získá 
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Blanka KŘÍŽOVÁ, Plumlov

Pešinova ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na služby salonu. 
Jméno výherce: Kateřina PTÁČKOVÁ, Konice

Jéssica Silva

OSMISMÌRKA

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Marie HRUŠKOVÁ, Prostějov

...VEGANSKÉ...

SUDOKU

Výhra: DVĚ VOLNÉ VSTUPENKY v hodnotě 600 Kč na akci.
Jméno výherce: Václav CHLUPÁČ, Prostějov

6, 9, 4, 2

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč ze sortimentu prodejny.
Jméno výherce: Miloslava VYROUBALOVÁ, Prostějov

Ponožky od Marušky jistota širokého výběru zboží

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:
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...s námi po 
cestách 

ŠAMPIONU
O



více akcí v regionu najdete na stranì 50

Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 27. června
16:00 MIMONI 2:
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
18:00 PREZIDENTKA
česká romantická komedie 
20:00 NEZNÁMÝ
thriller ČR
úterý 28. června
17:30 PÁRTY HÁRDER: 
 SUMMER MASSACER
česká komedie
20:00 KINO NASLEPO
náhodně zvolený film
středa 29. června
15:00 PREZIDENTKA
17:30 TOP GUN: MAVERICK
drama USA
20:00 ZÁZRAK
české drama
čtvrtek 30. června
15:00 CO JSME KOMU 
 VŠICHNI UDĚLALI?
komedie Francie 
17:00 MIMONI 2:
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
19:00 PÁRTY HÁRDER:
 SUMMER MASSACER
pátek 1. července
15:00 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
17:00 PÁRTY HÁRDER:
 SUMMER MASSACER
19:00 JURSKÝ SVĚT: NADVLÁDA
20:00 TOP GUN: MAVERICK
sobota 2. července
15:00 MIMONI 2:
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
17:00 JURSKÝ SVĚT:
 NADVLÁDA
20:00 TOP GUN: MAVERICK
neděle 3. července
10:30 MIMONI 2:
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
15:00 RAKEŤÁK
americký animovaný film
17:00 PÁRTY HÁRDER:
 SUMMER MASSACER
19:00 PREZIDENTKA
pondělí 4. července
17:00 ELVIS
životopisné drama USA
20:00 LÉTO S MONIKOU
švédské drama
úterý 5. července
15:00 TOP GUN: MAVERICK
17:30 JURSKÝ SVĚT: NADVLÁDA
20:30 PREZIDNTKA
středa 6. července
18:00 RANDE NA OKO 
irská komedie 
20:00 THOR: LÁSKA JAKO HROM
dobrodružný film USA
čtvrtek 7. července
17:30 THOR: LÁSKA JAKO HROM
20:00 ŘEKNI TO PSEM
česká romantická komedie
pátek 8. července
15:00 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
17:00 ŘEKNI TO PSEM
19:00 THOR: LÁSKA JAKO HROM
21:30 VYŠEHRAD: FYLM
česká komedie
sobota 9. července
15:00 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
17:00 THOR: LÁSKA JAKO HROM
19:00 THOR: LÁSKA JAKO HROM
21:30 SIN CITY - MĚSTO HŘÍCHU
americký thriller
neděle 10. července
10:30 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
14:00 MIMONI 2: 
 PADOUCH PŘICHÁZÍ
16:00 PÁRTY HÁRDER: 
 SUMMER MASSACER
18:00 THOR: LÁSKA JAKO HROM
20:30 ŘEKNI TO PSEM

Zlatá
brána

nám. T.G.Masaryka, Prostějov
neděle 3. července
15:00 ZLATÉ TVOŘIVÉ 
 DÍLNIČKY S JANOU
vyrábět se bude ozdobný kolotoč na zavěšení

Zámek Prostějov
pátek 1. července
21:30 KURZ MANŽELSKÉ TOUHY
komedie ČR
sobota 2. července
21:30 SRDCE NA DLANI
česká komedie

Letní kino
Mostkovice

Uprkova 18, Prostějov
do 17. července
STARŠÍ DOBA ŽELEZNÁ 
V SRDCI HANÉ
výstava Ústavu archeologické 
památkové péče v Brně

Galerie
Špalíèek

Mìstská
Knihovna

Skálovo nám.6, Prostějov
úterý 28. června
9:00 TVOŘIVÁ KNIHOVNA
vyrábět se budou přírodní dekorace

Státní
okresní archív

Třebízského 1, Prostějov
do 7. září
BOB PACHOLÍK – FOTOGRAFIE
Autor je znám především svou tvorbou 
dokumentární, zachycující uliční situace 
z  Prostějova, a  to převážně s  humornou 
nadsázkou. Nevyhýbá se však ani 
krajinářské fotografii. Výstava představuje 
Prostějov a jeho nejbližší okolí.

Zámek 99, Plumlov
do 4. září
SAUDKOVI NA ZÁMKU
výstava fotografií a obrazů světoznámého 
umělce Jana Saudka a  fotografie jeho 
manželky Pavlíny Saudkové

Zámek
Plumlov

Kostelní 46, Konice
do 29. srpna
UMĚLECKÁ ŘEMESLA
výstava děl

Zámek
Konice

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem
sobota 2. července
DĚTSKÉ ODPOLEDNE 
NA ZÁMKU
zahájení prázdnin s  maňáskovým 
divadlem představujícím místní historii, 
lukostřelbou a dílničkami
úterý 5. a středa 6. července
KOSTÝMOVÉ PROHLÍDKY ZÁMKU
tradiční kostýmované prohlídky inspiro-
vané životem hraběcí rodiny

Zámek Èechy
pod Kosíøem

Kino klub
DUHA

Školní 4, Prostějov
pondělí 27. června
14:00 SETKÁNÍ JUBILANTŮ 
 MĚSTA PROSTĚJOVA
k poslechu hrají manželé Vyroubalovi
do 30. června
MICHAELA ČERVENÁ
výstava obrazů

KDY: SOBOTA 2. ÈERVENCE, 13:00 HODIN
KDE: ZÁMEK, ÈECHY POD KOSÍØEM

DĚTSKÉ ODPOLEDNE NA ZÁMKU
Prázdniny se blíží, a tak si při této pří-
ležitosti pro děti připravili na zámku 
v Čechách pod Kosířem zábavné odpo-
ledne. Program zahrnuje maňáskové 
divadlo, tvořivou dílničku, lukostřelbu, 
překážkovou dráhu nebo prohlídku zá-
meckých interiérů. Tak neseďte doma 
a určitě se na akci vypravte!
„Prázdniny jsou tady, a  tak jsme se 
rozhodli pro děti připravit zábavný 
program na našem zámku. Děti uvidí 

pěkné divadlo, něco si vytvoří v  díl-
ničkách nebo si zastřílejí z  luku. Máte 
se na co těšit,“ shrnul kastelán zámku 
v Čechách pod Kosířem Martin Váňa. 
Ve 13:00, 14:30 a 16:00 hodin budete 
moci zhlédnout maňáskové divadél-
ko s  názvem O  princezně a  mlynáři. 
Ve 13:30, 15:00 a 16:30 hodin budete 
moci zavítat do tvořivých dílniček. 
Ve 14:00 hodin proběhne prohlíd-
ka zámeckých interiérů pro děti. 

Nakonec po celou dobu konání akce, 
tedy od 13:00 do 17:00 hodin, si může-
te vyzkoušet lukostřelbu a překážkovou 
dráhu pro běh s koníkem na tyči. 
Na veškerý program kromě prohlíd-
ky zámeckých interiérů pro děti je 
vstupné dobrovolné. Na dětskou pro-
hlídku stojí vstupenka 140 korun pro 
dospělé, 90 korun pro děti. Určitě si 
užijete spoustu zábavy, tak vezměte svou 
ratolest a přijeďte!

Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2
do 11. září
O MÁKU
výstava originálních „makových“ obrazů
a dekorací od Marcely Šimečkové

Muzeum a galerie

Pernštýnské nám. 176
úterý 5. července
20:00 EAGLE EYE-TARJA TRIBUTE
rockový koncert
sobota 9. července
18:00 LOKOMOTIV 
 TUHAŇ SHOWCASE
hip-hop párty

Zámek
Prostìjov

EKOCENTRUM IRIS
Husovo nám.67, Prostějov

* ve středu 29. června od 8:00 do 13:30 hodin 
proběhne vycházka ZA PRAMENY NECTAVY 
A ROMŽE ze Dzbele přes Borovou a kolem Slád-
kovy skály do Konice. Cestou zkusíte najít pramen 
říčky Nectavy a Fialovu studánku, kde pramení Ro-
mže. Společný odjezd vlakem v 8:02 hodin do Dzbe-
le, návrat vlakem z Konice do 13:30 hodin. Délka 
trasy asi 7 km.
* od čtvrtku 7. do soboty 16. července se koná 
samoobslužná hravá stezka botanickou zahradou 
s názvem KYTIČKOVÁ VÍLA

KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA
Raisova 1159, Prostějov

* každé pondělí od 9:30 hodin bude probíhat setkání 
rodičů s batolaty a předškolními dětmi, kromě pra-
videlných aktivit pro děti (říkanky, písničky, tanečky) 
bude připravena i rodičovská diskusní skupina
* NOVINKA: v úterky od 16:30 do 18:00 ho-
din probíhá program s  malými dětmi KLUB 
RODIČŮ A  DĚTÍ Z  UKRAJINY. Vedeno 
v  českém jazyce s  tlumočením do ukrajinštiny. 
Pro děti budou připraveny básničky, říkanky, vy-
rábění, stolní hry a další aktivity. Dospělí si mohou 
odpočinout u kávy či čaje.
* NOVINKA: v úterky od 18:00 do 19:30 ho-
din se koná KLUB UKRAJINCŮ ŽIJÍCÍCH 
V PROSTĚJOVĚ A OKOLÍ. Pravidelné setká-
ní za účelem vzájemné podpory, výměny infor-
mací a sdílení. Pro zájemce je k dispozici ve spo-
lupráci s Apoštolskou církví Prostějov duchovní 
poradenství a  modlitby. Děti mohou během 
setkání využít hernu.

CENTRUM PRO RODINU
nám. J.V. Sládka 2, Prostějov

* každé pondělí od 16:00 hodin, po předchozí telefonické 
domluvě, nabízíme podporu a doprovázení při hledání řešení 
v čase náročné životní etapy či manželské krize, poradenství pro 
rodiče při obtížích ve vztahu s dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s psycholožkou Marcelou Anežkou Kořenkovou
* každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 hodin se uskuteční PRV-
NÍ ŠKOLIČKA – adaptační kroužek pro děti od 2 do 4 roků. 
Účast v kroužku usnadňuje přípravu na nástup do MŠ, připravu-
je na separaci od rodičů a navazování vztahů s vrstevníky v malé 
skupině a bezpečném prostředí.

RÙZNÉ...
Regionální pracoviště TyfloCentra Olomouc v Prostějově na-
dále poskytuje služby nevidomým a slabozrakým občanům 
na adrese: Kostelecká 17, Prostějov. Provozní doba: pondělí 
od 8:00 do 12:00 a od 12:30 do 14:00. V úterý a ve středu 
po telefonické domluvě.

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB V ČR, z.s.

Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a středa od 8:30 do 11:30 

a od 13:00 do 16:30 hodin, čtvrtek jen pro objednané klienty. 
Můžete využít služeb našeho zařízení v podobě odborného 

sociálního poradenství a nabídky baterií do sluchadel a drobné 
příslušenství ke sluchadlům (hadičky, čisticí tablety či ušní 

tvarovky různých velikostí).  

Akademie seniorů zve v úterý 28. června od 14:00 hodin na
TRÉNOVÁNÍ PAMĚTI

V pondělí 27. června se koná výlet LEVANDULOVÁ FARMA 
STAROVIČKY, NOVÉ MLÝNY A  VELKÉ PAVLOVICE. 
Program: prohlídka levandulové farmy, zastávka ve Velkých Pav-
lovicích (ekocentrum Trmanka, vinné sklepy Fr. Lotrinského), 
expozice Mušov- Brána do římské říše, plavba lodí po horní nádrži 
Nové Mlýny. Pořádá Filemon & Baucis.

Ve čtvrtek 30. června proběhne pod organizací Filemon & Bau-
cis výlet s  názvem KARVINÁ. Program: procházka po městě 
a lázeňském parku s průvodcem, návštěva muzea a pro zájemce 
prohlídka zámku Fryštát. 

V pátek 1. července 2022 od 14:00 hodin proběhnou Na Splávku 
v  Domamyslicích DNY UMĚNÍ NEVIDOMÝCH (DUN). 
Od 14:00 hodin se koná prezentace kompenzačních pomůcek 
firmy Ergones. Od 14:30 hodin bude následovat kulturní pásmo 
amatérských interpretů z řad naší odbočky a od 15:30 hudební 
vystoupení profesionálních umělců Pavla Orsága hrajícího na har-
moniku a jeho manželky Kateřiny Orságové Urbanové, která bude 
mít vystoupení s vodícím pejskem.

Školní 4, Prostějov
do 30. června
MARTIN BOHM
výstava grafik
do 30. června
MICHAELA ČERVENÁ
výstava obrazů

Kulturní klub
DUHA

BÌH
neděle 10. července
9.00 REPECHY 22K RUN (vytrvalostní 
závod v běhu, Sportcentrum-DDM PV)

FOTBAL
sobota 9. července
8.00 Hanácká kopačka (fotbalový turnaj 
žen, hřiště Kostelec na Hané)
14.00 9. sraz spolku fotbalových nad-
šenců (pohodová akce nejen fotbalistů, 
hřiště Malé Hradisko)

TTIPIP    VečerníVečerníkuku

KDE SE CO DÌJE?

608 960 042

SONS PROSTÌJOV
Svatoplukova 15, Prostějov

Prostějovská pobočka Sjednocené organizace nevi-
domých a  slabozrakých (SONS) poskytuje zrakově 
postiženým klientům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a  dopomoc v  rámci dobrovolnické 
služby. Dále nabízí možnost zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a  zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí 
v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově ulici č. 15: pondělí 
9.00–12.00, 14.00–16:30, čtvrtek 9.00- 12.00 a dále po 
tel. domluvě.
* v úterý 28. června od 9:00 hodin proběhne akce JEDEME 
DO LÁZNÍ SKALKA, z nádraží jede autobus ze stanice č. 2 
v 9:00 hodin
* ve čtvrtek 23. června se v klubovně od 9:00 do 12:00 
hodin uskuteční PLETENÍ Z PEDIGU
* v pátek 1. července ve 14:00 hodin se v rámci 28. ročníku 
festivalu Dny umění nevidomých na Moravě koná KON-
CERT MIROSLAVA ORSÁGA A  KATEŘINY OR-
SÁGOVÉ-URBANOVÉ. Už od 14:00 hodin se můžete 
těšit na doprovodný program, v rámci něhož můžete vidět 
ukázku dovedností vodicího psa, ukázku kompenzačních 
pomůcek pro zrakově postižené a další hudební vystoupe-
ní. Akce se koná za finanční podpory Ministerstva kultury 
České republiky, Olomouckého kraje a Města Prostějov.

CO, KDY, KDE CO, KDY, KDE aneb informace a události z vašeho okolí…

Přehrady Fest ve Žraloku
Příští víkend se v plumlovském kempu Žralok bude konat ro-

dinný festival u vody Přehrady Fest. V pátek 8. července vše odstartuje od 16:00 hodin 
kapela No heroes, následovat budou písničkáři Voxel a Pekař. Od 21:20 hodin se na 
pódiu představí populární kapela Jelen. Na závěr zahraje Vojtaano. Sobotní pro-
gram 9. července zahájí od 16:00 hodin Jakub Děkan, po němž zahraje Pokáč. Ná-
sledovat bude kapela UDG a od 21:30 hodin se mohou lidé těšit na kapelu Mirai. Vše 
zakončí rapper Renne Dang. V rámci doprovodného programu se můžete těšit na 
Pigy a Lily show, kouzelníka Jakuba Koutského, skupinu Mlsotkové a další. 

akce akce v regionu
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Vydejte se 
za prameny Romže 

Ekocentrum Iris organizuje ve středu 
29.  června další vycházku nejen pro se-
niory. Trasa povede ze Dzbele přes Boro-
vou a  kolem Sládkovy skály do Konice. 
Cestou účastníci zkusí najít pramen říčky 
Nectavy a Fialovu studánku, kde pramení 
Romže. Společný odjezd vlakem je pláno-
vaný v  8:02 z  prostějovského nádraží 
do Dzbele, návrat vlakem z  Konice do 
13:30. Délka vycházky bude asi 7 km.

BOX
pátek 8. až neděle 10. července
8.00 DĚTKOVICKÉ BERAN (1. roč-
ník mezinárodního turnaje mládeže, 
Kulturní dům Dětkovice)

Zámek Prostějov
pátek 1. července
21:30 ZÁTOPEK
životopisné drama ČR
sobota 2. července
21:30 VRCHNÍ PRCHNI
československá komedie

Letní kino
Prostìjov

Kostýmované prohlídky 
v Čechách

V  úterý 5. a  středu 6. července se 
budou na zámku v  Čechách pod 
Kosířem konat Kostýmované pro-
hlídky zámku, které budou inspi-
rované životem hraběcí rodiny. 
Neobyčejnou událost budete moci 
zhlédnout vždy v  11.00, 13.00 
a 15.00 hodin.

Strašidelný les
ve Skřípově 

V sobotu 9. července proběhne v are-
álu firmy Linaplast Skřípov Stra-
šidelný les pro děti a  rodiče. Vstup 
mezi strašidla bude pro děti a rodiče 
připraven od 9:30 do 17:00 hodin. 
Organizátoři z řad spolku AMF Ko-
nice zvou všechny na dobrodružnou 
cestu strašidelným lesem. Připraven 
bude bohatý doprovodný program 
i občerstvení. 

Hasiči budou zápolit v Určicích
Sbor dobrovolných hasičů Určice zve na 3. ročník soutěže TFA - Železný hasič 
a 1.ročník dětské TFA. Jde o sportovní soutěž ve Zlínské lize, kde dospělí i děti 
dokazují svoji fyzičku v plné zátěži. Akce se bude konat v sobotu 2. července od 
9.00 hodin, kdy budou soutěžit dospělí, děti vystartují v 16.00 hodin. Vše pro-
běhne na hasičském hřišti za vesnicí. Tam se nejlépe dostanete přes Seloutky, 
pokud při vjezdu do obce odbočíte vpravo. 

Svatojánský víkend 
na zámku

Jubilejní 10. ročník triatlonového 
klání „Zdětín open“ se uskuteční v so-
botu 9. července. Od 9:00 hodin se 
sportovci vydají na kilometr plavání 
v aquaparku ve Vyškově, dále je bude 
čekat 70 kilometrů na kole z Vyškova 
do Zdětína a  zhruba 7,5 kilometrů 
dlouhý běh na Bělecký mlýn a zpět.

LUKOSTØELBA
sobota 2. července
8.45 Prázdninový závod (závod ve 
střelbě z  reflexního luku, lukostřelnice 
Prostějov)

sobota 2. července
9.30 Hrochovská Stodňa (10. ročník 
závodů v  požárním útoku, náves 
Hrochov)
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PROSTĚJOV Stejně jako loni patřili 
k  největším favoritům. A  stejně jako 
před rokem svou roli letos opět beze-
zbytku potvrdili – navzdory dílčím 
problémům. Prostějované Stanislav 
Husařík a  Daniel Trčka (na snímku) 
obhájili triumf na domácím Prostějov 
Cupu, díky nim má turnaj premiérově 
za svou jedenáctiletou historii podru-
hé v  řadě stejnou vítěznou dvojici. Po 
skončení finálového boje poskytli Ve-
černíku stejně jako před rokem exklu-
zivní dvojrozuhovor.

Marek SONNEVEND
 Byl triumf letos náročnější než loni?

Stanislav Husařík: „Já myslím, že určitě, 
bylo to mnohem těžší.“
Daniel Trčka: „Za mě taky hlavně tím, jak 
jsme si uvědomovali úlohu favoritů. Že se 
nám tady před rokem povedlo vyhrát a ob-
hajujeme. Nejhorší bylo naše první utkání 
ve vyřazovacím pavouku, kde jsme se dlou-
ho trápili. Ale nakonec jsme ho otočili, roz-
jeli se a dotáhli to až do vítězného konce.“

  Po hladkém prvenství v  základní 
skupině jste měli dlouhou přestávku, 

v úvodním kole play-off volno. Vypadli 
jste tím z tempa?
S. H.: „Pro mě bylo tohle dost nepříjem-
né, protože na turnajích nemám rád delší 
pauzy. A ta naše po skupině byla hodně 
dlouhá, trvala víc než dvě hodiny. Vyho-
vuje mi odehrát set, chvíli si oddechnout 
a zase jít na další třeba hned nebo po půl-
hodince.“
D. T.: „Mně delší pauzy tolik nevadí, pro-
blém našeho horšího vstupu do pavouku 
jsem viděl trochu jinde: že jsme se oba 
nemohli sejít výkonem na společné vlně. 
Chvíli hrál dobře Staňa a  já kazil, potom 
naopak, celkově jsme dělali hodně chyb. 
Podobné to bylo na začátku vyřazovací 
části i  loni. Naštěstí jsme to znovu silou 
vůle přebojovali.“

  Čtvrtfinále i  semifinále pak byly 
v pohodě?
S. H.: „Jo, tam jsme zahráli velice dobře. 
Ne že by soupeři byli slabší, to vůbec ne. 
Ale nám to herně opravdu šlo a bez větších 
problémů jsme je převálcovali.“
D. T.: „Oba jsme hráli konstantně dobře 
skoro bez chyb, proto ve čtvrtfinále 
i v semi- tak hladká vítězství.“

  Ve finále jste ale šli na extrémně sil-
né protivníky, že?
D. T.: „Přesně tak, Lukáš Dillenz s Tomem 
Bláhou jsou výborní tenisté. My jsme se od 
začátku skoro celou dobu pořád odráželi 
ode dna, řada pokusů o obrat byla dlouho 
neúspěšná. Až za stavu 3:4 a 0:40 se Standa 
parádně kousl, neuvěřitelným způsobem 
uhrál pět bodů za sebou, čímž nám vlastně 
vyhrál celé finále. Já jsem v tu chvíli jen poti-
chu přihlížel a byl nadšený.“ (smích)

  Co se za toho kritického skóre stalo?
S. H.: „Jednu chvíli jsem už byl docela ode-
vzdaný, ale vzápětí si řekl, že nemáme co 
ztratit a  musím do toho dát všechno. Víc 
přitlačit na servisu, zariskovat, jít do každé 
výměny naplno. A ono to vyšlo, klíčový gam 
se nám ještě podařilo otočit. Čímž soupeři 
logicky znejistěli, zatímco my jsme se víc 
chytili a pak už byl zbytek zápasu náš.“

  Hlavní organizátor akce Martin 
Krupička vás hned po finálovém duelu 
nabádal, že za rok musíte jít zase obha-
jovat. Půjdete?
D. T.: „Jasně, o  tom se nemusíme vůbec 
bavit. Už teď můžeme říct, že příští rok zku-
síme vyhrát do třetice.“

  Co říkáte celkově na úroveň Prostě-
jov Cupu, jeho tradici a význam?
D. T.: „Za mě super. Já mám fakt velkou 
radost, že jsem si tenhle turnaj mohl opět 
zahrát. Vždycky tady je spousta skvělých 
hráčů i  lidí, výborná atmosféra, všechno 
zajištěné, parádní občerstvení. A já si můžu 
naplno užívat radost z  hraní beze stresu 
dělat za každou cenu výsledky nebo body 
do žebříčku. Prostě tenis pro radost a vášeň 
ze hry.“
S. H.: „Souhlasím. Prostějov Cup má kaž-
dý rok perfektní hráčské obsazení, tím vy-
sokou kvalitu s řadou utkání proti silným 
soupeřům, k tomu výborné zázemí včetně 
super jídla i pití na celý den, panuje tu ka-
marádská atmosféra, přitom zdravě vyhe-
covaná. Celkově vynikající turnaj, a nám se 
ho navíc povedlo dvakrát za sebou vyhrát. 
Takže paráda!“

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

EXKLUZIVNÍ 
reportáž

Startovní pole sice nebylo tak početné jako 
v minulých letech, tentokrát dorazilo „pouze“ 
jednatřicet dvojic, což je však stále dost vysoký 
počet. Podstatné bylo, že kromě opravdových 
hobby nadšenců tradičně nechyběly elitní 
amatérské páry ČR se závodní minulostí. 
A  díky obvyklé benevolenci organizátorů 
v čele s Martinem Krupičkou, Petrem „Pu-
pou“ Dosedělem a  Ondřejem Remencem 

startovaly i  skutečné hvězdy tenisu v  dané 
turnajové kategorii, jež „vytunily“ zápasovou 
úroveň na extrémní hladinu.
Kdo tedy zavítal na antukové kurty hanáckého 
okresního města, mohl se kochat vynikající 
sportovní podívanou. Celé dopoledne přitom 
patřilo duelům v osmi základních skupinách, 
z nichž úplně všichni postupovali do play-off, 
tudíž šlo jen o pořadí v jednotlivých grupách 
a tím nasazení do vyřazovacího pavouku. Už 
tato úvodní fáze ale jasně naznačila, kdo může 
pomýšlet na pozdější průnik mezi nejlepší.
Dvorce byly zpočátku po noční bouři s vy-
datným deštěm docela mokré, leč v průběhu 
dne postupně vysychaly. Tím pádem zavládly 
ideální podmínky, které účastníkům zajišťoval 
také dokonalý servis permanentního občer-
stvení v podobě chutných jídel všeho druhu 
i neomezeného pitného režimu. Po obědě tak 
mohlo kompletní osazenstvo aktérů směle jít 
vstříc k. o. bitvám.
Jejich úvodní kolo nepřineslo žádné vý-
sledkové překvapení a vyřazená dua se tedy 
přesunula do takzvané Soutěže útěchy. V ní 
se skvěle dařilo Martinu Zakouřilovi 
s  Janem Moravcem, kteří v  posledních 
třech svých utkáních (hraných vždy na 
jeden set) ztratili jediný gam a  pavouk 

„B“ suverénně ovládli. Druzí skončili na-
vzdory kanáru utrženému ve finále Miloš 
Franěk s  Kateřinou Bergrovou, pomyslný 
bronz a rovněž hodnotné ceny brali Tomáš 
Souček, Michal Hrdina i prostějovští Miloš 
Bořil - Libor Michálek.
Mezitím pokračovala hlavní soutěž osmifiná-
lovými mači, kde už v některých případech 
šlo do tuhého. Například domácí obhájci 
titulu Stanislav Husařík a Daniel Trčka se po 
dlouhé přestávce nemohli dostat do pořád-
ného tempa, s výborně makajícím rodinným 
deblem Jiří Pytela starší a mladší prohrávali 
ještě 4:5, než zlepšeným závěrem přece jen 
otočili na 7:5.
Mostkovičtí bojovníci Milan Kubeš s  Mar-
tinem Šlamborem překonali horší úvod, ze 

stavu 0:2 šli na 4:2 a 40:15, což znamenalo 
dva brejkboly k téměř rozhodnutému skóre. 
Spolufavorité Jiří Crha, Pavel Rojek se ov-
šem nevzdali, pro změnu sami obrátili na 5:4 
a  drama rozťali dominantně opanovaným 
tiebreakem na 7:6. Taky až ve zkrácené hře 
skončila turnajová pouť místním Tomáši 
Jeřábkovi a Adamu Kadlecovi, když statečně 
odolávali silnému páru Radovan Chrobák, 
Jakub Pavlištík.
To už se letošní Prostějov Cup přehoupl 
do čtvrtfinále, které mělo bez nejmenšího 
přehánění vesměs kvalitu podniků ITF.
Jediné střetnutí ze čtyř v  této fázi proběhlo 
jednoznačně, neboť Husařík a Trčka nabrali 
zpět předchozí pohodu a  Martina Lapčíka 
s  Davidem Martínkem smetli 6:1. Namále 
měl loňský finalista Radim Janíček z Vřesovic, 
tentokrát po boku Vladana Kopelce, neboť 
proti duu Crha, Rojek museli až do tiebreaku, 
kde po přetahované těsně uspěli.
Ještě dramatičtější byla další čtvrtfinálová 
řežba mezi dvojicemi Tomáš Bláha, Lukáš 
Dillenz (druhý jmenovaný běžně startuje na 
challengerech) a Marcel Bryška - Jan Hrazdil 
(zde druhý uvedený pro změnu absolvo-
val nedávnou juniorku pařížského Ro-
land Garros!). Rezultát 7:6 tak znamenal vy-

řazení žhavých kandidátů na celkové vítězství, 
zatímco jejich top soupeři šli šťastně dál. Kvar-
teto nejlepších pak doplnili rozjetí prostějovští 
chasníci Adam Koryčánek, Miloslav Navrátil 
zaslouženým přemožením Chrobáka s  Pa-
vlištíkem 6:4.
Co semifinále? Úřadující šampioni Husařík 
a Trčka se v pěkném střetu nejprve dost tahali 
se dvojicí Janíček, Kopelec, načež v polovině 
sady zvýšili obrátky, aby takřka stoprocentní 
reprízu finále 2021 kontrolovali 6:2. Druhá 
semifinálová bitva Bláha, Dillenz versus Ko-
ryčánek, Navrátil byla o poznání vyrovnaněj-
ší, pověstný chléb se lámal teprve za neroz-
hodného stavu 4:4. Papírově silnější debl tam 
urval několik výměn za sebou a chvíli nato 
prožíval radost z výsledku 6:4.
Za snášejícího se večera tedy přišlo na řadu 
závěrečné finále. A mělo vskutku fantastic-
kou úroveň díky všem čtyřem hráčským 
aktérům. Zprvu měli trochu navrch Tomáš 
Bláha a Lukáš Dilenz, avšak jejich vedení 
3:1 se záhy změnilo na stav 3:3 a 30:0 ve 
prospěch Stanislava Husařika s Danielem 

Trčkou. Aby tito domácí zástupci po ně-
kolika minutách naopak ztráceli 3:4 a 0:40. 
Staňa vypadal v ten moment na odpis, ale 
místo rezignace neuvěřitelně zabral. Pěti 
úžasnými winnery za sebou vyrovnal s vy-
datnou podporou svého mladšího parťáka 
na 4:4, čímž oba společně skočili do sedla, 
ze kterého se už nenechali shodit. Finiš 
nádherného rozhodujícího utkání patřil 
jim a poměrem 6:4 tak zvládli tuze nároč-
nou obhajobu!

Následovalo slavnostní předání hodnot-
ných cen, jehož se ujali Martin Krupička, 
Petr Doseděl a pochopitelně dvě známé 
osobnosti držící nad Prostějov Cupem 
spoustu let partnerskou záštitu: bývalá 
senátorka Božena Sekaninová i náměstek 
prostějovského primátora Jiří Pospíšil.
No a následně se mohlo jít do jiné akce – po-
řádně zapít čerstvě skončený a suprově vyda-
řený 11. ročník, zároveň začít hned s plánová-
ním příštího s pořadovým číslem 12. 
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Husařík a Trčka obhájili Prostějov Cup!

Sekaninová vìnovala 
putovní pohár vítìzùm 

Prostějov (son) – Mnoho let tenisový 
Prostějov Cup vzkvétá i díky dlouhodobé 
podpoře mnoha partnerů v čele se statu-
tárním městem Prostějov. Přičemž vůdčí-
mi osobnostmi této fungující spolupráce 
stále jsou bývalá senátorka Božena Seka-
ninová i náměstek primátora Jiří Pospíšil. 
Oba nechyběli v roli nadšených donáto-
rů – diváků ani při letošním 11. ročníku 
významného sportovního klání a  ne-
skrývali svou spokojenost. „Je to opravdu 
skvělý turnaj po všech stránkách, moc 
rádi nad ním držíme záštitu,“ shodli se 
oblíbení politici. Během slavnostního 
předávání cen finalistům pak „Boženka“ 
trochu překvapila nečekaným krokem. 
„Rozhodla jsem se tento velký putovní 
pohár pro vítěze věnovat letošním vítě-
zům natrvalo. Za druhý triumf v řadě si 
to plně zaslouží,“ řekla Sekaninová při 
gratulaci domácím premiantům Stanisla-
vu Husaříkovi a Danielu Trčkovi. „A  já 
slibuji, že do příštího dvanáctého ročníku 
nechám vyrobit putovní trofej novou. 
Ještě větší,“ smál se rovněž výborně nalo-
žený Pospíšil ve všeobecně kamarádské 
atmosféře závěru vydařené akce.

Prostějov (son) – Prostějov Cup, to 
zdaleka není jen špičkový výkonnostní 
tenis. K  oblíbenému podniku bílého 
sportu neodmyslitelně patří také doko-
nalá péče o veškeré účastníky, kterou si 
organizátoři ambiciózního turnaje mo-
hou dovolit díky věrné podpoře mnoha 
sponzorů. „Chtěl bych i  touto cestou 
moc poděkovat všem partnerům, kteří 
nám dlouhodobě pomáhají. Největší 
díky samozřejmě patří generálnímu 
partnerovi statutárnímu městu Prostě-
jov a  rovněž společnosti Neuklouzni.
cz, neméně však děkujeme úplně každé 
spolupracující firmě,“ zdůraznil hlavní 
organizátor Martin Krupička. „Taky je 
potřeba vyzdvihnout všechny, kteří se 
jakýmkoliv způsobem podíleli na pořá-
dání letošního ročníku turnaje. Jmeno-
vitě musím zmínit mého dlouholetého 
parťáka Pupu Doseděla, se kterým to 
společně táhneme hromadu roků, i On-
dru Remence, jenž nám pomáhá v ně-
kolika posledních letech. Plus ocenění 
směřuje pochopitelně ke všem lidem 
v  zázemí Prostějov Cupu,“ připomněl 
Krupička. Tentokrát se stalo největším 
hitem pečené prasátko, po kterém se 
díky kulinářskému umění mistra rožně 
zaprášilo ještě během brzkého odpoled-
ne. Navíc jako obvykle teklo proudem 
především pivo, k  tomu různé nealko. 
Žaludky dále plnila spousta jiných 
chutných jídel, například výtečný guláš, 
klobásky či dezerty. A  svůj degustační 
stánek v areálu TK Prostějov opět měla 
i Palírna U Zeleného stromu. „S velkým 
poděkováním nesmím zapomenout na 
manžele Černoškovy, kteří nám tradič-
ně dali k dispozici profesionální klubové 
kurty s  veškerým zázemím. Startovní 
pole sice bylo trochu méně početné 
oproti minulým letům, ale herní kvalita 
nijak neklesla, spíš právě naopak. Takže 
určitě spokojenost,“ doplnil Krupička.

RYCHLÝ
NÍKDomácí dvojice po roce znovu vyhrála tenisový turnaj neregistrovaných s exkluzivním obsazením

PROSTĚJOV Jedenáctý ročník tenisového turnaje ve čtyřhře nere-
gistrovaných Prostějov Cup 2022 byl opět svátkem bílého sportu 
v krásném profi areálu TK Prostějov za Kosteleckou ulicí. Letně proslu-
něná sobota přinesla celodenní a převážně velmi kvalitní, až špičko-
vé boje, na jejichž konci – stejně jako loni – slavili triumf domácí borci!

saa aktéři prostějov vupu v herní akci…aakkttéřři pproosstěějjovvv vvupupp vv hhherrnníí aakccii……

  Foto: Marek Sonnevend

4x foto: Marek Sonnevend
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  Foto: Marek Sonnevend

Zhruba čtyři desítky návštěvníků 
mohly díky erudovanému průvodci 
nahlédnout do života španělské šlech-
tičny Marie Manrique de Lara, která 
byla dvorní dámou budoucí císařovny 
Marie Španělské a manželkou Vratisla-
va II. z Pernštejna. „Z toho je patrné, že 
její život je tématem nejen českým, ale 
i ryze evropským,“ zdůraznil Pavel Ma-
rek, který putovní výstavu Východo-
českého muzea v  Pardubicích připra-

vil. Učinil tak na základě vlastní knihy. 
Vůbec poprvé se expozice představila ve 
své anglojazyčné verzi v září 2020 v sídle 
Rady Evropy ve Štrasburku. Tvořená 
je 15 obrazovými a  textovými panely 
zaměřenými mimo jiné na symboliku 
aristokratických portrétů, dvorskou 
módu, tehdejší zbožnost či kulinářské 
umění. Doplněná je také o  propra-
cované repliky historických oděvů.
Její vernisáž se v  prostějovském muzeu 

konala první dubnový den a stala se pre-
miérovou událostí série připomínek pů-
sobení slavného šlechtického rodu v Pro-
stějově. Samotná výstava Pernštejnské 
ženy a Evropa pak byla v prostějovském 
muzeu k vidění do neděle 26. června.
Další akce cyklu Pernštejnský rok 
proběhla počátkem června a  nesla 

název Na návštěvě u  Pernštejnů. 
Jednalo o dětský jarmark a dílničky na 
nádvoří zámku v podání žáků prostě-
jovské ZUŠ. 
Budoucí generaci byl věnován i  uply-
nulý pátek 24. června. U prostějovské-
ho zámku plnila mládež na desítce sta-
novišť různé úkoly - vědomostní, luštili 
zašifrované vzkazy v  morseovce, sklá-
dali puzzle, hledali kameny zmizelých. 
Soutěž byla zaměřena nejen na historii 
města, ale také na slavné osobnosti, či 
hanácký dialekt. Nechyběly ani spor-
tovní aktivity. Vítězí nejrychlejší a dob-
rou pamětí... Slavnostního vyhlášení 
těch nejlepších se ujala náměstkyně pri-
mátora Milada Sokolová a ředitel pořá-
dající školy SOŠPO Marek Moudrý.

PROSTĚJOV Ukázat roli urozených dam při formování jednotné ev-
ropské kultury. Tak to byl hlavní cíl komentované prohlídky Pernštejnské 
ženy a Evropa, o kterou se v hlavní budově Muzea a galerie v Prostějově 
postaral její spoluautor Pavel Marek. A aby se i mladá generace seznámi-
la se zámkem a rodem Pernštejnů, uspořádala Střední odborná škola 
podnikání a obchodu soutěž s názvem „Dobrodružství s Pernštejny“. 

PERNŠTEJNSKÝ ROK PERNŠTEJNSKÝ ROK 

BYLI  JSME

U TOHO

KULTURA 252526 27. června 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

 

Foto: Agentura HIT TRADE

PROSTĚJOV Předminulou sobotu 18. června byl zahájen letní 
rockový festival Rock Maier Fest. Na pláži U Vrbiček na plumlov-
ské přehradě se konala první akce s názvem Burger Rock Fest, 
ovšem již brzy bude následovat další. V pořadí již patnáctý ročník 
Rock Memory Of je na pořadu dne v sobotu 16. července a orga-
nizátoři věří jak v dobré počasí, tak vyšší návštěvnost. Jak připo-
míná hlavní organizátor festivalu a ředitel umělecké agentury 
HIT TRADE Petr Zlámal (na snímku), půjde tradičně o vzpomínku 
na zesnulé muzikanty, kteří se v dlouhé historii rocku v prostějov-
ském regionu starali o zábavu nejen mladé generace. 
Michal KA DLEC

VÍCE ČTĚTE NA STRA NĚ 52

je hlavně vzpomínkou na zesnulé muzikanty
tradiční akcetradiční akce 16.7.

2022
ROCK MEMORY OF 2022: !

VOJTĚCHOV Tato zpráva urči-
tě nikoho nepotěší. Bez Country 
festivalu ve Vojtěchově si spousta 
lidí neumí prázdniny vůbec před-
stavit. Do kouzelného prostředí 
vesničky ukryté na stezce mezi 
Bouzovem a  Konicí každoročně 
jezdili nejen za dobrou muzikou, 
ale i  za krásnou přírodou, letní 
romantikou a  často i  láskou. Le-
tos tomu tak poprvé po 22 letech 
nebude. 
Pokud by Karel Zich někdy zavítal na 
festival do Vojtěchova, pak by to text 
jeho písně „Léto, jak má být” nepo-
chybně poznamenalo. Už by nebyl 
pouze o výkyvech počasí a citů, ale ur-
čitě by se do něj dostaly i zmínky o vý-
borných makrelách místních hasičů, 
řezbářském umění majitele Hostince 

u  Posledního Mohykána, výtvarném 
nadání jeho dcer, „nesmrtelné” skupi-
ně Taverna a minimálně třech různých 
kloboucích.
Nicméně tuto možnost letos nebude 
mít vůbec nikdo. Festival Country 
Vojtěchov sice přežil těžkou dobu co-
vidovou, z utrpěných ztrát se však již 
nevzpamatoval. I proto se její organi-
zátoři rozhodli ji pro letošek odpískat. 
„Důvodů je několik. Ztráta motivace 
pořadatelů, malá návštěvnost v  po-
sledních ročnících, ale především 
nepříliš dobrá kondice areálu a dlou-
hodobě špatná ekonomická situace. 
Snad se uvidíme příští rok, a to ať už 
ve Vojtěchově, nebo někde jinde za 
lepších podmínek,“ vzkázal člen po-
řádající bluegrassové kapely Taverna 
Mira Hasa.  (mls)

ČECHY POD KOSÍŘEM Vydat se 
za zvuků kytary, cajónu a tanečních 
střevíců na příjemnou pouť An-
dalusií prodchnutou rozpáleným 
sluncem, vášnivou láskou a sladkou 
zahálkou mohli všichni, kteří uply-
nulý čtvrtek 23. června zavítali do 
zámecké oranžerie v  Čechách pod 
Kosířem. Průvodcem jim byla tem-
peramentní tanečnice flamenca Vir-
ginie Delgado. 
Rodačka z Madridu se přesně na tom 
samém místě představila poprvé již 
přede dvěma lety. Bylo to v rámci fes-

tivalu Ibérica, jenž se do té doby konal 
pouze v  Brně a  Praze. Pořadatelé se 
tehdy rozhodli akci rozšířit i  do dvou 
dalších míst republiky. Jedním z nich se 
staly právě Čechy pod Kosířem. 
Virginii Delgado se při své hanácké pre-
miéře představila s programem Vracím 
se pro svá křídla, kdy ji kromě nezbyt-
ných muzikantů slovem doprovázel 
také Tomáš Hanák. Známý herec a mo-
derátor přečetl různorodé texty básníka 
F. G. Lorky. 
Letos stejnou tanečnici doplnil „pouze“ 
skvělý flamenkový kytarista Morenito 

Konec dlouhé letní tradice! 
ountr  e o t cho  leto  ne ude

o ec é oran erie e r tilo 

 Foto: Martin Zaoral  
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PROSTĚJOV Dočasnou ztrátu 
zaznamenal kulturní život v  Pros-
tějově. Uplynulou sobotu se totiž 
měl konat 17. ročník soutěže ve 
zpěvu populárních písní Hanácký 
Skřivan. Jenže v  době konán, byla 
k  nalezení pouze poloprázdná re-
staurace Národního domu, kde se 
akce měla konat. 
„Musel jsem bohužel z důvodu nemo-
ci akci posunout, předběžně by mělo 

jít o podzim. Rušili jsme to narychlo 
až v pátek,“ sdělil Večerníku Bohumil 
Moudrý, jehož agentura přehlídku pro 
mladé zpěváky od 15 do 20 let pořá-
dá. Ujistil, že letošní ročník proběhne. 
„Předběžně počítáme po dvacátém 
říjnu. V době začátku školy bych po-
dobnou akci neřešil. Dopředu to budu 
avizovat a domluvím se se skupinami 
na školách, aby to pokud možno všem 
vyhovovalo,“ slíbil Moudrý.  (sob)

se v sobotu nekonal

pro Večerník 

Martin
ZAORAL
a Petr
KOZÁK

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

 

Ředitel umělecké agentury Petr Zlá-
mal se zprvu ještě vrátil k hodnocení 
první akce v rámci letošního rockové-
ho festivalu na plumlovské přehradě, 
kterou byl Burger Rock Fest. „Počasí 
vyšlo, co se týče sluníčka a  tepla, pří-
mo skvěle. Návštěvnost byla sice troš-
ku slabší, než na jakou jsme zvyklí z let 
minulých, ale to tak bývá, i to se může 
stávat. Navíc v  okolí byla spousta ji-
ných podobných akcí, takže všichni 
si mohou vybrat, co je každému bliž-
ší. Každopádně si myslím, že ti, kteří 
přišli, mohli být spokojeni. Kapely od-
vedly precizní výkon a výrobci burge-
rů fungovali perfektně a jejich výrobky 
jen podtrhly úžasnou náladu sobotní-
ho odpoledne a  večera,“ uvedl hlavní 
organizátor. 
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Marek SONNEVEND
Češi přitom na Balkáně byli blízko vy-
řazení hned v semifinále, neboť s Ukra-
jinou prohrávali už 0:2 na sety. Nepří-
znivý vývoj dramatického duelu však 
zvládli heroicky otočit na 3:2 (-23, -22, 
23, 22, 10), když družstvo bodově táh-

li Patrik Indra (19) a Jan Galabov (17).
Ve finále pak svěřence Jiřího Nováka 
čekalo favorizované Turecko, obháj-
ce loňského titulu v GEL. Leč ze síly 
Turků si rozjetí borci České republiky 
pranic nedělali, většinu výborného 
zápasu byli mírně lepší a  po nervy-
drásajícím závěru zvítězili 3:1 (21, 22, 
-21, 25)! Tentokrát mančaft nejvíc 
držel Jan Galabov (21 bodů) s Mar-
kem Šotolou (16).
„Celá letošní Zlatá Evropská liga byla 
pro náš tým velkou výzvou, protože 
se v  porovnání s  loňským mistrov-
stvím Evropy dost obměnil hráčský 
kádr. Museli jsme tak formovat v pod-
statě nové mužstvo bez řady předcho-
zích opor, dávat všechno znovu do-
hromady. A podařilo se to evidentně 
rychle, o čemž svědčí výborně zvlád-
nutá základní skupina. Kluci jí projeli 

jako nůž máslem, ačkoliv měli kvalitní 
soupeře z Belgie či Estonska,“ ohlížel 
se Zdeněk Sklenář.
„Naše skvělá jízda následně vyvrcholila 
během Final Four v Chorvatsku. Nej-
dřív to byl hodně těžký obrat ze zdán-
livě ztraceného semifinále s Ukrajinou 
díky ukázkově kolektivnímu výkonu, 
zatímco protivník spoléhal převážně 
na individuality. No a ve finále odve-
dl celý náš tým vynikající práci, silné 
Turky jsme dokázali porazit poprvé 
od roku 2013. Euforie po triumfu 
byla samozřejmě obrovská, já osob-
ně jsem prožíval dvojnásob krásné 
pocity. S  mužskou reprezentací jsem 
totiž v minulosti byl u bronzu i stříbra 
z European League, takže zlatem se teď 
povedlo zkompletovat sbírku medailí 
v této soutěži. Za což jsem moc šťastný, 
ani jsem v to nedoufal,“ přiznal Sklenář.

Triumf volejbalistů ČR ve Zlaté Evropské lizeTriumf volejbalistů ČR ve Zlaté Evropské lize

slavil jako člen týmu slavil jako člen týmu 
i Zdeněk Sklenář  z vékáčkai Zdeněk Sklenář  z vékáčka  Foto: CEV

PROSTĚJOV Necelé tři týdny zbý-
vají do startu volejbalového mis-
trovství Evropy kadetek 2022, jež 
proběhne od 16. do 24. července 
v Hradci Králové a Prostějově.
Naše město přivítá základní skupinu 
II, která je (stejně jako hradecká grupa 
I) šestičlenná a představí se v ní Itálie, 
Turecko, Polsko, Slovinsko, Maďarsko 

a Finsko. Všechny duely skupinové fáze 
se ve „dvojce“ odehrají v hale Národní-
ho sportovního centra PV (viz. rozpis 
níže).
„Šampionát volejbalistek do sedm-
nácti let se rychle blíží, přípravy jsou 
v  plném proudu a  postupně vrcholí 
tak, abychom byli jako město Pros-
tějov i  Olomoucký kraj co nejlepší-
mi hostiteli vrcholné mezinárodní 
sportovní akce mládeže,“ zdůraznil 
člen organizačního výboru ME U17 
a  současně šéf VK Prostějov Petr 
Chytil.

Fanoušci, kteří jsou zvědaví na špičkový 
volejbal v podání nejlepších dívek sta-
rého kontinentu, jsou srdečně zváni do 
hlediště. Vstupné bude spíš lidové a líst-
ky se dají koupit jak na jednotlivá utkání, 
tak na celé zápasové dny. 
Skupinu I tvoří Česko, Srbsko, Němec-
ko, Nizozemsko, Bulharsko a  Chor-
vatsko. Hraje se v Hradci Králové, kde 
mistrovství vyvrcholí o  víkendu 23. 
a  24. července závěrečným play-off.  
Podrobnosti přineseme v  obsáhlé 
pozvánce, která bude součástí příští-
ho vydání Večerníku. (son)

EEvvrooopsskýý ššammmmppionnnátt
kaadeeetekk už je za dveřmi

ME KADETEK 2022 – PROGRAM UTKÁNÍ
V PROSTÌJOVÌ (NSC PV), ZÁKLADNÍ SKUPINA II

Kvitová dosáhla na 
EASTBOURNE, PROSTĚJOV 
Do skvělé formy před Wimbledo-
nem se dostala Petra Kvitová, jeho 
dvojnásobná vítězka. V Eastbour-
ne ztratila jediný set a  ve finále 
snadno přehrála nebezpečnou 
Lotyšku Jelenu Ostapenkovou. 
Česká tenistka vyhrála 29. titul 
v kariéře a z trofeje se radovala po 
dlouhých patnácti měsících.
„Konečně jsem zase dosáhla na ně-
jakou trofej. Je to skvělý pocit. Celý 
týden jsem se cítila skvěle, mohla se 
spolehnout na servis, který je hlavně 
na trávě klíčový. Jsem nesmírně ráda, 
že můžu zase hrát na trávě, doufám, 
že mi forma ještě dva týdny vydrží,“ 
radovala se z cenného vítězství Kvi-
tová.
Česká tenistka si na tradičním pod-
niku zahrála ve finále před jedenácti 
lety, tehdy prohrála s Francouzskou 
Marion Bartoliovou. Tentokrát si 
vítězství vzít nenechala a  hned od 

začátku střetnutí s  Ostapenkovou 
diktovala tempo utkání. Hned na 
první pokus získala brejk a to stačilo 
na zisk první sady, lepší hráčkou byla 
také v dalším pokračování utkání.
„Podle výsledku to nevypadá, ale šlo 
o hodně těžká zápas. Přesně takový 
jsem před Wimbledonem potřebo-
vala. Fyzicky se cítím dobře, údery 
mají potřebnou délku. Jsem připra-
vena,“ věří Kvitová.

Dalším českým tenistkám se ne-
dařilo. Na stejném turnaji vypadla 
čtvrtá nasazená Karolína Plíšková 
hned ve 2. kole, v  úvodním měla 
volný los. To samé potkalo Barbo-
ru Krejčíkovou, turnajovou sed-
mičku. Kateřina Siniaková zase 
nezvládla svůj úvodní duel v Bad 
Homburku, kde prohrála se Si-
monou Halepovou z  Rumunska. 

(lv)

Foto: internet

➢ ze strany 31
LONDÝN, PROSTĚJOV Hodně 
zajímavý průběh měla wimble-
donská kvalifikace z  pohledu 
prostějovských tenistů. Své prv-
ní zápasy v  Roehamptonu, kde 
kvalifikace probíhá, odehráli 
Vít Kopřiva a  Dalibor Svrčina 
a  nebyli daleko minimálně od 
postupu do finále. V  něm pak 
sice Zdeněk Kolář nestačil na 
Itala Andreu Vavassoriho, přesto 
se dostal do hlavní soutěže jako 
šťastný poražený.
„Finálový zápas byl výborný, roz-
hodly drobnosti. Soupeř skvěle po-
dával. Sice jsem získal první set, ale 

pak se Andrea uvolnil a  já se dostal 
do problémů, které jsem nedoká-
zal patřičně vyřešit,“ přiznal Kolář. 
Hlavní soutěž ale českému hráči 
přesto neunikla.
Svrčina při své premiéře překvapivě 
porazil nasazeného Vaska Pospisila 
z  Kanady a  také následující utkání 
s  Američanem Christianem Harri-
sonem zvládl skvěle. Soupeř ale do-
kázal vyrovnat a získal i rozhodující 
třetí sadu ve zkrácené hře.
„Byly to mé první zápasy na trávě 
v mužské kategorii. Bavilo mě to, tře-
ba jednou bude tráva můj oblíbený 
povrch. Wimbledon je podle mého 
nejprestižnější turnaj na světě. Navíc 
tady byly vysoké finanční odmě-

ny, na které bych při svém žebříčku 
nedosáhl,“ hodnotil své vystoupení 
Svrčina.
Jediný míček dělil od postupu 
Kopřivu, který nejprve vyřadil Inda 
Ramkumara Ramanathana, v utká-
ní s  Rakušanem Sebastianem Of-
nerem neproměnil na konci druhé 
sady mečbol, set ztratil v tie-breaku 
a neuspěl ani ve vyrovnaném závě-
rečném dějství. „Jsem naštvaný, tře-
tí set jsem měl dotáhnout alespoň 
do tie-breaku. Při mém mečbolu 
si soupeř pomohl výborným servi-
sem. Nasbíral jsem zkušenosti, příš-
tě to třeba bude lepší, i když zřejmě 
budu mít vždy víc rád antukový te-
nis,“ uvedl Kopřiva.  (lv)

LONDÝN, PROSTĚJOV Hned 
čtyři tenistky prostějovské-
ho klubu si zahrály kvalifikaci 
o  postup do hlavní soutěže ve 
Wimbledonu. Ani jedné se ne-
podařilo uspět hned v  1. kole. 
Získané zkušenosti snad využijí 
v  příštím ročníku legendárního 
turnaje.
Talentovaná Sára Bejlek při své 
premiéře na seniorském grand-
slamu prohrála v  prvním kole 
wimbledonské kvalifikace s  Ame-
ričankou Eminou Bektasovou. 
Šestnáctiletá Češka přišla v  obou 
setech jednou o  podání, což bylo 
z  pohledu konečného výsledku 
klíčové.  „Po zápase jsem byla 
smutná. Měla jsem šanci vyhrát, 
ale nebyla jsem na trávu úplně 
připravená. Nicméně to beru jako 
dobrou zkušenost. Soupeřka měla 
povrch více osahaný, to rozhodlo,“ 
řekla Bejlek.
Anna Sisková v utkání proti Ameri-
čance Louise Chiricové rychle zís-
kala první set a vzápětí své soupeřce 
vzala podání, pak se jí však přestalo 
dařit. Prohrála dvanáct her v  řadě 
a  sen o  postupu se tak rozplynul. 

„Jsem ráda, že jsem mohla na turna-
ji startovat. Užila jsem si to, i když 
bych byla raději, kdybych podala 
lepší výkon. Ve druhém setu jsem 
měla gembol na 2:0, ten jsem bohu-
žel neproměnila, ona navíc přestala 
chybovat. Pak už byl zápas v její re-
žii,“ uznala Sisková.
Osmifinalistka Wimbledonu 
z  roku 2014 Tereza Smitková 
podlehla v  areálu v  Roehampto-
nu Francouzce Jessice Poncheto-
vé ve dvou setech, když v  závěru 
druhé sady za stavu 5:4 nevyužila 
setbol. „Škoda že jsem nevyužila 
některých šancí. Ve druhém setu 
jsem dlouho vedla, pak mi bo-
hužel odešel první servis. To mě 
stálo hodně sil i  jednodušších 

bodů,“ konstatovala Smitková.
Linda Fruhvirtová svedla při své 
premiéře tříhodinovou bitvu proti 
Francouzce Tessah Andrianjafitri-
mové. V rozhodující sadě dokázala 
třikrát odpovědět na ztrátu vlastní-
ho servisu, v  rozhodujícím super-
tiebreaku ale nabrala ztrátu pěti 
bodů a bylo rozhodnuto.  (lv)

Wimbledon KVALIFIKACE:
Dvouhra – 1. kolo: Linda Fruhvirtová – 

Eastbourne – WTA Tour:
Dvouhra – 2. kolo: 

3. kolo: 

Sem-

Bad Homburg – WTA Tour:
Dvouhra – 1. kolo: 

Wimbledon - KVALIFIKACE:
Dvouhra – 1. kolo: 

TENIS

LONDÝN, PROSTĚJOV Stejně 
jako na Roland Garros se také ve 
Wimbledonu představí hned tři 
prostějovští tenisté. Jiřího Ve-
selého a  Jiřího Lehečku doplnil 
v  hlavní soutěži Zdeněk Kolář, 
který postoupil jako šťastný pora-
žený.
Domácí mužská jednička Jiří Veselý 
začne třetí grandslamový turnaj se-
zóny proti Argentinci Federicu Cori-
ovi. Na trávě bude mírným favoritem 
český tenista, v případě postupu by jej 
čekal zřejmě Hubert Hurkacz z Pol-
ska, nasazená sedmička. „Nemůžu 
se dívat příliš dopředu. Hodně bude 
záležet na tom, jak se mi bude da-
řit na servisu. Když to půjde, můžu 

odehrát kvalitní zápasy,“ míní Veselý.
Lehečka dostal nasazeného Srba Fili-
pa Krajinoviče, finalistu z  nedávné-
ho turnaje v Queensu. Pokud pros-
tějovský hráč favorita zaskočí, hrozil 
by mu v  dobré formě hrající Nick 
Kyrgios z  Austrálie. „Los mi tedy 
opravdu nepřál. Ale jdu do toho,“ ne-
bojí se velkých jmen Lehečka.
Šťastného lucky-loosera z kvalifikace 
Zdeňka Koláře čeká Francouz Be-
njamin Bonzi, který v  generálce na 
Wimbledon postoupil na Mallorce 
do semifinále.
V  Londýně bude bojovat také ně-
kolik tenistek s  prostějovskou mi-
nulostí. Karolína Plíšková zahájí 
cestu za obhajobou loňského finá-

le ve Wimbledonu proti krajance 
Tereze Martincové. Dvojnásobná 
vítězka londýnského grandslamu 
a  čerstvá šampionka z  Eastborune 
Petra Kvitová narazí na italskou 
tenistku Jasmine Paoliniovou 
a  úřadující čtvrtfinalistce Karolíně 
Muchové los přisoudil bývalou svě-
tovou jedničku Simonu Halepovou 
z  Rumunska. Třináctka a  loňská 
dvojnásobná vítězka antukového 
Roland Garros Barbora Krejčíková 
se střetne s  Belgičankou Marynou 
Zanevskou. V  případě postupu do 
osmifinále by mohla narazit na svě-
tovou jedničkou Igu Šwiatekovou 
z Polska. Kateřinu Siniakovou čeká 
Polka Maja Chwaliňská.  (lv) 

VARAŽDÍN, PROSTĚJOV České 
volejbalistky zůstaly těsně pod 
vrcholem, čeští volejbalisté vy-
stoupali až na něj. Dokázali totiž 
skvělým způsobem vyhrát závě-
rečný turnaj Final Four v Golden 
European League mužů 2022 
v chorvatském Varaždínu! Coby 
součást výběru ČR u toho byl i tý-
mový statistik Zdeněk Sklenář, ji-
nak trenér mládeže VK Prostějov.

PERNŠTEJNSKÝ ROK 
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tradiční akce

PLUMLOV Dublinské trio Sliotar 
patří ke stálým interpretům tra-
diční irské lidové hudby, ovšem 
v moderním pojetí. Za šestadvacet 
let existence hraje stále ve stejném 
složení. Zpěvák a  frontman Ray 
MacCormac hraje ještě na dudy 
a flétny, J. P. Kallio zastává kytaro-
vé party a doprovodný zpěv a o bicí 
a  perkuse se stará Des Gorevan. 
Právě tyto tři muzikanty v  roce 
1996 oslovili manažeři baru The 
Porterhouse, aby přes den bavili ná-
vštěvníky hraním. Sliotar koncertu-
je po celé Evropě a velmi často hraje 
i v České republice. Keltská noc je 
jeho pravidelnou zastávkou – letos 
na tomto festivalu zahraje už po 
sedmnácté. Stálici plumlovského 
pódia si budete moci poslechnout 
v  sobotu 23. července ve 20:50 
hodin. A právě o každoročním pů-
sobení tří skvělých hudebníků na 
Keltské noci, jsme si povídali s  je-
jich kytaristou.

Petr KOZÁK
 Tento rok vystupujete se Sliotar 

na Keltské noci po osmnácté. Pama-
tujete si váš první koncert v  rámci 
tohoto festivalu?
„Jasně! Tehdy to bylo ještě na jiné 
straně přehrady. Měli jsme tenkrát 
problém dostat Rayie zpátky do Irska. 

Museli jsme tehdy letět přes londýn-
ské letiště Stansted. A oficiálním pra-
vidlem tenkrát bylo, že musíte mít pas 
platný minimálně šest měsíců před 
jeho exspirací, a  to Ray neměl, Pas 
byl sice platný, ale zbývala mu kratší 
doba. Doteď si to pamatuji. Tomáš 
Somr kontaktoval českou stranu a z ní 
jsme měli všechny nutnosti vyřešené. 
Pražská letištní kontrola byla o  všem 
informována a mělo to být vyřešené. 
Ale paní na přepážce EasyJetu o tom 
u  sebe neměla ani čárku a  odmítla 
s námi mluvit. Naštěstí jsem našel ně-
koho jiného z personálu, nasadil velký 
úsměv a  velmi mile se té druhé paní 
zeptal, zda by nám nepomohla. Ně-
kam zatelefonovat a my stihli let.“

 To byl docela dobrodružný ná-
vrat. Byla to vaše první návštěva Čes-
ké republiky?
„Za kapelu ano, byla to první návštěva 
Sliotar v  Česku. Co se týče každého 
z nás, tak už jsme všichni v Česku před-
tím byli. Já mám například vzpomínky 
z  návštěvy Československa jako kluk, 
protože můj otec byl řidič dálkového 
kamionu a hodně cestoval.“

 Festival měl kvůli covidové pan-
demii dvouletou pauzu. A dva roky 
je docela dlouhá doba, během které 
se odehraje hodně věcí. Co se v  té 
době dělo se Sliotar?
„No…, vlastně nic. V  Irsku byl v  té 

době velmi striktní lockdown. V rámci 
opatření jsme nesměli pracovat nebo 
cestovat víc než pět kilometrů od do-
mova. A  jelikož bydlíme od sebe cel-
kem daleko, tak jsme se spolu neviděli 
v konečném důsledku rok a devět mě-
síců. Jsem si jistý, že ta doba byla velice 
těžká pro všechny muzikanty, kterým 
to znemožnilo si společně zahrát. Tak-
že jsme měli první koncert v listopadu 
v roce 2021 a všichni jsme z toho ná-
vratu byli hodně nervózní. Ale prvních 
pár písniček a bylo to jako kdyby žád-
ná koncertní pauza nebyla. Ale díky 
téhle vynucené pauze a tomu, že jsme 
nemohli vystupovat, přišlo poznání, 
s nímž jsme si uvědomili, jak je pro nás 
důležitá hudba a možnost koncertovat. 
A  tak jsme hodně nadšení z  toho, že 
i tento rok můžeme znovu vystoupit na 
Keltské noci.“

 Přivezete divákům Keltské noci 
nějaké novinky? Například nové pís-
ničky?
„To je teď přísně tajná informace, ke 
které se nikdo nedostane bez řádné 
bezpečnostní prověrky. A  kdybych ji 
prozradil, tak byste musela sníst své 
poznámky, aby se to nedostalo ven. 
(smích) Řekl bych k  tomu jen tolik – 
počkejte a uvidíte!“ 

 Tak my si tedy počkáme až na 
23. července. Jak dlouho budete toto 
léto v České republice? Máme šanci 

si vás ještě znovu poslechnout bě-
hem léta?
„Ano! Budeme tu celých deset dnů 
a  během té doby si zahrajeme 20. 
července v  Praze s  úžasnými Hakka 
Muggies v klubu Vagón. To bude pro 
změnu taková klubová akce, kde se 
budeme moci podívat s  publikem 
z  očí do očí. To bude koncert před 
Keltskou nocí a  po ní budeme hrát 
v Plzni. Tamní koncert proběhne 26. 
července na dvoře legendární Za-

ch´s Pub, kde si pokaždé moc rádi za-
hrajeme. Nakonec završíme tohle naše 
české turné vystoupením na Lughna-
sadu v  Nasavrkách. Doufali jsme, že 
v rámci této návštěvy Česka zaplníme 
víc termínů koncerty, ale hlavně jsme 
rádi, že jsme se mohli znovu vrátit na 
koncertní turné.“ 

 Tak to bude pořádně nadupa-
ných deset dnů. Chtěl byste něco di-
vákům Keltské noci vzkázat?
„Keltská noc je pro nás unikátním fes-

tivalem, protože je to jako kmen. A to, 
že jsme poslední dva roky nemohli toto 
naše kmenové shromáždění svolat, 
bylo srdcervoucí. Takže dnešní ročník 
bude něčím opravdu speciální. Samo-
zřejmě se už těšíme na náš koncert, ale 
to hlavní, co dělá tento festival tím, čím 
je, jsou především lidé. Takže přijeďte 
na celý víkend, startujeme už ve čtvrtek 
večer, a  užijme si společně za magic-
kých letních nocí tuhle naši keltskou 
party.“

SLIOTAR PO OSMNÁCTÉ NA KELTSKÉ NOCI
Exkluzivní rozhovor s kytaristou JP Kallio

Festival Keltská noc se pro dvouleté pauze vrací do Plumlova! A pro-
to jsme si pro vás připravili velkou soutěž, aby si i vybraní z vás mohli 
užít festivalu a jeho nezaměnitelné atmosféry. Hned deset z vás může 
v PROSTĚJOVSKÉM Večerníku vyhrát vstupenku a dárkové předmě-
ty jako např. tričko, kšiltovku či placku s keltskou tematikou! A nyní 
pro vás máme třetí z pěti soutěžních týdnů – vždy jedna soutěžní otáz-
ka a dva vylosovaní šťastlivci. 
V minulém čísle jsme se ptali, kde se Keltská noc koná. Správná od-
pověď byla C) v  areálu kempu Žralok. Vylosováni byli Marian BO-
ROVSKÝ z  Prostějova a  František GRULICH z  Kostelce na Hané.
Jednu volnou vstupenku si můžete vyzvednout v  redakci PROSTĚ-
JOVSKÉHO Večerníku v ulici Vápenice 19 již od úterý 28. června.

Letos poøadatelé pøipravili na ètvrtek (21. 7.) veèer 

2022! Co bude jedním z hlavních bodù programu?

C) workshop keltského horoskopu

Nápověda: Správnou odpověď naleznete na oficiálních stránkách festivalu 
www.keltska-noc.cz.

Své odpovědi zasílejte prostřednictvím e-mailové adresy SOUTE-
ZE@VECERNIKPV.CZ s heslem „KELTSKÁ NOC“.

Zavolat svoji odpověď nám můžete také na známé telefonní číslo 
582 333 433 či zaslat SMS zprávou na telefonní číslo 608 960 042, 

případně přijďte osobně do redakce na Vápenici 19.
Na odpovědi čekáme v redakci tentokrát až do čtvrtka 7. července do 
12:00 hodin. Další soutěžní otázka bude zveřejněna v následujícím tiště-
ném vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, které vychází až v pondělí 

11. července, a to společně se správnou odpovědí a jmény hned 
čtyř výherců!

Pøíští èíslo PV Veèerníku 
vychází z dùvodu
státních svátkù 

v pondìlí 11. èervence

de Triana a temperamentní perkusista 
Mateeo Garriga. 
Vystoupení sledovalo zhruba se-
dmdesát diváků. „Návštěvnosti 
jsme se trochu báli, ale nakonec 
jsme spokojeni. Je tedy jasné, že 
ve spolupráci s  festivalem Ibérica 
budeme i  nadále pokračovat. Příš-
tě se k  nám kromě flamenca vrátí 
i Tomáš Hanák, který přečte úryv-
ky cestopisu Karla Čapka Výlet do 
Španěl,“ navnadil kastelán zámku 
v  Čechách pod Kosířem Martin 
Váňa. (mls)

flamenco 

PROSTĚJOV Proč vlastně nebyli 
Jeníček s  Mařenkou potrestáni za 
upálení nebohé seniorky? Chtěly 
se obě děti případným pobytem ve 
vězení vyhnout povinné školní do-
cházce? A jak by to dopadlo, kdyby 
Sněhurce polibkem zachránil život 
někdo, kdo by se ještě nechtěl vázat? 
I takové zapeklité otázky si položila 
jedna ze dvou her, které si připravili 
žáci „dramaťáku“ fungujícího na ZŠ 
Palackého v  Prostějově, konkrét-
ně pak v  budově tzv. Masarykovy 
školy na Skálově náměstí. Právě 
v tamní tělocvičně uplynulou stře-
du 22.  června proběhla slavnostní 
premiéra hned dvou kratších her. 

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

První z nich nesla název Ach, ty konce 
pohádek a pojednávala o problémech, 
s nimiž se musí vypořádat pohádkové 
bytosti, pokud jejich příběhy nedo-
padnou tak, jak ony samy předpoklá-
daly. Druhá v podání starších žáků se 
točila kolem plyšové hračky „Zlobi-
dýlka“, jež z hodných dětí dělala lotry 
a z krotkých zvířat krvežíznivé bestie. 
Humorně pojaté příběhy nastudo-

vali žáci dramatického kroužku, 
který na škole vede zkušená Hana 
Švédová. Ta kromě své kantorské 
dráhy a působení ve Spolku Plumlov-
ských nadšenců tvoří také jeden ze 
základních pilířů prostějovského sou-
boru Moje divadlo. „Děti kvůli covidu 
dva roky nemohly vystupovat, takže 
neměly tolik příležitostí otrkat se před 
publikem. Naštěstí jsou odvážné a ni-
čeho se nezalekly,“ zhodnotila výkon 
svých svěřenců Švédová. 
Představení mělo kromě středeční 
premiéry pro rodiče ještě celou řadu 
repríz, a to jak pro žáky ZŠ 
Palackého, tak i dalších škol. O tom, že 
se všichni dobře bavili, nejlépe svěd-

čil fakt, že se smích pravidelně ozýval 
nejen z hlediště, ale občas i přímo z je-
viště. 
„Kluk si to užíval. Ostatně díky diva-
dlu se z něj přes noc stala hotová škol-
ní hvězda, spolužákům a  spolužač-
kám se musel podepisovat na ruce, 
nohy, školní tašky, a dokonce prý i do 
žákovské knížky. Doma mu to však 
s nějakými hvězdnými manýry určitě 
neprojde,“ konstatoval jeden z přítom-
ných tatínků. 
Vtipná divadelní představení všech-
ny žáky i rodiče příjemně naladila na 
prázdniny, které za uplynulým škol-
ním rokem udělají definitivní tečku již 
nadcházející pátek.

Při divadle na „Skálovce“ 
se bavili herci i diváci  

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

MOSTKOVICE Letní kino 
v  Mostkovicích rozjelo sezónu 
v  polovině června českou pohád-
kou. Tentokrát sází však spíše na 
komedie. Tento pátek 1. červen-
ce ve 21:30 hodin můžete zajít na 
Kurz manželské touhy a  v  sobotu 
2. července ve stejný čas na Srdce 
na dlani. V  obou případech byste 
se měli dobře pobavit.
V pátek se bude v mostkovickém let-
ním kině promítat Kurz manželské 
touhy. „Film pro partnerské dvojice 
se smyslem pro humor. Pro ty, kteří 
chtějí po sobě spíš toužit než se láskou 
udusit, nebo rovnou uškrtit. V příbě-

hu není protagonistou tygr na útěku, 
ale žena se sebeúctou,“ zní popis sním-
ku. Budete sledovat pět manželských 
párů, které chtějí do svých životů vrá-
tit touhu a vášeň. Přijedou proto do lu-
xusního resortu na kurz ambiciózního 
párového terapeuta, který razí teorii, 
že partnerské štěstí stojí na maximální 
blízkosti obou partnerů, tzv. metodě 
pevného objetí. Hlavní hrdinka bude 
čelit tak dlouho výčitkám svého man-
žela, až ho jednou obejme nebezpečně 
pevně. A jak to celé dopadne, se mu-
síte přijít podívat. V  komedii uvidíte 
Vojtěcha Kotka, Jiřího Bartošku a dal-
ší známé tváře.

V  sobotu zase můžete zajít na ko-
medii Srdce na dlani. „Láska se na 
věk nebo na místo neohlíží. Nikdy 
nevíme, kdy a  kde nás potká. Mů-
žeme se zamilovat ve školce, v  dů-
chodu, na ulici, v  parku. Kdykoliv 
a kdekoliv.“ Láska zasáhne do živo-
ta všech hrdinů a přinese jim naději 
a krásu, ale i komplikace a překáž-
ky, které budou muset s  úsměvem 
a  dobrou vůlí překonat. Ve filmu 
hrají Vladimír Polívka, Eliška Bal-
zerová, Matouš Ruml, Bolek Polív-
ka a další. 
Vstupné na oba filmy činí 100 korun. 

(tez)

 Foto: Martin Zaoral



PROSTĚJOV Společná příprava 
mládežnických volejbalistek VK 
Prostějov v rámci končící oddílo-
vé sezóny 2021/22 poběží až do 
neděle 26. června, načež pro ně-
které žákyně hanáckého klubu vy-
vrcholí účastí na Letní olympiádě 
dětí a mládeže 2022 (27. až 30. 6. 
v  Národním sportovním centru 

PV) za družstvo Olomouckého 
kraje.
Vedle toho celá řada talentovaných hrá-
ček vékáčka patří do reprezentačních 
výběrů České republiky různých věko-
vých kategorií. Například blokařka Julie 
Bažó se dlouhodobě chystá na letošní 
Mistrovství Evropy kadetek v  Hradci 
Králové a Prostějově, od ledna postup-

ně absolvovala soustředění v  Kolíně, 
Vamberku, Prostějově, Orlických ho-
rách, opět ve Vamberku, v Jablonci a na-
posledy v Hradci. Stejně jako univerzál-
ka Lucie Zapletalová, jež hostovala za 
extraligové juniorky VK.
Za dívčí Lvíčata ČR (starší žákyně) 
naskočila do některých tréninkových 
kempů během tohoto kalendářního 

roku celkem čtyři nadějná děvčata. 
V Mikulově to byly Natálie Rozumková 
a Elen Šímová, v Dobřichovicích znovu 
Rozumková, v  Kolíně Izabela Nicod, 
Adéla Sofková a do třetice Natálie Ro-
zumková, která pak nechyběla ani při 
druhém a  třetím pobytu v  Mikulově. 
Tam ji naposledy doprovodily i Sofková 
s Šímovou.

Narodila se 6. října 1975 v Olomouci, 
má tedy už šestačtyřicet let a obrov-
ské zkušenosti nejen ze šestkového 
volejbalu, ale i z beache. Právě na pís-
ku dosáhla svých největších úspěchů, 
společně s  Evou Celbovou (později 
Ryšavou) dvakrát vyhrály mistrovství 
Evropy, získaly tři bronzy na ME a je-
den ze světového šampionátu, zúčast-
nily se dvou olympijských her (2000, 
2004).
187 centimetrů vysoká matadorka se 
přitom vedle plážové kariéry úspěšně 

věnovala i  té klasické na palubovce. 
Jako mládežnice začínala v  rodné 
Olomouci, pak postupně působila 
v  následujících oddílech: KP Brno 
(1999/2000), Telekom Post Vídeň 
(Rakousko, 2000 až 2006), Iraklis 
Kifissia (Řecko, 2007 až 2009), VK 
Prostějov (2009 až 2011), PVK Pře-
rov (2011/12), KP Brno (2014/15), 
UP Olomouc (2015/16), Sokol 
Šternberk (2016 až 2018), Šelmy 
Brno (2018 až 2022).
Ve vékáčku tedy strávila dva roky 
před více než deseti lety, ovšem hrála 
jen první sezónu 2009/10, kdy se po-
dílela na triumfu v UNIQA extralize 
i  Českém poháru. Následující roč-
ník vynechala kvůli těhotenství, na 
svět přivedla jedno ze svých tří dětí. 
Kromě toho dokázala vystudovat 
právnickou fakultu na vysoké škole, 

vedle mistrovského titulu s Prostějo-
vem dosáhla na další ligová zlata ješ-
tě v Rakousku a také s olomouckou 
mládeží.
V posledních čtyřech letech byla sou-
částí brněnského volejbalového pro-
jektu tamních Šelem, nyní tedy posílí 
prostějovské ženy. „Soňu asi nemu-
sím nijak moc představovat, každý ji 
dobře zná. Navzdory vyššímu věku 
má pořád skvělou výkonnost, její na-
hrávačské schopnosti jsou vyhlášené 
a  k  tomu kvalitně blokuje i  podává. 

O čemž jsme se mohli poměrně ne-
dávno sami přesvědčit, když právě 
ona byla hlavní strůjkyní naší domácí 
porážky 1:3  v  posledním kole dlou-
hodobé části uplynulého ročníku 
UNIQA extraligy ČR. Výkonnost 
prostě stále má,“ řekl kouč VK Miro-
slav Čada.
„Při svých velkých zkušenostech 
i  herních schopnostech má ideální 
předpoklady k tomu, aby dobře kryla 
záda naší první nahrávačce Simoně 
Bajusz. Soňa je schopná kdykoliv 

naskočit do zápasu a okamžitě man-
čaftu pomoct, pokud zrovna potře-
buje. Navíc má výbornou povahu do 
party, rychle zapadne do soudržného 
kolektivu. Když jsme domlouvali její 
příchod sem, tak mi s úsměvem říka-
la, že pode mnou v  ženské extralize 
kdysi v Brně začínala a teď spolu bu-
deme v Prostějově končit. Na což je 
ale zatím čas,“ zasmál se Čada.
Společnou přípravu na novou se-
zónu Hanačky zahájí v  pondělí 8. 
srpna.

Frièová jde nakonec

Prostějov (son) – Mělo se za to, že 
slovenská smečařka Karolína Fričo-
vá zamíří po tříletém účinkování ve 
službách VK Prostějov do německé 
bundesligy. Nakonec je však realita 
jiná, dvaadvacetiletá volejbalistka to 
bude mít z rodné Bratislavy do no-
vého působiště mnohem blíž. „Když 
jsme seděli s  rodinou Fričových po 
reprezentačním utkání Česko – Slo-
vensko v Karlových Varech na večeři, 
slovo dalo slovo a dozvěděl jsem se, 
že Kája přestoupila do Vasasu Óbu-
da Budapešť,“ prozradil Tomáš Fal-
tín, otec jiné prostějovské smečařky 
Kláry Faltínové. Zajímavostí je, že 
maďarský klub vede jako hlavní tre-
nér Giannis Athanasopoulos, tedy 
zároveň kouč národního výběru ČR. 
V něm má pod sebou Kláru i další 
hráčky vékáčka, zatímco v Budapešti 
přivítá od příští sezóny coby novou 
posilu Fričovou. Vasas přitom bude 
obhajovat triumf v  nadnárodní lize 
MEVZA.

Olomouc má dvì posily
z ciziny, Šternberk Skotku

Prostějov (son) – Volejbalistky UP 
Olomouc skončily v uplynulém roč-
níku UNIQA extraligy žen ČR až 
čtvrté. Aby v  příští sezóně dopadly 
pokud možno lépe, snaží se klubové 
vedení přivést kvalitní hráčské akvizi-
ce. Za poslední dobu oznámilo dvě 
ze zahraničí.
Tou první je srbská univerzálka Mi-
lana Rajlič, která přichází z  ruské 
Superligy, konkrétně Spartaku Niž-
nyj Novgorod. Druhou posilou se 
stala brazilská nahrávačka Ana Flávia 
Galvao, jež naposledy nastupovala 
za stříbrný celek slovenské extraligy 
UKF Nitra.
Poměrně exotickou novou tvář – 
alespoň v prostředí sportu pod vyso-
kou sítí – získal Šternberk. Blokařka 
Mhairi Christina Agnew bude totiž 
úplně první skotskou hráčkou půso-
bící v české nejvyšší soutěži, když do 
Sokola přestoupila z  francouzského 
Vitrolles.
Mimo tuzemské luhy a  háje pak 
změnila dres reprezentační smečařka 
Eva Svobodová (do loňska Přerov), 
neboť ze švýcarského Kanti Schaf-
fhausen odešla právě do Francie, kde 
bude nově nastupovat za oddíl Vol-
ley-Ball Evreux.

RYCHLÝ

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

Marek 
SONNEVEND
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PROSTĚJOV Kvůli účasti volejba-
listek České republiky na podzim-
ním mistrovství světa začne nový 
ročník UNIQA extraligy žen ČR 
2022/2023 nezvykle pozdě, až 8. 
října. Definitivní potvrzení tohoto 
faktu přineslo zveřejněné rozlosová-
ní základní části soutěže.

Marek SONNEVEND
A-tým VK Prostějov do ní vstoupí zmí-
něnou sobotu 8. října na hřišti Sokola 
Frýdek-Místek. Následně má ve dru-
hém kole zápasové volno, načež ke tře-
tímu dějství vyrazí 20. října na Olymp 
Praha a duel čtvrtého pokračování ab-
solvuje o dva dny později v Králově Poli 
s tamním KP Brno.
Domácí premiéra tak Hanačky čeká až 
ve čtvrtek 27. října proti Přerovu! Pro-
gram základní fáze je kvůli pozdnímu 
začátku obecně dost našlapaný tak, aby 
se po jejím skončení stihla před play-off 
ještě tradiční část nadstavbová. Proto 
jsou tentokrát mimořádně zařazena 

dvě kola i mezi Vánoce a Nový rok, kdy 
prostějovské ženy 28. prosince přivítají 
Šternberk a 30. prosince se představí na 
půdě Šelem Brno.
Velkou novinkou nejvyšší tuzemské 
soutěže pod vysokou sítí je u  něž-
ného pohlaví zařazení jedenáctého 
družstva k dosavadním deseti zúčast-
něným kolektivům. V rámci fungující 
spolupráce mezi národními volej-
balovými svazy Česka a  Ukrajiny je 
to celek Dnipro z Dněpropetrovska, 
který z  logických důvodů nemůže 
hrát válkou přerušenou soutěž své 
země. Proto mu bylo umožněno za-
pojit se do té české, domácí prostředí 
najde v Kutné Hoře.

DALŠÍ ZÁPASY VK PROSTÌJOV

volný los

volný los

LOS UNIQA EXTRALIGY

 Dnipro 

PROSTĚJOV Až do neděle 26. 
června nakonec trénovaly mlá-
dežnické volejbalistky VK Pros-
tějov v rámci společné přípravy na 
sklonku sezóny 2021/22.
„Původně jsme chtěli končit už bě-
hem týdne, ale pak jsme se rozhodli 
tréninkový program protáhnout do 
neděle, abychom využili maximum 
času před letními prázdninami a čer-
vencovou pauzou,“ vysvětlil šéftre-
nér mládeže ve vékáčku Aleš Novák.
Po svých povinnostech u  mužské 
reprezentace ČR se do vrcholícího 
programu prostějovských družstev 
zapojil hlavní kouč juniorek Zde-
něk Sklenář, naopak třeba trenérka 
starších žákyň Solange Soares je už 
několik týdnů doma v Brazílii. „Kaž-
dopádně jsme se snažili dělat přípra-

vu holkám všech věkových kategorií 
dostatečně náročnou a  přitom sou-
časně i zábavnou, aby měly v období 
začínajícího horkého léta dostatek 
motivace,“ sdělil Novák.
S  tím, že na závěr klubové náplně 
plynule naváže volejbalová část 
Olympiády dětí a  mládeže 2022 
kompletně hraná v hale Národního 
sportovního centra Prostějov od 
pondělí 27. do čtvrtka 30. června. 
„Za výběr Olomouckého kraje na-
stoupí několik našich děvčat. Jinak 
už budou mít hráčky volno na odpo-
činek, zároveň je potřeba se fyzicky 
aspoň trochu udržovat, průběžně 
zůstávat v  aktivním pohybu. Spo-
lečnou přípravu na novou sezónu 
2022/23 pak odstartujeme v úvodu 
srpna,“ doplnil Novák.  (son)

 Foto: archiv

Nahrávačská matadorkaNahrávačská matadorka
přichází ze Šelem Brno přichází ze Šelem Brno 
a v prostějovském týmua v prostějovském týmu

bude dvojkou na svém postubude dvojkou na svém postu
PROSTĚJOV Jeden velký návrat hlásí volejbalový klub VK 
Prostějov. Hledání druhé nahrávačky po odchodu Kláry 
Dvořáčkové do Frýdku-Místku totiž skončilo u nesmírně 
ostřílené bývalé reprezentantky ČR, která už v minulosti na 
Hané působila. Ano, přichází Soňa Nováková (za svobodna 
Dosoudilová)!

Foto: internet

PROSTĚJOV V  pořadí třetí Ble-
ší trh v  letošním roce uspořádal 
uplynulou neděli prostějovský ga-
lerista Jindřich Skácel opět v areá-
lu tržnice u Špalíčku. Už od sedmi 
hodin ráno se za prodejci nejrůz-
nějšího zboží „za babku“ hrnuly 
davy návštěvníků. 

Michal KA DLEC
„Trošku jsem se obával účasti, proto-
že v těchto parných dnech moc lidí 
po městě ani nechodí. Ale nakonec 
jsem mile překvapen,“ řekl Večerní-
ku zhruba hodinu po otevření Ble-
šího trhu Jindřich Skácel. U  stánků 

byl k mání za pár korun opět rozlič-
ný tovar. Prodejci nabízeli staré kni-
hy, gramodesky, poštovní známky, 
kuchyňské nádobí, nářadí, hračky 
včetně panenek a další letité skvosty, 
mezi nimiž byly i  mnohé paměti-
hodnosti. 
„Osobně jsem už prodal několik ob-
razů, což mě velmi těší. Jsem také rád, 
že na ‚blešáku‘ jsem mohl přivítat 
i mnohé nové prodejce. Je dobře, že 
lidé mají doma pořád spoustu věcí, 
které sice oni sami nepotřebují, ale 
druhým udělají radost,“ podotkl Jin-
dřich Skácel, hlavní organizátor Ble-
šího trhu v Prostějově. 

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
reportáž

„Organizátorem je už několikátým ro-
kem KVH Litava, jejíž šéf má zázemí 
v  Plumlově. Spolupracujeme spolu 
léta. Má plno kamarádů a oni to mají 
jako takový mítink s  příjemným pro-
středím, a ještě je to pro děti,“ objasnil 
kastelán zámku Pavel Zástěra.
Jelikož pak šlo o dětský den, nemohly 

chybět různé úkoly. I zde se vrhalo do 
dálky. Jenže z  katapultu, podomácku 
sestrojeného místním nadšencem. 
Nechyběla populární zvířátka ani mož-
nost vyzkoušet si zbraň. A děti, které se 
nebály pohybu, ty si vyzkoušely pře-
kážkovou dráhu, která mírně připomí-
nala vojenské cvičiště. „Kdysi jsem se 
bál, zda půjde skloubit militární věci 
a ty pro děti. Oni to ale mají pěkné. Je to 
zase jiné, než co je vidět jinde: diskoté-
ka, nějaký šašek,“ poznamenal Zástěra.
Ukázalo se nicméně, že v  minulosti 
byly jeho obavy zbytečné, lidé si cestu 
na zámek našli. Už po desáté hodině, 

kdy akce začínala, se zvolna trousili na 
zámek. A  jejich počet postupně rostl. 
„Byli jsme zde už několikrát, chodíme 
pravidelně. Líbilo se nám to velmi. 
Jsme zde vždy spokojení, s organizací, 
se vším,“ svěřila se Večerníku Šárka La-
komá, která dorazila s  rodinou. Spolu 
vyzkoušeli řadu aktivit. „Ještě jsme ne-
dělali hledání min, ale bylo zde házení 
maďarských granátů a  střílení z  kulo-
metu maxim. Navíc se vždycky něco 
dozvíme,“ těšilo návštěvnici. 
Tentokrát přitom nešlo jen o historické 
zbraně, stánek zde měly i vojenské lesy. 
A kdo dobře uhádl zvíře podle kůže či 
strom podle listí, mohl si být jistý od-
měnou.

PROSTĚJOV Primátor 
a  předseda 1.SK Pro-
stějov František Jura 
o  uplynulém víkendu 
pomáhal těm, kteří to 
nutně potřebují.
Uplynulou sobotu se vydal 
na benefiční fotbalový tur-
naj do Skalky, kam přivezl 
šek na 20 000 korun vě-
novaných prostějovskými 
fotbalisty. Peníze podpoří 
péči o  postiženou dívku 
Lexinku, která se svou mat-
kou Kateřinou žije v Pros-
tějově. Lexinka se narodila 
se vzácným genetickým 
onemocněním, ke které-
mu se přidaly další choro-

by. Vyžaduje stálou péči 
a její matka je na ni sama.
V  neděli 26. června pak 
František Jura podpořil 
a zaštítil první ročník stře-
lecké soutěže O pohár pri-
mátora. Akce probíhala 
na GSA střelnici v Prostě-
jově a její výtěžek podpo-
řil léčbu Jitky Žilinčíkové 
z Kostelce na Hané. Mat-
ka dvou dětí prodělává 
finančně náročnou léčbu 
onkologického onemoc-
nění. Primátor si při této 
příležitosti připomněl 
své střelecké dovednosti 
nabyté v  předchozích za-
městnáních.

➢ ze strany 3
PROSTĚJOV Je obdivuhodné, že 
i  v  požehnaném věku najdou v  sobě 
lidé sílu a  chuť sportovat a  soutěžit. 
Domov pro seniory v  Nerudově uli-
ci v  Prostějově uspořádal ve čtvrtek 
Sportovní hry nejen pro své uživatele, 
ale i pro dříve narozené z celého Olo-
mouckého kraje. Celodenní klání slo-
žené ze tří sportovních a tří vědomost-
ních disciplín slavilo obrovský úspěch 

a senioři při nich prokázali své schop-
nosti. Odpolední a kulturní program 
pak jen dokreslil výbornou atmosfé-
ru, která v areálu „Nerudovky“ minulý 
čtvrtek vládla. 

Michal KA DLEC
Ve čtvrtek 23. června se v Domově seni-
orů v Nerudově ulici v Prostějově konal 
další ročník Sportovních her. „Účastnilo 
se celkem devět týmů ze sedmi organi-
zací Olomouckého kraje. Konkrétně šlo 

o družstva z podobných sociálních zaří-
zení z Prostějova, Chválkovic, Třebůvek, 
Loštic, Červenky, Tovačova a Javorníku,“ 
spočítala Alena Pagáčová, vedoucí sociál-
ní aktivizace Domova seniorů v Nerudo-
vě ulici. 
Senioři během čtvrtečního dopoledne 
soutěžili v  šesti disciplínách. „Tři z  nich 
byly sportovní a  další tři vědomostní 

a  k  procvičení smyslového vnímání. 
Všichni účastníci do toho dali maximum 
a užili si jak soutěžení, tak i  spousty vý-
borného jídla. Pro účastníky i další hosty 
jsme připravili domácí vdolečky, zákusky 
raffaelo, k  osvěžení byla domácí zmrzli-
na podávaná v kavárně našeho domova, 
výborné byly i  domácí klobásy na grilu 
či guláš, který si všichni účastníci mohli 

saa
jak se bavili soutěžící senioři... jjaakk se bbaaviilli ssouuuttěžížíícíí seeenniioořři.... 3x foto: Michal Kadlec

Do soutěží na „Nerudovce“ Do soutěží na „Nerudovce“ 
se zapojilo devět družstevse zapojilo devět družstev
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Letošní třetí
„blešák“ 
přilákal novénové

prodejceprodejce

Vojáci v Plumlově bavili! Děti zkoušely HLEDAT MINY. 

Sportovní hry se seniorůmSSpoorttovvní hhryy see seeniorůům
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 Foto: Michal Kadlec

 Foto: Michal Kadlec
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Hody v Tištíně 
vyšperkoval Martin
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„A teï mám v plánu postavit zámky,“ prozradil 
Tomáš Lázna

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PLUMLOV Pořádné vojenské manévry se konaly uplynulou sobotu 
v Plumlově. Naštěstí ovšem pouze bez ostrých nábojů. A v kulisách 
plumlovského zámku. Na jeho nádvoří se totiž uskutečnil branný 
dětský den s kluby vojenské historie. Organizátoři v mžiku promě-
nili okolí památky ve vojenské ležení s polní kuchyní, ošetřovnou či 
střelnicí.

A dobývat hradA dobývat hrad

 Foto: Michal Sobecký
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jura na  cestáchjura na  cestách

Chodúr



Jako první na místo akce – tedy do 
Sport Baru Pavla Julínka u fotbalové-
ho areálu SCM Prostějov za místním 
nádražím – tradičně dorazila skupin-
ka mistrů opékačů, kteří od brzkého 
dopoledne začali na rožni odborně 
připravovat pečené selátko.
Mladí členové a  členky úspěšného 
klubu pak průběžně chystali celý 
útulný areál na odpolední příchod 
početných hostů včetně věrných 
přátel z  partnerského Enschede 
v Nizozemsku, kteří se mohli zabavit 
obvyklým programem.
Hned u  vchodu číhala početná 
grupa děvčat vybírajících vstupné 
a  nabízejících lahodnou ořechov-
ku. A  také následně to bylo hlavně 
o  výborném jídle a  pití, stejně jako 
o  kamarádském tlachání na rozlič-
ná témata, nejen korfbalová. Byť 
milovaný sport v  diskusích logicky 
převažoval.
Zpestření znovu obstaraly pravi-
delné soutěže zejména pro mladší 
generace, při nichž se organizovaně 
zápolilo v roztodivných pohybových 
disciplínách, vyhrát se daly drobné 
odměny. Kdo chtěl, mohl si zařádit 

rovněž v  ukázkově nafouknutém 
skákacím hradě.
Své zhodnocení uplynulého roční-
ku 2021/22 přednesl šéf SK RG Jan 
Mynařík, který měl opravdu hodně 
za co chválit. Vždyť prostějovský A-
-tým premiérově v  historii ovládl 
extraligu dospělých a mistrovské ti-
tuly přidalo též béčko za triumf v 1. 
seniorské lize i minižáci za vítězství 
v lize ČR U11.
Medailovou sbírku navíc rozhojnili 
bronzoví dorostenci a starší žáci, jen 
mladší žáci skončili v  rámci České 
republiky těsně pod bednou čtvrtí. 
„Každopádně máme za sebou další 
výbornou sezónu, která potvrdila 
příslušnost našeho klubu do abso-
lutní národní špičky. Všem hráčkám, 
hráčům i trenérům a trenérkám za to 
patří velké poděkování,“ řekl Myna-
řík.
Chybět nemohla ani očekávaná 
tombola, jež napínavým losová-
ním rozdělila mezi přítomné řadu 
zajímavých cen věnovaných part-
nery a sponzory. Též Večerník da-
roval hned tři výherní kupony na 
celoroční předplatné, tudíž i korf-

balisté budou výživně informováni 
o dění v našem regionu.
S  přibývajícím časem a  blížícím se 
večerem všeobecná zábava nezadr-
žitelně rostla, nabírala stále inten-
zivnější uvolněnost. Až vygradovala 
pořádně hlasitou party diskotékou, 
kdy to ti nejvíc odvázaní patřičně 
rozjeli na tanečním parketu. Divoce 
se křepčilo dlouho do noci, vytrvalí 
jedinci nezůstali vzhůru daleko od 
ranního kuropění.
A  nebohé prasátko opět hrdinně 
padlo za oběť… Čest jeho chutné 
památce!

144PROSTĚJOV Téměř dekádu a půl již patří poslední červnová so-
bota s neochvějnou jistotou rozlučce po korfbalové sezóně v režii 
oddílu SK RG Prostějov. Letošek zavedenou tradici samozřejmě 
dodržel, i 14. ročník sportovně-společenského setkání nesl ob-
líbený anglický název Big Ill Pig (česky velké nemocné prase). 
Tentokrát s letopočtem 2022. A Večerník byl znovu u toho!

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

saa jaký byl letošní big pip…jjaakkýý bbbyll llettoššnní bigbb g pppippp……… 3x foto: Marek Sonnevend

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

 Foto: Marek Sonnevend

PROSTĚJOV Řadu let vedl Da-
vid Konečný korfbalisty SK RG 
Prostějov jako hlavní trenér. Před 
covidovými výlukami s  nimi vy-
bojoval bronz v  extralize ČR do-
spělých i v mezinárodním poháru 
Europa Shield, po korona pauze je 
letos dovedl k historickému zisku 
mistrovského titulu. Tato úspěšná 
éra však nyní (minimálně zčásti) 
končí.

Marek SONNEVEND
Proč? Hanácký klub na svých soci-
álních sítích oficiálně oznámil, že 

Konečný nebude dál pokračovat na 
pozici prvního kouče A-družstva 
dospělých ergéčka. Večerník se pídil 
po důvodech takového rozhodnutí 
a dozvěděl se zajímavé vysvětlení.
„David povýšil ve svém zaměstnání, 
tudíž jeho práce bude časově ná-
ročnější. Navíc poté, co s  mančaf-
tem letos došel až na zlatý vrchol, 
cítil potřebu se trochu stáhnout 
do ústraní a  nezůstávat dál v  čele 
realizačního týmu jako ta nejvíc 
zodpovědná vůdčí osoba,“ vysvětlil 
předseda prostějovského klubu Jan 
Mynařík.

Dosavadní lodivod číslo jedna ale 
od kolektivu obhájců extraligového 
triumfu zcela neodejde. „Jen si pro-
hodí místo s  Martinem Uherkou, 
který doteď dělal trenérského asis-
tenta. Od přípravy na novou sezónu 
2022/2023 bude Martin hlavním 
koučem a David jeho asistentem, na 
dalším společném fungování jsou 
tak domluvení,“ prozradil Mynařík.
S  Konečným, jenž kvůli plnění re-
prezentačních povinností chyběl na 
tradiční oddílové rozlučce se soutěž-
ním ročníkem Big Ill Pig, přineseme 
v brzké době exkluzivní rozhovor. 

 Foto: Marek Sonnevend
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bylo zrušenobylo zrušeno
Dost členek i členů SK RG čekají reprezentační vrcholy

PROSTĚJOV Areál Beach Sport 
Prostějov u  aquaparku měl být 
dějištěm mistrovství republiky 
v  beach korfbalu věkových kate-
gorií dospělých a U19. Jenže před-
poslední červnovou sobotu nebyl.
„Český korfbalový svaz šampionát 
zrušil kvůli malému zájmu o  účast. 
Reprezentanti ČR chystající se na 
vrcholné mezinárodní akce se svými 
národními výběry dostali od trenérů 
zákaz startu, aby plážový turnaj ne-
narušil jejich přípravu. Tím pádem 
byl hráčský zájem nižší a MČR vů-
bec neproběhlo,“ prozradil předseda 
SK RG Prostějov Jan Mynařík.
Český tým dospělých čekají od 7. 
do 17. července Světové hry 2022 

v  americkém Birminghamu, což 
je vlastně obdoba letních olympij-
ských her pro neolympijské sporty. 
Asistentem kouče je prostějovský 
lodivod David Konečný, do nomina-
ce na globální podnik za oceánem se 
z  ergéčka dostali Petr Galíček, Petr 
Šnajdr, Alexandr Vyroubal a  Nela 
Kubů.
Hned zkraje července (přesně 2. 
a 3.) absolvuje reprezentační kolek-
tiv ČR U17 Světový pohár 2022 této 
věkové kategorie v  nizozemském 
Eindhovenu. Zde jsou v  konečné 
nominaci dvě plejerky SK RG Lenka 
Buriánková a Eliška Křížková, závě-
rečné soustředění přitom proběhlo 
v Prostějově. A jeho součástí byl také 

přátelský duel mládežníků proti do-
spělému áčku Prostějova.
V  termínu 15. a  16. července ode-
hraje svůj vrcholný podnik rovněž 
celek starších žáků ČR. Půjde o mis-
trovství Evropy U15 na Slovensku, 
kde talentovaní Češi vedení prostě-
jovskou trenérskou dvojicí Martin 
Šnévajs a  Renata Havlová tradičně 
budou mít medailové ambice. V pří-
padě této družiny do patnácti let se 
dějištěm posledního tréninkového 
kempu stal Kostelec na Hané a taky 
došlo na přípravné utkání, konkrét-
ně proti výše zmíněnému Česku 
U17. O nominovaných na ME z er-
géčka ještě není momentálně roz-
hodnuto.  (son)

 Foto: internet

  Foto: internet
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Místní hodové slavnosti byly zahájeny 
v  sobotu v  šestnáct hodin Tištínským 
televarieté. Jak už sám název napovídá, 
organizátoři se vrátili k  populárnímu 
televiznímu pořadu ze sedmdesátých 
a  osmdesátých let minulého století. 
A  do role Jiřiny Bohdalové se úspěšně 
vtělila starostka Tištína Alena Wagne-
rová. „Snažila jsem se, seč jsem mohla, 
abych ´Bohdalku  ́co nejvěrněji imito-
vala. Stejně tak se snažilo na sedmdesát 
ochotníků z celé obce, se kterými jsme 

televarieté dlouhé týdny nacvičovali. 
Takže jsme kromě Jiřiny Bohdalové 
a Vladimíra Dvořáka dneska viděli Věru 
Špinarovou, Vladimíra Menšíka, Ivana 
Mládka s Ivo Pešákem, Karola Ducho-
ně s  komparzem v  podobě našich tiš-
tínských tanečnic z  Lúčnice a  mnohé 
další známé umělce. Mezi vystupujícími 
samozřejmě nemohl chybět ani náš spe-
ciální host z NDR z tehdejšího populár-
ního pořadu Ein Kessel Buntes. Vystou-
pení obohatili také artisté v podání dětí 
z naší tištínské školy,“ popsala Večerníku 
starostka Tištína Alena Wagnerová. 
Jedním z  vrcholů zdejších hodů bylo 
také vystoupení první Česko Slovenské 
Superstar. „Martin Chodúr je mým oblí-
bencem a už jsme jeho vystoupení měli 
domluvené na jednom z  našich obec-
ních plesů. Jenže dva roky covidu tyto 
plány zhatily. Tak jsme se domluvili, že 

bude koncertovat během našich hodů,“ 
řekla Večerníku starostka Alena Wagne-
rová. 
Sobotní program tištínských hodů 
pokračoval do pozdních nočních ho-
din taneční zábavou, pro návštěvníky 
bylo připraveno bohaté občerstvení 
a atrakce pro děti. 

vychutnat venku pod stany. Kdo vyhrál, 
nebylo vůbec podstatné, ocenili jsme 
všechna zúčastněná družstva. Náměs-
tek hejtmana Olomouckého kraje Ivo 
Slavotínek s  prostějovským primátorem 
se skvěle zhostili předávání cen všem 
účastníkům a  město Prostějov přispělo 
na krásné poháry a  medaile pro ty nej-
lepší soutěžící. Tento den byl úžasný pro 
všechny zúčastněné hlavně proto, že se 
sešli po dlouhé pauze, kdy nemohlo do-
cházet k žádným společným akcím kvůli 
koronaviru. O  to více si odnesli zážitků 
a radosti,“ konstatovala Alena Pagáčová. 
Pro seniory byl po Sportovních hrách 
připraven bohatý kulturní a společenský 
program. O  ten se postaral DJ Martin 
a hlavně kabaretní taneční skupina Adora 
Dance z Olomouce, z jejíhož vystoupení 
měli zejména pánové oči navrch hlavy. 
Krásný den pak podtrhla ještě možnost 
projížďky na koních. 

➢ ze strany 3
PROSTĚJOV Zúčastnit se soutěže 
Miss Baculaté Křivky nebylo podle 
slov sympatické blondýnky z Pros-
tějova vůbec jednoduché. 
„Původně jsem o  tom vůbec neu-
važovala, ale když se moji kamarádi 
a rodina o této soutěži dozvěděli, tak 
mě nabádali k přihlášení. Nejvíce mě 
nalomil můj snoubenec, který má 
největší zásluhu na tom, že jsem to na-
konec udělala. Těžké pro mě toto roz-
hodnutí bylo z jediného důvodu, a to 
volné disciplíny. Nenapadalo mě nic, 
co bych v případě umístění mezi fina-
listky mohla předvést,“ svěřila se Vero-
nika Buriánková, která se Večerníku 
vzápětí snažila vysvětlit, co je vůbec 
předmětem této soutěže a  jak se liší 
od běžné Miss. „V té jsem nesoutěžila, 
takže nemůžu posoudit... Principem 
se příliš neliší, jen určitě nemá tolik 
sponzorů a některé výdaje si musí sou-
těžící hradit samy. Vědí to ale dopředu 
a je na nich, zda jsou do toho i přesto 
ochotné jít. Jinak při Miss Baculaté 
Křivky probíhá oficiální focení, sou-
středění a pak samo finále. Nutno ale 
říct, že hlavním předmětem zájmové-
ho spolku Baculaté Křivky je zvyšovat 
ženám sebevědomí. Aby každá věděla, 
že i když nevypadá jako z titulky časo-
pisu, neznamená to, že je méněcenná. 
A  to je i  předmětem této soutěže, že 
i my baculky můžeme zabojovat o ko-
runku krásy. Ten pocit, že patříte mezi 
dvanáct nejkrásnějších baculek v Čes-

ké republice, je vážně příjemný. Soutěž 
navíc může vítězkám otevřít dveře do 
světa plus size modelingu,“ vyznala se 
otevřeně Buriánková. 
Sama pak přijala zprávu o postupu 
mezi tucet nejlepších baculek Čes-
ké republiky s velkým zadostiučině-
ním. „Měla jsem z toho velkou radost 
a začala se těšit na pořádnou dámskou 
jízdu! Během finálového večera je 
hned několik soutěžních disciplín. 
Například Módní přehlídka firmy 
Molet, módní přehlídka firmy Fego, 
přehlídka spodního prádla Caresse, 
volná disciplína a rozhovory,“ popsala 
baculka z Prostějova 
A s jakými cíli půjde do zářijového fi-
nále Miss Baculaté Křivky v Kolíně? 
„Samozřejmě budu potěšena, pokud 
se mi podaří získat některé umístění. 
Je jich celkem pět – Miss, 1. Vicemiss, 
2. Vicemiss, Miss sympatie a  Miss 
Facebook, pro kterou může hlasovat 
kterýkoliv uživatel této sociální sítě na 
profilu Baculaté Křivky v  hlasovacím 
albu. Ale primární pro mě je si ten finá-
lový večer především užít, jelikož se to 
už nikdy nebude opakovat. Druhý po-
kus prostě není, takže zabojovat musím 
‚tady a teď‘,“ neskrývá velké odhodlání 
Veronika Buriánková. 

Jak již bylo řečeno, prostějovské zá-
stupkyni ve finále Miss Baculaté Křiv-
ky je šestadvacet let. „Jsem vyučená 
kadeřnice s maturitou. Co se týká za-
městnání, právě jsem skončila pracov-
ní poměr na Magistrátu města Prostě-
jova, takže v  současné době hledám 
svůj nový životní směr. V  Prostějově 
jsem se narodila a bydlím v něm svůj 
celý dosavadní život. Nyní bydlím na 
jeho okrajové části,“ prozradila na sebe 
závěrem.    (mik)

jak se bavili soutěžící senioři... 

Do soutěží na „Nerudovce“ 
se zapojilo devět družstev
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přiznala se s úsměvem 
Veronika Buriánková

 Foto: Gabriela Natale

Sportovní hry se seniorům

líbily
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PROSTĚJOV V zdravém těle, zdra-
vý duch! Tímto i podobnými hesly 
se řídí nejen hlavní organizátor již 
tradičního Vrahovického bicyklu 
Pavel Dopita, ale i sto účastníků už 
sedmého ročníku této populární 
akce. Uplynulou neděli ráno pořa-
datelé uvítali U  lípy v  Čechůvkách 
první účastníky už těsně po osmé 
hodině ranní. Poslední cyklista vy-
jel na jednu z připravených tratí po 
desáté hodině. Všichni během par-
ného dne předvedli obdivuhodné 
výkony. 

Michal KA DLEC
V  neděli 26. června se uskutečnil již 
sedmý ročník Vrahovického bicyklu, 
který se opět nesl v duchu kamarádské 
atmosféry cykloturistické akce. „Zú-
častnil se jej podobný počet cyklistů 
jako loni, tedy asi sto těch, kteří se roz-
hodli strávit neděli v  sedle kola. Na-
prostá většina se rozhodla pro kratší 
trať do Skalky a zpět. Mezi nimi i třída 
paní učitelky Nadymáčkové, která své 

žáky vede k lásce ke sportu a přírodě. 
Pro tuto věkovou skupinu jsme pů-
vodně tuto akci v roce 2016 začínali. 
Nesmím ale zapomenout i na druhou 
stranu, kde mezi tradiční účastníky 
patří manželé Mádrovi z  Troubek, 
kteří mají dohromady úctyhodných 
sto čtyřicet sedm let a nevynechali ani 
jeden ročník,“ sdělil Večerníku Pavel 
Dopita, který patří mezi hlavní organi-
zátory Vrahovického bicyklu. 

Mimo účastníků z Vrahovic a Prostě-
jova tvořily nemalou skupinu i cyklis-
té z okolí Lobodic, kteří i tento ročník 
svojí účastí podpořili. „Na příchozí če-
kaly opět dvě tratě, a sice již zmiňova-
ná do Skalky a zpět, která měla dvacet 
pět kilometrů, a pak delší, šedesátiki-
lometrová přes Grygov a  Lobodice. 
Ultra dlouhá, v  délce sta kilometrů, 
si letos bohužel nenašla své příznivce 
a  ochotni na ni vyrazit byli jen čtyři 
účastníci, proto byla zrušena,“ konsta-
toval Pavel Dopita, předseda pořádají-
cího spolku Naše Vrahovice. 
„Moc chci poděkovat děvčatům ze 
spolku Naše Vrahovice za jejich práci 
při organizování této akce. Protože 
startovné nevybíráme, odměnou je 
nám úsměv dětí i  dospělých. Musí-
me poděkovat také všem sponzorům, 
kteří nám umožňují tuto parádní akci 
uskutečnit. Už teď se těšíme na další 
ročník, kde mohu slíbit několik pře-
kvapení. Dnešní den považuji za ten, 
pro který stojí za to žít,“ uzavřel Pavel 
Dopita. 

V sedle strávilo neděli 
sto účastníků

Hody v Tištíně Hody v Tištíně 
vyšperkovalvyšperkoval Martin Martin

  Foto: Michal Kadlec

 Foto: Michal Kadlec

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Už na začátku toho-
to roku Večerník informoval o ne-
bývalé zálibě Prostějovana Tomá-
še Lázny, který z kostek Lega staví 
nejrůznější modely. Jeho největší 
„lahůdka“ je nyní vystavena v pro-
storách turistického informač-
ního centra vedle prostějovské 
radnice. 
Jde o  model radnice složený z  9 600 
kostek Lega. Modelář Tomáš Lázna 

zapůjčil model městu, takže ho mo-
hou obdivovat všichni, kteří navštíví 
turistické informační centrum. „Mo-
del se skládá z 9 600 kostek Lega a pra-
coval jsem na něm více než sto ho-
din včetně příprav. Jde zatím o  moje 
největší dílo. Teď bych se rád pustil, 
pokud mi to čas dovolí, do výstavby 
modelu prostějovského zámku a také 
zámku v  Plumlově,“ prozradil Tomáš 
Lázna.  (mik)

„A teï mám v plánu 
„A teï mám v plánu postavit zámky,“ 

postavit zámky,“ prozradil prozradil 
Tomáš LáznaTomáš Lázna

A dobývat hradBYLI  JSME

U TOHO

Starostka „dělala“ Bohdalku, 
televarieté sklidilo aplaus

TIŠTÍN Po dvou letech vynuce-
né pauzy kvůli koronaviru se do 
Tištína opět vrátila hodová slav-
nost. Na místním výletišti Malém 
háječku se během uplynulého 
víkendu dobře zabavily stovky 
návštěvníků, a to nejen z Tištína, 
ale i okolních obcí. Krásné letní 
počasí přilákalo na zdejší hody 
i příznivce vítěze první řady pě-
vecké soutěže Česko Slovenská 
Superstar v  roce 2009. Martin 
Chodúr  ale nebyl jediným účin-
kujícím, kterému početné obe-
censtvo aplaudovalo.

 2x foto: Michal Kadlec

jura na  cestách „K účasti mě nalomil 
můj snoubenec,“ 

ChodúrChodúr



>>dokončení ze strany 3
Redakce Večerníku se s  Jaroslavem 
Doleželem, bývalým životním part-
nerem Michaely Čalové, osobně se-
šla. Tuto čtyřiatřicetiletou ženu pra-
cující v prostějovském kosmetickém 
salonu našli mrtvou v  domě jejích 
rodičů v Mořicích v polovině června 
roku 2020. Původní zprávy o  sebe-
vraždě se nepotvrdily, podle důkazů 
předložených právě jejím tehdej-
ším partnerem zemřela na jaterní 
steatózu. Doležel byl přitom přede 
dvěma roky na stránkách Večerníku 
obviněn bratrem zemřelé Luďkem 
Čalou z toho, že nebohou Michaelu 
týral, a to jak fyzicky, tak psychicky. 
Po dvou letech nám však předložil 
řadu důkazů, které celý smutný pří-
běh staví do zcela jiného světla.
Nebylo jednak žádným tajemstvím, 
že Michaela Čalová několik měsíců 
užívala silné léky, stejně tak jako před 
lety, které tentokrát navíc zapíjela al-
koholem. V  březnu 2020 potratila, 
když společně s  Jaroslavem Doleže-

lem čekala dvojčata. Následoval její 
strmý životní pád. „Alkoholu pro-
padla kvůli jejímu partnerovi, který 
ji mlátil,“ pronesl přede dvěma roky 
velmi silná slova její bratr Luděk Čala. 
Od té doby prožíval Jaroslav Dole-
žel peklo. Na sociálních sítích byl 
napadán lidmi z  celého regionu, 
výhrůžky fyzickým násilím neby-
ly výjimkou. „Ztratil jsem zaměst-
nání a  musel jsem se odstěhovat 
z Vrahovic,“ svěřil se Večerníku Jaro-
slav Doležel, který až po dvou letech 
dosáhl klidu a pocítil nutnost ozvat 
se. „Chci očistit své jméno a  mám 
důkazy o tom, že za smrt Michaely 
může její rodina a  hlavně její zdra-
votní stav,“ dodal jedním dechem. 
Podle jeho slov bylo vše úplně jinak, 
než po smrti jeho partnerky prezen-
toval na sociálních sítích její bratr 
Luděk. „Chodili jsme s  Michaelou 
asi půl roku a  prožili spolu krásné, 
ale i  složité chvilky. Například už 
v lednu, kdy si na své jméno půjčila 
větší obnos peněz pro svého bratra. 

Ten však půjčku nesplácel a Michae-
lu kvůli tomu začali nahánět vyma-
hači. Bylo to v době, kdy jsme spo-
lu čekali dvojčátka. Navštívil jsem 
jejího bratra a vybídl ho ke splácení 
dluhu s  upozorněním, že Michaela 
je kvůli němu na tom špatně psy-
chicky a mohla by potratit. Fyzicky 
mě napadl,“ začal vyprávět Jaroslav 
Doležel, přičemž Večerníku předlo-
žil listinné důkazy o půjčce i snímek 
vlastního obličeje s  monoklem po 
napadení Luďkem Čalou. Začátkem 
března Michaela skutečně potratila 
a od té doby to s ní šlo z kopce. „Stra-
nila se lidí, přestala i chodit do práce. 
Kvůli bratrovi se navíc dostala sama 
do dluhů. Do toho přišel koronavi-
rus a tak nějaký čas pobývala u rodi-
čů. A když jsem za ní přijel, dozvěděl 
jsem se, že propadla alkoholu. Zjis-
til jsem ovšem záhy, že v  tom byly 
i silné prášky. Už tehdy jsem jí říkal, 
že jestli takto bude pokračovat dál, 
dopadne to s ní špatně. Snažil jsem 
se jí pomoci, místo toho jsem se ale 

dostal do nemilosti celé její rodiny. 
Její matka i bratr mě začali pomlou-
vat. Když pak Michaela jezdila za 
mnou do Vrahovic, vypadala relativ-
ně v pohodě, protože se na mě těšila. 
Vydrželo to ale jen dva, maximálně 
tři dny. To i chodila do práce, když 
to bylo v covidové době umožněno. 
Ale pak mi třeba volali lidé do za-
městnání, že Michaela po práci sedí 
u  benzínky ve Vrahovicích úplně 
opilá a že chce spáchat sebevraždu. 
Jindy jsem jí po svém příchodu ze 
zaměstnání zase našel opilou sedět 
u  vrahovického kostela... Z  toho 
někdy ani nedošla domů, a když už, 
tak ve strašném stavu,“ zavzpomínal 
na složité období Jaroslav Doležel. 
A byl to právě on, kdo pro Michaelu 
hledal všechnu možnou dostupnou 

pomoc. „Zhruba měsíc před její 
smrtí jsem jí volal sanitku, protože 
si vzala silné léky a zapila je velkým 
množstvím alkoholu. Posléze jsem 
s  ní chodil za lékaři, psychiatrem 
a také jsem jí zapsal do fitcentra, kam 
skutečně chvíli chodila a  dávala se 
do fyzické kondice. Nakonec to ale 
dopadlo špatně, v Mořicích v domě 
jejích rodičů ji našli mrtvou,“ uvedl 
Doležel, který v průběhu první polo-
viny roku, což prokázal i Večerníku 
prostřednictvím uschovaných SMS 
zpráv, upozorňoval matku i  bratra 
zemřelé na zhoršující se psychic-
ký stav Michaely. „Nikdy s  tím nic 
nedělali, naopak jsem to byl já, kdo 
s  ní chodil k  lékařům a  pomáhal jí 
ze všeho se dostat. Ale nebyli jsme 
manželé, tudíž na mém slovu tak 

nezáleželo. Mohu odpřisáhnout, že 
jsem jí nikdy neublížil. Ano, řekli 
jsme si občas i tvrdá slova, ale nikdy, 
opakuji, nikdy jsem na ni nevztáhl 
ruku! Jak prokázala pitevní zpráva, 
Michaela zemřela na jaterní steató-
zu a tento stav zapříčinilo nadměr-
né požívání alkoholu společně se 
silnými léky. A odpovědnost za její 
smrt nese tak podle mého názoru 
její rodina. Přitom jak matka, tak 
její bratr hází vinu na mě,“ uzavřel 
své vyprávění Jaroslav Doležel.
Jak je vidět, ani dva roky po smrti 
Michaely Čalové neopadají emoce. 
Podle předložených důkazů, které 
Večerník získal od jejího tehdejšího 
partnera, však celý smutný příběh vy-
padá zcela jinak, než ho přede dvěma 
lety popisoval bratr zemřelé ženy...
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Vzpomínkovou akci zaštítilo statutární 
město Prostějov a  aktivně se zapojilo 
prostřednictvím pomoci zřizovaných 
organizací, jako jsou Městské di-
vadlo v  Prostějově, Duha, kino Metro 
70 a  další, ale i  Muzeum a  Galerie 
v  Prostějově, Česká církev evangelická, 
Československá církev husitská. Zejmé-
na pak Hanácký Jeruzalém a Centrum 
judaistických studií Univerzity Palack-
ého v  Olomouci. Chayim obsahoval 
několik forem. Spojil hned několik žánrů 

dohromady. 
„Zahrnoval street art, hudbu – ni-
guny, jazz, klezmer, divadlo, loutkové 
představení nebo třeba přednášky. Bylo 
to takových ‚sedm malých forem‘, 
pro každého něco,“ uvedl jeden 
z organizátorů akce Rudolf Dub.
Akce se konala v  několika dnech, 
probíhá ale po celý rok. Část venku, 
část ve vnitřních prostorách například 
kulturního klubu Duha, dále kina nebo 
církve evangelické a  husitské církve. 

Vlastní program začal ve čtvrtek 26. 
května, jedna část končila 29. května 
2022. Závěrečný bod krátkodobého 
programu se odehrál až o více než týden 
později. „Poslední akce byla v Olomouci 
o  víkendu, Šabat v  Botanické zahradě 
Univerzity Palackého,“ připomněl Dub. 

Další akce probíhají 
v celém roce 2022

Do akce se aktivně zapojili zejména 
členové spolku Hanácký Jeruzalém. Ale 
ne pouze oni. „Na prohlídkový okruh 
jsem měla sedmnáct lidí, to byl ideální 
počet. Příjemné pak bylo představení 
taneční skupiny Ruth. Bohužel některé 
akce se nedaly stihnout, protože se kon-

aly paralelně,“ vyjádřila se Jana Gáborová 
za Hanácký Jeruzalém. Zatímco na části 
akcí byla coby organizátorka, jindy se 
stala posluchačkou. „V  sobotu jsem 
měla prohlídkový okruh, byla jsem na 
přednášce Petra Sokola o  židovských 
politických stranách. A vše samozřejmě 
začalo ukládáním kamenů,“ konsta-
tovala.
V  rámci festivalu se v  Prostějově 
uskutečnila celá řada akcí.  A  vesměs 

si vysloužily velkou pozornost jak 
běžných návštěvníků, tak pozvaných 
osobností. „Jako velký úspěch beru, že 
sem k  nám přijela Její excelence Anna 
Azari, velvyslankyně státu Izrael v  ČR. 
To je rozhodně ocenění. Oceněním je 
i to, že navštívila i pana primátora a jeho 
náměstky, kde se zajímala hlavně o využití 
high tech ve firmách v průmyslové zóně. 
Stejně jako fakt, že byla spokojená. 
To ale platí i  o  dalších návštěvnících 

festivalu,“ podotkl Rudolf Dub. 
Chayim se v  Prostějově konal vůbec 
poprvé. Ne ale určitě naposledy. Dub 
připustil, že se nebude v žádném případě 
jednat o derniéru. O podobnou akci si 
navíc Prostějov svou historií říká. Před 
druhou světovou válkou zde byla jedna 
z nejvýznamnějších komunit na Moravě 
a židovští obyvatelé po hospodářské, kul-
turní i sportovní stránce výrazně přispěli 
k rozvoji města. 

PROSTĚJOV Zajímavou akci má za sebou čerstvě Prostějov. 
Chayim 5782/2022, který si dal za cíl připomenout význam 
židovské komunity či menšiny, jež ve městě sídlila před druhou 
světovou válkou. Z téměř 1260 lidí jich přežilo Šoa jen 109. Datem 
konání připomněly čtyři transporty v červnu a červenci 1942 
židovských obyvatel z Prostějova do Olomouce, dále do Terezína, 
poté dále na Východ do koncentračních a likvidačních táborů. 
Tam byla drtivá většina z nich zavražděna nacisty a jejich zdat-
nými pomocníky z pobaltských států Běloruska a Ukrajiny. Stejně 
tak ale i návrat 109 lidí, kteří koncentrační tábory přežili, ale také 
zbavení této menšiny majetku nejen nacisty, ale i po válce. 

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství
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  Foto: Michal Sobecký

PØES LÉTO VÁM PØES LÉTO VÁM NOVINY NEUTEÈOU!NOVINY NEUTEÈOU!
letní akce letní akce 

NA PØEDPLATNÉNA PØEDPLATNÉ
na červenec na červenec 

a srpen a srpen 
do domu za do domu za 150 Kč Více informací na: 

582 333 433, 608 960 042, 
predplatne@vecernikpv.cz
či v redakci na Vápenici 19.KčPlatí pro 8 vydání.



WWW.VECERNIKPV.CZ 27. června 2022 312525SPORT

OZNAMOVÁNÍ (NEJEN) 
POSIL STÁLE VÁZNE

Poslední sezóna se prostějovskému fotbalové-
mu týmu příliš nepovedla. Nejde přitom jen 
o tabulku a pouze o jarní část F:NL, v němž tým 
výsledkově strádal. Jde také o doplňování týmu, 
o budoucnost. A Prostějov měl v tomto směru 
během uplynulého roku mimořádnou smůlu.
Není to tak dlouho, co se podařilo přivést mladé, 
talentované hráče, kteří vytvořili základ dosa-
vadního kádru. Ať to byl Bialek, Kopřiva, nebo 
Omale, dvě věci měli společné. Spolu s nízkým 
věkem ambice a  šanci dostat se do ligy. Tito 
a několik dalších hráčů na několik let vytvořili 
osu týmu. A dalo se očekávat, že na tuto dobrou 
práci se podaří navázat.
Leč se nepovedlo. Z posil, které přišly před uply-
nulou sezónou nebo během ní, zůstal fakticky 
jen Jan Schaffartzik. Který ovšem sice spadá do 
kategorie talentovaných, ne však mladých.
Eskáčku se zatím nedaří získat nové, talentova-
né mladíky, na nichž by mohlo stavět svůj kádr 
a kvalitu, které by mohlo posouvat. Poslední rok 
byl v tomto ohledu mizerný, navíc odešlo něko-
lik opor, stejně jako Bala nebo Kopřiva.
Jedna věc je tabulka. Druhá pak budování kádru 
a jeho průběžné doplňování. Pokud se toto ne-
podaří, čekají eskáčko ještě těžké časy. A zatím se 
to bohužel příliš nedaří.

Hokejová sezóna prostějovských Jestřábů je dáv-
no minulostí. Ostatně totéž platí o sezóně jako 
celku v globálním měřítku. Jediní, kdo ještě hra-
jí, jsou Colorado a Tampa Bay ve finále Stanley 
Cupu.
Přesto nadále klubový web Jestřábů mlčí. Co se 
z něj mohli fanoušci za celou tu dobu dozvědět? 
Fakticky jen tři věci. Zaprvé, že se sezónou končí 
také logo. Což je zajímavá informace, nepatří ale 
úplně mezi ty zásadní. Zadruhé, jaké je složení 
realizačního týmu Jestřábů. To už je o  poznání 
důležitější. A  zatřetí dražba dresů… To je vše. 
Facebook klubu je na tom podobně, i když zde se 
správce nebo správci snaží být přeci jen více krea-
tivní.
Celkově ale chybí to, co by zde přitom být mělo. 
A co je k nalezení na webu prakticky všech profe-
sionálních hokejových klubů. Tedy vyhodnocení 
sezóny od majitele, generálního manažera nebo 
trenéra. Stejně tak změny v kádru. Rovněž si od-
díly našly často prostor na to, aby už vyhlížely se-
zónu další. Rozbory, rozhovory, zprávy, aktuality. 
Tím vším se mohou jinde pyšnit.
Ne tak v Prostějově.
U Jestřábů je, stejně jako před rokem, ticho po pě-
šině. Klub mlčí, neinformuje. Zůstává v komuni-
kaci s veřejností pasivní. A to je rozhodně špatně.

O předminulém víkendu skončila fotbalová se-
zóna i týmům v krajských a okresních soutěžích. 
Poslední hrací víkend už byl víceméně forma-
litou, vesměs bylo umístění jasné, hrálo se spíš 
o pocit než o body. Fotbalisté však nemusí hoře-
kovat, v dalších měsících totiž sezónu fotbalovou 
nahradí ta turnajová v malé kopané.
Prostějovsko má takových turnajů požehnaně. 
Hanácká kopačka, Metle Cup, Mexico Cup, 
bohužel Haná Cup se opět konat nebude. Řada 
týmů, to už je klasika. Například Litrpool, Relax 
nebo AC Roma. To jsou celky, které pravidelně 
obráží různé fotbalové akce.
Jenže jak to bude vypadat po koronaviru? Dva 
roky se zavíralo, dva roky bylo sportování hodně 
velkou nejistotou. Pořadatelé nevěděli, co a kdy 
budou moct uspořádat. A hlavně dva roky mnozí 
hlavně seděli či leželi doma. A kynuli a lenošili.
Nyní tak přichází na turnajích zkouška. Ne tak 
fotbalového umění jako spíše zkouška lásky ke 
sportu. Až nyní, zcela bez opatření a  s určitým 
odstupem, se projeví, jak moc kdo měl sport – 
v tomto případě fotbal – rád. A komu už to válení 
zachutnalo až příliš.
Dva roky se nic moc nesmělo, maximálně se jít 
proběhnout ven. Poté pochopitelně přišel velký 
zájem o sportování a pohyb. Ale co teď?

MICHALA 

Foto: internet

 Ladislav VALNÝ
L O N D Ý N ,  P R O S T Ě J O V

Po třech letech zavítá prostě-
jovský tenista Zdeněk Kolář do 
hlavního areálu Wimbledonu, 
přestože v  kvalifikaci na tře-
tí grandslam sezóny ve finále 
v  Roehamptonu neuspěl. Do 
hlavní soutěže se dostal jako 
„lucky loser“. „V  tenise druhou 
šanci často nedostanete. Je tře-
ba znovu zapnout a připravit se 
na první kolo,“ říká Kolář.

Ze startu v  hlavní soutěži má pochopitelně tenista TK Agrofert 
radost, současně přiznává smíšené pocity. „Chtěl jsem si účast vy-
bojovat na kurtu. Ale i tak je skvělé, že mě čeká na trávě další zá-
pas.“ Naposledy byl v tenisovém svatostánku před třemi lety, kdy 
trénoval s Tomášem Berdychem při jeho posledním Wimbledonu. 
„A pak jsem tam byl také jako fanoušek, když Tomáš postoupil do 
čtvrtfinále s Nadalem,“ zavzpomínal Kolář. Letos do areálu poprvé 
vstoupí jako hráč hlavní soutěže dvouhry.

TENISTUTENISTU

GRANDSLAMGRANDSLAM
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OLOMOUC, PROSTĚJOV Úpl-
ný závěr letošního školního roku 
zpestří významná a  svým rozsa-
hem obří sportovní akce. Ano, 
v plném běhu už jsou Hry X. letní 
olympiády dětí a  mládeže 2022! 
Dějištěm jubilejního ročníku se 
stal Olomoucký kraj, a  to včetně 
Prostějova.

Centrem rozsáhlého dostaveníč-
ka pohybových talentů budoucí 
generace logicky je Olomouc, kde 
včera večer proběhlo na fotbalovém 
Andrově stadionu SK Sigma OL 
slavnostní zahájení. V  jeho rámci 
zapálil olympijský oheň vynikající 
oštěpař Jakub Vadlejch. A  při ná-
stupu výprav jednotlivých českých 

krajů nesly jejich vlajky jiní špičkoví 
sportovci, například olympijský ví-
těz z  loňského Tokia ve sportovní 
střelbě Jiří Lipták, legendární atletka 
Jarmila Kratochvílová či její součas-
ná následovnice Bára Malíková. Do-
mácí tým takto vedl v čele bývalý ka-
pitán volejbalové reprezentace mužů 
Petr Zapletal.
Jednotlivé soutěže pod dohledem 
maskota orla Oldy začínají v pondělí 
27. června, tedy právě dnes. A potr-
vají až do čtvrtka 30. června, přičemž 
je osobně navštíví celá řada dalších 
osobností. Například Karel Pobor-
ský (fotbal), Jiří Prskavec a  Lukáš 
Rohan (vodní slalom) nebo Jiří No-
vák (tenis). Ambasadorem podniku 

pro 3539 kvalifikovaných mladých 
sportovců ve dvaceti odvětvích je 
známý trenér sjezdového lyžování 
Tomáš Bank.
Ubytování nalezli všichni účastníci 
věkových kategorií staršího žactva 
(U15) i  mladšího žactva (U13) 
v olomoucké Olympijské vesnici, le-
tošní LODM navíc má i svůj Olym-
pijský dům v Pevnosti poznání Olo-
mouc. Právě tam budou každý den 
probíhat medailové ceremoniály se 
slavnostním předáváním cenných 
kovů nejlepším. 
Česká televize odvysílá na pro-
gramu ČT Sport téměř třicet ho-
din přímých přenosů a  záznamů, 
kromě toho bude program soutě-

ží poprvé v historii živě streamo-
vaný i  volně dostupný na www.
olympijskytym.cz/tv.
A na které sporty se v průběhu let-
ní olympiády dětí a mládeže vlast-
ně můžeme těšit? Jsou to atletika, 
badminton, basketbal, beachvolej-
bal, cyklistika, florbal, fotbal, gym-
nastika, házená, judo, kanoistika, 
karate, orientační běh, plavání, 
šerm, sportovní střelba, synchro-
nizované plavání, taneční sport, 
tenis a volejbal.
Některé z  nich se přitom odehra-
jí přímo v  Prostějově! Dráhová 
cyklistika na velodromu za Koste-
leckou ulicí (pondělí 27. až středa 
29. června), florbal ve Sportcentru 

DDM a RG a ZŠ Otto Wichterleho 
(pondělí 27. až čtvrtek 30. června), 
sportovní gymnastika na ZŠ Me-
lantrichova (pondělí 27. až středa 
29. června), tenis v areálu TK Prostě-
jov v Kostelecké ulici (pondělí 27. až 
čtvrtek 30. června) a volejbal dívek 
v Národním sportovním centru PV 
(pondělí 27. až čtvrtek 30. června). 
Tak neváhejte, přijďte se na vlastní 
oči podívat a  mládežnickým nadě-
jím zafandit!
„Čeká nás opravdu velká, krásná 
a  jedinečná sportovní akce, tak si 
ji všichni společně užijme,“ vyzval 
ještě před zahájením X. LODM 
hejtman pořádajícího Olomoucké-
ho kraje Josef Suchánek.    (son)

Desátý ročník sportovního svátku hostí Olomoucký kraj, 
soutěže v  několika sportech přivítá rovnou Prostějov

Pøíští èíslo 
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ZDĚTÍN, PROSTĚJOV Klub bi-
atlonu Prostějov uspořádal během 
června ve svém areálu u Zdětína 
hned dva regionální závody v let-
ním biatlonu. Šlo o vytrvalostní zá-
vod a sprint konané jako 13. ročník 
Memoriálu Radomila Večeři a Ote-
vřený přebor Olomouckého kraje 
2022.

Uspořádat dvě klání ve dvou dnech sice 
bylo velké sousto, ale všichni z KB Pro-
stějov v čele s ředitelem závodů Roma-
nem Večeřou dokázali, že je připravit i 
uskutečnit opravdu umí. Zúročili bo-
haté zkušenosti z předchozích sedma-
dvaceti ročníků a početnou účast dvou 
set biatlonistů i jejich trenérů každý den 
zvládli na jedničku. Také díky rozšířené-
mu parkovišti u areálu.
Oblíbenou akci na výborně nachystané 
trati (velice těžké, v kopcovitém terénu) 
provázelo nádherné počasí, terče padaly 
na nově upravené krásné střelnici. Letos 
dorazili aktéři z následujících oddílů: 

WOCO Vsetín, Ostrava z. s , Vsetín - 
Bobrky, Střelka Brno, Říčany, SK Nové 
Město na Moravě, Bystřice pod Hos-
týnem, Halenkovice, Blansko, KB SK 
Valašské Meziříčí, Mikovice, Břidličná, 
Třebíč, Staré Město, SK Rover a samo-
zřejmě domácí KB Prostějov.
Spokojenost panovala u samých závod-
níků, jejich koučů, rodinných přísluš-

níků, předsedy organizačního výboru 
Antonína Duška, hlavní rozhodčí Milu-
še Roučkové i šéfa akce Romana Večeři. 
Ten se vedle plnění svých organizačních 
povinností postavil na start obou tratí, 
jednou ve své kategorii vyhrál a podru-
hé získal stříbro!
Celý sportovní podnik tak znovu do-
padl velkým úspěchem prostějovského 
klubu, jehož poděkování patří násle-
dujícím partnerům: Statutární město 
Prostějov, Olomoucký kraj, Šumavský 
pramen, ATEX, ORLING, Agroser-
vis Šálek, Montáže Kučera, ZD Vicov, 
Draps Olomouc, FATRA, RULYT, 

Kaufland Prostějov, Zdravotní průmys-
lová pojišťovna, Diabolo, ALIKA, M + 
M, Sezako, Trubičky Branná, PENAM, 
ZH Určice, Zábavní park Šikland ZVO-
LE nad Perštejnem, Stavarič, Rašner, 
Jahody Berousek, Pavel Makový, AZ 
Reklama, Koblížek kola, Z + Z Hrubči-
ce, Veolia, Vincentka Luhačovice.    

(duš, son)

13. ročník memoriálu radomila večeři 
a otevřený přebor olomouckého kraje 2022

Vytrvalostní závod – M10: 1. Zicháček (Bystřice), 4. Dostálek (Prostějov). 
W10: 1. Řičiřádová (Vsetín), 3. B. Horáková, 6. Večeřová (obě Prostějov). M11: 1. 
Kabrda (Nové Město). W11: 1. Cientálová (Ostrava), 3. J. Horáková (Prostějov). 
M12: 1. Železník (Halenkovice), 5. Bábek, 6. Černý (oba Prostějov). W12: 1. Svo-
bodová (Nové Město). M13: 1. Švaříček (Brno). W13: 1. Jaklová (Ostrava), 15. 
Vlková (Prostějov). M14: 1. Jelínek (Brno). W14: 1. Beránková (Brno). M15: 1. 
Flašar (Halenkovice). W15: 1. Pavlicová (Vsetín), 2. Zajíčková (Prostějov). M16: 
1. Urválek (Brno), 7. Koukal (Prostějov). W16: 1. Švancarová (Prostějov). M17:
1. F. Ševčík, 5. Vlk (oba Prostějov). W17: 1. Daňhelová (Brno). M19: 1. Vašíček 
(Halenkovice). W19: 1. Kociánová (Bystřice). Junioři: 1. Paťava (Valašské Mezi-
říčí). Juniorky: 1. Doleželová (Brno). Muži: 1. Zacha (Třebíč). Ženy: 1. Cahelová 
(Ostrava). M36: 1. Pokorný (Staré Město), 2. Večeřa (Prostějov). W41: 1. Coufa-
lová (Ostrava). M46: 1. Stráněl (SK Rover).
Sprint – M10: 1. Dostálek (Prostějov). W10: 1. Řičiřádová (Vsetín), 5. Večeřo-
vá (Prostějov). M11: 1. Schmied (Ostrava). W11: 1. Železníková (Halenkovice), 
5. Horáková (Prostějov). M12: 1. Železník (Halenkovice), 2. Bábek (Prostějov). 
W12: 1. Krčmířová (Valašské Meziříčí). M13: 1. Švaříček (Brno), 2. Všetička (Pro-
stějov). W13: 1. Konstantinova (Valašské Meziříčí), 13. Vlková (Prostějov). M14: 
1. Jelínek (Brno). W14: 1. Zajíčková (Brno). M15: 1. Flašar (Halenkovice). W15:
1. Železníková (Halenkovice). M16: 1. Šťastný (Vsetín), 4. Koukal (Prostějov). 
W16: 1. Švancarová (Prostějov). M17: 1. F. Ševčík (Prostějov). W17: 1. Novotná 
(Třebíč). M19: 1. Vašíček (Halenkovice). W19: 1. Mádrová (Ostrava), 3. Klapko-
vá (Prostějov). Junioři: 1. Paťava (Valašské Meziříčí). Juniorky: 1. Doleželová 
(Třebíč). Muži: 1. Zuzaňák (Ostrava). Ženy: 1. Pilná (Prostějov). M36: 1. Večeřa 
(Prostějov). W41: 1. Coufalová (Ostrava). M46: 1. T. Ševčík (Prostějov). 

Pavel BRÁCHA
Marek SONNEVEND

Hrálo se na nádvoří zámku a v zámeckém pří-
kopu, který zároveň posloužil i jako polní ku-
chyně na přípravu guláše pro účastníky klání. 
Vlastnímu turnaji předcházel už tradiční ex-
hibiční zápas mezi rodinným klanem LON-
DINŮ a výběrem PROSTĚJOVA. Utkání se 
hrálo na devíti šachovnicích tempem dvakrát 

patnáct minut a po tuhých bitvách skončilo 
nerozhodně 4,5:4,5 bodu. O bojovném prů-
běhu zápasu svědčí i to, že pouze jediná partie 
skončila nerozhodně. S celkovým výsledkem 
panovala spokojenost na obou stranách.
Jak dopadly jednotlivé partie? Šimon Lon-
din – Martin Adamčík 0:1, Martin Londin 
starší – Miroslav Tichý 0:1, Milan Londin 
starší – Karel Virgler 1:0, Milan Londin 
mladší – Michal Kment 0,5:0,5, Lukáš 
Londin – Jakub Urban 0:1, Jana Indrová 
– Beata Březíková 1:0, Antonín Indra – 
David Krejsa 1:0, Michal Londin – Břeti-
slav Štěpánek 1:0, Martin Londin mladší 
– Petr Novotný 0:1.
Během exhibičního zápasu proběhla registrace 
do hlavního turnaje. Celkově se přihlásilo 64 
hráčů, mezi nimi i  pět zástupců partnerské-
ho města Šroda Wielkopolska (Polsko). Sám 
CHESS PROSTĚJOV 2022 OPEN slavnost-
ně zahájili jeho ředitel Pavel Navrátil a primátor 
statutárního města Prostějova František Jura.

Boje řídil jako hlavní rozhodčí Zbyněk Kracík, 
k ruce mu byla pomocná dvojice sudích Jana 
Indrová a  Pavel Vaculka. První kolo se ještě 
obešlo bez větších překvapení, což ovšem ne-
platilo pro kolo druhé, ve kterém hned šest ša-
chistů z nejvýše nasazené desítky přišlo o body. 
A to nebývá na takto početně obsazených pod-
nicích zvykem.
Po třetím dějství nastaly problémy s  techni-
kou a došlo k časové prodlevě. S ohledem na 
fakt, že do programu byla zařazena i prohlídka 
radniční věže s pevně stanoveným začátkem, 
byli ředitel turnaje spolu s  hlavním rozhod-
čím víceméně donuceni pořad zkrátit z  pů-
vodních devíti kol na sedm. Po čtvrtém pak 
zůstali s plným bodovým ziskem jen dva hrá-
či, a to čtvrtý nasazený Jan Sýkora a dvanáctý 
nasazený Vladimír Dvořák.
Před pátým kolem následovala obědová 
pauza na guláš, který připravila už léty pro-
věřená dvojice Pavel Grulich a Leoš Skládal. 
Tentokrát se jim podařil uvařit (i k jejich vlast-
nímu údivu) guláš trošku pikantnější, ačkoliv 
žádnou pálivou ingredienci prý nepoužili. Dle 
vrácených prázdných talířů a několika žádostí 
o  přídavek však aktérům dobrota evidentně 
chutnala.
Po přestávce se v pátém dějství střetli zmíně-
ní lídři průběžného pořadí, výhru si připsal 
Vladimír Dvořák a otevřel si tím dveře k cel-
kovému prvenství. Když navíc v šestém kole 
odremizoval dobře hrajícího Milana Boháčka 
ze Slavie Boskovice, bylo o vítězi takřka roz-
hodnuto. Přesto Dvořák musel na závěr uhrát 

minimálně další remízu se Zdeňkem Rouša-
rem z TJ Sokol Zaječice, což se mu povedlo. 
Zaslouženě tak oslavil turnajový triumf, kte-
rý byl navíc symbolickým ukončením jeho 
účinkování v SK Rošáda Prostějov, neboť mu 
byl během turnaje podepsán přestup do SK 
Prostějov.
Slavnostního vyhlášení výsledků včetně pře-
dávání cen všem účastníkům se po boku ře-
ditele CHESS PROSTĚJOV 2022 OPEN 
Pavla Navrátila zhostila i  náměstkyně pri-
mátora statutárního města Prostějov Milada 
Sokolová. 
Konečné pořadí: 1. Vladimír Dvořák (SK 
Rošáda Prostějov) 6, 2. Milan Boháček (Sla-
via Boskovice) 6, 3. Jan Sýkora (OŠSK Pro-
stějov) 5, 4. Zdeněk Roušar (TJ Sokol Zaje-
čice) 5, 5. František Blata (Jezdci Jundrov) 5, 
6. Michal Snášel (SK Rošáda Prostějov) 5, 7. 
Jiří Přenosil (ŠK Olomouc) 5, 8. Petr Kapusta 
(TJ Vlčnov) 5, 9. Martin Adamčík (OŠSK 
Prostějov) 5, 10. Jana Indrová (ŠO Hlinsko) 
4,5.

Kromě celkového pořadí byly vyhlášeny rov-
něž jednotlivé kategorie.
Nejlepší žena: 1. Jana Indrová, 2. Beata Bře-
zíková, 3. Anna Gawlak. Nejlepší junior:
 1. Beata Březíková, 2. Jakub Urban, 3. Tomáš 
Mohapl. 
Po turnaji následovala komentovaná pro-
hlídka prostějovské radnice a  vyhlídka na 
město z radniční věže. Kdo si akci nechal ujít, 
přišel o hodně.
Pořadatelský tým děkuje všem zúčastně-
ným hráčům za bezproblémový průběh 
akce, také rozhodčím a  kuchařům i  všem, 
kteří se podíleli na organizaci CHESS 
PROSTĚJOV 2022 OPEN. Tedy hlavně 
statutárnímu městu Prostějov za výraznou 
podporu i zapůjčení hracích prostor, maji-
teli zámecké kavárny za zajištění občerstve-
ní během turnaje, oddílu SK Prostějov za 
zapůjčení hracího materiálu a  sponzorům 
(Galvanovna Zdeněk Vysloužil, Kouzlo 
pohlazení – masážní salón, Stavebniny 
DEK) za podporu.

PROSTĚJOV Druhou červnovou sobo-
tu uspořádali členové klubu SK Rošáda 
Prostějov již 6. ročník šachového turna-
je CHESS PROSTĚJOV 2022 OPEN a zá-
pas LONDIN versus PROSTĚJOV. Akce 
se znovu konala po dvouleté covidové 
pauze a proběhla přímo v centru měs-
ta, konkrétně v prostorách místního 
zámku, jehož 500letou historii si letos 
připomínáme. 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz



PROSTĚJOV Coby tvořivý hráč 
s  dobrou technikou, ale také zá-
ložník, jenž se nebojí jít do soubo-
je. S takovou vizitkou zamířil před 
minulou sezónou do Prostějova 
Robert Bartolomeu (na snímku). 
Hráč měl tou dobou za sebou an-
gažmá v Blansku, dříve ale zapsal 
desítky prvoligových startů pře-
devším za Zlín. Očekávání před 
příchodem do eskáčka tak nebyla 
malá. Ukázalo se, že byla namístě. 
Bartolomeu byl po většinu sezó-
ny klíčovým hráčem. Po krátkém 
rozkoukání se stal velkou oporou 
v  záloze a  posléze v  útoku, kdy 
s Janem Koudelkou suploval chy-
bějící útočníky. V  obou rolích se 
mu dařilo. Ke svým výkonům při-
dal navíc i branky. Svými kvalita-
mi navíc přesvědčil i prostějovské 
vedení, které mu záhy nabídlo no-
vou smlouvu. V exkluzivním roz-
hovoru pro Večerník jsme se však 
nevěnovali jen fotbalu...

Michal SOBECKÝ
 Jak byste zhodnotil nedávno 

skončenou sezónu?
„Spokojení určitě nejsme. Když to 
rozdělím na půlroky, tak podzim byl 
dobrý, ale jaro se nám vůbec nepo-
vedlo. Až na konci jsme něco uhráli. 
Ale nedělal bych z toho zas žádnou 
vědu. Je před námi další sezóna a dal-
ší výzvy. Je potřeba se z toho hlavně 
poučit a  zapracovat na věcech, co 
nám nešly.“

 Co nejvíc přispělo k  nepove-
denému jaru? Byl to hodně i úzký 
kádr?
„Určité oživení by to v  některých 
zápasech sneslo. Kádr byl opravdu 
poměrně úzký. Kluci tam byli, ale 
buď dorostenci, nebo hráči, kteří 

zase takové vytížení neměli. Někteří 
se ani necítili tak komfortně, proto-
že nehráli. Béčko v klubu není. Ne-
byli tedy nijak rozehraní. Když měli 
nastoupit do zápasu, bylo vidět, že 
jim chybí herní praxe. Na to bych 
to ale úplně nesváděl. Spíš si mys-
lím, že největší problém bylo střílení 
branek. A zároveň jsme jich celkem 
dost dostávali. Potom záleží taky na 
trenérovi, jestli mu stačí výsledky, 
nebo chce mít i dobrý herní projev. 
Myslím si, že chtěl mít i dobrý herní 
projev. Neměli jsme ale ani jedno. 
Takže když to shrnu, střílet víc bra-
nek a zlepšit i hru, hrát víc fotbal.“

 Jak byste zhodnotil ročník za 
sebe, za jednotlivce?
„Já jsem s  touhle sezónou byl spo-
kojený v tom smyslu, že jsem hodně 
hrál. Neodehrál jsem zatím v  žád-
ném klubu celý ročník, v Prostějově 
snad kromě jednoho či dvou zápasů 
ano. Tím, jak člověk víc hraje, osvo-
juje si více herní sebevědomí. Je to 
pro něj snazší na hřišti, věří si na 
věci, které kdyby nehrál, neudělal 
by je. Byl jsem tedy celkem spokoje-
ný. Myslím si, že jsem mohl dát víc 
branek. Vstřelil jsem jich pět, mám 
napsané čtyři, ale jeden mi neuznali, 
že to byl vlastňák. Ale já si ho počí-
tám, takže pět. (smích) Je ale na čem 
pracovat. Chtěl bych dávat více bra-
nek, na více jich nahrávat, vytvářet 
spoluhráčům brankové příležitosti. 
Být nebezpečný pro soupeře. Ně-
jaká spokojenost tam tedy je, ale ne 
taková, abych se mohl uchlácholit. Je 
potřeba pořád pracovat.“

 Užil jste si v  jarní části hru 
v útoku? Přeci jen to pro vás není 
úplně typický post …
„Dřív jsem hrával hodně, když jsem 
byl mladší. Teď ale ve druhé lize 

platí, že jsou tam samí habáni, tak to 
bylo trochu složitější. V  některých 
fázích zápasu, když člověk potřebu-
je pomoct nakopnutým balónem 
nebo se tlakem dostat do šestnáctky, 
tak jsme urostlého útočníka neměli. 
Zase je to ale dobrá zkušenost. Vím, 
že i s většími hráči se dá hrát chytře, 
odehrál jsem celkem dost míčů po-
krytím tělem. Většinou si vyšší kluci 
myslí, že když jsou velicí, stačí trochu 
drcnout a je to. A pak zjistí, že to tak 
být nemusí.“ (smích)

 Byl závěr sezóny velkou změ-
nou? Konec té minulé jste hrál 
v  Blansku, které mělo jistotu se-
stupu, o  moc nešlo. Nebylo to 
nyní hektičtější, když hrozil Pro-
stějovu reálně sestup a  musel se 
zachraňovat?
„Nebylo to ani tak hektické. Ono je 
vždy o co hrát, vždy o něco jde. Hra-
jete o  to, jak se budete prezentovat 
vy, jako hráč. A vždy hrajete za klub. 
Takže je pokaždé o co hrát. My si ale 
v  hlavách vůbec nepřipouštěli, že 
bychom mohli sestoupit. Hektické 
to tedy nebylo, ale byl tam tlak na 
to, abychom uhráli body a byli v po-
hodě. Myslím ale, že všichni věřili 
tomu, že se body uhrají, a  nakonec 
to tak i bylo. Nepodléhat tomu bylo 
důležité.“

 V  Prostějově zůstáváte. Jak 
berete, že jste vedení přesvědčil 
a dostal další smlouvu?
„Hned po půlce sezóny mi vedení 
klubu nabídlo prodloužení smlouvy 
na rok. Jsem za to hodně rád a vděč-
ný, panu Jurovi a všem v klubu. Teď 
už bude jen na mně, jak to v další se-
zóně bude vypadat. Nějaké výkony 

jsem podal, nějaké zápasy odehrál. 
Člověk už tedy ví, co by mohl oče-
kávat. Chtěl bych se ale ještě zlepšit. 
Třeba se člověk ještě někam posune.“

 Na hřišti jste byl nepřehlédnu-
telný i účesem. Kde jste se nechal 
inspirovat?
(pousměje se) „Ona je toho na in-
ternetu spousta. Dlouho se mi ale 
už líbily dredy. Přemýšlel jsem tedy, 
kde bych si je nechal udělat. Nako-
nec jsem sehnal jednu paní ve Zlíně. 
Tím, že jsem je měl kratší, tak se na 
ně napletlo z  umělého vlákna. Teď 
chodím každý měsíc doplétat a  ty 
umělé se budou zkracovat. Až budu 
mít délku, co mám teď, ale z  vlast-
ních vlasů, tak už ty umělé nebudou 
vůbec. Všichni vědí, že žádný velký 
hlavičkář nejsem, takže tam problém 
nebyl. Někdy stačí i takto malá změ-
na a dokáže to člověka zase někam 
jinam posunout.“

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Jak byste zpětně zhodno-
til, případně srovnal jarní část 
s  podzimem? A  jak by vyznělo 
celkové vyznění soutěžního roč-
níku F:NL 2021/22 v  podání 
1.SK Prostějov?
„Když se podívám na podzim, při-
cházeli jsme do Prostějova, který 
byl kolem desátého místa. Poda-
řilo se nám tým ještě zvednout 
a skončili jsme pátí. Určitá spoko-
jenost tam byla, i když vše nebylo 
optimální. Přes zimní přestávku 
jsme měli zásahy do sestavy, ode-
šel nám brankář a střední útočník. 
A musím přiznat, už jsem to i říkal, 
transferní období se nám úplně 
nepovedlo. Plus jsme měli krátce 
před sezónou určité ztráty. Úvod 
jarní části se nám nepovedl. Potom 

jsme se trochu zvedli, dostali jsme 
se zpátky a bylo z toho konečné je-
denácté místo. Kdy jsme ale určitě 
spokojení nebyli.“

 Jaká byla z  vašeho pohledu 
největší síla, či naopak největší 
slabina týmu?
„Myslím si, že na podzim jsme byli 
rychlí v přechodové fázi, v průbě-
hu první poloviny sezony jsme pře-
stali dostávat branky. A i když jsme 
jich moc nedávali, dokázali jsme 
vítězit. Měli jsme pohodu. Naopak 
v jarní části jsme jich strašně moc 
inkasovali. Myslím si, že jsme jich 
dali zhruba stejně, ale hrozně moc 
jsme jich dostali. Ke konečnému 
umístění byla tohle jedna z důleži-
tých příčin.“

 Byla za tím i z větší části ne-
dostatečná soupiska, příliš úzký 
kádr?
„Myslím si, že tam byl problém 
v  jarní části, kdy se hrálo často 
středa – sobota. Tam nás to hodně 
limitovalo, protože se hrálo každý 
třetí den. A prostě soupiska se nám 

trochu rozpadla, přišli jsme o  tři 
hráče, těsně před koncem přestup-
ního období. Z různých důvodů to 
bylo, šlo o zdravotní prohlídky, kdy 
nám vypadli na poslední chvíli dva 
hráči. Tak to ale prostě bylo. Může-
me se otáčet za tím, že něco mohlo 
být tak, něco jinak. Ale ano, urči-
tým způsobem nás to limitovalo.“

 Zmínil jste, že se přestupní 
období úplně nepovedlo. Jak 
tedy hodnotit posily?
„My jsme se soustředili hlavně na 
dva až tři střední útočníky. Filip 
Žák odešel, byl zde osamocený. 
Měli jsme tam určitou alternaci. Do 
brány místo Filipa Muchy šel Vít 
Nemrava. To si bohužel úplně ne-
sedlo, což musím říct. Udělali jsme 
dopředu Davida Píchala, vracel 
se ale ve stavu, že nebyl zdravotně 
v  pořádku. To jsme všichni věděli. 
Chtěli jsme k němu ještě útočníky 
další, to se ale nepodařilo. Pak tam 
alternovali kluci, co nepodávali vů-
bec špatné výkony. Dlouhodobě 
nám útočník chyběl a  musím říct, 
že oba stopeři ze základní sestavy 
Schuster a  Schaffartzik byli zraně-
ní, ´Šáfa´ byl dva měsíce a Schuster 
měsíc. Osa týmu nám tak zpočátku 
nepracovala na 300 procent. Postu-
pem času se po stránce herní naše 
výkony zlepšovaly. Ale na druhou 
stranu jsme neměli úplně výsledky. 
Navíc nám v úvodu sezóny vypadl 
Omale. V  úvodu sezóny po zimě 
jsou velmi špatné terény a on je sil-
ný v osobních soubojích. To je další 
faktor, který nám uškodil.“

 Jaký byl podle vás nejlepší 
a  nejhorší zápas vašeho prostě-
jovského angažmá?
„To nedokážu takto říct. Zase tak 
dlouhé nebylo. (úsměv) My měli 
plno zajímavých utkání. Spíše 
bych řekl, že důležité, klíčové bylo 
utkání doma s  Ústím nad Labem, 
které se nám výsledkově nepodaři-
lo. A dále utkání v Brně. Tam jsme 
nepodali úplně špatný výkon, ale 
nám to chybělo zde i na jaře, lepší 
práce v pokutovém území. Neměli 
jsme špatný projev mezi pokuto-
vými územími, ale měli jsme pro-
blém ve vápně. Ale měli jsme třeba 
krásný zápas se Spartou, pak závě-
rečný v  Příbrami. Měli jsme plno 
zajímavých utkání, ale netroufnu si 
jedno nebo dvě nejlepší či nejhorší 
vypíchnout.“

 Projevilo se tedy, že tým ne-
měl kromě Píchala žádného hro-
tového útočníka?
„Tak to bylo. My tam alternovali 
Robertem Bartolomeem, který 
pozici zastával velmi dobře. Ne-
myslím si ale, že je to útočník, kte-
rý může hrát stabilně osm devět 
zápasů na hrotu. Myslím si, že je to 
hráč, který tam podával velmi dob-
ré, srdnaté výkony. Je to rychlostní 
typ, nebyl špatný ani soubojově. 
Ale je to z  mého hlediska kříd-
lo. Pro nás byl výrazně úspěšný 
v jednom, ve dvou utkáních. A ten 
klasický, hrotový hráč, což ukázal 
David Píchal v  posledním utkání 
v Příbrami, nám prostě po většinu 
jarní části sezóny chyběl.“

 Jaké hráče byste zpětně vy-
píchl?
„Myslím si, že pro nás byli důležití 
Filipové Mucha a Žák. To byla ta osa 
týmu. Dále Schaffartzik, Schuster. 
Nesmím zapomenout na Koudel-
ku, to byl stěžejní hráč směrem do 
ofenzívy. Nebo Kušeje. V jarní části 
jsme měli zajímavý tým, ale v  urči-
tých momentech v  systému středa 
– sobota jsme potřebovali některým 
hráčům ulevit, udělat střídání. Vždy 
je důležitá osa týmu. Nebyl tam 
nikdo, kdo by nechtěl pra-
covat. Čímž bych chtěl 
ještě hráčům na dálku 
poděkovat.“

 Jak dopadl „roz-
chod“ s  Prostě-
jovem? Necítíte 
trochu křivdu, 
že trenérský 
štáb odnesl tře-
ba i  právě úzký 
kádr a  obtíže 
s tím spojené?
„O tom se strašně 
těžce mluví. Jsme 
trenéři a  tohle je 
naše profesionální prá-
ce. Tohle jsou otázky na ně-
koho jiného. Pan Jura nás najal. 
Měli jsme dvouletý a roční plán. 
Ale pak nám řekl, že spolupráci 
ukončíme, že to vypadá na spo-
jení s  Baníkem Ostrava. Bylo 
to standardní, férové. Důvody 
a naše pocity, to je vedlejší věc. 
Vedení klubu má právo udělat 
takové rozhodnutí.“
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„Rozchod byl férový a proběhl standardně“
Trenér Daniel Šmejkal hodnotí své prostějovské působení plné změnPROSTĚJOV S  odstupem se za soutěžním ročníkem 

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY 2021/2021 konečně vyjádřil dnes již 
bývalý trenér prostějovských fotbalistů, kteří mají za sebou tur-
bulentní sezónu. Vstupovali do ní s velkými ambicemi a snahou 
dostat se i na barážové pozice zaručující boj o první ligu. Nakonec 
z toho ale bylo jen 11. místo. Během bojů, na které už pomalu 
sedá prach, klub bojoval s odchody opor, řadou zranění, stejně 
tak s nepřipojením se několika posil. Dlouhé bylo rovněž shá-
nění útočníka. V jarní části se pak tým zčásti pro velkou marod-
ku a úzký kádr rozpadl a v Prostějově se chvíli museli strachovat 
i o setrvání ve druhé nejvyšší soutěži. To se nakonec podařilo bez 
větších šrámů. Přesto, nebo právě proto, se vedení klubu rozhod-
lo k odchodu trenérské dvojice Šmejkal - Šmarda. Právě prvního 
jmenovaného Večerník požádal o rozbor uplynulých bojů.

Robert Bartolomeu hodnotil
sezónu, budoucnost i svůj účes

STATISTIKY TÝMÙ:

Nejvíce výher: Brno – 22
Nejvíce remíz: Chrudim – 11 
Nejvíce porážek: Žižkov – 18
Nejproduktivnější tým: Brno a Vlašim – 61 branek
Nejméně produktivní tým: Ústí nad Labem – 26 branek
Nejlépe bránící tým: Brno – 29 branek
Nejhůře bránící tým: Žižkov – 52 branek
Nejvíce žlutých karet: Příbram – 82
Nejméně žlutých karet: Žižkov – 49
Nejvíce výher v řadě: Brno – 4
Nejvíce porážek v řadě: Žižkov – 4
Největší vítězství: Ústí nad Labem – Brno 1:6, Opava – Žižkov 6:1

STATISTIKY HRÁÈÙ F:NL 2021/2022

FORTUNA:NÁRODNÍ LIGA, 2021/2022

Vstřelené branky: 

1. Jakub Řezníček (Brno) 18,

2. Bojan Dordič (Varnsdorf) 15, 
3. Matyáš Kozák (Sparta Praha 
„B“) 12, 4. Filip Blecha (Brno) 
11, 5. Denis Alijagič (Vlašim) 
11, 6. Jakub Přichystal (Brno) 
11, 7. Jaroslav Málek (Líšeň) 11, 
8. Ondřej Vintr (Vyškov) 10, 9. 
Muhamed Tijani (Táborsko) 9, 
10. Jan Suchan (Vlašim) 9… 23. 
Filip Žák (Prostějov) 6, 28. Vasil 
Kušej (Prostějov) 5, 41. Robert 
Bartolomeu (Prostějov) 4

Žluté karty: 

1. Ondřej Vintr (Vyškov) 11, 2. 
Roman Holiš (Táborsko) 10, 3. 
Jan Peterka (Dukla Praha) 10, 4. 
Jiří Miskovič (Ústí nad Labem) 
10, 5. Ladislav Krobot (Ústí 
nad Labem) 10, 6. Tomáš Pilík 
(Příbram) 9, 7. Václav Svoboda 
(Vlašim) 9, 8. Vojtěch Brak (Ústí 
nad Labem) 9, 9. Stefan Vilotič 
(Příbram) 8, 10. Solomon 
Omale (Prostějov) 8… 14. 
Jakub Kopřiva (Prostějov) 7, 15. 
Vasil Kušej (Prostějov) 7

Odehrané minuty: 

1. Milan Lutonský (Líšeň) 2699,

2. Tomáš Omasta (Třinec) 2618, 
3. Jakub Navrátil (Táborsko) 
2610, 4. Petr Breda (Vlašim) 
2610, 5. Tomáš Vlček (Jihlava) 
2610, 6. Jiří Kulhánek (Dukla 
Praha) 2610, 7. Ondřej Bláha 
(Varnsdorf) 2596, 8. Ondřej 
Ševčík (Líšeň) 2569, 9. David 
Pašek (Líšeň) 2564, 10. Bojan 
Dordič (Varnsdorf) 2536… 19. 
Jan Koudelka (Prostějov) 2421, 
32. Petr Jiráček (Prostějov) 2253

Červené karty: 

2 – Martin Ryneš (Sparta 

Praha „B“), 1 – 40 hráčů, 
včetně Daniela Bialka, Aleše 
Schustera, Michala Zapletala, 
Lubomíra Machynka, Jakuba 
Urbance a Jana Schaffartzika 
(všichni Prostějov)

Vstřelené hattricky: 

1 – Jakub Řezníček (Brno),

Daniel Souček (Dukla Praha), 
Martin Yankov Michnev (Sparta 
Praha „B“), Lukáš Kania (Třinec)

Vychytané nuly: 

1. Tomáš Digaňa (Opava) 12,

2. Vlastimil Veselý (Líšeň) 12, 3. Jiří 
Floder (Chrudim) 10, 4. Martin 
Berkovec (Chrudim) 9, 5. Luděk 
Vejmola (Jihlava) 8, 6. František 
Knotek (Sparta Praha „B“) 7, 7. 
Jan Plachý (Ústí nad Labem) 7, 
8. Adam Richter (Varnsdorf) 7, 
9. Filip Mucha (Prostějov) 6, 10. 
Šimon Pecháček (Táborsko) 6



Letní příprava není dlouhá. Což zna-
mená, že stejně jako příprava fyzická je 
poměrně krátkou záležitostí i  skládání 
kádru. Ten má za sebou první zkoušku, 
ve Slatinicích úspěšně zdolal Dubnicu, 
navíc tým předvedl velice solidní hru, 
kdy soupeře přehrál. V  sestavě se při-
tom ukázalo vícero nováčků, často ze 
třetí nejvyšší soutěže. „Mají za sebou jen 
týden a něco tréninků plus jeden zápas. 
Ten byl navíc rozdělený na dvě jedenáct-
ky. Určitě bude v  dalším zápase trenér 
kombinovat. Nerad bych z toho tedy dě-

lal předčasné závěry. Na určitých hráčích 
ale bylo vidět, že pro nás mohou být po-
silou,“ řekl Večerníku včera odpoledne 
sportovní ředitel Ladislav Dudík.
Přesto byl po utkání potěšený nejen 
nově příchozími. „I u hráčů, co už u nás 
jsou, se ukázalo, že by mohli mít výbor-
nou fazónu. Konkrétně si to myslím 
o Kušejovi, který to předvedl na hřišti,“ 

zmínil. Tvorba týmu není u konce. Nyní 
je totiž mužstvo v situaci, kdy je v něm 
přetlak. I v případě, že by byl zdvojený 
každý post, by jej měli opustit minimál-
ně dva lidi. „Jsou tam ještě jména ve hře, 
ale trenér Šustr udělal stop stav. Každý 
týden nám nabízí manažeři hráče, kaž-
dý týden dalších pět hráčů, na které by-
chom se mohli podívat. Ale kouč řekl, že 
čtyřiadvacet hráčů je pro něj maximum. 
A dokud nikdo neodejde, dalšího hráče 
nechce,“ prozradil Dudík.
Je ale možné, že v  blízké budouc-
nosti se objeví další dva hráči Marek 
Mach a Claude Lhotecký. „Marek je 
středový hráč, který nás upoutal, když 
byl ještě na hostování v Blansku. Je to 
velice dobrý, běhavý středový záložník. 

Dokáže hrát celý střed zálohy. Je to si-
lový kluk s  dobrou figurou. Kdyby se 
na něm pracovalo, mohl by z  něj být 
fotbalista pro vyšší soutěž,“ míní spor-
tovní ředitel eskáčka. Vysoké mínění 

Michal SOBECKÝ
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Stop stav? Jak probíhá budování 
Trenér je zatím s počtem i kvalitou hráčů spokojen

PROSTĚJOV Už téměř dva týdny letní přípravy před startem 
nového ročníku FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY 2022/2023 mají za 
sebou hráči 1.SK Prostějov. K týmu se přidala celá řada nových 
hráčů. Spojuje je jedna věc, a to nízký věk. Nejstaršímu nově pří-
chozímu je 25 let. Řada z mladíků má dokonce kolem dvaceti. 
Nově skládaný tým má už za sebou i první zápas. V premiéře 
pod staronovým koučem Šustrem porazil Prostějov slovenskou 
Dubnicu. Stalo se tak navíc po jednoznačném průběhu.
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Kluby ve velkém
mìnily hráèe

Prostějov (sob) – Nemálo změn se ode-
hraje mezi druholigovými kluby. Někte-
ré výrazně do podzimní části sezóny pro-
mění svůj kádr. A právě uplynulý týden 
byl na hráčské výměny bohatý.
Působiště například mění dosud pří-
bramský obránce Denis Halinský. 
V  osmnácti letech odehrál za áčko Pří-
brami hned 27 utkání, často navíc bez 
střídání. A přidal dva góly. Nově se bude 
rvát o ligu ve Slavii Praha. Hodně smutní 
nyní musí být v Líšni. Odešel jim velice 
produktivní Jaroslav Málek. Za posled-
ní dvě sezóny nastřílel 24 branek. Jeho 
novým působištěm je Karviná. Ta vzala 
do přípravy také dva hráče ostravské-
ho Baníku. A  sice brankáře Radovana 
Murina a  teprve devatenáctiletého Se-
bastiana Boháče. Oba působili zejména 
v „B“ týmu Ostravy, kde byli pravidelně 
vytěžovaní.

soupeøe do pøípravy
Prostějov (sob) – Často jen týden z let-
ní přípravy mají za sebou kluby napříč 
druhou ligou, přesto je již čekají první 
přípravná utkání. A program je to často 
velmi bohatý. Některé celky se totiž utka-
jí se zahraničními soupeři. Líšeň tak čeká 
Skalica či Bratislava, Opavu zase polské 
Opole. Do Příbrami dokonce přijede 
německý Bayreuth. Třinec hned pět ze 
svých sedmi utkání odehraje proti zahra-
ničním celkům: Dubnica, Púchov, Sos-
nowiec a  Žilina „B“. Další kluby zvolily 
jinou taktiku. Třeba hrát ponejvíce blíz-
ko domova. Příkladem je třeba rezerva 
Sigmy. Tým kromě výjezdu do Pardubic 
nevystrčí paty z Moravy. Vyškov pak zas 
ve větším vzal zavděk soupeři z  nižších 
soutěží. Utká se totiž s  Morkovicemi, 
Uničovem, Znojmem nebo Hodoní-
nem. Naopak třeba Dukla Praha vsadila 
téměř ve sto procentech na celky z ligy. 
Některé týmy začaly s  přípravnými zá-
pasy ještě před tímto víkendem. Třinec 
tak už stihl podlehnout Dubnici 1:2, 
zatímco Vyškov remizoval se slovenskou 
Skalicou 1:1.

RYCHLÝ
NÍK

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

Michal 
SOBECKÝ

 Foto: Michal Sobecký

Jaro se Prostějovu tentokrát nepoved-
lo. Důvodů bylo více, jedním z  hlav-
ních však bylo nepodařené doplnění 
týmu. I to mělo vícero důvodů: napří-
klad smůlu na zranění, vybraný hráč-
ský trh a  dlouhodobý problém najít 
v lize kvalitního útočníka. Výsledkem 
byl v  podstatě nouzově seskládaný 
tým s  kvalitním, ale nepočetným já-
drem. A když z něj vypadl ještě napří-
klad Lubomír Machynek, byl problém 
na světě.
Nyní se ale zdá, že Prostějov má na-
kročeno k  mnohem zajímavějšímu 
posílení. Příkladem budiž David Gáč, 
Jakub Bolf nebo Dušan Pinc. Ve všech 
třech případech jde o již zkušené, stále 
ještě však mladé hráče. Z jejich přícho-
du je navíc vidět, že Prostějov nepone-
chává náhodě ani jeden post.
Zatím tak tým posílil na kraji i středu 
obrany, dále ve středu zálohy. Ten byl 
v  minulé sezóně nabitý konkurencí, 

která se však snížila odchodem Mar-
tina Suse a po sezóně také Petra Jiráč-
ka a  Jakuba Kopřivy. Zatím nejvíce 
otazníků však je v  bráně a  v  útoku. 
Nejistá je zatím budoucnost Micha-
la Bárty v Prostějově. Ten se ukázal 
jako velice schopná brankářská jed-
nička. Ale zůstane? Jinak nastoupili 
do přípravy dva mladíci, kteří chytali 
nižší soutěže.
Určitá nejistota ale panuje také v úto-
ku. V  něm zatím najisto pokračuje 
David Píchal, velkou posilou může být 
Oliver Velich. A  během přípravy své 
kvality ukazuje i  donedávna na ma-
rodku zapsaný Jakub Vichta. Otáz-
kou je, zda to bude stačit.
Zatím ale práce na doplnění a posílení 
týmu vypadá slibně. Eskáčko přivítalo 
hodně hráčů na zkoušce, někteří jsou 
už i jistí. Hra s torzem kádru a lepení 
sestavy horem, spodem už by se tedy 
opakovat neměly.

Problém s posilami
se opakovat nebude

PROSTĚJOV Významného úspěchu na poli celostát-
ního fotbalu dosáhl minulý týden František Jura (na 

snímku). Předseda 1.SK Prostějov se totiž stal mís-
topředsedou výkonného výboru Ligové 

fotbalové asociace, a to coby zástup-
ce druhé ligy. Může se tak nově spo-
lupodílet na tom, kterým směrem 
se profesionální soutěže v České 
republice budou ubírat. A nejen 
to. V  exkluzivním rozhovoru 
pro Večerník pohovořil o tom, 
co jeho nová pozice znamená 
nejen pro něj, ale také pro pro-
stějovský fotbal. 

Petr KOZÁK
Michal SOBECKÝ

Začněme gratulací ke 
zvolení. Co vás vůbec při-
vedlo na myšlenku kandi-
dovat na místopředsedu 
LFA?
 „Předně děkuji za gratulaci. 
Tím prvním impulsem byla 
skutečnost, že Ústí nad Labem 

nezvládlo závěr soutěže druhé 
ligy a spadlo o soutěž níž. Tudíž 

bylo zřejmé, že její zástupce ve 
výkonném výboru LFA Petr Hei-

denreich nebude moci ve své funkci 
pokračovat. No a potom už začalo kla-

sické předvolební přesvědčování kolegů, 
že já můžu být schopným reprezentantem 
této organizace. Původně byla ohlášena kan-

didatura tří funkcionářů. Nakonec jsme 
s kolegou Honzou Staňkem z Dukly Praha 
zůstali dva.“

Jak moc si ceníte tohoto zvolení?
 „Cením si ho moc. Víte, pokaždé když 
někam kandidujete a vyhrajete, je to ur-
čité zadostiučinění. Ale není to jen tak. 
Musí za vámi být vidět určitá práce a mu-
síte mít taky znalosti toho prostředí. Do-
mnívám se, že za více jak dvacet let aktivní 
trenérské a  funkcionářské práce mám 
fotbalu na úrovni této funkce co dát. Vní-
mám to také jako ocenění všech lidí, kteří 
pracují v našem klubu, protože právě náš 
klub 1.SK Prostějov budu reprezentovat.“

Co budete v nové funkci prosazo-
vat? A jak vůbec vnímáte své pravomo-
ci a možnosti spolurozhodovat? 
„Budu zcela určitě hájit zájmy klubů dru-
hé ligy. Finanční rozdělení z prodeje mar-
ketingových není adekvátní a komfortní 
pro kluby druhé ligy, tady vidím prostor 
pro zásadní jednání. Určitě to bude jedná-
ní s výkonným výborem Fotbalové aso-
ciace České republiky, kde musíme pra-
covat na novém znění rámcové smlouvy 
mezi LFA a právě FAČR.“

Co bude váš první krok?
 „Nejdříve se musím detailně seznámit 

s povinnostmi a také pravomocemi, které 
tato funkce přináší. Samozřejmě zásadní 
přehled mám, ale určitě dojde na přesněj-
ší vymezení kompetencí mezi jednotlivé 
členy výkonného výboru LFA.“

Jak tuto funkci skloubíte s vedením 
města a taky fotbalu v Prostějově?
 „Myslím, že bez jakýchkoliv problémů. 
Zasedání ligového výboru LFA je zpravi-
dla jednou měsíčně a tam nevidím žádný 
problém. Zcela určitě můžu vyloučit, že 
by výkon této funkce jakkoliv zasahoval 
do mých povinností vůči našemu městu. 
Ostatně já jsem opravdu zvyklý pracovat 
po větší část dne.“

Čím byste chtěl být profesionálním 
soutěžím nejprospěšnější?
 „Přicházím ze druhé ligy a tu také budu 
v  LFA reprezentovat. Zároveň ale vní-
mám, že český fotbal potřebuje změny už 
v  přípravě dětí a  mládeže. Když nebude 
existovat široká mládežnická základna, ne-
budeme mít v profesionálních ligách do-
statek dobrých hráčů. V tomto směru jsem 
připraven být velmi výrazným hlasem. 
Fotbal v těchto věcech v posledních letech 
předbíhají jiné sporty, což je škoda. Je to 
sport, který mohou hrát doslova všichni, 
není to žádná zábava určená výhradně pro 

děti movitějších rodičů. Může hrát také roli 
prevence různých sociálně patologických 
jevů, potřebuje ale jasnou podporu. A o tu 
budu usilovat na všech úrovních, nejen 
v první a druhé lize. Čekají nás proto jedná-
ní s Národní sportovní agenturou, ale také 
s vedením Fotbalové asociace ČR, protože 
fotbal a jeho kvalita jsou naším společným 
zájmem. A právě bez FAČR není možné 
práci s mládeží zásadně změnit.“

Jak se vaše nová role může do-
tknout klubu 1.SK Prostějov? 
„Pro náš klub je to především prestižní 
záležitost. Žádné konkrétní výhody mu 
to samozřejmě nepřinese, ale podpoří to 
dobré jméno prostějovského fotbalu, za 
což jsem rád.“

Jak vnímáte některé přísnější pod-
mínky pro udílení druholigových li-
cencí, například umělé osvětlení nebo 
vyhřívaný trávník?
 „Rozumím tomu jako jednomu z kroků 
na cestě ke kvalitě a  atraktivitě českého 
fotbalu. V  našem klubu bereme nasta-
vené termíny jako realitu, na kterou mu-
síme být připraveni. Na druhé straně je 
nezbytně nutné, aby v tomto odvedl svůj 
kus práce také stát, konkrétně Národní 
sportovní agentura. Investice do umělé-

ho osvětlení a  vyhřívaných trávníků by 
měly být podporovány z grantů, protože 
kluby jsou dlouhodobě podfinancované. 
Máme problémy už s penězi na provoz, 
o investičních prostředcích ani nemluvě.“

Máte za sebou první zápas. Jak 
moc bylo těžké se přeorientovat 
z tréninkového tempa na zápasové?
„Deset dnů jsme měli velmi nároč-
ných. Hodně jsme toho natrénovali. 
Zápas jsme ale zvládli velmi dobře, 

byly tam dobré věci, třeba rychlé pře-
chody do útoku. Myslím si, že hra jako 
celek nebyla špatná, směrem dopředu 
velmi solidní. Gól jsme nedostali, to je 
základ. Navíc jsme tři dali, což je do-
cela dost na to, že jich moc nedáváme. 
Takže za mě to byl pozitivní vstup do 
přípravy a zápasového tempa.“

Jak moc Dubnica potrápila? Po-
čítal jsem střely a  nenapočítal ani 
jednu...
„Čekal jsem, že Dubnica bude lep-
ší soupeř už jen proto, že předtím 

porazila Třinec. Ale asi už něco má 
v přípravě za sebou, asi taky byli hráči 
unavení. Navíc měli nějakou cestu za 
sebou. My do zápasu vstoupili dobře, 
efektivně a rychle dopředu. Vycházely 
nám protiútoky, přechodová fáze. Byli 
jsme hodně nebezpeční. Měli jsme 
tam i šance v první půlce. Myslím si, 
že jsme drželi otěže zápasu. Dubnica 
navíc neměla moc co ukázat. Většinou 
jsme byli na balónu my a k ničemu ji 
nepustili. Pokud jde o vyložené šance, 
tak tu neměla žádnou.“

Byly tam i  slušné centry a  cel-
kově míče do vápna. Je to cesta do 
budoucnosti?
„Určitě. Měli jsme tam rychlé protiú-
toky po zemi, středem. Kdy jsme dali 
kolnou, útočník to sklepl nebo pod-
hrot sebral, dal to na křídlo, a to pod 
sebe nebo prošel. Hrálo se rychle, 
po zemi, fotbalově a  dopředu. To by 
mohlo fungovat.“

Jak se vám hrálo v sestavě s nový-
mi hráči, z nichž byla zhruba půlka 
týmu? Jak to fungovalo?
„Hrajeme spolu deset dnů. Nebylo 
to špatný. Oba dva noví útočníci dali 
hned v prvním zápase gól, což je su-
per. Pomalu se začleňují. V týdnu by 
se mělo vyřešit, zda zůstanou, nebo 
ne. Ale myslím si, že jsou šikovní 
a mohlo by to fungovat. Jsou to mla-
dí borci a učí se rychle. A adaptují 
se rychle. Když přivedete někoho 
zkušenějšího, tak se některé nové 
požadavky těžko učí. Ale mladí 
kluci, ti se učí rychle. Dokáží se 
připravit a sehrát se s námi rychle. 
Myslím si, že to bude dobrý.“

Jak moc proti Dubnici pozlo-
bilo horké počasí?
„Vedro je vždy znát. Hůř se vám dý-
chá, nechce se vám tolik běhat. Mně 
to nějak extra třeba nevadí. Ale přeci 
jen už to bylo znát. Už to bylo ná-

ročné. Ta vedra umí být nepříjemná. 
No uvidíme, jak to bude vypadat pří-
ští týden.“

PROSTĚJOVMenší postavou, ale velký výkony. Takový je Vasil Kušej 
(na snímku), hráč s číslem 32, kterého je těžké na hřišti přehlédnout. 
Stále teprve dvaadvacetiletý záložník už v minulé sezóně předváděl 
velmi dobré výkony. Jeho poznávacími znameními jsou zejména 
rychlost, dravost, schopnost kombinovat. A dostávat sebe i druhé 
do šancí. Ukázal to i v prvním poločase proti Dubnici, kdy ho bylo 
plné hřiště. Fungovala mu spolupráce s Omalem, Bartolomeem 
i novými hráči. Nakonec přispěl k porážce Dubnice 3:0 a dobrému 
dojmu z prvního přípravného utkání. 

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Michal 
SOBECKÝ

Los v klubu neřeší. „Každý soupeř má kvalitu“
ná podmínka, kterou musí vedení zrušit, 
jinak holek zase ubude.
Zastavit se ale musíme i u sportovního 
hodnocení první sezóny žen Prostějova. 
Ty rozhodně nezklamaly a ukázaly, že 
se fotbalově vyvíjejí, v rámci našeho re-
gionu tým ukazuje snahu a  nasazení. 
Skvěle reprezentovaly v  rámci poháru, 
a i v lize dokázaly svou sílu. Během jarní 
části už to na soupeřky ze Zlína sice ne-
stačilo, ale vždy se jednalo spíše o smolné 
duely, kde nejspíše scházely i určité zku-
šenosti, které některé z hráček ještě potře-
bují nabrat. 
Nezbývá než doufat, že v  příští sezóně 
a  následujících ohlédnutích za nimi 
se bude řešit už opravdu jen sportovní 
stránka věci a  nepůjde až na druhou 
kolej vinou nepochopitelných nařízení 
z vrchních pater českého fotbalu. Dale-
ko důležitější musí být výkony, ne počet 
družstev. 
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 6.  Mostkovice 7 3 1 3 10:15 10

 8.  Protivanov 7 1 1 5 12:28 4

TABULKA DOMA

7.  Mostkovice 7 0 4 3 5:13 4
8.  Protivanov 7 0 0 7 7:33 0

TABULKA VENKU

Nejlepší

19 – Simona Hanáková (Březůvky), 
18 – Kristýna Psotková (Uherský Brod), 
10 – Tereza Heckelová (Březůvky), 

 a  Sára 
Stavjaníková (Holešovské holky), 7  – 
Hana Svobodová (Mutěnice), Markéta 
Křenková (Holešovské holky), Andrea 
Adamíková (Uherský Brod), 6  – Lucie 
Dohnálková (Vlkoš), Martina Dufková 
(Uherský Brod).

NejlepšíNejlepší

4  – Simona Hanáková (Březůvky),
2  – Kristýna Psotková (Uherský Brod) 
1 – Lucie Dohnálková (Vlkoš) Hana Svo-
bodová (Mutěnice), Adriana Ševčíková 
(Holešovské holky), Justýna Kovaříková 
(Vlkoš), Alžběta Průchová (Protivanov), 
Adéla Pitnerová (Bezměrov).

4  – Sabina Slezáčková (Holešovské 
holky), 3  – Lenka Mikulová (Proti-
vanov), 2 – Denisa Rozkydalová (Mutěnice) 
a  Kateřina Marková (Mostkovice), 1  – 
Michaela Konečná (Vlkoš), Ivana Horecká 
(Mutěnice), Nela Kraváková (Mostkovice), 
Kateřina Jančíková (Mostkovice).

È

Bez červených karet.

ÈÈ

Z V R P PP B
1. Holešovské holky 14 11 1 2 42:13 34 66
2. 14 10 1 3 46:23 31 53
3. 14 9 2 3 45:25 29 50
4. 14 6 1 7 22:29 19 48
5. 14 6 0 8 33:34 18 41
6. 14 3 5 6 15:28 14 39
7. 14 4 1 9 23:32 13 39
8. 14 1 1 12 19:61 4 36

statistiky TJ Sokol PROTIVANOV

Tempírová Adéla 61 0 0

Sokol MOSTKOVICE

Jaká byla jarní část letošní sezó-
ny?
„Mám z  toho pocit jako na horské 
dráze. (smích) V  některých zápasech 
si myslím, že jsme podali nejlepší 
výkony v  rámci celé sezóny, ale jin-
dy jsme zase hodně propadli. Každý 
zápas byl jiný. Hodně to ovlivnil fakt, 
že se sestava často měnila, pravidelně 
se tak muselo do sestavy sahat. Mož-
ná bych řekl, že přišlo i  podcenění, 
protože s  těmi nejlepšími kluby jsme 
odehráli daleko lepší zápasy než s těmi 
slabšími. Takové hořkosladké hodno-
cení, kde jsem byl jak spokojený, tak 
naštvaný.“ 

Bylo v jarní částí znát, že se sou-
těž odehrála kompletní a  nebyla 
delší pauza?
„To určitě bylo vidět. A  je opravdu 
dobře, že se konečně odehrála kom-

pletní sezóna. Ona už je i  tak velmi 
krátká, co si budeme povídat. Těch 
šest sedm zápasů zkrátka není dost. 
Vzhledem k  tomu, že některé holky 
jsou zraněné či nemocné, tak téměř 
žádná neodehraje kompletní porci 
zápasů. A  bavit se o  tom, že některá 
z nich odehraje tři čtyři zápasy za po-
lovinu sezónu, to je prostě málo. Ur-
čitě je ale dobře, že přišla kompletní 
sezóna. Na jaře bych řekl, že některé 
celky velmi dobře posílily. Bylo vidět, 
že kvalita soutěže se zvýšila během 
druhé poloviny.“

Byl byste osobně pro nějakou 
reorganizaci či například navýšení 
na tříkolový systém?
„Ze sportovního hlediska bych byl 
opravdu pro, aby sezóna měla alespoň 
deset jedenáct zápasů a holky se moh-
ly daleko rychleji posouvat směrem 

vpřed, protože soutěžní zápasy se dají 
těžko nahradit. Bude ale záležet, jak 
se k tomu v následující sezóně posta-
ví komise pro Moravu, protože i třetí 
liga, kde hraje Prostějov, musí doznat 
změn.“

Největším nedostatkem trpí 
ofenziva, jak ji zlepšit do příštího 
ročníku?
„To také, ale paradoxně bych řekl, že 
jaro se nám nepodařilo ani směrem 
do defenzivy. Na podzim jsme byli 
v  tomto směru nejlepší, ale nyní se 
nám to výrazně pokazilo. Do ofenzivy 
je to o kvalitě hráček. To je stejné jako 
u  mužů. Když místo dvou tří šancí 
potřebujete deset, tak to se pak těžko 
dává víc branek. Musíme to tak na-
hradit jinými vlastnostmi. Určitě se na 
tom podepsal i fakt, že se často měnila 
sestava.“ 

Jak to vypadá s budoucí sezónou 
v  Mostkovicích? Přijdou nějaké 
změny?
„Do příštího ročníku změny bohužel 
nastanou. Už nyní víme minimálně 
o  čtyřech odchodech, u  některých 
dalších hráček nám už bylo řečeno, že 
fotbal nebude pro ně úplnou prioritu, 
což znamená, že nám najednou může 
oproti letošní sezóně chybět až sedm 
holek. A to je už velký problém. Sna-
žíme se tak nyní najít nějaké náhra-
dy, ale není to jednoduché. Uvidíme, 
jestli se nám to podaří. Dvě hráčky už 
jsou předběžně domluvené. Snad tak 
převezmou otěže holky, které toho 
v minulých sezónách příliš neodehrá-
ly a  nejsou třeba zvyklé hrát celých 
devadesát minut. Stejně jako ve všem 
je i v ženském fotbale stále náročnější 
hráčky vůbec zajistit.“

Mostkovice se po letech útrap 
a paběrkování s bodovým zis-
kem na podzim rozjely a atako-
valy přední příčky. V jarní části 
se ale bodový přísun zastavil 
na čtyřech bodech. Navíc se 
nepodařilo vylepšit ofenzivu 
a v defenzivě si celek pošramo-
til podzimní bilanci. Přesto však 
je kouč Mostkovic Ondřej Milar 
s některými zápasy velmi spoko-
jen. Jinde ale zase viděl výkony, 
které mu velkou radost neuděla-
ly. Do příští sezóny se navíc bude 
muset obejít bez některých stálic 
a doufá, že stěžejní role si rozdělí 
další hráčky, které pokračují. 

V jarní části začaly fotbalistky mezi po-
sledními a  mezi prvními také skončily. 
V  osmičlenné Moravskoslezské divizi 
žen se znovu představily dva kluby z re-
gionu a oba během jarních bojů posbíra-
ly shodně čtyři body. U obou jsou s tímto 
bodovým ziskem ale spíše nespokojení. 
Po podzimu by se dalo říct, že v Mostko-
vicích je to zklamání oproti vydařenému 
jaru a atakování nejlepší trojice nakonec 
padlo. Pro holky z Protivanova se jed-
nalo o jediné čtyři body v sezóně, které 
budou chtít v další sezóně rozhodně vy-
lepšit. Nejdůležitější však je, že ženské 
zastoupení by v regionu mělo pokračo-
vat i v nadcházejícím roce. 
Fotbalové soutěže žen jsou v posledních 
letech stále více v módě a dostávají také 
po zásluze stále větší prostor. Na nej-
vyšších patrech se už z hráček pomalu 
stávají profesionálky. Na nižších úrov-
ních ale takto jednoduchá cesta není. 
O to cennější je fakt, že kluby umí takto 
s hráčkami pracovat a že hráčky si na-
jdou čas a prostor. Na rozdíl od mužů 
totiž i v nejnižších soutěžích čekají na 
ženy delší výlety.
Ženy Mostkovic a  Protivanova by 
o tom mohly vyprávět své. Oba celky 

v  divizi rozhodně ostudu nedělají, 
i  když výsledky nejsou nikterak pře-
vratné. Nejedná se ani o žádné divoké 
výprasky a často chybí jen trocha na-
víc. Oba celky se velmi často shodují, 
že schází větší klid, z čehož pramení 
neproměňování vyložených šancí 
a  individuální chyby směrem do de-
fenzivy. 
V  Mostkovicích představují problém 
i  tréninkové jednotky. Kompletní se-
stava se z pochopitelných důvodů totiž 
kromě zápasů neschází snadno. Jednak 

je to v důsledku pracovních či studijních 
povinností, druhým, zřejmě zásad-
nějším důvodem je pak vzdálenost ně-
kterých hráček od Mostkovic. Během 
podzimní části vše klapalo, na jaře se 
ale zřejmě ukázalo, že soupeřky měly 
během zimní přestávky přeci jen o něco 
kvalitnější přípravu. 
V  Protivanově se zase stále především 
sbírají zkušenosti a  výkony stojí na 
mladých hráčkách, které by se do bu-
doucna mohly nadále posouvat vzhů-
ru. Ostatně už podzimní výkony a jarní 
výkony o tom něco napovídají. Přesto 
i zde vnímají, že to mohlo být ještě lep-
ší… Do následných sezón mohou být 
nabyté zkušenosti ale opravdu důležité. 

KOMENTÁØ



má i o Lhoteckém. „Silový hráč, dobře 
vybavený levačkou. Dokáže hrát celou 
levou stranu, byl zkoušen i  na beku. 
Kouč ho vidí i  jako klasického útoč-
níka,“ vypověděl. Bohužel tým sčítá 
i  zdravotní ztráty. Alespoň krátko-
době přibyl k  Machynkovi na ma-
rodku opět David Píchal. „Má tržnou 
ránu na hlavě a čtyři stehy. Myslím si, že 
neměl nějaký otřes mozku nebo něco. 
Vstával ze země, hráč ho chtěl překročit 
a kolenem mu dal do hlavy. Spíš neza-
viněně. Ale myslím si, že by se dál měl 
zapojit do přípravy, bude mít akorát 
chviličku bez hlavičkování,“ objasnil 
Ladislav Dudík.

SLATINICE Fotbalisté 1.SK Prostějov 
v premiéře přípravy porazili Dubnicu nad 
Váhom 3:0. A zejména v prvním poločase 
byli naprosto dominantní. Trenér Pavel 
Šustr (na snímku) tak mohl být spokojený, 
vydařený vstup do přípravy, ten se počítá. 
V utkání navíc dostal prostor půltucet no-
vých hráčů, z nichž někteří jsou zatím ještě 
na zkoušce. Jak tedy kouč Prostějova vní-
mal výkon mužstva, jednotlivců a zejména 
pak mladíků, kteří usilují o místo v týmu? 
V čem byla hra podobná té, kterou by se rád 
s týmem prezentoval v lize? A jaké úvahy má 
ohledně případných dalších hráčů? I na to 
jsme se v exkluzivním rozhovoru ptali kou-
če eskáčka.

Michal SOBECKÝ
V utkání s Dubnicou jste hodně presova-

li nahoře. Je to hra, kterou se chcete prezen-
tovat i v sezóně?
„Samozřejmě, mě nebaví nudný fotbal. Jsem fa-
noušek fotbalu a jsem rád, když se na hřišti něco 
děje. Nemám naopak rád, když stopeři soupeře 
stojí a jen si nahrávají mezi sebou. A my na ně 
koukáme. Hráči o tom vědí, my jsme si to od 
začátku nastavili. Budeme chtít hrát takovýto, 
řekněme, agresivní fotbal. Ať se na nás lidi chodí 
dívat a ať je to baví.“

Vrátil jste se do známého prostředí. Ale 
při pohledu na hřiště se spoustou nových 
hráčů…
„Úplně ne, pár jich zde zůstalo stejných. Ale 
mě to během kariéry už trošku provází. Byl 
jsem na to připravený, věděl jsem, že budeme 
muset najít nové hráče, protože někteří ode-
šli. Něco jsme měli vytipované. Samozřejmě 
máme ještě nějaké možnosti. Příprava je tepr-
ve na začátku. Tak uvidíme, jak se s tím hráči 
porvou. Musím ale říct, že jsme ani v jednom 
případě nesáhli úplně vedle.“

Do kdy se chcete rozhodnout, protože 
příprava není úplně dlouhá? Máte nějaký 
deadline, do kdy je budete chtít zkoušet?
„S některými jsem byl domluvený už po so-
botě, že si řekneme, ale vzhledem k těm výko-
nům jsem se rozhodl, že si je zde ještě aspoň 
týden nechám. Ti kluci stejně nemají kde 
jinde trénovat, jsou často ze třetí ligy. Myslím 
si, že to prostředí, které jim nabízíme, a mož-
nost rozvíjet se, by pro ně měly být výzvou. 
Jestli zde budou ještě týden, tak se určitě nic 
nestane.“

Zmínil jste hráče ze třetí ligy a mladší, 
zatím je s nimi tedy spokojenost?
„Jo, Kirschbaum je dokonce z divize. Ale ano, 
všichni se s tím nějak popasují. Někomu to jde 
rychleji, někomu pomaleji. Ale důležité je, že 

hráči mají potenciál a můžeme ho rozvíjet. To 
je nejpodstatnější.“

Brankář si ale proti Dubnici moc nesá-
hl na míč, co k tomu říct?
„Co k tomu říct… Můžeme hrát příště v de-
víti, aby si na míč sáhl. Já budu ale asi raději, 
když nebude muset řešit tolik situací, když my 
budeme aktivnější a hrát na soupeřově polovi-
ně. To je pak trenér trochu klidnější. Ale určitě 
přijdou i zápasy, kdy si dobře zachytají.“

Máte na zkoušce dva útočníky. Uvažu-
jete ještě o někom? Složení útoku je v po-
sledních letech omílané téma…
„Jsou tady dva mladí kluci. V prvním uzkání 
ukázali, že určitý potenciál v nich je. Máme 
ještě nějaké tipy, ale nečekejte, že uděláme 
nějakého hotového hráče. Prostě hledáme 
kluky, kteří z nějakého důvodu ještě nehráli 
profesionální soutěž. Takové chceme najít 
a dát jim tu možnost. Ale je to složité. Spous-
ta klubů své hráče nechce a chce je prodat 
za velké peníze, místo toho, aby je nechaly 
odejít. Ať jdou hrát, ne? Ale bohužel to naše 
prostředí je takové… No nic, máme nějaké 
tipy. A  ti chlapci, kteří tady jsou, jsou fakt 
zajímaví. Ale i ti stávající jako Kušej, Bartolo-
meu, Píchal, Zapletal, Vichta… Ti mají fakt 
kvalitu. A  když budou dobře trénovat, tak 
věřím tomu, že budeme úspěšní.“

Od úvodního hvizdu sobotního duelu 
byl více na balónu Prostějov, který si také 
připsal první šanci zápasu. V  8. minutě 
našel Bartolomeu nahrávkou do strany 
Kušeje, který prověřil brankáře. Ten odo-
lal, krátce poté ale už kapituloval. Krásnou 
akci rozehrál Omale, který obral soupeře 

na postranní čáře a rozehrál na kraj vápna. 
Zde míč převzal Kušej, který v ještě lepší 
pozici našel Velicha – 1:0. Ve 12. minutě 
padl ve vápně k  zemi Isaac, penalta ale 
nařízena nebyla a ze situace vznikl rohový 
kop. V dalších minutách ale byla aktivita 
znovu na kopačkách „domácích“. Zapletal 
poslal míč po zemi do brankáře, po pěkné 
souhře téhož hráče, Kušeje a Omaleho ve 
20. minutě nepadla střela, ale byl z toho 
další roh. A nováček v sestavě Blahuta po-
slal solidní míč na bližší tyč. Po půlhodině 
hry mohl přidat druhý gól Bartolomeu, 
míč ale vytáhl brankář zpod břevna. Na 
druhé straně dostal dlouhý pas Rosenber-
ger a vybojoval roh. Šance ale měl jen Pro-
stějov. Zapletal trefil z dálky ve 35. minutě 
spojnici, Kušej jej pak v další šanci našel za 
obranou, ale v ofsajdu. Jedinou příležitost 

měli hosté ve 45. minutě, Lazarcik po dal-
ším rohu ale hlavou minul.
Druhá půle byla zprvu jiná. Týmy výraz-
ně prostřídaly a bylo to znát. Hned ve 46. 
minutě se Janco ocitl sám před bránou, 
hlavičku ale nasměřoval příliš vysoko – 
minul. V 50. minutě slušný centr nestihl 
prostějovský Pinc. Po prvních minutách 
poločasu, kdy soupeř zlobil, se navíc hra 
znovu přesunula na polovinu soupeře. 

Pinc střílel z hranice vápna, minul. V 54. 
minutě hosté museli srazit Sečkářovu 
střelu, Bialek po kombinaci střílel nad. 
Osm minut nato se ale Prostějov dočkal. 
Vyhlídal udržel míč v rohu hřiště, poslal 
jej na osu a odsud míč za záda brankáře 
procedil Pinc – 2:0. Tentýž hráč se dostal 
brzy k zakončení znovu, tentokrát ale jen 
poslal hlavičku do brankáře. V 70. minutě 
ale Prostějov znovu skóroval. Bartolomeu 

prošel po pravém křídle, zasekl v  rohu 
hřiště a poté poslal pěkný balón na kraj 
vápna Sečkářovi, který proměnil k  tyči 
– 3:0. Sečkář v 84. minutě znovu střílel, 
chvíli nato musel brankář Dubnice znovu 
zasahovat. Hosté hráli veskrze bez balónu 
a jen bránili, což se jim znovu mohlo ne-
vyplatit v 87. minutě, kdy míč těsně minul 
břevno. Stav 3:0 se ale ukázal stavem ko-
nečným.

33 00 (D). : 12:0.  3:2. 

Velich. 

1. PØÍPRAVNÉ UTKÁNÍ

Pozápasové hodnocení trenérù
Pavel ŠUSTR - 1.SK Prostìjov: 

„Důležité pro nás bylo přenést na hřiště věci z tréninku. Uplynulý týden pro nás byl 
poměrně náročný. Berme v potaz to, že spousta kluků je ze třetí ligy, končily pozdě 
soutěže. Obecně je tréninkový proces u nás trochu jiný, než jsou zvyklí. Ale obecně 
jsem spokojený, jak k tomu kluci přistoupili, což je základ všeho. Hráli s chutí, zápas 
odpracovali, a to je pro nás nejdůležitější. Škoda že David Píchal se zranil, ale jinak si 
myslím, že výkon byl v pořádku.“

Andy SMITH - FK Dubnica nad Váhom:
„Hráli jsme minulý týden, kdy jsme vyhráli 2:1. Tehdy 
jsme změnili hodně hráčů, tentokrát taky. Krok za krokem 
pracujeme tvrdě na týmu a hráčích, každý den. Nyní jsme 
proti sobě měli velmi dobrého, silného soupeře. Ale celkově 
směřujeme hlavně k 16. červenci, kdy už se začíná pro nás 
hrát o body.“

í týmu?
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1. kolo, sobota 30. èervence:

SK 

2. kolo, sobota 6. srpna:

.

3. kolo, sobota 13. srpna:

4. kolo, sobota 20. srpna:

5. kolo, sobota 27. srpna:

6. kolo, støeda 31. srpna:

7. kolo, sobota 3. záøí:

.

 8. kolo, sobota 10. záøí:

.

9. kolo, sobota 17. záøí:

10. kolo, sobota 1. øíjna:

.

11. kolo, sobota 8. øíjna:

12. kolo, sobota 15. øíjna:

.

13. kolo, sobota 22. øíjna:

.

14. kolo, sobota 29. øíjna:

.

15. kolo, sobota 5. listopadu:

ha

16. kolo, sobota 12. listopadu:

FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGA 2022/2023 
– podzimní èást

PROSTĚJOV Derby jako hrom 
čeká o víkendu hráče 1.SK Pro-
stějov. Tuto sobotu dopoledne 
totiž ve Slatinicích změří své síly 
s  celkem Olomouce. Sigma má 
za sebou sezónu, po níž skončila 
v klidném středu tabulky. Prostě-
jovu se dařilo ještě o chlup méně. 
Jak vzájemný souboj dopadne? 
To můžeme zjistit v  sobotu po 
jedenácté hodině, kdy utkání 
začne.
V  posledních letech se fotbalisté 
prostějovského eskáčka k  většímu 
množství zápasů přesouvají daleko 
za hranice města. Na jaře naopak 
eskáčko zvolilo jako místo koná-
ní řady zápasů tréninkové hřiště 
v Olympijské ulici. I nyní odehraje 
velkou část utkání v  Prostějově 
nebo okolí. A  hned druhý zápas 
může být lahůdkou, Prostějov se 
totiž střetne s olomouckou Sigmou.
Ta má za sebou sezónu, po níž 
může převažovat spokojenost. Tým 
skončil v  klidném středu tabulky, 
konkrétně na devátém místě. Navíc 
ve skupině o umístění si dvakrát po-

radil s Libercem při celkovém skóre 
3:0. Základní část k tomu svěřenci 
trenéra Václava Jílka zakončili vítěz-
stvím nad Spartou.
Mužstvo se pak začalo chystat na 
podzimní část ligy v  úterý. Tým 
zahájil přípravu s 28 hráči do pole 
a čtyřmi brankáři. Velké změny se 
oproti jarní části sezóny 2021/2022 
v mužstvu neudály, tým spíše do-
plňoval. Třeba o brankáře Tomáše 
Digaňu nebo záložníka Filipa Zo-
rvana. Obecně právě v záloze tým 
posiloval nejvíc.
Sigma bude pro Prostějov zajíma-
vým soupeřem i  proto, že by za 
ni mohlo nastoupit hned několik 
hráčů, kteří nedávno v  eskáčku 
působili. Jmenujme třeba útoční-
ka Tomáše Zlatohlávka, krajního 
záložníka Jakuba Matouška nebo 
dalšího středopolaře Štěpána Lan-
gera. Je ovšem otázkou, zda někte-
rý z nich nastoupí. Na jaře během 
přípravy přijela Sigma s „B“ týmem, 
s níž se nyní Prostějov utká v novém 
ročníku FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY.    (sob)

Velké derby: Eskáčko vyjede
do lázní za Sigmou

SLATINICE Po měsíci se fotbalis-
té Prostějova představili v zápa-
se, tentokrát ještě přípravném. 
Na úvod letního období je čekala 
slovenská Dubnica, desátý tým 
druhé ligy. V předešlém zápase 
soupeř porazil 2:1 Třinec, tento-
krát se ale vůbec nedostával do 
zápasu. Kromě krátkého obdo-
bí začátkem druhého poločasu 
měla Dubnica problém se dostat 
na balón, a hrál tedy Prostějov. 
Eskáčko přes řadu šancí vedlo 
po půlce 1:0. Svůj náskok ale 
navýšilo, a nakonec mohlo slavit 
jednoznačné vítězství 3:0.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Michal 
SOBECKÝ

PROSTĚJOV Fotbalisté eskáčka už 
po uplynulém týdnu znají los FOR-
TUNA:NÁRODNÍ LIGY pro ročník 
2022/2023. A hned některá z prvních 
kol nabídnou zajímavá představení. 
Na úvod jede 30. července Prostějov 
k nováčkovi soutěže Slavii Praha „B“, 
v domácí premiéře následně o týden 
později přivítá Třinec. 

Michal SOBECKÝ
„Poté jedeme do Varnsdorfu a přivítáme 
další rezervu, tentokrát olomoucké Sigmy 
doma. Na úvod Slavia venku není lehký 
los, uvidíme, co se svojí rezervou udělá. 
Má totiž i spolupráci s Vlašimí, těžko říct, 
jak tedy budou kádry těchto celků vypa-
dat. Samozřejmě ale půjde o  kvalitního 
soupeře, věkově mladého. Ale soupeře 
si nevyberete, stejně musíme hrát se vše-
mi,“ pousmál se předseda 1.SK Prostějov 
František Jura.
Ve druhém kole tedy narazí 6. srpna Pro-
stějov na Třinec, tentokrát doma. „Los 
jsem zaznamenal, ale neřeším ho nijak 
zásadně. Samozřejmě u  ‚B‘ týmů je to 
o  tom, jakou mají filozofii, zda nechají 

hrát mladé hráče, nebo to doplní ‚A‘ tý-
mem. To je loterie,“ krčí rameny Šustr. 
Z jízdního řádu druhé nejvyšší soutěže si 
tedy staronový lodivod eskáčka nic moc 
nedělá. „Je to stejné, jako jsem říkal před 
rokem a půl. Soustředíme se pouze na náš 
výkon a  samozřejmě se budeme snažit 
každý zápas zvládnout,“ konstatoval. A jak 
se říká, tým se stejně potká s každým, dří-
ve nebo později.

Předseda eskáčka se ale ještě pozasta-
vil nad rezervami ligových týmů. Ještě 
přede dvěma lety ve druhé lize nebyla 
ani jedna. V minulé sezóně zde ale už 
působila Sparta Praha „B“. Nyní se při-
daly rezervy Slavie Praha a Olomouce. 
„Mám pocit, že v dalších letech to ještě 
bude pokračovat,“ zavěštil si František 
Jura a  mimoděk upozornil na ambice 
1.FC Slovácko a  zejména Baníku Os-

trava, které rovněž působí v  MSFL. 
V ČFL se pohyboval nahoře Jablonec 
a údajně by o F:NL stáli i v Mladé Bo-
leslavi… 
Na závěr si pak trošku rýpl do starono-
vého trenéra Šustra. „Doma každopádně 
chceme vyhrávat. A věřím, že Pavel Šustr 
zase nepřinese to, že bude vyhrávat jen 
venku. Snad to nějak rozdělíme,“ pozna-
menal s úsměvem.

Foto: Michal Sobecký

Los v klubu neřeší. Los v klubu neřeší. „Každý soupeř má kvalitu“„Každý soupeř má kvalitu“
Fotbalistky Prostějova do toho vletěly, 
jak se sluší a patří. Hned první své sezóně 
ukázaly velký potenciál a  rozhodně se 
tento krok ukazuje jako správný. Holky 
dlouhé roky stály jen na klubech v nej-
nižší divizi a možný posun bez dalekého 
dojíždění za vyšší soutěží možný nebyl. 
Nyní je tomu už o něco jinak. Bude se ale 
muset něco rychle změnit, protože takto 
se soutěž hrát nedá. Na vině nejsou hra-
jící kluby, ale celkem zbytečně kompli-
kovaný řád soutěží u žen, kvůli kterému 
nastala tato nepříjemná situace. Věci se 
sice změnily, bohužel ale k horšímu...
Nejprve ale pohled do minulosti. Už 
jen to, že se Morava rozhodla otevřít 
soutěž pro čtyři kluby, nebylo správně. 
Když se do toho po dvou vyhraných 
zápasech odhlásila Jihlava, tak už se 
vůbec nedalo hovořit o  něčem, co by 
připomínalo fotbalovou ligu. Nebýt 
poháru, kde paradoxně Prostějov opět 

narazil na Hodonín, tak by holky ani 
jiného soupeře než Zlín a Hodonín ne-
poznaly. Jak dlouho bude koho taková 
soutěž bavit? Po dvou kolech se to hraje 
už spíše z donucení než se před dalšími 
soupeři předvést. 

Přitom v  divizi kluby, které by mohly 
konkurovat těmto větším městům, na-
jdeme, jenže třetí ligu hrát nesmí. A zde 
je kámen úrazu. Bez mládežnického 
mužstva žen si zkrátka výše nezahrajete. 
To je přesně jedna ze situací, která nemá 
jakoukoliv logiku a jde proti tomu, aby 
fotbal kvetl, takto ho jen přiškrcujeme. 
Na vesnicích či malých městech jsou rádi, 
že jim fungují žáčci a dorost, ale kde má 
takový klub vzít mládežnické družstvo 
žen? Jednoduše není kde brát. Nesmysl-
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PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

Z V R P PP B
1. Zlín 12 10 1 1 39:12 31 80
2. 12 7 1 4 44:18 22 66
3. Hodonín 12 0 0 12 6:59 0 62

1.  Zlín 6 6 0 0 23:5 18

3.  Hodonín 6 0 0 6 3:24 0

TABULKA DOMA

1.  Zlín  6 4 1 1 16:7 13

3.  Hodonín 6 0 0 6 3:35 0

TABULKA VENKU

13 – Martina Kopečková (Prostějov), 
7  – Vendula Machů (Zlín), 6  – Bar-
bora Marholtová (Zlín), 5  – Kristýna 
Halgašová (Prostějov), Lenka Zeťková 
(Zlín), Ema Rozsypalová (Zlín), 
Kristýna Daňková (Prostějov), Aneta 
Barešová (Prostějov), 4 – Nela Ševčíková 
(Zlín), Viktorie Suchánková (Prostějov).

NejlepšíNejlepší

Nejlepší

2  – Martina Kopečková (Prostějov),
1 – Kristýna Halgašová (Prostějov), Len-
ka Zeťková (Zlín).

2  – Martina Kopečková (Prostějov), 
Klára Horčáková (Hodonín), Kristýna 
Daňková (Prostějov), Lucie Hrubá (Zlín), 
1  – Petra Houdková (Prostějov), Radka 
Bednaříková (Prostějov), Marie Domesová 
(Prostějov).Bez červených karet.

ÈÈ

È

PROSTĚJOV Druhou sezónu napsa-
ly fotbalistky v Protivanově. V té první 
se staly příjemným překvapením sou-
těže, ale narušila ji epidemická situ-
ace. Letos to s bodovým ziskem zase 
tak vydařené nebylo. Velkou hlavu si 
z toho ale v klubu nedělají a jsou rádi, 
že se podařilo udržet vynikající par-
tu, která nabrala zkušenosti a do další 
sezóny by chtěli ještě posílit a vrátit se 
k lepším bodovým ziskům. 
Z výsledků a posledního místa v Protiva-
nově radost samozřejmě nepanuje. „Z to-
hoto pohledu být spokojení nemůžeme, 
to je jasné. Nepodařilo se nám uhrát více 
bodů, i když si myslím, že jsme na ně měli. 
Zase ale víme, že je ještě rozhodně na 
čem pracovat. Myslím si, že nám nejvíce 
schází zkušenosti. Měli jsme velké problé-
my s naší koncovkou, kdy se nám dařilo 
dostávat do šancí, ale nedokázali jsme je 
proměňovat. Vzadu jsme pak naráželi na 
opakující se chyby, které se nevyhnuly 
většině hráček,“ začal své hodnocení kouč 
Bronislav Ptáčník. 
Některé ze zápasů pak ztratily jeho svě-
řenkyně prý zbytečně, ale také pozna-
menal, že je třeba uznat kvalitu některých 
soupeřek. „Minimálně ve dvou zápasech 
jarní části nás soupeřky jasně přehrály, 
tam se není na co vymlouvat, byly stopro-
centně lepší. Hodně mě ale třeba mrzelo, 
když nepřijel jediný rozhodčí. Někdy to 

laik zvládl odřídit velmi dobře, ale musím 
se opakovat, že takový duel v Holešově, 
kde jsou zkrátka místní holky o kus dál, 
tak jim jejich asistent trenéra až zbytečně 
nadržoval. Vyhrály by i bez toho, ale takto 
si myslím, že to byla zbytečná komedie. 
Chápu, že rozhodčích je stále méně, ale 
tímto způsobem přeci nejde hrát regulér-
ní soutěž,“ prozradil kouč.
Divizní fotbalistky svoji sezónu začaly 
mezi posledními a končily mezi prvními. 
Sedm zápasů za polovinu ročníku ale vidí 
kouč jako dostačující na nejnižší soutěž. 
„Je třeba myslet na to, že holky jsou jinak 
stavěné, těch sedm zápasů je ještě v rámci 
mezí. Zvládli bychom i  deset, ale určitě 
by to nešlo hrát jako soutěže mužů po 
čtrnácti či patnácti kolech. Druhou důle-
žitou věcí jsou finance. Z tohoto pohledu 
taky nejezdíte jen pár kilometrů k  sou-
sedům, v dnešní době je to stále náklad-

nější,“ doplnil trenér k soutěži s tím, že od 
příštího roku očekává možnou reorgani-
zaci, protože nevěří, že by model třetí nej-
vyšší soutěže zůstal nadále u třech klubů. 
I po nevydařené sezóně ale v Protivanově 
nic nebalí, ba naopak budou chtít do pří-
ští sezóny ještě posílit a své umístění vy-
lepšit. „O žádném odchodu zatím nevím 
a ani nemám zprávy, že by některá z hrá-
ček chtěla jít pryč. Samozřejmě je ale stále 
krátce po sezóně a léto před námi. Zájem 
dlouhodobě evidujeme o  Bětku Prů-
chovou, která je velmi šikovná i ve svém 
útlém věku, ale co jsme spolu mluvili, tak 
říkala, že zůstane věrná. Směrem dovnitř 
kádru bychom chtěli ještě posílit. Jedná-
me o čtyřech hráčkách a uvidíme, jak situ-
ace dopadne, zatím ale být konkrétní ne-
můžu. V Protivanově ale určitě budeme 
nadále pokračovat a věříme v lepší zítřky,“ 
dodal závěrem lodivod. 

Protivanov získal pouhé čtyři body

Foto: SK Protivanov

PROSTĚJOV V jarní části se sice kapi-
tánská páska často přesouvala, oficiálně 
jmenovanou kapitánkou fotbalistek 
Prostějova je ale Martina Pitáková 
(na snímku), která je stabilní členkou 
základní sestavy a  na hřišti je slyšet. 
V  ohlédnutí se vrátila k  ukončené se-
zóně a  prozradila, jak ji sama viděla. 
Jednoznačně převládá spokojenost, 
i když bude chtít do budoucna společ-
ně s týmem nemálo zlepšit. A došlo i na 
poděkování trenérovi. 

Jak jste spokojená s první sezónou 
v dresu Prostějova?
„Já jsem spokojená nadmíru. Myslím si, že 
za první rok jsme ušly kus cesty, a když bylo 
potřeba, dokázaly jsme se semknout. Byla 
tam řada pozitivních věcí, něco bylo i opač-
ným směrem, ale určitě se nemáme za co 
stydět a musíme být spokojené.“

Dříve jste nastupovala v  dresu 
Kostelce a  následně Nových Sadů, 
dají se tato angažmá nějak porovnat?
„S Kostelcem se to určitě porovnat dá, 
protože jsem tam hrála vesměs se stejný-
mi hráčkami, jako jsme se nyní potkaly 
tady v  Prostějově. Ohledně Nových 
Sadů je to složité, protože tam jsem ode-
hrála jeden zápas. Byla jsem v tu dobu 
pracovně vázaná v  Brně, kam jsem se 
znovu přestěhovala, takže fotbal nebyl 
takovou prioritou. Navíc do toho pro-
mluvil covid a vlastně se toho příliš neo-
dehrálo. Zde tak moc není co srovnávat. 
Pak ale přišla nabídka z Prostějova, kdy 
mi psaly holky. Hned jsem jim to potvr-
dila, protože jsem byla ráda, že si s nimi 
budu moct zase zahrát.“

Soutěž se hrála pouze ze Zlínem, 
v čem byl na jaře lepší?

„Řekla bych, že holky byly o  něco lépe 
fyzicky připravené, a i o něco techničtější. 
My se na ně dokázaly hecnout, ale vždy 
jsme doplatily na prospaný začátek, což 
byla naše slabina v těchto zápasech. Po-
tom se to těžko dohání, když prohráváme 
o jednu dvě branky, které byly zbytečné.“

Když se přesuneme k nadcházející 
sezóně. Na čem bude potřeba zapra-
covat? Kde vidíte největší rezervy? 
„Určitě musíme zapracovat kompletně 
na všem. Od fyzičky přes technickou 
stránku i na taktických věcech. Často mi 
chybí i  lepší komunikace, kdy na tom 
hřišti někdy vůbec nemluvíme, z  toho 
pak pramení zbytečné chyby, které sou-
peř dokáže trestat. Musíme se tak ještě 
více sjednotit.“

Podařilo se vám vytvořit velmi 
dobrou partu. Věříte, že kádr zůstane 

pohromadě? Zájem z vyšších sou-
těží o určité hráčky je. 
„Zájem určitě přijde a  nezbývá mi 
než doufat, že takto spolu zůstane-
me. Opravdu jsme si lidsky sedly a je 
to znát na trénincích i v zápasech. Jsme 
velmi dobrá parta a byla by škoda, kdy-
by někdo odešel, ale pokud bude zájem 
z vyšších soutěží a bude si někdo chtít 
vyzkoušet něco jiného, tak to samozřej-
mě pochopíme.“

A  poslední věc. Poslouchá kouč 
vás nebo vy jeho?
(smích) „Ale jo, poslouchá dobře. Mys-
lím si, že ho máme dobře vycvičeného. 
Sem tam si sice zanadává, ale nemůžeme 
si stěžovat. Díky němu je o nás opravdu 
skvěle postaráno a my jsme za něj velmi 
vděčné, protože s námi musí mít trpěli-
vost.“ 

KOMENTÁØ

PROSTĚJOV Fotbalistky eskáčka za 
sebou mají první kompletní sezónu 
a nutno říct, že se vůbec neuvedly špat-
ně. V první polovině Moravskoslezské 
ligy žen se držely v závěsu se Zlínem 
a překvapily nejednoho soupeře v po-
háru. Ve druhé polovině to už ale na 
vedoucí premiantky nestačily a skon-
čily tak druhé. O  ničem dalším než 
soupeřkách z Valašska se v jarní části 
hovořit téměř nedá, protože posled-
ním členem třetí nejvyšší soutěže byl 
Hodonín, na kterém si oba zmíněné 
kluby spíše upravovaly skóre, dva due-
ly proti Zlínu ani neabsolvovaly. S pre-
miérovým ročníkem ale panuje v klu-
bu spokojenost a  pochvalou nešetřil 
ani kouč Matěj Vybíhal (na snímku).

Jaké je hodnocení první kompletní 
sezóny u žen Prostějova?
„Hodnocení nemůže být jiné než kladné. 
Povedlo se nám sestavit zcela nový tým 
a  ten ukázal, že má velký potenciál. Jen 

byla škoda, že holky nedokázaly vstřelit 
ani v jednom z jarních zápasů Zlínu gól 
jako první. Vždy jsme museli dotahovat 
manko.“

Čím to, že během jarní části to na 
soupeřky ze Zlína nestačilo? Dle va-
šich hodnocení to mohlo dopadnout 
lépe.
„Jak jsem už říkal v předchozí odpovědi. 
V těchto zápasech jsme si vytvořili řadu 
šancí, dokázali držet míč a  soupeř nás 
často trestal z  brejků. Navíc ve druhém 
jarním zápase jsme do páté minuty měli 
čtyři vyložené šance a nedali z nich ani 
jeden gól. V posledním zápase ve Zlíně 
jsme zase neproměnili za stavu 2:1  pro 
Zlín penaltu. To byly ty okamžiky, kdy se 
nám to v sezóně lámalo. Navíc i co mám 
zprávy ze Zlína, tak jsme byli daleko těž-
ším soupeřem, než jejich barážový sok 
z Příbrami...“
Celý rozhovor najdete na našich webo-
vých stránkách www.vecernikpv.cz

Matěj Vybíhal: „Byla to
ale neregulérní soutěž...“

Šok! Ženy Prostějova 
budou hrát divizi
PROSTĚJOV Řídící komise pro 
Moravu už má za sebou rozlosování 
soutěží, pod které spadají také ženy. 
A zde se mluvilo dlouze o tom, jak 
bude příští ročník vypadat. Jen pro 
připomenutí – v předešlé sezóně 
hrály třetí ligu tři celky. Řešilo se 
tak případné doplnění či změna 
systému, který ze soutěže opět udě-
lá regulérní souboje. Třetí nejvyšší 
soutěž ale z divizních celků nechtěl 
nikdo doplnit a nastala tak poměr-
ně paradoxní situace. Ženy Prostě-
jova se budou stěhovat o soutěž níž 
do divize a mezi druhou nejvyšší 
soutěží a divizí nebude žádná sou-
těž. Kocourkov právě započal… 
„Budeme hrát divizi, protože o dopl-
nění třetí nejvyšší soutěže zájem ze 
strany klubů nebyl a do druhé nej-
vyšší soutěže nás nepustili. Jak bude 

vypadat postupový klíč a další věci, to 
zatím nedokážu odhadnout,“ prozra-
dil viditelně rozladěný kouč eskáčka 
Matěj Vybíhal. 
Ženy eskáčka přitom ukazovaly, že 
jsou od divizních ceků viditelně od-
skočené, a dokonce v poháru přes dru-
holigové celky postoupily do dalších 
bojů. „Je to špatně, když soutěž hrají 
tři týmy, co si budeme povídat, ale 
oproti divizi je tam vidět markantní 
skok, když jsem se byl na eskáčko po-
dívat,“ hlásil už dříve například kouč 
Mostkovic Ondřej Milar, který by se 
nyní s tímto soupeřem měl pravidelně 
potkávat v rámci soutěže. 
Daleko náročnější tak bude i povo-
lit tlaku celků z vyšších soutěží, které 
budou o hráčky mít zájem. Pro Pros-
tějov není současná situace rozhodně 
příjemná. 
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PROSTĚJOVSKO Také poslední předprázdninové vydání nabízí 
seriál FOTBAL EXTRA, který pravidelně přinášíme na stránkách 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to tentokrát hned několik dalších dílů. 
Zatímco předminule jsme vám servírovali dvojitou podobu, minule 
rovnou kvarteto tematicky samostatných klání, dnes pokračujeme ve 
stejném duchu a fotbalová ohlédnutí najdete hned na čtyřech místech 
tohoto dvojčísla. Co všechno si můžete přečíst?
Nechybí ještě jedno ohlédnutí za uplynulou sezónou eskáčka v podání 
exkluzivního rozhovoru s bývalým trenérem Danielem Šmejkalem 
(strana 33), následuje sumář konečných tabulek všech soutěží od kra-
jského přeboru po III. třídu OFS Prostějov na těchto stránkách, své boje 
již dříve zakončily také dámy v kopačkách (strana 39), u nichž slavíme 
malé jubileum v podobě třicátého dílu. V neposlední řadě pak plníme 
slib a podruhé v rámci letošního kolečka jsme se zaměřili na muže či 
dámy, bez nichž se nedají zápasy odehrát (strany 65 a 68). 
Ještě předtím si ale naposledy připomeňme, co vše jste mohli najít 
v předchozích pětadvaceti dílech. V prvotním ohlédnutí jsme se podíva-
li za sezónou jednotlivých týmů z Prostějovska ve všech soutěžích od 
krajského přeboru přes okresní třídy, mládežnické grupy až po ženskou 
kopanou. Svůj prostor následně dostal několikrát právě již zmíněný 
jediný profesionální tým v regionu. Poté přišel na řadu krajský přebor, 
v němž již třetí sezónu v řadě působí dva celky z Prostějovska – Kralice 
na Hané a Lipová. Další pokračování patřilo přehledu výsledků podzim-
ní části ve všech mužských soutěžích od Přeboru Olomouckého KFS až 
po III. třídy OFS Prostějov, přidali jsme také ženská klání s regionálním 
zastoupením. Tento sumář „do kapsy“ byl perfektním doplňkem ob-
sáhlé osmačtyřicetistránkové přílohy FOTBAL EXTRA, která vyšla jako 
součást čísla 48/2021 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku. Následně došla 
řada na menší potěr, tedy mládež. Stejně jako u mužů a žen jsme vám 
nabídli souhrn napříč soutěžemi doplněný o konečné tabulky a exkluz-
ivní rozhovor. Po týdenní přestávce jsme se zaměřili na Konici, tým 
hrající I.A třídu Olomouckého KFS, což byl doposud jediný regionální 
zástupce ve skupině „A“. A pak jsme si ve dvou dílech po sobě posvítili 
na „béčko“, v němž se naopak představilo hned pět týmů z Prostějovska. 
Prostor dostala i  skupina „A“ I.B třídy, v  níž má zdejší region čtyři 
zástupce. Jubilejní desátý díl patřil spanilé podzimní jízdě prostějovské 
Hané. Ve druhé části ohlédnutí za nejnižší krajskou soutěží nás čekala 
sonda ke zbývajícímu triu účastníků „béčka“. Dvanáctý díl nakoukl 
zpět do prostějovského eskáčka, které již zahájilo jarní část soutěžního 
ročníku, třináctka spustila monitoring podzimních bojů v nejvyšší 
okresní soutěži, tedy Přebor OFS Prostějov. Úvodní pasáž patřila lídrovi 
z Brodku u Prostějova, prostřední druhému celku tabulky z Vícova a os-
lovili i zástupce na třetím až sedmém místě tabulky, v závěrečném epi-
logu „okresu“ jsme pak získávali názory celků z osmé až čtrnácté příčky 
tabulky. Následovala úvodní sonda do III. třídy okresního fotbalového 
svazu, přičemž vzhledem k dřívějšímu začátku jsme se prvně věnovali 
skupině „B“. Mezitím si Večerník ještě odskočil k fotbalistkám. Zprvu 
dostala prostor skupina „B“ Moravskoslezské divize žen, jejíž jarní část 
odstartovala i s Mostkovicemi a Protivanovem, vzápětí došlo na fot-
balistky 1.SK Prostějov hrající ještě o výkonnostní soutěž výše. V nepo-
slední řadě jsme uzavřeli seniorské soutěže skupinou „A“ III. třídy pod 
hlavičkou OFS Prostějov, aby se pak plynule vrhli na mládežnické pole. 
Zde dostaly prostor naděje prostějovského eskáčka, ve druhé fázi přišly 
na řadu krajské a okresní grupy. Po týdenní pauze, kdy do harmono-
gramu skočilo čtvrtfinále krajského poháru, jsme se do seriálu vrátili 
sondou k těm, bez kterých by fotbal nebyl fotbalem, tedy rozhodčím. 
A jedeme zvesela dál! Na konec jarní části a souhrny kompletně odeh-
raného ročníku 2021/2022 v seniorských soutěžích plynule naváží 
mládežnický monitoring, následovat budou ohlédnutí za všemi re-
gionálními kluby Prostějovska. FOTBAL EXTRA bude pokračovat i přes 
prázdninové měsíce, kdy už nahlédneme také do ročníku příštího, 
neboť letní přestávka je opravdu velmi krátká.
Takže se pohodlně usaďte a pečlivě se začtěte do všeho, co má s „ku-
latým nesmyslem“ společného!

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Michal SOBECKÝ

Z V R P PP B
1. FK Šternberk 30 26 0 2 2 94:19 80
2. Sokol Ústí 30 21 1 1 7 98:47 66
3. FK Mohelnice 30 19 2 1 8 87:44 62
4. 30 17 3 3 7 76:48 60
5. 30 14 6 3 7 68:41 57
6. 30 15 0 5 10 65:52 50
7. FK Jeseník 30 13 2 5 10 53:51 48
8. SK Lipová 30 11 4 3 12 36:54 44
9. 30 9 5 3 13 52:54 40
10. Velké Losiny 30 9 3 4 14 52:63 37
11. 30 7 6 3 14 39:63 36
12. 30 8 4 3 15 46:77 35
13. 30 8 2 2 18 43:60 30
14. 30 8 1 3 18 43:70 29
15. 30 7 2 0 21 27:92 25
16. FC Kralice na Hané 30 3 4 4 19 33:77 21

I.A tøída O KFS, skupina „B“
Z V R P PP B

1. 24 17 2 3 2 85:32 58
2. FC Kostelec na Hané 24 16 0 2 6 72:34 50
3. 24 14 1 3 6 61:48 47
4. HFK Olomouc "B" 24 12 4 2 6 58:38 46
5. 24 15 0 1 8 79:57 46
6. 24 14 2 0 8 88:62 46
7. 24 11 1 1 11 61:66 36
8. Sokol Plumlov 24 10 2 0 12 37:48 34
9. 24 7 4 2 11 55:59 31
10. 24 7 2 2 13 42:64 27
11. 24 6 1 1 16 34:68 21
12. SK Protivanov 24 4 2 3 15 29:60 19
13. Sokol Dub n. M. 24 1 1 2 20 32:103 7

III. tøída OFS Prostìjov, skupina „A“
Z V R P PP B

1. FC Kostelec na Hané „B" 12 10 1 1 0 58:12 33
2. FK Výšovice 12 9 1 2 0 50:14 31
3. 12 2 4 1 5 32:39 15
4. 12 4 0 2 6 22:37 14
5. 12 4 0 1 7 36:45 13
6. 12 3 1 1 7 28:41 12
7. 12 2 1 0 9 20:58 8

III. tøída OFS Prostìjov, skupina „B“
Z V R P PP B

1. 16 11 2 1 2 56:13 38
2. FC Hvozd 16 11 2 0 3 54:25 37
3. 16 10 1 3 2 54:19 35
4. FK Luká 16 9 1 1 5 45:33 30
5. 16 5 4 1 6 22:27 24
6. 16 4 3 1 8 28:47 19
7. 16 4 1 2 9 17:40 16
8. 16 3 1 4 8 31:33 15
9. 16 0 0 2 16 17:87 2

PØEBOR OFS PROSTÌJOV – II. TØÍDA
Z V R P PP B

1. 26 22 2 1 1 98:31 71
2. TJ Sokol Vícov 26 18 2 1 5 81:41 59
3. 26 14 2 1 9 70:47 47
4. 26 14 1 2 9 70:55 46
5. 26 13 2 2 9 60:56 45
6. 26 13 1 1 11 82:67 42
7. 26 10 3 1 12 64:67 37
8. FC Dobromilice 26 9 3 4 10 72:67 37
9. 26 10 2 1 13 58:72 35
10. 26 10 1 1 14 70:78 33
11. 26 8 1 4 13 62:71 30
12. 26 7 3 3 13 50:73 30
13. FC Ptení 26 6 1 1 18 45:83 21
14. TJ Tištín 26 4 0 1 21 38:112 13

Z V R P PP B
1. 24 17 2 0 5 70:33 55
2. 24 15 2 1 6 81:50 50
3. 24 12 3 3 6 57:36 45
4. 24 12 2 5 5 61:41 45
5. Sokol Otaslavice 24 12 2 2 8 64:58 42
6. 24 12 1 2 9 63:48 40
7. 24 9 4 3 8 43:36 38
8. Sokol Klenovice 24 9 4 2 9 58:58 37
9. 24 7 2 2 13 42:68 27
10. 24 7 1 2 14 43:59 25
11. 24 6 2 3 13 48:74 25
12. 24 3 5 1 15 36:85 20
13. FK Troubky 24 2 3 7 12 39:59 19

Z V R P PP B
1. 26 19 2 2 3 85:33 63
2. 26 17 2 2 5 77:39 57
3. 26 17 2 2 5 63:28 57
4. 26 17 1 1 7 79:39 54
5. 26 16 0 1 9 77:52 49
6. 26 10 3 2 11 78:67 38
7. 26 10 2 3 11 65:51 37
8. Sokol Velký Týnec 26 12 0 1 13 64:63 37
9. Sokol Mostkovice 26 10 2 2 12 48:57 36
10. 26 9 2 1 14 42:70 32
11. 26 7 2 3 14 50:70 28
12. 26 6 3 1 16 36:79 25
13. 26 6 1 1 18 39:74 21
14. Jesenec-Dzbel 26 3 1 1 21 20:101 12

I.B tøída O KFS, skupina „A“

I.B tøída O KFS, skupina „B“

KRAJSKÝ PØEBOR O KFS

Je to pouhý týden, co utichl ruch na 
fotbalových trávnících Prostějovska. 
A protože zážitky od zeleného pažitu 
jsou ještě čerstvé, přinášíme souhrn 
toho, co uplynulá sezóna 2021/2022 
přinesla. V  některých případech bo-
hužel sestupy z krajských soutěží a vel-
kou nejistotu do budoucna, v případě 
krajského přeboru ale také hned troji-
tý úspěch, neboť ke Konici a Čechovi-
cím se čerstvě přidává také Kostelec na 
Hané. Nově tak v nejvyšší soutěži Olo-
mouckého KFS budou region Prostě-
jovska zastupovat hned čtyři zástupci. 
Jak to dopadlo i v dalších soutěžích? 

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

Kralice padly na dno,

V  krajském přeboru válčilo stejně jako 
v posledních letech duo Kralice na Hané 
a Lipová. První z klubů však alespoň na-
čas naposledy. Kralický tým se od začát-
ku sezóny potýkal se špatnými výsledky, 
kádr se navíc úplně nepodařilo doplnit. 
Nic moc se nezměnilo ani na jaře. Zkuše-
ný trenér Karel Trnečka žehral na špatnou 
docházku na tréninky a také částečně na 
nezájem hráčů béčka „A“ týmu v případě 
potřeby pomáhat (exkluzivní rozhovor 
s K. Trnečkou čtěte na dvoustraně 66-67 
– pozn.red.) Mužstvo nakonec skončilo 
s odstupem poslední. Sestup tak byl ne-
odvratný. Naopak Lipová odehrála sluš-
nou sezónu. Zprvu to vypadalo, že naváže 
na ty předešlé, kdy se pohybovala v hor-
ních patrech tabulky. Poté se ale nakupila 
zranění, nepočetný kádr tak začal ztrácet. 
Tým navíc nedával góly a na jaro přišel 
o produktivního Obruču. Nicméně jarní 
část nakonec ročník zachránil. Mužstvo 
se zvedlo, řadu zápasů doslova silou vůle 

ukopalo. „Naším cílem bylo umístit se 
v horní části tabulky, což nám vyšlo. Ale 
s tím, jak jsme se museli potýkat celou se-
zónu se zraněními, musím brát osmé mís-
to po takovém ročníku jako uspokojivé,“ 
komentoval trenér Lipové Pavel Růžička.
Zajímavost: Lipová od září do listopadu 
jen dvakrát vstřelila více než jednu bran-
ku. Kralice na Hané vyměnily hned tři-
krát trenéra: Milana Nekudu v průběhu 
podzimu nahradil Petr Navrátil, po něm 
tým převzal Karel Trnečka a v závěru se-
zóny vedl tým David Kobylík.

I.A TŘÍDA
 O KFS:

Slavná sezóna, 
hned trojí postup!

Regionální fotbaloví patrioti musí plesat. 
V uplynulém ročníku totiž hned tři týmy 
z  I.A  třídy Olomouckého KFS postou-
pily mezi krajskou elitu! Ze skupiny „A“ 
je to Konice, která se ostatně postupo-
vými ambicemi netajila dlouhodobě. 
Tým končíval druhý, soupeřil nejprve 
s  Bohuňovicemi, později s  Olešnicí. 
Tentokrát se ale výběr trenéra Ullmanna 
dočkal, když zejména podzimní část ode-
hrál ve velkém stylu. Mužstvo na cestě za 
postupem neohrozil ani odchod branká-
ře Patrika Huňky. Naopak mu velmi po-
mohl návrat střelce Romana Kameného. 
„Honili jsme se za tím čtyři roky. Když 
jsem k  týmu nastoupil, první rok jsme 
se zachraňovali, pak jsme byli dvakrát 
druzí. Pak to dvakrát přerušil covid, kdy 
jsme byli s  Olešnicí dva body od sebe. 
Až na popáté se to podařilo,“ oddechl si 
spokojeně Petr Ullmann po rozhodují-
cím zápase s Olešnicí. Jeho mužstvo bylo 
v utkáních často suverénní.
Jenže to nemělo být vše. Ve skupině „B“ 
se totiž rozjely Čechovice. Ty získaly 

unikátní posilu v  podobě někdejšího 
druholigového útočníka Jana Šteigla, 
který v  uplynulém ročníku atakoval 40 
vstřelených branek, navíc měl okolo sebe 
tradičně kvalitní tým, jehož kostra spolu 
hraje už delší dobu. Navíc se mužstvu 
dařilo i v posledních kolech, kdy už bylo 
rozhodnuto. „Jsem rád, že jsme utkání vy-
hráli. A zároveň jsme splnili předsezónní 
cíl. Jsem na kluky hrdý,“ uvedl kouč Lukáš 
Koláček. Tým tak jen potvrdil první mís-
to z  podzimu. Mužstvo navíc netrpělo 
velkými výkyvy formy. 
Na ty si naopak místy stěžoval kouč Kos-
telce na Hané Lubomír Keluc. Tradičně 
mladý tým celek dokázal přejet mírného 
favorita, pak ale nečekaně ztratil. Nicméně 
zvlášť jarní část se Kostelci povedla. Zejmé-
na směrem dopředu šlapal tým velice dob-
ře, k snajprovi Davidu Preislerovi se přidali 
mnozí jiní jako třeba Jan Skalník nebo 
Dominik Hruban. I kouč mluvil o zájmu 
postoupit. A stalo se, druhý tým tabulky 
dostal nabídku postupu, kterou přijal.
Zbylým třem týmům z  Prostějovska 
se dařilo o  poznání méně. Podzimní 
část měl skvělou Plumlov, který v  jejím 
závěru porazil Čechovice, Kostelec na 
Hané, a ještě jednou Čechovice. Jaro už 
ale vinou zranění tak povedené nebylo, 
tým výsledkově strádal. Nicméně pak 
ve čtyřech závěrečných zápasech zvládl 
devět bodů. „Dokázal jsem s Plumlovem 
zázrak, dvakrát jsme porazili Čechovice, 
Lipník i Kostelec. A s tolika zraněními,“ 
konstatoval hrající trenér a nejstarší hráč 
soutěže Miroslav Takáč.
O něco níže skončily Určice a Protivanov. 
Určice angažovaly staronového trenéra 
Petra Gottwalda. Týmu se zpočátku bůh-
víjak nedařilo, kouč žehral na nepočetný 
kádr a zprvu i na fyzičku. Postupně se ale 
otrkaly a začaly průběžně sbírat body. Zá-

chranářské starosti měly dlouho dopředu 
vyřešené. Závěr sezóny dohrávaly v pokli-
du. Totéž se úplně říct nedalo o Protiva-
novu. Mužstvu se už několik let po sobě 
příliš nedaří a  má záchranářské starosti. 
Nyní je definitivně mohlo pustit z hlavy až 
v samém závěru sezóny. Tým střílel málo 
branek, byl v tomto ohledu dokonce nej-
horší v soutěži. Ani sehranost, která by se 
od dlouho spolu hrajícího mužstva dala 
čekat, se bohužel na výsledcích neprojevila.
Zajímavosti: Konice na podzim inkaso-
vala pouze pět branek a byla v tomto smě-
ru jasně nejlepší v  soutěži. Čechovický 
Jan Šteigl doslova o parník ovládl tabulku 
střelců I.A  třídy skupiny B. Kostelec na 
Hané se po velmi dobré sezóně podívá 
poprvé v historii do krajského přeboru! 
Zápas Plumlova s  Protivanovem oz-
vláštnilo proběhnutí srnky hřištěm a její 
následné uvíznutí v brance. Po více než 
pěti letech se do Určic vrátil kouč Petr 
Gottwald.

I.B TŘÍDA
O KFS:

Jesenec-Dzbel ostudnì padá
Hodně špatný byl uplynulý ročník pro 
větší část regionálních celků z  I.B třídy. 
Nejlépe dopadly možná trochu překvapi-
vě Otaslavice v „A“-skupině. Mužstvo zpr-
vu střídalo výhry a prohry. Z posledních 
osmi utkání podzimu už ale nebodovalo 
jen v jediném. Dobrou formu a stálý pří-
sun bodů si pak tým držel i po zbytek se-
zóny. A zejména střelci Otaslavic našli po 
dřívějších hubených letech fazónku, v po-
sledních čtyřech zápasech dali 21 branek! 
„Metle“ tak mají za sebou nejúspěšnější 
sezónu uplynulé pětiletky.
O zbývajících celcích Prostějovska se to-
hle říct nedá. Pivín sice skončil na obstoj-

ném šestém místě. Pro tým, který se ještě 
nedávno rval pomalu o špici tabulky, je to 
však přeci jen krok zpět. Jaro pak přineslo 
odchod kanonýra Davida Trajera, autora 
mnoha gólů, do Čechovic. Nicméně i tak 
byl tým Pivína schopný střílet poměrně 
dost branek. Střídal však prohry s výhra-
mi, nedařilo se mu udělat bodovou šňůru. 
Přesto skončil šestý. Pro mužstvo to navíc 
byla novinka i v tom, že jej nově koučoval 
hráč z pole Pavel Valtr.
Ještě o dvě příčky níže skončily překvapi-
vě Klenovice na Hané. Také ony přitom 
v minulých letech hrály pravidelně výše. 
Navíc si před sezónou udržely jádro týmu 
a hráče jako Dreksler, Všianský, Rozehnal 
nebo Štěpánek. Hodně branek přidá-
val i  obránce César. Nicméně mužstvo 
střídalo zápasy, kdy vstřelilo klidně pět 
branek, s těmi, kdy se vůbec neprosadi-
lo. Tým znovu hrál líbivý, útočný fotbal. 
A  zejména v  derby se mu dařilo velmi 
slušně. Ale na lepší než osmou příčku to 
přesto nestačilo.
Zdaleka nejhůře ale skončily Vrchoslavi-
ce. Kdo by to přitom čekal, v předešlých 
ročnících nepatřily ke slabým týmům. 
A ani podzim zprvu nebyl špatný. Ze čtyř 
zápasů zvládlo mužstvo deset bodů. Pak 
ale jako když utne, po zbytek podzimní 
části už totiž mužstvo nezapsalo ani bod. 
A i jaro bylo slabé. Alespoň trochu se Vr-
choslavičtí zvedli, znovu totiž brali deset 
bodů a  snížili aspoň ztrátu na nejbližší 
soupeře. Předposlední místo se ale ani 
trochu nedá brát jako úspěch. Tým měl 
navíc zdaleka nejvíce propustnou obranu 
v soutěži. Paradoxně v penaltách a jejich 
proměňování byl naopak nejlepší.
Zajímavosti: Otaslavice odehrály velice 
dobrou sezónu, od postupu do I.B třídy 
svou vůbec nejlepší. Derby Klenovic 
s Pivínem tentokrát hlásila slabší návštěv-

Kralice a Jesenec-Dzbel spadly

nost, než je obvyklé, necelých 300 diváků. 
Vrchoslavice obdržely nejhorší výsledek 
v soutěž v ročníku – prohru 2:11.
V  „B“ skupině dopadla podle očekávání 
nejlépe Haná Prostějov. Rozhodně ale 
neměla na růžích ustláno. Zatímco v pod-
zimní části se prala o první příčku, jaro bylo 
hodně krušné. Tým zprvu prohrával jak 
na běžícím pásu, nepomáhaly ani četné 
gólové příspěvky Patrika Gábora či Jana 
Typnera. Až v samém závěru se Haná ještě 
vzpamatovala, avšak ze skvěle rozjeté sezó-
ny už tak zbyly spíše jen rozpaky.
Vcelku spokojení naopak mohou být 
v  Mostkovicích. Po letech nedobrých 
výsledků totiž tým zabral. A  snad i  díky 
okysličení velmi mladými hráči šel nahoru. 
Výběr jednoho z  mála hrajících trenérů 
Ondřeje Milara průběžně bodovalo, hrálo 
vyrovnaně s většinou soupeřů. Dá se říct, 
že o úspěchu sezóny rozhodl duben. Ten 
sice začal drtivou porážkou 0:7 s Velkou 

Bystřicí. Následně ale Mostkovice ve zby-
lých čtyřech zápasech ztratil tým jediný 
bod.
Také Smržice měly slušně našlápnuto. 
Začátek ročníku jim sice tolik nevyšel, ná-
sledně, tým bojoval s četnými absencemi. 
Paradoxně však právě tehdy mužstvo nej-
více šlapalo a vyhrávalo, ze šesti posledních 
utkání vyhrál celek Ivo Zbožínka pět. Jenže 
pak přišlo jaro. Výběr přišel o několik hrá-
čů a dobré výsledky vzaly za své. Po sedmi 
zápasech měly Smržice skóre 2:29. Až 
v závěru mužstvo tu a  tam ještě uzmulo 
nějaký bod. Z lepší poloviny tabulky se ale 
i tak propadlo do podprůměru. A slova Ivo 
Zbožínka z kraje jara o tom, že „jaro bude 
hodně těžké“ se potvrdila.
Jestli ale Smržice neodehrály dobrou sezó-
nu, tak ta Jesence byla dvakrát tak špatná. 
Kádr prošel velkou obměnou, znovu se 
skládalo dohromady, ale nepodařilo se jej 
nasměrovat k bodům. Mužstvo prohráva-

lo jeden zápas za druhým, zejména zkraje 
sezóny taky velkým rozdílem. Začátek jara 
už byl lepší. Jenže pár ukořistěných bodů 
nestačilo. Tým už dlouho dopředu věděl, 
že spadne. Přesto ale hráči nedali oddílu 
předčasně vale a  dohráli celou sezónu. 
„Chceme to dohrát a  rozloučit se s  tou-
to soutěží se ctí. Děkuji všem klukům za 
odehrání a bojovnost,“ vzkázal krátce před 
koncem sezóny předseda klubu Stanislav 
Polcr. To je snad jediná polehčující okol-
nost, naopak 101 inkasovaných branek 
v šestadvaceti zápasech je prostě ostuda.
Zajímavosti: Haná Prostějov patřila na 
podzim k nejlepším a na jaře naopak k nej-
horším týmům soutěže. Mostkovice hned 
čtyřikrát nedostaly ani gól, také jim však 
jednou nestačily čtyři branky k bodovému 
zisku. Smržicím se během a po podzimu 
rozpadla zčásti osa týmu, který navíc po se-
zóně přišel o trenéra. Jesenec-Dzbel uhrál 
v podzimní části pouhé dva body.

I.A tøída O KFS, skupina A
Z V R P PP B

1. Sokol Konice 26 22 0 0 4 92:17 66
2. 1.FC Olešnice 26 15 2 4 5 83:36 53
3. 26 14 3 2 7 69:52 50
4. 26 14 1 4 7 71:36 48
5. 26 9 5 4 8 46:53 41
6. 26 12 1 1 12 48:52 39
7. Sokol Troubelice 26 10 3 3 10 50:43 39
8. TJ Sokol Lesnice 26 10 2 2 12 51:61 36
9. SK Loštice 1923 26 9 3 2 12 48:56 35
10. SK PASEKA 26 8 3 3 12 56:60 33
11. 26 7 3 4 12 36:66 31
12. 26 8 2 2 14 58:80 30
13. 26 6 3 1 16 36:95 25
14. 26 3 4 3 16 25:62 20

PŘEBOR OFS
 PROSTĚJOV - II. TŘÍDA

Brodek to zvládl a postupuje, 
trápení  Vrahovic a dno znovu 

pro Tištín
Okresní přebor přinesl pár překvape-
ní. Nicméně souboj o čelo se vícemé-
ně očekával takový, jaký byl, Brodek 
u Prostějova o něj dlouho válčil s Ví-
covem. Oba týmy navíc avizovaly, že 
chtějí postoupit. Podařilo se to nako-
nec prvně jmenovanému favorito-
vi, a  to s  výrazným náskokem. Tým 
utrpěl v  průběhu sezóny pouhé dvě 
porážky a  šel od vítězství k  vítězství. 
O triumfu nového okresního přebor-
níka nebylo pochyb.
Totéž platí o  Vícovu. Ten se mohl 
pochlubit nově rekonstruovaným 
hřištěm a  na něm předváděl solidní 
fotbal. Posílený a  početný výběr do-
kázal v zápasech dominovat a soupeře 
přehrávat. Několikrát i  utkání umně 
otočit. Na Brodek u Prostějova to bylo 
ale pořád málo. Pokud ovšem Vícov 
kádr udrží, může v dalším roce směle 
pomýšlet na postup do I.B třídy Olo-
mouckého KFS a to by pro tuto obec 
byla historická událost-
Třetí místo obsadila rezerva Kralic na 
Hané, která těžila zejména z  dobré 

obrany a  brankáře. A  taky ze zkuše-
ností třeba bratří Petrželových nebo 
Kawije. Tým nicméně ke konci roč-
níku místy ztrácel. Důvodem byla 
četná marodka a tím velice úzký kádr, 
zapojovat se musel pravidelně i trenér. 
Pomyslný bronz však mužstvo uhájilo 
a  dopadlo tak výrazně lépe než „A“ 
tým stejného klubu.
Nezamyslice mají „bramboru“ a  mo-
hou být spokojené. Tým ještě o  dvě 
příčky vylepšil minulou nováčkov-
skou sezónu. Mužstvo se spoléhalo na 
solidní množství vstřelených branek. 
Nasazovalo i  dorostence, kteří se na 
hřišti rovněž neztratili. Jarní část ale 
taky přinesla velmi nevyrovnané vý-
kony a několik výbuchů třeba s Olša-
ny (0:5) nebo s jasně posledním Tiští-
nem v samém závěru sezóny.
Na pátém místě se umístily Držovice 
a potvrdily, že dlouhodobě patří k šir-
ší špičce tabulky. Tým řadu zápasů 
vyhrál o  gól (zejména výsledek 2:1 
byl velmi oblíbený), porazil i  druhý 
Vícov. Prostředek podzimu ale Držo-
vické nezastihl v  dobré formě. A  na-
příklad s  Dobromilicemi, Vícovem 
nebo Brodkem u  Prostějova udělaly 
nehezkou zkušenost. Zmíněné umís-
tění to už ale mužstvu nevzalo. Na 
šesté pozici skončila rezerva Určic. 

Ani ostuda, ani euforie, dalo by se říct. 
Sezóna to ale byla víceméně úspěšná. 
Postavení je oproti nedávné minulosti 
mírný posun směrem nahoru. Co je 
pozitivní, tak skutečnost, že určické 
„béčko“ bylo druhým nejproduktiv-
nějším v soutěži, zároveň však oprav-
du hodně branek dostávalo. Ale fotbal 
se přeci hraje pro diváky… A zatímco 
vstup do sezóny týmu moc nevyšel, 
její konec byl lepší, nesl se v podobě 
tří výher.
Sedmá příčka patří další rezervě, ten-
tokrát Plumlova. Tým si hodně po-
lepšil oproti třeba předminulé sezóně, 
kdy po postupu do II. třídy měl hodně 
problémů. Nyní skončil ale v polovině 
tabulky. Byl každopádně vidět velký 
rozdíl, když se zápasy křížily s těmi „A“ 
týmu. A  tak byly mnohdy výsledky 
i  předváděná hra jako na houpačce. 
Zaujal například Karel Fajstl, který 
v „áčku“ hraje beka, v „béčku“ zůstává 
útočníkem nebo ofenzivním záložní-
kem.
Až osmé skončily Dobromilice, pro 
které to je nejhorší umístění za po-
sledních pět let. Tým, který byl zvyklý 
hrávat pravidelně na špici nebo těsně 
pod ní, tentokrát nesplnil očekávání 
a  propadl se poměrně nízko. Napří-
klad srpen byl ve znamení četných 

ztrát. Potom to s výsledky bylo jako na 
houpačce. Celkově ale můžou Dobro-
milice hodnotit sezónu jako ne zcela 
zdařilou.
Ve vyrovnaném středu tabulky skon-
čil ještě o něco níže Brodek u Konice. 
Toho Večerník pasoval před sezónou 
jako jednoho ze slabších týmů, koneč-
né deváté místo ale není úplně špatné. 
A mohl na tom být ještě o hodně lépe, 
z  posledních pěti utkání však zvládl 
jen jednu výhru. Na obranu Brodec-
kých je ale třeba říct, že zrovna závěr 
sezóny jim nachystal poměrně těžký 
los.
Desáté jsou Olšany u Prostějova. No-
váček soutěže tímto umístěním roz-
hodně nezklamal. Zvlášť když sázel 
zejména na mladé hráče, ne třeba tolik 
zkušené, zato však běhavé. I Olšany se 
ale musely hodně prát s  úzkým kád-
rem a  zejména závěr jarní části hrály 
opravdu nadoraz. Ale i tak se jim daři-
lo, od poloviny května prohrály jediné 
utkání. Zajímavý byl v případě Olšan 
tandem Antonínů Pospíšilů.
Zdá se, že ústup ze slávy v Němčicích 
nad Hanou pokračuje. Ještě v  roce 
2018 byly v I.A třídě. Nyní už jsou až 
ve spodních patrech okresního přebo-
ru. Tým se za posledních pár let výraz-
ně změnil. Nezměnila se ale sestupná 

tendence umístění v tabulce, byť pře-
dešlé dvě sezóny byly kvůli korona-
viru značně nekompletní. Němčice 
měly dobrý vstup do ročníku. Nicmé-
ně zejména druhá polovina podzimní 
části jim mírně řečeno nevyšla.
Zatímco však Němčicím třeba nevyšla 
část sezóny, u  Vrahovic se to dá říct 
prakticky o  celé. Získaly sice stejný 
počet bodů, ale očekávání byla jinde 
než příčku nad propastí. Tým done-
dávna hrál širší špici tabulky, dokonce 
se jednu dobu hovořilo o posunu do 
Olomouckého KFS. Nicméně vše je 
nyní jinak. Celek v  některých zápa-
sech působil matně, nepodával očeká-
vané výkony. A trápil se až do konce.
Předposlední sestupovou příčku na-
konec bralo Ptení. Dlouho se bilo 
o setrvání v soutěži – koneckonců se 
mohlo pochlubit relativně širokým 
kádrem. Ale nakonec to nestačilo. 
Rozhodující byl možná duel s Olšany, 
který mohl být záchranářský a skončil 
lépe právě pro olšanské hráče. Týmu 
výrazně brankami pomáhal Petr 
Novák. Nyní ale putuje do III. třídy. 

Otázka je, zda s  trenérem Vlachem, 
který oznámil úmysl skončit.
V roce 2019 byl Tištín pátý. Těžko se 
tomu nyní věří. Od té doby šel totiž 
hrozně dolů. Loni jej ještě „zachránil“ 
koronavirus a  nesestupovost soutěží. 
Toto štěstí už ale nyní Tištínští ne-
měli. Mužstvo skončilo s  odstupem 
poslední a sestupuje. Fotbalisté z jihu 
regionu ale měli i smůlu. Třikrát padli 
jen o gól, v dalších čtyřech případech 
o  dva. Kdyby aspoň většinu z  těchto 
utkání ovládli, mohli se udržet.

III. TŘÍDA OFS
 PROSTĚJOV:

Kostelec jde nahoru, 

Kostelec jde nahoru, slaví i Výšovice
Želči se nedařilo, Brodek skončil
V „A“ skupině se moc překvapení ne-
konalo. Před sezónou se do této grupy 
přesunulo „béčko“ Kostelce na Hané, 
které také hned skupinu ovládlo. Tým 
čerpal i  z vydatné pomoci „áčkařské-
ho“ dua Skalník, Lužný, které notně 

potrápilo obrany soupeřů. Druhé 
skončily Vrchoslavice. Vypadá to, že 
se odrazily ode dna. Nedávno spojený 
tým se Skalkou totiž po sloučení spadl 
z okresního přeboru, nyní se ale vrací 
zpět. Zprávy o tom, zda tým právo po-
stupu využije, byly protichůdné. Na-
konec převládla snaha hrát výše.
S výrazným odstupem od vedoucího 
dua, zato s minimálními vzájemnými, 
se za sebe umístily Otaslavice „B“, Be-
dihošť, Pavlovice a Biskupice. Zajíma-
vé je, že jen jeden z těchto celků doká-
zal vůbec s některým z dua Kostelec 
„B“ - Výšovice bodovat. Až na jednu 
výjimku. Pouze Biskupicím se v závě-
ru ročníku zadařilo a v penaltách po-
razily Výšovice. Poslední příčku tabul-
ky obsadila Želeč, která v  minulém, 
nedohraném ročníku získala jednou 
tolik bodů co nyní... Je tak otázkou, co 
s  touto skupinou bude, aktuálně čítá 
pouhých sedm týmů. Rezerva Brodku 
u Prostějova se totiž odhlásila.

III. třída skupina „B“
Ve druhé skupině to nebylo tak jedno-
značné. Pozici favorita potvrdily Pře-

myslovice, ale jen těsně. Až posledním 
zápasem s  Vilémovem se dostaly na 
první místo před Hvozd. Tomu velmi 
pomáhal tandem otce a syna Poleso-
vých. Na třetím místě skončil další 
tým, který se trvale pohybuje naho-
ře, a sice Kladky. Ani zde se nekonalo 
překvapení. Navíc malý odstup do-
dal závěru ročníku na dramatičnosti. 
Luká pak znovu ukázala, že se s ní po 
přesunutí z olomoucké IV. třídy musí 
počítat. Střed tabulky uzavřelo proti-
vanovské béčko, které mohlo pomýš-
let i na bramborovou pozici, nebýt ale 
posledních dvou zkažených utkání.
Za sebe se následně naskládaly Čechy 
pod Kosířem, Zdětín a  Vilémov. Ani 
zde se nekoná velké překvapení, týmy 
veskrze potvrdily horší střed tabulky 
až její spodek z let minulých. Nečekalo 
se  snad jen, že Zdětínští na sedmnáct 
vstřelených branek vybojují šestnáct 
bodů. Naopak rezerva Brodku u Ko-
nice udělala za podzim pouhý bod 
a stejně tak druhý na jaře. Z týmů na-
příč dospělými soutěžemi tak dopadla 
jednoznačně nejhůře.

UZÁVÌRKA 
ØÁDKOVÉ INZERCE

probìhne v PÁTEK

Pøíští èíslo PV Veèerníku 
vychází z dùvodu státních svátkù

v pondìlí 11. èervence
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Michal
SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Jak coby jeden z hlavních orga-
nizátorů a činovníků fotbalových 
Určic hodnotíte oslavy?
„Čekal jsem tedy trochu více lidí. 
Bylo jich zde nějakých tři sta. Ale 
bylo to super. Zápas byl moc dobrý.“

 Do Určic přijela řada bývalých 
hráčů Sigmy. Koho byste vypíchl? 
Překvapila vás něčí účast, nebo 
speciálně potěšila?
„To bych asi nechtěl říkat konkrétně. 
Každopádně bylo vidět, že to mají 
opravdu v  noze. Předčili nás úplně 
ve všem. Ale byl jsem třeba rád, že se 
zde objevil i pan Drulák, i když ne-

nastoupil. Za takovou návštěvu jsem 
byl určitě rád.“

 Jaké to pro vás osobně bylo 
potkat se s  hráči, kteří zde půso-
bili před lety? Ať už v době divize, 
nebo v době těsně poté...
„Za mě byla ta nostalgie spíš po po-
stupových letech, kdy jsme se až do 
divize dostali. Byl jsem velice rád, 
že nás navštívil Zdeněk Jareš, viděli 
jsme se po hodně letech. Vedl teh-
dy tým z  lavičky, potom dokonce 
i  nastoupil. Spolu jsme tady proží-
vali několik let na výsluní. Z okresu 
jsme s ním postoupili až do krajské-
ho přeboru a celá partie se zde sešla. 
A objevili se i kluci, co hráli v divizi. 
Povyprávěli jsme zde, povzpomínali, 
jak to byly krásné roky.“

 Určice mají relativně nový 
trávník. Je to tedy takový další 
bonus, že jste mohli slavit právě 

na tomto trávníku? O  tom se asi 
někdejším hráčům nesnilo.
„No, ony se trávníky samozřejmě lep-
ší ve všech klubech. Ale přede dvěma 
lety jsme udělali tu razantní věc, kdy 
jsme strhli starý drn. Celé se to pře-
rovnalo, srovnalo, udělali jsme nové 
vegetační vrstvy a zasela se nová tráva. 
Je to zase o něčem jiném a kluci, kteří 
tady pár let nebyli a hráli na tom, byli 
jak v Jiříkově vidění. Moc se jim to 
líbilo. Je to parádní, dostali jsme 
pochvalu i  od kluků ze Sigmy. 
A to je pro nás pocta.“

 Vy jste k fotbalovým osla-
vám přidali lákadlo pro děti 
v podobě hodových atrakcí.
„Ano, vedle sokolovny jsme udělali 
velké parkoviště, kam se nám přesu-
nula pouť. Ta jela v podstatě do noci. 
Pokračovalo to v  neděli, kolotoče, 
stánky, cukrová vata. Je to bezvad-
né, zdařile se to prolínalo.“

 Co byste na závěr klubu do 
zbývajících deseti let, které mu 
zbývají do stovky, popřál?
„Chtěl bych hlavně, aby se kluci od 
mládí věnovali nejen fotbalu, ale 
hlavně sportu a  užívali si to. A  po-
kud zůstanu u fotbalu, tak ať Určice 
hrají alespoň takovou soutěž, co 
hrají nyní. Myslím si, že pro nás je 

to ideální. Hráčům přeji, aby se zde 
cítili dobře a  hráli s  radostí. A  těch 
dalších deset let do stovky, aby zde 
lidé byli spokojení a  líbilo se jim 
zde.“ (úsměv)

URČICE Krásného věku se „do-
žily“ fotbalové Určice. S  malým 
předstihem oslavily v sobotu své 
90leté výročí. Právě před tako-
vou dobou vznikl první oficiální 
fotbalový klub nesoucí určické 
jméno. Za tu dobu uběhlo mno-
ho vody. Určice potkaly velké 
vzestupy i pády, dokonce několi-
kanásobné. Nicméně oslavy byly 
– jak se shodli mnozí účastníci, 
zdařilé. A pády? Možná, ale pou-
ze na hřišti…

Michal SOBECKÝ
Oslavy určického fotbalu oficiálně 
začaly až v  sobotu 25. června. Ne-
oficiálně ale už přede dvěma lety. 
Tehdy místní rekonstruovali trávník. 
A  klub dočasně hrál v  Kralicích na 
Hané. Nicméně tamní pobyt se vy-
platil, nyní mají v Určicích výstavní 
hřiště. A nejen to, v pátek, den před 
oslavami, navíc u školy otevřeli více-
účelové hřiště. I  to by mělo sloužit, 
mimo jiné, fotbalistům. Hovoří se 
přitom i  o  vzniku nové sportovní 
haly, kde by mohli přes zimu rovněž 
najít zázemí.
Až sobota ale přinesla oficiální pro-
gram oslav. Jeho body byly vlastně 
tři: zápas starých gard Určic a  olo-
moucké Sigmy, dále posezení býva-
lých i současných hráčů a večer patřil 
zábavě hodově-fotbalové. „V sobotu 
probíhaly od rána přípravy. Našich 
hráčů bylo kolem dvaceti. I já se na-
konec dostal ve druhém poločase na 
trávník. Bylo to moc fajn,“ uvedl Petr 
Kouřil, sekretář určické kopané a je-
den z organizátorů. 
Spokojení byli i  jiní. „Všechno do-
padlo skvěle. Já jsem si to opravdu 
užil a  věřím, že i  všichni fanoušci, 
kteří dorazili. Zahrát si proti hráčům 
s nepřebernými ligovými zkušenost-
mi je pro nás velká čest, někomu se 
to během kariéry nepoštěstí nikdy. 

Branku vstřelil i starosta Petr Kouřil, 
což byla taková třešnička na dortu,“ 
hodnotil kouč rezervy Určic a jeden 
z  hráčů domácího výběru v  rámci 
oslav Karel Vlach. 
Nadšení panovalo také na straně sta-
ré gardy Sigmy. „Musím říct, že jez-
díme hodně. Ale bylo to perfektně 
nachystané, veškeré zázemí připra-
vené,“ liboval si David Kobylík, kte-
rý vedl „hostující“ výběr. „Zápas se 
povedl, opravdu si zahráli lidé, co za 
Určice kopali a pro tým něco udělali. 
Neposlali na nás mladé jonáky, aby si 
honili triko,“ smál se po akci. 
Výběr bývalých hráčů olomoucké 
Sigmy nakonec vyhrál 5:3. Výsledek 
ale byl tím posledním, co účastníky 
zajímalo. I  dále se den odehrával 
v  pohodovém duchu, i  když tem-
po samozřejmě po mači opadlo. 
„I  následný program a  neformální 
posezení stály za to. Ohlédli jsme 
se za posledním obdobím a  řešili 
i  budoucnost. Kluci ze Sigmy sice 
jeli ještě na jeden zápas, ale chvilku 
s námi zůstali a opravdu jsme se po-
bavili. Večer jsme ještě řešili zábavu, 
která byla opravdu vydařená,“ dodal 
spokojeně Vlach.
Kolem sedmnácté hodiny se vše za-
čalo rozcházet. Trousit se ale začaly 
děti na kolotoče. A zároveň probíha-
ly velké přípravy na večerní zábavu. 

„Plynule to přešlo v chystání hodové 
zábavy, kde hrála skupina Kontakt. 
To se vydařilo úplně nadmíru, bylo 
tady pět set lidí. Proběhlo vše bez ja-

kýchkoli problémů nebo incidentů. 
Byl to parádní večer, který akci zavr-
šil,“ poznamenal spokojeně.
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OTASLAVICE Tradiční fotbalový 
turnaj v  Otaslavicích proběhne 
i  v  letošním roce a  dočká se tak 
už sedmého ročníku. V  součas-
né chvíli hlásí organizátoři plno, 
stále však přijímají přihlášky pro 
takzvané náhradníky. Turnaj pro-
běhne už příští sobotu 9. července 
a  letošní ročník by měl opět na-
bídnout určité novinky, na které 
se mohou těšit nejen hráči, ale 
i  všichni fanoušci, kteří do spor-
tovního areálu zavítají. Chybět 
u  toho samozřejmě nebude ani 
PROSTĚJOVSKÝ Večerník.
Organizační výbor o  letošních tur-
najích rozhodl už na začátku května 
a  potvrdil termíny obou turnajů. 
Tradičně se na nich nic nemění a tur-
naj pro muže se dočká druhou ví-
kendovou sobotu v červenci. „Tento 
termín nám jasně ukázal, že je zvolen 
správně. Kluby jsou krátce před pří-
pravou či na jejím začátku a po prv-
ním týdnu a s ním spojenými svátky 
jsou už i  hráči povětšinou doma 
z kratších dovolených, zde tak nebylo 
příliš o čem diskutovat. Navíc v tom 
chceme zachovat tradici a myslím si, 
že nyní už si dokáže řada fotbalových 
fanoušků skloubit stanovené datum 
s naším turnajem,“ doplnil k  tradič-
nímu datu nyní největšího fotbalo-
vého turnaje v regionu Martin Vogl. 
V  letošním roce je už stejně jako 
v  předchozích maximální kapacita 
mužstev naplněná, přesto ale orga-
nizátoři vyzývají další adepty, aby 
se ještě klidně přihlásili. „Byla doba, 
kdy jsme měli osmnáct celků, ale 
postupně nám tři vypadly, takže ná-
hradníci jsou vždy vítáni. Zaručit, že 
se na turnaj dostanou, nemůžeme, 
ale často je to velmi pravděpodob-
né. Pro nás je to lepší varianta než 

pak někoho řešit na poslední chvíli,“ 
přidal člen organizačního výboru 
a potvrdil, že na turnaji se představí 
mužstva, která hrají každý rok, ale na 
řadu přijdou i nováčci. „Přijet by le-
tos měl i jeden tým ze Slovenska, kde 
spolupracujeme se Slovaktualem, 
takže se dočkáme i  mezinárodní 
účasti. Naopak ale bude chybět ví-
těz posledních dvou ročníků Mrdo-
kleče, který prý na vítězný hattrick 
ztratil motivaci a nechá vyhrát další 
celky,“ doplnil s úsměvem.
A  kdo je tedy mezi patnácti cel-
ky? Scházet opět nebude domácí 
celek, který by mohla doplnit 
i  rezerva. Tradičně se pak na 
turnaji představí také Litrpool 
nebo Chop-Pot, Chybět nebude 
ani Brodek u  Prostějova či AC 
Roma. Z celků hrajících malý fot-
bal by se měl seskládat klub Rai-
ders, pak už zmíněné mužstvo ze 
Slovenska. 
I  do letošního ročníku budou chtít 
jít organizátoři s nějakou novinkou. 
Znovu by se měla týkat především 
občerstvení, protože formát turna-
je funguje podle představ. „Chvíli 
jsme jednali, zda kapacitu ještě ne-
zvýšit, kdyby bylo osmnáct celků. 
V tom případě už by to bylo časově 
náročné a dvoudenní akci z toho dě-
lat nechceme. Formát turnaje je za 
nás ideální. Ale chceme vyjít vstříc 
našim fanouškům i  hráčům a  letos 
bychom tak chtěli ještě rozšířit sor-
timent občerstvení, rozdělit ho na 
víc stanovišť, aby se netvořily fronty. 
Počítáme, že kromě hospody budou 
ještě tři stánky, kde kromě dobrot 
z udírny připravíme i další pochuti-
ny, na ty se ale přijeďte podívat sami,“ 
dodal závěrem jeden z  hlavních or-
ganizátorů Martin Vogl.  (jaf)

Metle Cup napíše 
už sedmou kapitolu

Kapacita je plná, 
přihlášky ale ještě běží

POSTUP! POSTUP! 
Také KostelecTaké Kostelec 

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

„Povzpomínali jsme, jaké 
to byly krásné roky“

Petr Kouřil je s průběhem oslav nadmíru spokojený
URČICE Velké fotbalové jubileum se o víkendu slavilo v Určicích. 
Aby ne, devadesátiny každý klub nemůže oslavit. A i ten, který je 
slaví, je z logiky věci má pouze jednou. A tak Určice zase žily fot-
balem, přestože bylo tou dobou už týden po sezóně. Velký podíl 
na tom měl i Petr Kouřil (na snímku). Není totiž jen starosta obce, 
ale zároveň také sekretářem klubu, bývalým hráčem a dá se tak 
trochu říct, že i pamětníkem. Byl u toho, když Určice postupně šly 
nahoru a dostaly se na své maximum – do divize. V ní sice setrvaly 
jen chvíli. Doteď je to ale doba, za kterou se rád ohlíží.

Petr Gottwald 
- trenér TJ Sokol Urèice

KOSTELEC NA HANÉ Raketový 
vzestup Kostelce na Hané pokraču-
je. Ještě nedávno hrál spodní patra 
I.A třídy. V předešlé sezóně už ale po-
šilhával po předních místech tabulky. 
V  nedávno skončeném ročníku byl 
dokonce druhý. A ani trenér Lubomír 
Keluc se netajil ambicemi. „Předse-
zónní plán byl stabilizovat kádr a hrát 
do pátého místa. Ale vyvíjelo se to tak, 
že se během jara klukům dařilo a vý-
sledky se dělaly, i když hra nebyla vždy 
optimální. Nakonec jsme udělali nej-
více bodů a vyšvihlo nás to na druhé 
místo,“ připomněl pro Večerník.
Nakonec je ale vše jinak. I toto umístě-
ní stačí na posun o patro výš. Ústí totiž 
nakonec krajský přebor odhlásilo a po-
tvrdilo, že soutěži hrozí zemětřesení – 
v problémech se podle všeho ocitla také 
Litovel. Pro Kostelec je to ale ideální 
konstelace. A  na možnost postupu ze 
druhého místa kývl. Bylo to dlouhé roz-
mýšlení? „Pro mě osobně ne. Myslím 
si, že úroveň krajského přeboru trochu 
klesla. A domnívám se, že špička I.A tří-
dy se rovná umístění od pátého místa 
níže krajského přeboru,“ věří Lubomír 

Keluc. A  podle toho vypadají i  úvahy 
o  budoucím týmu. „Jdeme do toho 
s  tím, že to budeme hrát se stejným 
kádrem. Nebudou tam zásadní změny. 
A uvidíme, na co to mužstvo bude mít,“ 
vyjádřil se.
Kostelec trvale sází na odchovance, pří-
padně hráče z blízkého okolí, kteří ale jsou 
s  Kostelcem spjatí. Mužstvo je mladé, 
útočně laděné. Osa drží už několik let 
pohromadě. „Herně to budou hodně 
vyrovnané zápasy. Tam bude ze začátku 
nadšení. Důležité ale bude, aby se sbíraly 
body. Pokud se sbírat nebudou, můžeme 
dopadnout podobně jako Kralice. Na ro-
vinu měly docela dobré mužstvo, nesbí-
raly ale body, prohrávaly o gól, a to je stálo 
sestup,“ poznamenal kouč Kostelce. A na 
závěr si i zaprorokoval. „Pokud vydržíme 
dva roky v přeboru, tak to můžeme hrát 
pět nebo sedm let. Pokud to neudržíme, 
tak tam v uvozovkách nemáme co dělat. 
A musí se to výrazně změnit, uzavřel nyní 
spokojený kouč.  (sob)

zjistili jsme
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Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

Čím to? Jak už jsme ve Večerníku opako-
vaně informovali, klíčem k  pozvednutí 
výkonnosti týmu na novou kvalitativní 
úroveň bylo zimní posílení už tak silného 
hráčského kádru. Z Vyškova přišli vyni-
kající Martin Müller, neméně výborný 
Petr Zemánek a spolehlivý Petr Deutsch, 
kteří doplnili fungující jádro mančaftu ve 
složení Ladislav Pírek, Lukáš Pírek, Jan 
Matkulčík, Tomáš Roba a Jakub Bucher.
Tato osmička vytvořila soudržný ko-
lektiv, jenž za poslední necelé tři měsíce 
absolvoval zápasově nabitou, tím pádem 
velmi náročnou dlouhodobou fázi. Zvlá-
dl ji přitom famózně, neboť ze čtrnácti 
zápasů plných jedenáct vyhrál, ve dvou 
remizoval a jedinkrát podlehl. Tím získal 
čtyřiadvacet bodů z  osmadvaceti mož-
ných! Přesto až do poslední chvíle sváděl 
urputnou bitvu o  prvenství s  neustále 
dotírajícím Českým Brodem.

Přetahovanou rozhodlo teprve heroické 
vyrovnání z 1:5 na konečných 5:5 v zá-
věrečném duelu právě na Slavoji. Nesku-
tečně zachráněný přímý souboj o  čelo 
výsledné tabulky bez přehánění vejde 
do oddílových dějin Sokola I. „Musím 
říct, že takové utkání jsem ve své trenér-
ské kariéře ještě nezažil. Do stavu 5:1 pro 
domácí jsme v nezvyklém prostředí a za 
dost specifických podmínek na kurtu 
prakticky neexistovali, s výjimkou trojice 
vedené Honzou Matkulčíkem,“ ohlížel 
se za klíčovým střetnutím prostějovský 
kouč Richard Beneš.
„Početná skupina diváků již oslavovala 
a  provolávala: Kluci, děkujem! Ale od 
toho okamžiku jako by na kurt vstoupil 
jiný Prostějov. Předváděli jsme opět náš 
nohejbal, perfektně zakončovali všechny 
připravené útoky, soupeř nevěděl, co si 
počít, a proti naší bezchybné hře nena-
cházel účinnou zbraň. Ve zbytku zápasu 
Brod nezískal ani jeden set a  poslední 
dvojka Matkulčíka s  Tomášem Robou 
už byla naší exhibicí,“ nemohl Beneš za-
pomenout na působivý zvrat.
„Musím hluboce smeknout před celým 
naším mužstvem. V  natolik důležitém 

utkání kluci prokázali neuvěřitelnou 
vnitřní sílu, což je před podzimními boji 
o  postup do extraligy velmi cenný po-
znatek. Skvěle zahrál Honza Matkulčík, 
který byl v  útoku k  nezastavení, vyhrál 
obě trojky a veledůležitou poslední dvo-
jici. Od výše uvedeného stavu 5:1 ovšem 
zahráli skvěle i  všichni ostatní chlapci. 
A poprvé v historii prostějovského no-
hejbalu jsme se tak stali držitelem Poháru 
prezidenta Českého nohejbalového sva-
zu jako vítězové prestižní 1. ligy družstev. 
Musím poděkovat celému kolektivu, 
že nesložil zbraně a bojoval do úplného 
konce,“ pravil Beneš dojatě.
„Před začátkem sezóny jsem věřil, že 
se budeme pohybovat v horní polovi-
ně tabulky. A pokud vše půjde dobře, 
tak můžeme atakovat medailové po-
zice, třetí nebo i druhé místo. Rozhod-
ně by mě však nenapadlo, že v pod-
statě celou základní část povedeme, 
místy s  větším bodovým náskokem.
Za dané situace už jsme samozřejmě 
chtěli nejvyšší post udržet, ovšem 
Český Brod také chytil super formu 
a pořád nás pronásledoval. Tím víc si 
všichni vážíme dílčího úspěchu, který 
se nám společně podařil,“ zdůraznil 
Richard Beneš na konto zaslouženého 
prvoligového prvenství.
Rozhodující play-off odstartuje po sou-
časné pauze 20. srpna jednorázovými 
duely předkola SK Start Praha – NK 
Austin Vsetín B a  MNK mobilprovás 
Modřice B – TJ Pankrác. Hanáci pak 

v  semifinálové sérii na dva vítězné 
zápasy vyzvou lepšího z dvojice Mod-
řice B vs. Pankrác, přičemž úvod-
ní mač doma odehrají v  neděli 28. 
srpna a  druhý venku 3. září, případný 
třetí by přišel na řadu v sobotu 10. září 
zase v  areálu u  sokolovny na Skálově 
náměstí. „Musíme se co nejlépe připra-
vit,“ uzavřel zkušený kormidelník TJ 
Sokol I.

pro Večerník 

Jan
FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Oproti předchozím ročníkům bylo 
letos celků pouze sedm, kapacitu se 
tak nepodařilo naplnit. „V  regionu 
nějak upadl zájem, některé celky 
už také měly naplánováno něco ji-
ného. Na Olomoucku byl zase pro-
blém s tím, že žákům ještě běžela se-
zóna tento víkend. Nakonec se tak 
účastnilo sedm oddílů, v rámci sou-
bojů každý s každým to mělo velmi 
dobrý ohlas, děti si paradoxně víc 
zahrály,“ zhodnotil akci Pavel Ska-
lický, sekretář fotbalového klubu. 
Nejproblematičtější byl pro organi-
zátory letos hrací systém, nad kte-
rým seděli dva dny. Pro sedm celků 
bylo náročné vymyslet program 
tak, aby v něm nebyl nikdo poško-
zen. To se ale podařilo a  každému 
vyšla delší pauza i dva zápasy v řadě. 
V  rámci sedmičlenné skupiny se 
představil domácí celek, Brodek 
u  Prostějova, Určice, Bohuňovice, 
Dolany, Bukovinka a Tovačov. Hrá-
lo se paralelně na dvou hřištích se 
specifickým rozměrem 45 x 22 me-
trů, které je v  Otaslavicích raritou. 
Před polednem se uskutečnilo prv-
ních šest zápasů a už po nich bylo 
jasné, kdo se bude ucházet o která 
místa. Nejlépe se vedlo Brodku 

u  Prostějova, který zatím neztratil, 
naopak další dva celky v regionu na 
tom příliš dobře nebyly a krčily se 
vzadu. Mezi pátým a druhým mís-
tem se ale situace hodně přelévala 
a řada remíz znamenala, že situace 
bude hodně nejasná až do závěreč-
ných utkání. 
Odpoledne pokračovala dominance 
hráčů Brodku, kteří nadále sbírali 
pravidelně body a  jedinou remí-
zu zapsali s  králem nerozhodných 
výsledků z  Dolan. Právě Dolany se 
nakonec s deseti body za dvě výhry 
a  čtyři remízy umístily na druhé 
příčce. V  těsném závěsu o  pouhý 
bod hůře dopadly Bohuňovice 
a  čtvrtou příčku znovu o  bod níže 
obsadil Tovačov. Aby těchto těsností 
nebylo málo, tak i na páté příčce Bu-
kovinka měla ztrátu jediného bodu. 
Slavnostní vyhlašování pak pro-
běhlo také na hřišti a  nechybělo 
všechno, na co by si nejlepší celky 

turnaje mohly vzpomenout, samo-
zřejmostí bylo i vyhlášení individu-
álních trofejí. Nejlepším střelcem 
byl Martin Hnízdil z  kádru vítěze, 
který zapsal devět branek. Nejlep-
ším brankářem pak Marek Číhal 
a  nejlepším hráčem zvolili trenéři 
Kevina Makoše z  domácího cel-
ku. Hráči i trenéři dostali obrovské 
dárkové koše, diplomy, medaile, 
poháry, něco k pitnému režimu, ne-
chyběla ani profesionální fotogra-
fka a  dron nad hřištěm. Krátce po 
šestnácté hodině se tak za turnajem 
udělala pomyslná tečka a organizá-
toři už nyní pozvali na další ročník 
a na dospělou verzi, která je na pro-
gramu 9. července. 

„Kluci si dnes mákli a  jsem rád, 
že se nám zde podařilo uspět. Po 
loňském fiasku ve čtvrtfinále jsme 
letos skupinu zvládli nejlépe a mů-
žeme se radovat z vítězství, které je 
velmi cenné. Obrovský dík ale patří 
i všem organizátorům, protože tur-
naj je každým rokem neuvěřitel-
ný,“ hodnotil po turnaji spokojený 
trenér Brodku u  Prostějova Viktor 
Hrdlička. 
„Jsem opravdu spokojený, co jsem 
tu dnes viděl. Klobouk dolů, za rok 
se budeme chtít určitě zase vrátit. 
Na Olomoucku nic podobného 
nemáme, a přitom je tam klubů da-
leko víc,“ hlásil také spokojený kouč 
Krejčí, který vede žáky v Dolanech. 
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PROSTĚJOV Za poslední dekádu se nohejbalisté TJ Sokol 
I Prostějov zařadili do širší špičky druhé nejvyšší české soutěže 
dospělých, dvakrát v ní vybojovali bronz. Letos však bezpre-
cedentně boří všechny dosavadní mety dosažených úspěchů. 
A v 1. lize družstev mužů ČR 2022 dosáhli na parádní triumf po 
základní části, čímž získali Pohár prezidenta Českého nohej-
balového svazu!

TJ Sokol I ovládl základní část 
první ligy a těší se na play-off 

Foto: Marek Sonnevend

KONEÈNÁ TABULKA ZÁKLADNÍ ÈÁSTI

OTASLAVICE Přelom mezi stávající a novou sezónou patří tra-
dičně turnajům v malé kopané. A v posledních letech je už pra-
vidlem, že dva velké podniky pořádají v Otaslavicích. Ve třetím 
ročníku dětské verze Metle Cup Junior se tentokrát představilo 
sedm celků, které odehrály souboje každý s každým. V koneč-
ném hodnocení se nejlépe zadařilo nedalekému celku z Brodku 
u Prostějova, který ztratil pouze za jednu remízu a vyhrál celkem 
jednoznačně. Všechny celky si celodenní souboje maximálně uži-
ly a na vítěze opět čekala bohatá odměna.

Individuální 
ocenìní

Nejlepší hráè: 
Kevin Makoš

Nejlepší støelec: 
Martin Hnízdil

Nejlepší brankáø: 
Marek Èíhal

Foto: Jan Frehar 

metle cup juniors v číslech
KONEČNÁ TABULKA

1. Brodek u PV 6 5 1 0 25:6 16
2. Dolany 6 2 4 0 11:8 10
3. Bohuňovice 6 2 3 1 10:11 9
4. Tovačov 6 2 2 2 12:9 8
5. Bukovinka 6 2 1 3 11:15 7
6. Určice 6 1 2 3 9:15 5
7. Otaslavice 6 0 1 5 10:24 1

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

OTASLAVICE Rok se s rokem sešel 
a na fotbalovém hřišti v Otaslavicích 
se opět v rámci turnaje Metle Cup Ju-
nior proháněli žáci. Letos bylo týmů 
méně než v minulých letech, ale o to 
byla delegace rozvrstvenější, sešly se 
celky z  Olomoucka, Kroměřížska 
i  Blanenska. Z  pohledu organizač-
ního panovala s  letošním ročníkem 
velká spokojenost, kterou dali najevo 
jak aktéři, tak trenéři. Do dalších let 
organizátoři chtějí i nadále přicházet 
s novinkami. Letos k pohodě přispěl 
větší výběr občerstvení i  nové inter-
netové stránky, jak prozradil starosta 
Sokola a sekretář fotbalového oddílu 
Pavel Skalický (na snímku).

Jan FREHAR
 Jaký byl třetí ročník turnaje z vaše-

ho pohledu?
„Třetí ročník turnaje se z mého pohledu 
povedl velmi dobře. Vyšlo počasí a po or-
ganizační stránce nebylo mnoho problé-
mů, které by ztížily průběh. Zpětná vazba 
z týmů byla velice pozitivní a jsme za ni 
opravdu rádi. Je vidět, že už se nám řadu 
věcí podařilo zautomatizovat.“

 Loni i předloni se kapacita napl-
nila. Co bude nutné do příštího roku 
změnit?
„Obsazování letošního ročníku nám 
zkomplikovalo několik faktorů. První 
malý zájem ze strany prostějovských 
týmů. Druhý, že olomoucké týmy ještě 
dohrávaly poslední kolo. Takže pro příští 
rok musíme znát konec sezóny v Olo-

mouckém okrese a vhodně zvolit datum 
konání turnaje. Jinak by šlo o daleko vyšší 
kapacitu. Dále bych asi viděl zlepšení 
v prezentaci turnaje, neboť se nám nepo-
dařilo včas zprovoznit webovou stránku 
turnaje metlecup.cz, která by mohla oslo-
vit více týmů z okolních okresů.“ 

 Zpětná vazba od mužstev letos ne-
byla formou výtek. Je přesto něco, co 
se bude do dalšího roku řešit?
„Vždy je co zlepšovat. (úsměv) Bude třeba 
sednout s organizačním týmem a v rám-
ci brainstormingu třeba nějaké vylepšení 
vzejde. A to by mohlo být překvapení do 
příštího ročníku. Letos se podařilo zajistit 
daleko větší sortiment v rámci občerstve-
ní, tak uvidíme, co přinese další rok.“

 I v této nelehké době se podařilo 
ceny ještě vyšperkovat. Je náročnější 
sehnat sponzory? 
„Doba je těžká a je obtížné sehnat pod-
poru, ale i tak se najdou ti, kteří podporují 
sport. Nám se naštěstí podařilo zajistit 
hodně sponzorů, kterým bych chtěl ještě 
jednou touto cestou poděkovat za pod-
poru sportu u dětí. Věříme, že i takový 
turnaj může k rozvoji sportu přispět.“

 Nyní vás ještě čeká dospělá verze. 
Na co se v rámci ní mohou fanoušci 
těšit?
„Pokud vše klapne, jak má, tak se na letoš-
ním ročníku objeví zahraniční družstvo 
ze Slovenska. Fanoušky bych pozval na 
velkou porci dobrého fotbalu a v nepo-
slední řadě také na dobroty z udírny. Ma-
lou pozvánku fanoušci najdou na www.
metlecup.cz.“

„Vždy je co zlepšovat, 
ale můžeme 
být spokojení,“
ohlížel se za 
třetím ročníkem třetím ročníkem 
Pavel SkalickýPavel Skalický Foto: Jan Frehar 
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RAFT TEAM TOMI-REMONT PROSTĚJOV POŘÁDAL MČR
VE SJEZDU, Z LABSKÉ SOUTĚSKY VYLOVIL ŠEST MEDAILÍ
PROSTĚJOV Jak informoval Ve-
černík v  minulém vydání, ještě 
před veleúspěšným mistrovstvím 
světa na Balkáně, kde raftaři 
a  raftařky Tomi-Remont Prostě-
jov vybojovali devět medailí včet-
ně sedmi zlatých, uspořádali na 
vyhlášené Labské soutěsce pod 
Špindlerovým Mlýnem mistrov-
ství republiky ve sjezdu 2022.
PROSTĚJOV Obávaná trať s hodně 
divokou vodou se na scénu vrátila 
po dlouhých pěti letech kvůli rekon-
strukci tamní přehrady. V minulosti 
se na horním Labi soutěžilo větši-
nou ve slalomu, ovšem tentokrát do-
stala přednost královská disciplína. 
A  to jak v kategorii R4 (čtyřmístné 
čluny), tak R6 (šestimístné lodě).
Organizátoři šampionátu z  prostě-
jovského Raft teamu Tomi-Remont 
celou akci pečlivě připravili a násled-
ně zvládli na jedničku také její zdár-
ný průběh. Navíc ještě sami závodili 
– s jedinou výjimkou medailově.
Na čtyřkách brali stříbro muži TR 

ZUBR, junioři TR HROM i  vete-
ráni TR MASTERS, pouze mužská 
posádka TR HIKO skončila těsně 
pod bednou čtvrtá. Na šestkách zís-
kali junioři TR HROM mistrovský 
titul, zatímco muži TR ZUBR i ve-
teráni TR MASTERS dopádlovali 
shodně druzí.

„Výsledky myslím dobré vzhledem 
k tomu, že jsme se vedle závodění vě-
novali i pořádání mistrovství a brali 
ho tak trochu jako přípravu na svět. 
Kromě toho v  Labské soutěsce ne-
startovaly naše holky, které by měly 
velkou šanci vyhrát,“ řekl Večerníku 

kapitán vodáckého týmu z  Hané 
Zbyněk Netopil.
Sám se podílel na druhé pozici vete-
ránské sestavy v kategorii R6, ačko-
liv loni tvrdil, že už vrcholově jezdit 

nebude. „Jsem vážně nemocný, ale 
bojuju s  tím hlavně pozitivní myslí 
a  aktivním pohybem. Chtěl jsem si 
udělat radost, tak jsem dal republiku 
a potom i mistrovství světa. Šlo to,“ 

prozradil Netopil o  svém inspira-
tivním přístupu ke složité zdravotní 
situaci.
Drž se, Zbyňo!

(son)

 Foto: internet

PROSTĚJOV Běžec na lyžích 
z  Prostějova František Kocourek 
soutěžící za SK SKIVELO nesly-
šících Olomouc absolvoval na 
konci minulé sezóny 2021/22 
atraktivní lyžařský maraton na 
Špicberkách, v  nejsevernější čás-
ti Norského království. Svalbard 
Skimaraton 2022 se uskutečnil 
poblíž městečka Svalbard ležícího 
na souostroví Severního ledového 
oceánu.
„V den závodu panovalo mrazivé slu-
nečné počasí, pro účastníky naštěstí 
bez větru. Teplota vzduchu se pohy-
bovala kolem -10 stupňů Celsia. Na 
trati dlouhé 42 kilometrů s  celko-

vým převýšením okolo 1300 metrů 
byl sníh na skluz tupý a pomalý. Na-
štěstí jsem měl lyže dobře namazané 
a  po odstartování se brzy propra-
coval do čelné skupiny. V  průběhu 
závodu se mi pak podařilo dobře 
rozložit síly, i  přes kopcovitý profil 
jsem celou dobu soupažil,“ popiso-
val Kocourek vývoj náročné štreky.
„Ve druhé polovině závodu jsem měl 
menší krizi při osmikilometrovém 
stoupání. Naštěstí jsem si do pře-
konání vrcholu udržel dostatečný 
náskok na soupeře za mnou a  ná-
sledně ve sjezdu si trochu vydechl. 
Ve zbývajících deseti kilometrech 
se mi následně podařilo držet so-

lidní tempo a do cíle jsem dojel na 
jedenácté pozici v  celkovém pořadí 
z počtu 254 účastníků. Ve své věko-
vé kategorii jsem skončil pátý v kon-
kurenci převážně skandinávských 
běžkařů, což pro mě byla na závěr se-
zóny nečekaně velká odměna. Často 
si uvědomuji tátovu radu, že sport se 
má dělat hlavně pro radost a nezapo-
menout na platnost známého rčení, 
že cesta je cíl,“ hodnotil Kocourek 
s úsměvem.
„Spolu se mnou absolvovali letošní 
Svalbard Skimaraton dobří přáte-
lé, kteří mě velmi podporovali, a  to 
organizátor výpravy Petr Bouchal, 
Miloš Budík a  Martin Kunc. Všem 
třem patří velký obdiv za jejich od-
vedené výkony a  dobrá umístění 
ve starších věkových kategoriích. 
Petr Bouchal zaslouží také velké 
poděkování, protože celou akci vy-
myslel a namotivoval nás, abychom 
se zúčastnili. V  dalších dnech jsme 
měli na programu poznání místní 
ledové a  zajímavé krajiny plavbou 
na lodi i výletem na saních se psím 
spřežením doplněným menším 
průzkumem ledovcové jeskyně. 
Poslední třetí volný den následo-
val výšlap na místní kopec vysoký 
přibližně 700 metrů s  nádherným 
výhledem do okolí,“ prozradil nad-
šený „polárník“ své nevšední zážitky.
František Kocourek tím uzavřel 

jeden z  nejúspěšnějších běžkař-
ských ročníků kariéry, kdy na vý-
znamných soutěžích dosahoval 
osobně nejlepších umístění: v ital-
ské Marcialonze 315. z  tří tisícovek 
aktérů, na Jizerské padesátce 125. 
ze čtyř tisíc účastníků, na Bedři-
chovské třicítce volným stylem 20. 
z 503 závodníků. „Kromě toho jsem 
v  Novém Městě na Moravě absol-
voval krátké disciplíny podobné 
Deaflympijským, skončil v nich 24. 
na patnáct kilometrů volně a 15. na 
deset kilometrů klasicky ze 74 lyža-
řů,“ upozornil prostějovský sporto-
vec. „Závěrem bych rád poděkoval 
za podporu všem blízkým v rodině, 
přátelům, statutárnímu městu Pro-
stějov i  firmě DT – Výhybkárna 
a strojírna,“ doplnil Kocourek.  (son)

 Foto: archiv Františka Kocourka

 Foto: archiv Františka Kocourka

 Foto: archiv Františka Kocourka

TUFO PARDUS 
na Grand Prix Brno,

PROSTĚJOV Třetí červnový týden 
měli cyklisté TUFO PARDUS Pro-
stějov opravdu velmi nabitý. Muži 
doplněni o  Radovana Štece zápo-
lili při mezinárodním závodu z ka-
lendáře UCI na dráze v Brně. Žáci, 
kadetky, juniorky a  žena Naďa Vo-
ráčová brázdili silnice při etapovém 
klání v Dolním Rakousku. A vybra-
ní kadeti si vyzkoušeli, jak se soutěží 
v Itálii.
Po dvouleté přestávce zapříčiněné covi-
dem se opět uskutečnil dráhový závod 
Grand Prix Brno 2022. Program vytr-
valců zahrnoval omnium a madison, pro 
kategorii U23 byl zařazen ještě scratch. 
Skvělou formou se před nadcházejícím 
mistrovstvím Evropy blýskl Radovan 
Štec, který věkem ještě junior předváděl 
v pelotonu profíků skutečně fantastické 
výkony. Již v sobotním omniu se prokou-
sával pořadím nahoru a nakonec mu po 
čtyřech disciplínách patřila velmi solidní 
sedmá příčka.
V neděli vytrvalci zahájili den vylučova-
cím závodem v kategorii do 23 let. Také 
zde byl Radek hodně aktivní a agresivní 
jízda mu vynesla druhé místo, když se 
musel sklonit pouze před Eitanem Le-
vim z Izraele. Ve scratchi se do první de-
sítky vtlačil ještě Radek Vlček na osmé 
pozici.
Program mužů na GP Brno uzavíral 
populární madison. Prostějovští v  něm 
spojili svého nejzkušenějšího borce 
a olympionika Wojciecha Pszczolarské-
ho s o třináct let mladším Štecem. Dvo-
jice si skvěle „sedla“ a ještě před posled-
ním spurtem držela třetí post. Bohužel 
v závěrečném sprintu se před ně dostala 

belgická dvojice, která Hanáky odsunula 
na nepopulární čtvrté místo.
„Závodů pro juniory není v mezinárod-
ním kalendáři mnoho, a tak jsem byl rád 
za možnost, aby se Radovan poměřil 
před Evropou v tvrdé konkurenci. Jeho 
výkon mě s ohledem na blížící se vrchol-
né akce hodně potěšil,“ spokojeně kon-
statoval trenér Martin Cetkovský.
Početná modro-žlutá skupina TUFO 
PARDUS se vydala do Rakouska, kde 
na ni čekal krásný čtyřdenní etapový zá-
vod Sportland NÖ Tour 2022. Organi-
zátoři do tohoto podniku zahrnují hned 
několik kategorií. Na startu se sešla skvělá 
mezinárodní konkurence, se kterou se 
mladé naděje utkávají jen zcela výji-
mečně. Nevýrazněji se ukázala Patricie 
Müllerová, když obsadila ve druhé etapě 
solidní šestou příčku.
Díky kontaktům trenéra Pavla Vršec-
kého se pak podařilo vyjednat start vy-
braných kadetů z  cyklistického klubu 
Prostějova v  závodě Italského poháru 
2022. Na start se postavilo více než 160 
chlapců, což je v českých reáliích nedo-
sažitelný počet. Hanáčtí vyslanci odved-
li solidní výkon a v cíli patřila Filipu No-
vákovi 35. pozice, Matěji Procházkovi 
36. post.
„Jsem rád, že se podařilo pro naše mladé 
cyklisty zajistit tento krásný program 
v zahraničí. Je to sice náročné na finance 
i logistiku, ale zároveň zcela mimořádná 
zkušenost,“ radoval se předseda TUFO 
PARDUS PV Petr Šrámek.  (son)

DALŠÍ CYKLISTICKÉ 
ZPRAVODAJSTVÍ ČTĚTE 

NA STRANĚ 64 
DNEŠNÍHO DVOJČÍSLA



Lidí, kteří si zaslouží pomoc druhých, 
je neustále obrovské množství. To 
vědí i  fotbalisté z  Klenovic na Hané, 
kde se před více než dvěma lety roz-
hodli podporovat maličkou Alexan-
dru (Lexinka, jedna z milionu), které 
za zmiňovanou dobu už přispěli na 
rehabilitace či rehabilitační pomůcky 
částkou přesahující stotisícovou hrani-
ci. A protože z Klenovic do Skalky to 
je vzdušnou čarou necelé tři kilometry, 
nemohlo to ujít pozornosti i tamním 
sportovcům. Ti se rozhodli ke svému 
10. výročí založení klubu FK Skalka 
uspořádat charitativní turnaj pro Le-
xinku. 
„Více než půl roku probíhaly přípra-
vy a námluvy se sponzory, kterých se 

během této doby zapojovalo víc a víc. 
Nakonec to bylo přes čtyřicet spon-
zorů a  deset okolních obcí,“ odtajnil 
zákulisí hlavní organizátor Antonín 
Glouzar.
Samotná akce pak vyšla na jednič-
ku. Počasí jak malované, účast hoj-
ná, jídla i  pití bylo dostatek, každý 
návštěvník si musel přijít určitě na 
své. Možností, jak si odnést i  něja-
ký ten suvenýr, bylo také několik. 
Vzpomínková trika, party kelímky, 
šály a  další drobnosti, v  neposlední 
řadě tombola s více než padesátkou 
velmi hodnotných cen. Lákadlem 
však byly osobnosti, které se na akci 
objevily a  nemalou měrou se tak 
podílely na povedeném sportovním 
odpoledni. 

Ambasadorem charitativního tur-
naje byl skalecký rodák, v  součas-
nosti hráč prvoligové Sigmy Olo-
mouc Mojmír Chytil. „Jako místní 
rodák si vážím toho, že jsem mohl 
přispět na dobrou věc. Je vidět, že 
i v tak malé obci umí dělat velké věci. 
S klukama ze Sigmy jsme si den skvěle 
užili, bylo to příjemné odreagování od 
předsezónního drilu. Výsledná část-
ka je neskutečná. Těší mě, že Lexince 
a její úžasné mamince Kačce pomůže 
k dalšímu posunu, který za dobu, co 
holky znám, je opravdu neskutečný,“ 
neskrýval dojetí olomoucký útočník 
Mojmír Chytil. Ten s sebou do týmu 
přivedl i další své spoluhráče. Prostě-
jovanům známého Jiřího Spáčila, dále 
pak Jiřího Slámu, Matěje Hadaše, Pav-

la Zifčáka či Radima Breiteho. Ti spolu 
se starosty okolních obcí tvořili jedno 
mužstvo. 
To další bylo poskládáno ještě o něco 
zvučnějšími jmény. Dohromady jej 
dali bratři Jan a  Lukáš Krajíčkové. 
Netřeba více zdůrazňovat úspěchy 
převážně mladšího z bratrské dvojice, 
který několik let působil v nejprestiž-
nější hokejové soutěži, zámořské 
NHL. Bratři Meidlové, Josef Hrabal, 
to je jen malý výčet dalších známých 
sportovních tváří. Třetímu výběru 
šéfovala dlouholetá ikona prostějov-
ských hokejistů Lukáš Duba. Tím po-
sledním byl domácí výběr Skalky. Ač 
tolik nešlo o  výsledky, ale především 
o pobavení přítomných diváků a před-
vedení trochu toho fotbalového umě-
ní, z vítězství se nakonec radoval výběr 
Lukáše Duby, jenž si poradil se všemi 
svými protivníky.
Pauzy mezi jednotlivými utkáními ob-
starala vystoupení tanečního kroužku 
Šárky Miklíkové z Určic a divadelního 
souboru PiDi z Pivína či různé zábavné 

soutěže. V těch se objevila také televizní 
osobnost z  nedávno skončené reality 
show Survivor Branislav Martanovič 
alias Braňo, který přicestoval až z Brati-
slavy, aby podpořil dobrou věc. Součástí 
charitativního turnaje byla také autogra-
miáda zúčastněných hvězd, mezi který-
mi byl i současný kapitán LHK Jestřábi 
Martin Novák. Na skok přijelo také duo 
hráčů 1.SK Jan Koudelka a Robert Bar-
tolomeu, v čele s předsedou klubu a pri-
mátorem statutárního města Prostějova 
panem Františkem Jurou, jenž předal 
Lexince šek na krásných 20 000 korun. 
„Když jsme se dozvěděli o pořádání to-
hoto turnaje, chtěli jsme nějakou měrou 
přispět i my. Zvláště v této nelehké době 
jsme si vědomi, že každá pomoc je po-
třeba, a tak jsme ani vteřinu nezaváhali,“ 
pronesl klubový boss František Jura.  
Na své si tak přišli všichni sportovní 
fanoušci, převážně děti, které si po celý 
den mohly zasoutěžit na různých stano-
vištích či zadovádět na skákacím hradě.
To, na co všichni čekali celé odpoled-
ne, přišlo na úplný závěr. Jaká bude 

výsledná částka? Tuto otázku si kladl 
každý, kdo se na charitativním tur-
naji k  10. výročí FK Skalka podílel. 
A vězte, že všem vyrazila dech. Nutno 
zdůraznit, že ještě nešlo o cílovou část-
ku. Suma sumárum, 191 000 korun 
se díky dárcům, sponzorům a  všem 
skvělým lidem podařilo nashromáž-
dit na pomoc v léčbě velké bojovnice 
Lexinky, která dělá obrovské pokro-
ky. „Moc si vážíme, že se do této akce 
zapojilo tak velké množství lidí. Díky 
tomu se vybrala ohromná částka, která 
předčila naše očekávání. Lexinka celé 
odpoledne zvládla skvěle a  teď už se 
zase přesouváme na hiporehabilitace, 
abychom makali na dalším zlepšení. 
Děkujeme moc,“ zakončila se slzami 
v očích, ale úsměvem na tváři mamin-
ka Lexinky Kateřina Piňosová.
Velké poděkování tak patří všem or-
ganizátorům, kteří připravili akci na 
jedničku a  samozřejmě všem lidem, 
kterým není lhostejný osud těch, kteří 
si zaslouží pomoc druhých. I MÁLO 
MŮŽE MÍT OBROVSKÝ VLIV.

FK Skalka oslavila 10. výročí velkým stylem

PROSTĚJOV Druhou polovinu března odstartují hokejové naděje 
v rámci sobotního programu v domácím prostředí, kde se nejprve 
představí pátá třída proti Uničovu a následně se o dvojzápas posta-
rají mladší a starší žáci proti Slezanům z Opavy. V neděli program 
uzavřou junioři, které tentokrát čeká zápas venku proti Černým vl-
kům z Rožnova pod Radhoštěm. 

    K  !
SKALKA Uplynulou sobo-
tu se doslova roztrhl pytel 
s  fotbalově-společenskými 
akcemi. Není také divu, když 
šlo o poslední předprázdni-
nový víkend, než se většina 
lidí rozjede do všech koutů 
světa na zaslouženou do-
volenou. Ne každá událost 
v našem regionu měla i cha-
ritativní podtext. V nedaleké 
lázeňské obci však ano, a tak 
vám ji velmi rádi trochu při-
blížíme.
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EXKLUZIVNÍ reportáž
pro Večeník
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ČECHOVICE Rok 2022 bude 
navždy zapsán v  čechovic-
kých fotbalových kronikách 
zlatým písmem. Třeba v  jed-
né z těch, jež byly k vidění na 
sobotních oslavách, postu-
pových oslavách. Čechovice 
se dočkaly a  zkusí si krajský 
přebor. Poprvé. A  to přeci 
chce oslavu? A  tak zatímco 
v  sobotu slavili v  Určicích, 
byť zde z jiného důvodu, v ne-
děli připravili oslavu také do 
Čechovic. 

Michal SOBECKÝ
Plány byly velkolepé. Jenže počasí si 
dělalo své. Ne déšť, horka připravilo. 
„Snad aspoň někdo přijde,“ stracho-
val se Josef Sklenář, předseda klubu, 
necelou hodinu po začátku akce. 
Tou dobou byl na pořadu dne první 
bod programu hra tatínků proti dě-
tem, která si získala všechny. A zapo-
jilo se i pár maminek.
I  další program sliboval zážitky, dal-
ší fotbalové souboje, dále soutěže 
v  individuálních dovednostech. „Ty 

ovládl náš Luděk Jahl,“ byl spokojený 
Josef Sklenář. K vidění bylo ale i pár 
nefotbalových věcí. Naštěstí ne mo-
mentů, to by ukazovalo na fauly nebo 
zranění. Ale třeba ukázku z  výcviku 
psů. Ale také tombolu. Během ní se 
už dávno ukázalo, že strach z  nedo-
statku návštěvníků nebyl úplně na-
místě. Lidé si prostě počkali na trochu 
chladnější počasí. V  hojném počtu 
přišli hráči, jejich rodiny, podporova-
telé. Nechyběla ani největší hvězda 
výběru Čechovic Jan Šteigl. Už plné 
stany tak s  úsměvem sledovaly vý-

razy výherců v tombole. Někdo bral 
rajčata, někdo rum, jiný batoh. „Tak 
a  honem ho běžte vyzkoušet. Hned 

zítra vyrazte na výlet,“ radil předseda 
výhercům. Co by to ale bylo za osla-
vu, kdyby se klub nepochlubil úspě-

chy. A tak nechyběly ročenky, poháry, 
fotografie a vzpomínky. Zkrátka spor-
tovní oslava, jak má být. 

  Foto: Michal Sobecký

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Oslava postupu:Oslava postupu: fotbalové fotbalové 
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PROSTĚJOV Nedávno skončený soutěžní ročník volejbalistek VK Prostějov, který se pro hráčky zpod vysoké sítě vyvinul exkluzivním způsobem 

v podobě parádního marše až k mistrovskému titulu, uzavíráme hodnocením jednotlivých hráček zlatého družstva i členů jeho realizačního 

týmu. Komentáře svých svěřenkyň a kolegů se ochotně chopil hlavní trenér Miroslav Čada, jeden z ústředních strůjců senzačního úspěchu. 

A PROSTĚJOVSKÝ Večerník přidal v případě vítězných plejerek své známkování jejich výkonů za celou sezónu, kde nejvyšší maximum je desítka, 

průměr pětka a nejnižší minimum jednička. Je logické, že všechny členky hanácké party se vešly do horní poloviny dané škály, neboť za vydařené 

představení s úchvatným závěrem si to plně zasloužily. A největší tahounky se dokonce přiblížily magickému dvoucifernému numeru.

POD DROBNOHLEDEM VEČERNÍKU....

PŮVODNÍ
zpravodajství
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

9SIMONA BAJUSZSIMONA BAJUSZ

9KARIN ŠUNDERLÍKOVÁKARIN ŠUNDERLÍKOVÁ

  asistent trenéra
LUBOMÍR PETRÁŠLUBOMÍR PETRÁŠ

  masér
MAREK ROBAMAREK ROBA PAVEL NAVRÁTILPAVEL NAVRÁTIL DALŠÍ V POZADÍDALŠÍ V POZADÍ

SOLANGE SOARESSOLANGE SOARES

6MICHAELA BERÁNKOVÁMICHAELA BERÁNKOVÁ

8KLÁRA FALTÍNOVÁKLÁRA FALTÍNOVÁ

8,5RAQUEL LÖFFRAQUEL LÖFF 7,5

8,5ADÉLA STAVINOHOVÁADÉLA STAVINOHOVÁ

6,5

7

7MICHAELA SMOLKOVÁMICHAELA SMOLKOVÁ 6,5PAVLA MEIDLOVÁPAVLA MEIDLOVÁ

9
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STÍNY MINULOSTI

z Plumlova odešel!
PLUMLOV Přesně před 
deseti lety byl z obchod-
ního rejstříku coby před-
seda představenstva 
OP Prostějov vymazán 
Milivoj Žák. Byl to při-
tom teprve druhý muž 
v této funkci, před ním ji 
zastával pouze František 
Tuhý. Oba po několik 
let bydleli jen pár me-
trů od sebe ve vilách 
v bezprostřední blízkos-
ti plumlovského kos-
tela. Zatímco František 
Tuhý s  manželkou svůj 
dům stále obývá, jeho 
následník Milivoj Žák se 
po rozvodu z Plumlova 
odstěhoval, a to zřejmě 
na samý severovýchodní 
konec republiky. Až tam 
s sebou zřejmě potáhne 
dlouhý STÍN MINULOSTI, 
který pád někdejšího 
oděvního gigantu pro-
vázel...   (mls)

56

PO STOPÁCHPO STOPÁCH STARÉHOSTARÉHO
PŘÍPADUPŘÍPADU

PROSTĚJOV V polovině loňského července zmizel 
beze stopy Lev Gabrlík z  Prostějova. Následně po 
něm policisté vyhlásili celostátní pátrání. Starší muž 
žil na Sídlišti Svornosti ve Vrahovicích sám. Do své-
ho bytu se ještě vrátil, za pár dní v něm však zemřel. 
Čtyřiasedmdesátiletý Lev Gabrlík byl introvert, děti neměl, 
rád trávil čas s kamarády, za životní koníček měl automobi-
lové veterány. Policisté po něm 12. července 2021 vyhlásili 
pátrání, když se delší čas neobjevoval ve svém bytě. Tam na-
konec dorazil, už 3. srpna téhož roku zde však byl objeven 
bez známek života.  Pohřeb měl 23. srpna.  (mls)

Napsáno

2. 7. 2012
Nutno říct, že tato problematika se v posledních le-
tech na Prostějovsku tak jaksi vytratila. Lépe řečeno, 
policie o  těchto případech záškoláctví a  trestných 
činech ohrožování výchovy mládeže neinformuje. 
Ostatně o  čem dnes policisté jen tak sami od sebe 
informují? K zamyšlení ale stále zůstává skutečnost, 
kde se tolik dětí ve věku od 12 do 15 let bere napří-
klad dopoledne na prostějovském náměstí či ved-
lejších Smetanových sadech. Dlouhé hodiny omla-
dina vysedávající na lavičkách a pokuřující jedinci 
nabízejí otázku, proč učitelům tyto děti nechybí ve 
školních lavicích. Nebo že by šlo o školu v přírodě? 

(mik)

Prostějovská policie a  následně i  soud řeší 
čím dál tím více případů záškoláctví, lépe 
řečeno trestných činů ohrožování výchovy 
mládeže ze strany rodičů. Na Prostějovsku to-
tiž rapidně přibývá případů, kdy děti zameš-
kávají školní docházku a  narůstá jim počet 
neomluvených hodin. K zodpovědnosti jsou 
právem hnáni rodiče. Ti o záškoláctví svých 
dětí v řadě případů vědí a nic s tím nedělají, 
leckdy je ale naopak pro ně obrovským pře-
kvapením, když je škola a  následně policie 
upozorní na desítky zameškaných hodin je-
jich dítěte... 
V roce 2012 už policie řešila třináct případů pře-
činů ohrožení výchovy dítěte. Když to tak půjde 
dál, bude se jednat o dvojnásobný nárůst oproti 
rokům 2010 a  2011. O  předcházejících letech 
ani nemluvě. „Obecně se v Prostějově registruje 
opravdu čím dál tím víc případů záškoláctví. Vět-
šinou jde o děti, se kterými mají rodiče výchovné 

problémy. Mylný je dojem, že většinou se jedná 
o děti z romských rodin. Kupodivu je to tomu 
jinak. Romští rodiče si pečlivě školní docházku 
svých dětí hlídají, protože pokud by se vyskytly 
problémy, přijdou o  sociální dávky. Jejich děti 
tak chodí do škol víceméně poctivě, rodiče na to 
z výše uvedených důvodů přísně dohlížejí,“ sdělil 
Večerníku na úvod RNDr. Josef Hrachovec, ředi-
tel Základní školy v Kollárově ulici. Podle něj je 
zvyšující se počet případů, kdy rodiče záškoláků 
jsou dohnáni až před soud, logickým vyústěním 
zpřísněného zákona. „V současnosti když žák zá-
kladní školy zamešká neomluveně více jak deset 
hodin, okamžitě posíláme hlášení na sociálku. 
To dříve nebylo, tento limit byl mnohem vyš-
ší. Sociální pracovníci si pak hned zvou rodiče 
k projednání chování jejich dítěte. A pokud by 
žák opakovaně chodil za školu, přichází srážka 
ze sociálních dávek a hlášení na policii. Na druhé 
straně ale ubývá případů, kdy dítě mělo za rok 

sto a více neomluvených hodin,“ dodal RNDr. 
Josef Hrachovec. „Policie skutečně řeší až ty nej-
výraznější případy, kdy rodiče naprosto nedbají 
jakýchkoliv výzev školy či sociálního úřadu. 
Přesto je těchto záležitostí čím dál tím víc. Pokud 
se prokáže, že rodiče úmyslně nedbali na školní 
docházku svého dítěte, a ještě ho například kryli 
před učiteli či úředníky, může jim za to u soudu 
hrozit až dvouleté odnětí svobody,“ podotkl Pavel 
Novák, vedoucí Územního odboru Policie ČR 
v Prostějově. „V rámci působení Územního od-
boru Policie České republiky jsme skutečně v po-
slední době zaregistrovali zvýšený počet případů 
přečinů ohrožení výchovy dítěte. V  roce 2010 
a  rovněž 2011 jsme státnímu zástupci předali 
po patnácti případech tohoto druhu. Ani v letoš-
ním roce to nevypadá na zlepšení, právě naopak. 
K datu 25. června již policisté v Prostějově řešili 
třináct takových případů,“ doplnila Eva Čeplová, 
tisková mluvčí Policie ČR v Prostějově.  

Prostìjovské školství trpí záškoláctvím

Plumlovská ulice II
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Šafaříkova ulice Příště: Šafaříkova ulice 
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 
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Zřejmě k polským Zřejmě k polským 
hranicím... hranicím... 



PLUMLOV Na zámku v Plumlově 
se chystá tradiční akce s názvem 
Dobývání Plumlova. Opět se 
můžete těšit na šermíře, kejklíře, 
mušketýry, ukázku tradičních ře-
mesel, výstavu zbraní, sokolníky 
a také velkolepou bitvu s obléhá-
ním hradu. To a mnohem víc mů-
žete zažít na plumlovském zámku 
v sobotu 2., neděli 3., úterý 5. a 
středu 6. července, vždy od 9:30 
do 18:00 hodin.
Akce Dobývání hradu Plumlov je 
na zámku zakotvená již po mno-
ho let. I tentokrát vám během čtyř 
dnů nabídne bohatý celodenní 
program. „Na akci bude účinkovat 
nejžádanější český kejklíř Vojta 
Vrtek, skupina scénického šermu 
Kacíři, elitní mušketýrský regi-

ment Corporal nebo skupina his-
torického šermu Allegros,“ lákají 
pořadatelé. Navštívit budete moci 
třeba hrnčířskou řemeslnou dílnu 
s Miluší Hrachovinovou nebo ko-
várnu s mistrem Jakubem. Sokol-
níci ukážou výcvik a přílet dravých 
ptáků a také uvidíte ukázku života 
ve vojenském táboře během ob-
léhání s výstavou palných zbraní. 
Kromě toho budou od 9:30 do 
17:00 hodin každou půlhodinu 
probíhat speciální kostýmované 
prohlídky vysokým zámkem. Mi-
mořádně budou rovněž přístupné 
netradiční prohlídky pohádkových 
hradních sklepů.
Máte se na co těšit, každý den pro 
vás bude připraveno nepřeberné 
množství vystoupení. Jmenujme 

například ukázku bojového umění 
středověku s názvem Kmotra smrt, 
oblíbenou šermířskou pohádku Pe-
pouš nebo kejklířskou velkolepou 
show nazvanou Karel a já a mnoho 
dalšího. Ve 12:30 hodin pak pro-
běhne legendární bitva s obléháním 
hradu.
Při nepříznivém počasí proběhnou 
vystoupení ve sklepení pod starým 
hradem. Co se týče vstupného, děti 
do tří let mají vstup zdarma, děti od 
3 do 14 let a držitelé průkazu ZTP 
platí 70 korun, mládež od 15 let, se-
nioři nad 60 let a studenti 130 korun 
a nakonec dospělí nad 18 let 150 ko-
run.   (tez)
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Celé čtyři dny bude trvat Dobývání 
hradu Plumlov, které se bude konat 
po oba dny nadcházejícího víkendu, 
tedy v sobotu 2. i neděli 3. července. Po 
pondělní pauze bude stejný program 
na zámku v Plumlově připraven také 
po oba sváteční dny, a to v úterý 5. a 
ve středu 6. července. Po všechny tyto 
dny se mohou lidé těšit na celodenní 
program, který bude probíhat od 9:30 
do 18:00 hodin. Ve 12:30 hodin bude 
připravena bitva. Vystoupí skupiny 
šermu Allegros a Kacíři i elitní muške-
týrský regiment Corporal. Hvězdou 
programu bude nejžádanější český 
kejklíř Vojta Vrtek. Kovářské řemeslo 
opět představí mistr Jakub. Připraveny 
budou také ukázky života vojenské-
ho tábora během obléhání, sokolníci 
s ukázkou výcviku a příletů dravých 
ptáků a také speciální kostýmované 
prohlídky vysokým zámkem či netra-
diční prohlídka pohádkových sklepů. 

Dobýt hrad Plumlov
dorazí i slavný kejklíř

Pěkný program nachystali pro děti na 
úterý 5. července v Drahanech. Nejmen-
ší se mohou těšit na celou řadu aktivit, 
čekají je soutěže, úkoly, hry, stejně jako 
třeba skákací hrad nebo malování na 
obličej. Dívky jistě ocení pletení barev-
ných copů. Spíše (ale nejen) pro chlapce, 
i ty odrostlejší, bude ukázka vojenské 
techniky a možnost zastřílet si ze zbra-
ně. K tomu všemu čeká návštěvníky 
příjemné prostředí a bohaté občerstvení. 
Pohádkový les, na kterém pochopitelně 
nemohou chybět ani pohádkové posta-
vy, začne ve 14.30 hodin.

Pohádkový les
v Drahanech
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KDY: PÁTEK 8. A SOBOTA 9. ÈERVENCE, 16:00, RESP. 10:00 HODIN

PŘEHRADY  FEST
V plumlovském kempu Žralok se 
bude premiérově konat dvoudenní 
rodinný festival Přehrady Fest. Ten 
nabídne koncerty spousty báječných 
kapel, mezi nimi vystoupí například 
Pokáč, Mirai, Jelen, Pekař, Voxel, 
UDG a mnoho dalších. Kromě toho 
se malí návštěvníci mohou těšit na 
show prasátek Pigy a Lily a také kou-
zelníka nebo hudební představení 
Mlsotkové.
Předchozí roky zavítal do dvou lokací, 
tentokrát už rodinný festival Přehrady 
Fest expandoval do čtyř míst. Letošní 

pátý ročník se kromě Vranova, Seče a 
Veselí nad Lužnicí odehraje i v Plum-
lově. „Loni jsem hrál se svojí kapelou 
UDG na Rockovém víkendu přímo 
na plumlovském zámku. Ubytování 
jsme měli v kempu. Místo mi učarovalo 
a nápad byl na světě. Ráno jsem mož-
nost rovnou probral s provozovatelem 
kempu, ten by nadšeně pro,“ říká spolu-
pořadatel akce a bubeník kapely UDG 
Tomáš Staněk. 
Dvoudenní fesťák nabídne celkem de-
set výborných hudebních skupin: No 
Heroes, Voxel, Pekař, Jelen, Vojtaano, 

Jakub Děkan, Pokáč, UDG, Mirai, Ren-
ne Dang. V pátek 8. července se startuje 
prvním koncertem od 16:00 hodin, 
v sobotu 9. července předtím ještě na 
pódiu od 10:00 hodin vystoupí prasát-
ka Pigy a Lily a poté i kouzelník Jakub 
Koutský. Uvidíte kromě toho také hu-
dební představení Mlsotkové. Vše vyvr-
cholí vystoupením momentálně jedné 
z nejoblíbenějších skupin v Česku, kdy 
dorazí Mirai! 
Místa k ubytování i vstupenky rychle 
mizí, tak neváhejte, určitě to bude stát 
za to!

TTIPIP    VečerníVečerníkukuDìti se budou 
bavit na akci 
Ahoj Prázdniny!
PROSTĚJOV Tento čtvrtek 
30.  června proběhne v Bistru 
Hloučela U Matesů zábavné odpo-
ledne pro děti. Pod názvem Ahoj 
prázdniny! je zde uspořádá hnutí 
ANO 2011. 
Organizátoři si pro příchozí při-
pravili hry a soutěže, v areálu bude 
skákací hrad. Pro děti i jejich rodiče 
bude k dispozici občerstvení včetně 
500 nanuků zdarma. „Zveme všech-
ny naše občany, aby se přišli pobavit. 
Startují dva měsíce letních prázdnin, 
na které se naši nejmenší dlouho tě-
šili,“ zve všechny primátor František 
Jura. Akce potrvá od 14.00 do 18.00 
hodin.   (red)

PROSTĚJOV Do Prostějova za-
vítá Sjednocená organizace ne-
vidomých a  slabozrakých ČR se 
svým festivalem Dny umění ne-
vidomých na Moravě. V rámci něj 
budete moci zajít na koncert Mi-
roslava Orsága a  Kateřiny Orsá-
gové-Urbanové a  také se podívat 
na ukázku dovedností vodicího 
psa nebo kompenzačních pomů-
cek pro zrakově postižené. Při-
jďte v pátek 1. července ve 14:00 
hodin do občerstvení Na Splávku 
v Prostějově-Domamyslicích.
Letos už 28. ročník festivalu Dny 
umění nevidomých na Moravě vám 
nabídne bohatý program. „Již od 

14:00 hodin se můžete těšit na do-
provodný program, v rámci kterého 
můžete vidět ukázku dovedností vo-
dicího psa, ukázku kompenzačních 
pomůcek pro zrakově postižené 
a  hudební vystoupení,“ zvou pořa-
datelé. Od 15:30 hodin pak započne 
vystoupení dvojice Miroslava Orsá-
ga a Kateřiny Orságové-Urbanové.
Festival Dny umění nevidomých na 
Moravě je všeoborový festival zra-
kově postižených profesionálních 
umělců a  souborů, jejichž součástí 
jsou nevidomí a  slabozrací členo-
vé. Koná se každoročně již od roku 
1995 ve vybraných městech přede-
vším střední a severní Moravy a Slez-

ska. „Cílem festivalu je představit 
nejširší veřejnosti nadané zrakově 
postižené umělce a přesvědčit ji tak 
o  tom, že nevidomý či slabozraký 
člověk má pouze ztížené zrakové 
možnosti, ale jinak je zcela schopen 
být nedílnou součástí společnosti,“ 
doplňují. Jedná se o výstavy, hudební 
nebo slovesně dramatická umělecká 
vystoupení nevidomých či těžce zra-
kově postižených umělců v různých 
oblastech umění. V  Prostějově si 
můžete vychutnat koncert nadané 
dvojice, poté festival zavítá ještě do 
Šumperka a  Valašského Meziříčí, 
taktéž s  hudebními vystoupeními. 

(tez)

Pøíští èíslo 

PROSTÌJOVSKÉHO

Veèerníku 

vychází 

z dùvodu 

státních svátkù 

11. èervence

2022

opět nabídne

Do Plumlova pøifrèí trabanty
PLUMLOV V  kempu Žralok 
v  Plumlově proběhne tradiční 
sraz trabantů, letos již 18. ročník. 
Opět zažijete spanilou jízdu, hla-
sování o  nejkrásnější vozy nebo 
nejrozličnější soutěže. O  zábavu 
a dobré jídlo taky nebude nouze. 
Průběh akce je plánován od pátku 
1. do neděle 3. července.
TGB Brno pořádá letos již 18. roč-
ník oblíbeného Trabant srazu Mora-
va na břehu Podhradského rybníka 
v  Plumlově. A  jaký nás letos čeká 
program? V  pátek budou postupně 
přijíždět a  registrovat se posádky. 
Večer od 20:00 hodin v  kempu za-

hraje hudební skupina Astmatic.
V sobotu pak začne pořádná zábava. 
„V  9:00 hodin bude budíček spáčů 
hromadným troubením. Půl hodiny 
potom odjedeme spanilou jízdou do 
muzea veteránů ve Slatinicích, kaž-
dý se pak individuálně vrátí zpět do 
Plumlova. A od 12:00 hodin v areálu 
kempu budou na všechny čekat gri-
lované dobrůtky a rychlé občerstve-
ní,“ přiblížil Michal Štauder z  TGB 
Brno. Odpoledne se budou na akci 
ještě prodávat náhradní díly a  od 
14:00 hodin proběhne oblíbené pás-
mo soutěží, například Trabititanic, 
jízda naslepo, koulení rezervy nebo 

mozkové závity a  další. Nakonec 
se dočkáte i  hlasování o  nejkrás-
nější vozy srazu. V  19:00 hodin se 
nakonec vyhlásí výsledky soutěží 
a nejkrásnějších vozidel. Večer bude 
hořet táborák, opékat se špekáčky, 
pít pivo, zahraje kytara a zazní i zpěv 
do časných ranních hodin. „V neděli 
už si všichni jen dají kávu, případně 
Ibalgin a  vyrazí domů,“ usmívá se 
Štauder.
Co se týče předpovědi počasí, mají 
organizátoři trabantsrazu jasno – 
počasí jako každý rok aneb co by to 
bylo za Moravu, kdyby nám ani jed-
nou nezapršelo.  (tez)
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hudební legendy se bude hrát již po patnácté 
pro regionálnípro regionálníROCK MEMORY OF 2022: 15

„Hold vzdáme jedenatřiceti legendám prostějovského rocku,“ zdůraznil Petr Zlámal
➢ ze strany 26

Do v pořadí druhé akce letního rockového 
festivalu na plumlovské přehradě zbývají 
sice ještě necelé tři týdny, ovšem organi-
zátoři už mají scénář patnáctého ročníku 
Rock Memory Of hotový. 
„Ano, vše už je připraveno a  dolaďuji se 
poslední drobnosti podle mě největší-
ho hudebního festivalu, který se koná 
v  prostějovském regionu už patnáctým 
rokem. A  je vzpomínkou na všechny ka-
marády, kteří se starali o  zábavu v  letech 
minulých, a  vzdání pocty i  vzpomínky 
všem těm muzikantům, kteří už nejsou 

mezi námi. Bohužel se se jejich řady ne-
ustále rozšiřují,“ konstatoval Zlámal. 
„Je to hold už jedenatřiceti muzikantům, když 
bohužel v úterý 21. června přibyl další, a to 
Ivo Fišer. Myslím, že ta vzpomínka má své 
opodstatnění a je důkazem toho, že na ně ne-
zapomínáme,“ uvedl ředitel pořádající umělec-
ké agentury HIT TRADE. Jak vzápětí dodal, 
letošní ročník Rock Memory Of je velice kva-
litně zajištěn i po technické stránce. „Samozřej-
mě záruka kvality je zajištěna týmem zvukařů 
kolem Kamila Řezníčka, který opravdu dělá 
maximum pro zvuk a servis kolem muzikantů, 
za což mu samozřejmě patří mimořádné podě-
kování. Je také jistotou v tomto oboru a může 

nám ho závidět kterýkoliv region naší republi-
ky,“ podotkl dále Zlámal, kterého se Večerník 
také zeptal, na co se návštěvníci Rock Memory 
Of v  sobotu 16. července mohou těšit? „Po-
chopitelně na vystoupení všech těch kapel, 
které patřily ke koloritu sedmdesátých, osm-
desátých a  devadesátých let prostějovského 
regionu. Spousta kapel už doznala mnohých 
personálních změn, ale pořád jejich vystoupení 
nabývají čím dál větší profesionality. A to i díky 
hudební dokonalosti stárnoucích muzikantů.“ 
Především půjde o setkání všech pamětníků, 
kteří už by se možná nikdy nepotkali. Letošní 
rok je navíc spojený díky náměstkovi prostě-
jovského primátora Jiřímu Pospíšilovi s cha-

ritou a pomocí bratrům Dostálovým v jejich 
nelehké životní situaci. „V neposlední řadě se 
návštěvníci mohou těšit na dobré občerstvení 
na pláži U  Vrbiček. Nemenší poděkování patří 
všem našim partnerům, firmám Maier, Wind-
möller & Hölscher, Gascentrum, Grewis, Stehlík 
Zatomik, Infos CZ, Čerpadla Kopro, Dalsiko, 
Toi Toi, Letní kino Mostkovice, Plnet, PROS-
TĚJOVSKÝ Večerník, Výroba Masa A  Uze-
nin Lešany a  MP Toner,“ vzkázal Petr Zlámal. 
Jak již bylo několikrát zmíněno, Rock Me-
mory Of je tradičně brán jako vzpomínka 
na zesnulé muzikanty z  Prostějovska, kteří 
byli v minulosti dlouhá léta součástí kultury 
a zábavy v tomto regionu. „Byli to zejména 

Miroslav Vysloužil starší a  mladší, Mira 
Čech, Mira Kolba, Petr Dvořák, Mira Ře-
hák, Pepa Šplíchal, Mira Černohous, Zde-
něk Fajstl, Nejedlý Radek a  Mira, Pavel 
Marek, Jaromír Kaňák starší a mladší, Milan 
Vaněk, František Povolný, Alois Grepl, Vla-
dimir Chromec, Miloš Hliňák, David Smič-
ka, Jiří Hopjan, Alois Lolek Zapletal, Jaroslav 
Arthur Vrba, Jaroslav Kouřil, Zdeněk Všetič-
ka, Alois Grumlík, Miloš Humpa, Ivo Fišer, 
Míťa Bredichyn, Pepa Novosad či Beda Tou-
far. Všem těmto kamarádům vzdáváme hold 
a čest za to, co přinesli našemu regionu v ob-
lasti regionální kultury,“ uzavřel tuto pozván-
ku ředitel Agentury HIT TRADE.   (mik)

!!

Praotec big beatu na Konicku zakladatel mnoha kapel, 
z nichž samozřejmě nejznámější je kapela MERKUR. Později 
působil v kapele MARASD a do posledních chvil svého hud-
bou naplněného života se točil kolem ARESTU vystupujícího 
na koncertních pódiích dodnes.

Alois Grepl

Baskytarista, zpěvák, chlap jak má být, řidič kamionu. Tohle 
povolání se mu také bohužel stalo osudným. Byl to člověk, kte-
rý pro muziku dokázal obětovat cokoli. Pamatujeme jej všich-
ni vždy jen rozesmátého a v dobré náladě. Zakladatel kapely 
AKORD, posléze GRADACE, ATD, KEKS ...

Muzikant tělem i duší, který procestoval s muzikou a kapelou 
CASINO Kanárské ostrovy, Německo či Norsko. V polovině 
90.  let minulého století začal podnikat v  oblasti zpracování 
dřeva a jako muzikant hrával už jen amatérsky. 

Ivo Fišer

Byl hráčem na basovou kytaru v  tehdy kultovní kapele 
TRIO a patřil v šedesátých letech k průkopníkům a prota-
gonistům prostějovského bigbítu. Patřil ke koloritu této 
doby.

Nezapomenutelný člověk obratný v  oblasti marketingu a ma-
nažerství. Neexistovalo nic, co by bylo neproveditelné. Miloval 
motorky, veterány, věnoval se speleologii a potápění. Obětavý 
a upřímný kamarád.

Absolvent LŠU, obor klavír. Posléze hráč na basovou kytaru 
v kapelách KREYN a BLACK ROSE. 

Jeden z  nestorů prostějovského bigbítu. Zvukař, zakladatel 
skupiny PLUS - neúnavný dovozce, zlepšovatel, konstruk-
tér a  výrobce hudebních aparatur, osvětlovacích zařízení 
a dopravních prostředků v komunistickém režimu, kdy koupit
i třeba jen dobré struny ze „západu“, byl neuvěřitelně veliký pro-
blém! A navíc prostě řečeno - byl to perfektní chlap! Zkrátka
s nadsázkou se dá říct: praotec „bigbítu“ v Prostějově!

V sedmdesátých letech byl kytarista skupiny IKAROS. V živo-
tě jej potkala emigrace do Německa, následně se přesunul do 
Švédska, aby se po revoluci vrátil domů. Osobně se zúčastnil 
prvních dvou ročníků Rock memory of. Podnikal v  prodeji 
piva. Zemřel v roce 2017. 

Zakládající člen, zpěvák, skupiny GENERACE, ze které později 
vznikla skupina KEKS Prostějov. Po odchodu z republiky žil až 
do smrti v Dominikánské Republice.

Beda TOUFAR

Klávesák, zpěvák, programátor s  úžasnou vrozenou intuicí 
k ovládání na svou dobu značně složitých nových „západních“ hudeb-
ních nástrojů a aparatur, které „nějak“ a „někde“ vždycky sehnal jeho 
táta. Nikdy se ani nepokusil studovat mnohastránkové jemu „nepocho-
pitelné“ anglické návody k použití a prostě mu všechno hned fungovalo 
téměř na první zapojení, i když pamětníci jistě vzpomínají na zapínání 

jeho EMAXU ranou pěstí... Ale hlavně nikdy, ale skutečně nikdy, nepokazil žádnou legraci!

Bubeník a zpěvák, který dokázal vzít do ruky i kytaru a vytvořit tak 
kdekoli příjemnou muzikantskou atmosféru. Muzicíroval od svých 
klukovských let i se svojí sestrou zpěvačkou – tehdy právě ještě jako 
kytarista. Později se však věnoval hlavně bubenické dráze, i když ke 
kytaře se také nadále vracel alespoň při domácím muzicírování... 
Vzpomeňme kapely AKORD, GRADACE, ATD a PLUS, kterou 
prošla celá řada dalších výborných prostějovských muzikantů.

Vynikající kytarista, hudební pedagog a  skladatel - 
žák prostějovské Lidové školy umění a  Konzervatoře 
v Brně. Muzikant mnoha žánrů - v letech 1967 až 1973 
kytarista skupiny VOX Pavla Nováka, spolupracoval 
ale například i s  Prostějovským BIGBANDEM a    DI-
XILENDEM, dále s národopisně folklórním spolkem 

MÁNES, hrál v  řadě kapel v  Prostějově i  celém regionu – z  těch mimo 
prostějovských jmenujme například SPECTRUM. Přes třicet let se věno-
val pedagogické a koncertní činnosti v oblasti vážné hudby a stále více se 
zaměřoval i na vlastní hudební úpravy a kompozice, kterých vydal tiskem 
i na hudebních nosičích nepřeberné množství.

Miroslav Kolba

Kytarista, zpěvák, textař a zakladatel mnoha prostějovských kapel, pokra-
čovatel slavného kapelnického a muzikantského jména Vaňků. Posledním 
z významných projektů, které zůstaly v paměti všech muzikantů, bylo za-
ložení prostějovské legendární kapely GENERACE, z níž posléze vznikla 
kapela KEKS, kde potom působil řadu roků. KEKS patřil mezi nejna-
vštěvovanější kapely v okrese a Milan Vaněk spolu s Pepou Šplíchalem 

a Mirou Čechem tvořili ve své době pilíř celé kapely.

Kytarista, zpěvák, textař, který působil v  celé řadě prostějov-
ských kapel, ale s jeho kytarou jsme jej mohli potkat naprosto 
kdykoliv a kdekoliv, kde svým zvučným hlasem rozdával hudeb-
ní pohodu a radost. Je nutno vzpomenout, že je rovněž autorem 
českého textu písně Boba Dylana „Knocking on The Heaven 
Door“, která se stala jakýmsi závěrečným mementem každého 

dosavadního ročníku Rock Memory of s názvem „Nade mnou lámeš hůl“.

Virtuosní klávesák, zpěvák, který procestoval s  muzikou 
celou Evropu. Hrával v profesionálních kapelách s těmi nej-
lepšími muzikanty, kteří dokázali vždy vytvořit ten nejper-
fektnější sound, jakého bylo možno ve své době dosáhnout. 
Stejně úspěšně dokázal vystupovat a bavit posluchače i sám 
s baterií svých klávesových nástrojů a svým příjemným hla-
sem. Vzpomeňme například kapelu SATURN.

Bubeník a  zpěvák - jmenujme alespoň ve své době 
populární kapelu KONTINENT. Opustil nás hodně 
mladý, takže i tento přehled, který o něm píšu, je re-
lativně krátký. Ale i  tak po něm zbylo mnoho dobré 
muziky a kamarádství – alespoň ve vzpomínkách nás 
všech. Prostě patřil k  řadě muzikantů té doby, kteří 
zde tvořili kulturu...

Další skutečná legenda prostějovské a  později rovněž 
i olomoucké scény populární hudby. Vynikající klavírista, kapelník, 
aranžér, jehož většinou velké kapely s dechovou sekcí vládly řadu 
let prostějovským tančírnám. Ale dokázal se i sám posadit ke klaví-
ru a dlouhé doby preludovat jednu populární světovou melodii za 
druhou. Pro pamětníky připomeňme i jeden jeho velký objev na 
tehdejší hudební scéně, kterým byla zpěvačka Božena Medková.

Zpěvák, spoluzakladatel a frontman skupiny „ZAPLETALI“, 
která neodmyslitelně patřila ke koloritu období hluboké 
totality, kdy mnozí představitelé města byli pevnými členy 
KSČ a  milicí. Kdo by nepamatoval Žárovice, Plumlov (za-
hrada vedle kina), Pivín… Kapela, která v období sedmde-
sátých let měla největší návštěvnost a díky níž jsme se třeba 
seznámili s nezapomenutelným hitem „Sugar baby love“.

Člověk, který nesmazatelně patří ke koloritu prostějovských 
muzikantů a  kapel. Strůjce mnoha technického zařízení pro 
muzikanty, ať to byly zesilovače, mixážní pulty, nebo osvětlovací 
technika. Bez něj by prakticky nemohla fungovat žádná prostě-
jovská kapela. Prostě Ferda Mravenec – práce všeho druhu. 

Miloš Humpa

Další z kultovních klávesáků, kteří prošli řadou kapel a neza-
pomenutelně se zapsali v prostějovských hudebních dějinách. 
Vždy s  úsměvem, nadhledem a  bohorovným klidem - tak si 
jej jistě všichni pamatujeme mimo jiné i z působení v kapele 
STAR KVINTET a později IKAROS.

Klučina, který pracoval jako technik v  KaS Centru, působil 
u mnoha kapel jako zvukový technik a osvětlovač. Pravidelně 
se účastnil všech vystoupení prostějovských kapel, kde byl ná-
pomocen při řešení různých technických problémů. 

Excelentní muzikant, hráč na basovou kytaru, který mimo jiné 
projel celou Evropu, hrával i na lodích. Stál u prvního ročníku Rock 
Memory Of 2008. Obrovský znalec hudebních nástrojů a člověk, 
který pořád vytvářel něco technického na zvukové aparatuře.

Bratr Radka Nejedlého, se kterým mnoho let hrával. Stejně jako 
jeho bratr byl členem velmi známé kapely MARSHALL. Hrával 
v profesionálních kapelách s těmi nejlepšími muzikanty, kteří 
dokázali vytvořit nejperfektnější sound své doby.

Nezapomenutelný kamarád, zpěvák, textař, klávesák, kytaris-
ta - zkrátka univerzální muzikant, který prošel celou řadou 
prostějovských kapel. Člověk, který neztratil smysl pro humor
v žádné situaci a nikdy nepřestal být kamarádem… Vzpomeň-
me alespoň: IKAROS, GENERACE, KEKS a další...

Bubeník, kapelník - s hlavou vždycky plnou těch nejfantastič-
tějších zběsilých nápadů, které také vždy realizoval. Kamarád, 
který nikdy nesměl chybět tam, kde se hrála dobrá muzika, a za-
kládalo se na nějaký průšvih. Jmenujme alespoň jeho poslední 
kapelu GENERACE (ze které později vznikla kapela KEKS).

Muzikant a zpěvák, který pocházel z čelechovské Kaple, výbor-
ný zpěvák v kapelách AKORD, GRADACE, ATD a posléze i ně-
jaký čas v kapele PLUS. Příjemný a kamarádský parťák při všech 
akcích, kterých se účastnil. 

Klávesák, neuvěřitelný pohodář, který vždycky dokázal v kapele 
pozvednout náladu. Úžasně zručný také manuálně - pracoval i ve 
firmě na výrobu píšťalových varhan. Z jeho hudebních působišť 
vzpomeňme opět alespoň kapelu GENERACE.

Kytarista, zpěvák, hudební pokračovatel tradice započaté jeho otcem. 
Vždy s úsměvem - kdo s ním hrál, nikdy na něj nezapomene... Člen spous-
ty kapel, ale jeho nezapomenutelné působení v kapele ALTERNATIVY
se nedá nepřipomenout. Vše dělal s úsměvem, hudba jej bavila.

Patřili v šedesátých letech k průkopnikům a protagonistům prostějovského 
bigbítu. Patřili ke koloritu této doby.... 

PROSTĚJOVPROSTĚJOV To se jen tak nevidí.  To se jen tak nevidí. 
Poslední květnový pátek se nad Poslední květnový pátek se nad 
hvězdárnou v  Kolářových sadech hvězdárnou v  Kolářových sadech 
majestátně vznášel orel bělohlavý, majestátně vznášel orel bělohlavý, 
který běžně žije v Severní Ameri-který běžně žije v Severní Ameri-
ce. Opodál pak tiše kroužil v Afri-ce. Opodál pak tiše kroužil v Afri-
ce žijící sup krahujový, pyšnící se ce žijící sup krahujový, pyšnící se 
mohutným rozpětím křídel o dél-mohutným rozpětím křídel o dél-
ce téměř tři metry. Jak je něco ta-ce téměř tři metry. Jak je něco ta-
kového možné? kového možné? 

Martin ZAORA L
Tito obří ptáci nebyli jediní. V pro-Tito obří ptáci nebyli jediní. V pro-
storu Kolářových sadů se v  pátek storu Kolářových sadů se v  pátek 
27. května ocitlo více jak dvacet 27. května ocitlo více jak dvacet 
vzácných dravců, s  nimiž dorazili vzácných dravců, s  nimiž dorazili 
sokolníci ze spolku Zayferus z Valtic. sokolníci ze spolku Zayferus z Valtic. 
Přijeli na pozvání ZŠ a MŠ Palacká, Přijeli na pozvání ZŠ a MŠ Palacká, 
která celou akci pořádala pro své která celou akci pořádala pro své 
žáky. Nádherné dopoledne ve spo-žáky. Nádherné dopoledne ve spo-
lečnosti opeřených lovců si nakonec lečnosti opeřených lovců si nakonec 
užily nejen nadšené děti, ale i místní užily nejen nadšené děti, ale i místní 

obyvatelé a  náhodní kolemjdoucí. obyvatelé a  náhodní kolemjdoucí. 
Kromě sokolů, rarohů, ostřížů, ká-Kromě sokolů, rarohů, ostřížů, ká-
ňat a  poštolek získali žáci možnost ňat a  poštolek získali žáci možnost 
poznat i  celou řadu dalších exem-poznat i  celou řadu dalších exem-
plářů často velmi vzácných dravců. plářů často velmi vzácných dravců. 
Na vlastní oči tak spatřili třeba orlí-Na vlastní oči tak spatřili třeba orlí-
ka kejklíře, orla mořského, karančo ka kejklíře, orla mořského, karančo 
jižní a sovu pálenou. Ukázka živých jižní a sovu pálenou. Ukázka živých 
dravců byla zpestřena odborným, dravců byla zpestřena odborným, 
ale zároveň poutavým a vtipným ko-ale zároveň poutavým a vtipným ko-
mentářem. mentářem. 
„Na celou akci osobně dohlížela „Na celou akci osobně dohlížela 
i  jedna televizní hvězda. Sup kapu-i  jedna televizní hvězda. Sup kapu-
cín, slyšící na jméno Pačes, se před cín, slyšící na jméno Pačes, se před 
časem zúčastnil natáčení pořadu časem zúčastnil natáčení pořadu 
Show Jana Krause,“ upozornila na Show Jana Krause,“ upozornila na 
závěr Hana Švédová ze ZŠ a MŠ Pa-závěr Hana Švédová ze ZŠ a MŠ Pa-
lackého třídy v Prostějově.lackého třídy v Prostějově.

PROSTĚJOV Čas od času se i k nám 
dostane pověstný tiskařský šotek, 
jehož úkolem je překazit dobré 
dílo, o  které se každý týden snaží-
me. Ve většině případů se nám jej 
včas podaří odhalit, někdy však 

nikoliv. A  to byl právě případ re-
portáže ze společenské akce, kte-
rou jsme zveřejnili na dvoustraně 
28-29, čísla 25/2022.
PROSTĚJOVSKÝ Večerník se tím-
to omlouvá umělecké agentuře HIT 

TRADE, všem dalším organizátorům 
akce Burger Rock Fest a  především 
čtenářům za nemilou chybu, k  niž 
došlo v minulém vydání. V rámci re-
portáže z nádherné akce se vinou neú-
plného grafického zpracování objevila 

zcela jiná galerie snímků, která k před-
mětnému článku vůbec nepatřila. 
Za chybu se redakce Večerníku v čele 
s  grafickým oddělením omlouvá 
a v dnešním vydání se vše snažíme na-
pravit.  (red)

PROSTĚJOV On sám 
byl v osmdesátých letech 
minulého století členem 
rockových kapel. První 

náměstek primátora 
Prostějova Jiří Pospíšil
(na snímku) obdržel 
před lety od majitele 

umělecké agentury HIT 
TRADE Petra Zlámala nabíd-
ku převzít patronát nad roc-
kovým festivalem pořádaným 
každé léto na pláži U Vrbiček 
na plumlovské přehradě. Jak 
v  exkluzivním rozhovoru pro 
Večerník přiznává, nad nabíd-
kou vůbec neváhal. Zaujala jej 
mimo jiného i myšlenka Petra 
Zlámala spojit festivalová vy-
stoupení s charitou. 

Michal KA DLEC
 Už několik let za sebou jste patronem 

Rock Maier Festu na pláži U  Vrbiček na 
plumlovské přehradě. Co vás přimělo pře-
vzít patronát nad tímto festivalem?
„Děkuji Petru Zlámalovi, že mě před několika 
lety oslovil, jestli bych nad festivalem nepře-
vzal záštitu a  nebyl nápomocen s  organizací. 
Vůbec jsem neváhal a  svolil jsem. Je to pro 
mě velká čest. Jsem rád, že se takové festivaly 
konají. Já jako starý muzikant mám k  hudbě 
a k místním kapelám blízko. Vracím se do své-
ho mládí, kdy jsem v osmdesátých letech v ka-
pele Impuls a později počátkem devadesátých 
let v  kapele Petra hrál. Je to pro mě srdeční 
záležitost.“

 Každý ročník tohoto festivalu je spojen 
s charitou. Letos jde část výtěžku zdravotně 
postiženým bratrům Dostálovým z  Čele-

chovic na Hané. Proč jste se rozhodli letos 
přispět právě jim?
„V  minulých letech jsme podpořili například 
Dětský domov Plumlov, různé sportovní od-
díly a letos jsme se rozhodli pomoci bratrům 
Dostálovým. Zdálo se nám to jako velmi dob-
rý nápad.“

 Navštěvujete také tento rockový festi-
val. A co říkáte na jeho atmosféru?
„Atmosféra bývá vždy skvělá. Prostě staré son-
gy pořád táhnou. A  musím říci, že se člověk 
potkává s lidmi, s nimiž se potkával za našeho 
krásného mládí.“  

 Blíží se druhý díl festivalu, a to Rock Me-
mory Of. Co vám osobně říká muzika v po-
dání dnes již legendárních prostějovských 
kapel? Chodil jste na ně ve svém mládí?
„Občas jsem na koncerty vyrazil, ale většinou 
jsem na zábavách hrál, času na zábavu moc 
nebylo. Po letech si rád své kolegy poslechnu.“ 

jak vrahovičtí hasiči slavili výročí... 

„Bez jejich práce nemůže město existovat,“ 
pronesl primátor František Jura

Hasiči z  Vrahovic 
slavili 130.
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ŠOTEK ŘÁDIL aneb jak to probíhalo doopravdy na přehradě 

„Vůbec jsem neváhal, je to 
pro mě velká čest,“

vysvětluje převzetí patronátu 
nad Rock Maier Festem Jiří Pospíšil

z historie sdh 
vrahovice

Letos v únoru jsme si připomněli 130 
let od ustavující schůze vrahovických 
hasičů. Prvním starostou byl tehdy 
zvolen Josef Doležal. Začátky byly 
skromné, v prvních letech se podařilo 
pořídit jen ruční stříkačku a několik 
hadic. Útlum činnosti pak zname-
nalo období první světové války. Ve 
dvacátých letech se podařilo technický 
park sboru rozšířit o první motorovou 
stříkačku a výsuvný žebřík. Byla také 
vybudována hasičská zbrojnice. Dal-
ší útlum byl zaznamenán v  období 
druhé světové války. Na přelomu pa-
desátých a šedesátých levt se z hasičů 
na dlouhá léta stávají požárníci. Do 
historie se zapisují i zásahy u velkých 
požárů v Oděvním podniku a v Ag-
rostroji. Osmdesátá léta se nesou ve 
znamení velkého rozvoje – začíná 
se cíleně pracovat s  mládeží, do vo-
zového parku přibývá dopravní au-
tomobil Škoda 706. Koncem 80. let 
20. století dochází k první rozsáhlejší 
rekonstrukci hasičské zbrojnice. Od 
roku 2001 – po delší odmlce – začína-
jí ve sboru opět působit mladí hasiči 
a  ihned se zapojují do hry Plamen 
na okrese Prostějov. V  roce 2003 je 
pořízena zcela nová automobilová 
cisternová stříkačka MAN a  o  čtyři 
roky později přibyl i  nový dopravní 
automobil Ford. Svou výbavou pro 
řešení celé škály zásahů odpovídají 
požadavkům na jednotku kategorie 
JPO II. Obnovou prošla hasičská 
zbrojnice v roce 2019, kdy se podařilo 
vytvořit především důstojnější záze-
mí pro fungování výjezdové techniky. 
Obrovským vývojem prošly za léta 
i osobní ochranné prostředky. V sou-
časné době má sbor 89 členů, z toho 
je 25 mladých hasičů, 26 žen a  38 
mužů.

BYLI  JSME

U TOHO

saa jak se pařilo a hodovalo na přehradě... jjakkk see pppařřilooo aa hooodoovvaloaa o naa ppřřeeehrradděě... 3x foto: Michal Kadlec

Foto: Michal Kadlec

nebudou 

HLUCHOV Lavina dětských dnů 
neustala, by právě naopak. V  řadě 
obcí na Prostějovsku se uskutečnily 
už během minulých víkendu a jed-
nou takovou byl i  Hluchov. Děti 
se mohly těšit hned dvakrát, zdejší 
dětský den byl totiž tematický. 

Michal SOBECKÝ
A tak jednu červnovou sobotu po hři-
šti v Hluchově pobíhaly desítky indiá-
nů a indiánek. Chybět tedy nemohlo 
ani týpí. Pracovalo se s  korálky, kdo 
chtěl, mohl si odnést i  vlastnoruč-
ně vyrobený lapač snů. O  kus dál se 
zase soutěžilo, proběhla střelba z luku 
i vzduchovky a pak také hravá disko-

téka. „Vyšlo nám počasí, toho jsme se 
báli nejvíc, že se pokazí. Přišlo ale přes 
šedesát dětí, tancovali jsme, soutěžili 
jsme, byla to parádní akce. Děti mají 
spoustu aktivit. Byla to úžasná akce, 
letos asi nejpovedenější,“ konstatoval 
organizátor Radovan Grepl, zatímco 
dvě jeho sympatické pomocnice-in-
diánky křepčily s  dětmi. O  bonbóny. 
„Užili jsme si to i my organizátoři. Byla 
to zábava. Navíc se účastnily velké 
i malé děti. I část rodičů se zapojila,“ 
dodal spokojeně. 
Po programu následovala volná zába-
va. A  pro část účastníků také přesun 
k táboráku. Zážitek si tak nutně nemu-
sely odnést jen děti. 

Klebete jsou zpět, V  Hluchově se rojiliV  Hluchově se rojili

indiániindiáni
ani průtrž mračen nezchladila 

  Foto: Michal Sobecký
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PROSTĚJOV Koronavirová opatření 
pořádně zamotala hlavu řadě organizátorů 
kulturních akcí a mnoha spolkům. Jedním 
z nich je i ženský pěvecký sbor Proměny. Ty 
si kvůli nemožnosti pořádat koncerty mu-
sely na vystoupení počkat. A pěkně dlouho. 

Michal SOBECKÝ
„Byli jsme moc rádi, že jsme tento koncert 
mohli po koronavirové pauze uskutečnit. V co-
vidové pauze, když byla opatření uvolněná, 

jsme vystupovali s Radimem Schwabem v roce 
2020. Ale samostatný poprockový koncert byl 
odložený a jsme moc rádi, že se mohl uskuteč-
nit,“ uvedla za Proměny Lenka Copková.
Jak se ale ukázalo, lidé nezapomněli během 
nucené pauzy na kvality zpěvaček z  Proměn. 
A přišli na nádvoří prostějovského zámku, kde 
se koncert konal, ve velkém. „Jsme hodně spo-
kojené. Myslíme si, že se koncert maximálně 
vydařil. Měli jsme samé příznivé ohlasy, takže 
jsme hodně spokojené,“ konstatovala Copková. 

Na koncertu zaznělo ne úplně tradiční 
pojetí písní od skupiny Queen nebo třeba 
Lady Gaga. Na pódiu pomohli Proměnám 
interpreti jako Patrik Zatloukal nebo Oli 
Vidmuch. V publiku zase vděční diváci. „Zpí-
vala jsem u nich dva roky, než došlo k rozdě-
lení. A je to dobré,“ konstatovala Jitka, jedna 
z divaček. „Pojetí je trochu netradiční. Vydalo 
se to trochu jiným směrem. Ale lidé to mají 
rádi, mají dobrý repertoár. Takže proč ne,“ 
usmála se.

Petr KOZÁK
 Festival měl díky covidové pan-

demii dvouletou pauzu. A dva roky 
je docela dlouhá doba, během které 
se odehraje hodně věcí. Co se dělo 
s vaší kapelou v té době?
„V první řadě bychom chtěli říct, že je 
pro nás velkou radostí, že se můžeme 
vrátit zpátky na pódium! Protože bě-
hem dvouleté pandemické pauzy byla 
živá vystoupení velmi omezená po ce-
lém světě. Naštěstí jsme skoro všichni 
učitelé hudby, takže jsme nedostatek 
kapelních příležitostí koncertovat do-
kázali vykompenzovat. Mezitím jsme 
také pracovali na nových skladbách 
a  rozvíjeli nové nápady, a  to také ve 
spolupráci se zahraničními umělci. 
I přes pandemii se nám daří vystoupit 
na hudebních festivalech nejen v Itálii, 
ale i v Německu a Francii. Vždycky se 
nám daří být, co se týče této situace, 
optimističtí hlavně díky publiku, na 
kterém je vidět touha po hudbě, zába-
vě a po tom, že můžeme být opět zase 
všichni spolu.“

 A na jaké novinky se může publi-
kum na Keltské noci těšit? 

„Na Keltskou noc s  námi přijede náš 
nový basák, který je nakažlivě energic-
ký a dokáže pořádně nakopnout show. 
Také zahrajeme pár nových písniček 
a  také pro páteční koncert chystáme 
malé překvapení.“

 I když jste z Itálie, hrajete irskou 
muziku. Proč?
„V Itálii začaly v devadesátých letech mi-
nulého století vznikat keltské kapely ve 
velkých počtech. Stejně tak se začaly po-
řádat tematické festivaly. Některé skupi-
ny i akce jsou ale čistě historické, snaží 
se rekonstruovat období, kdy do Itálie 

přišli Keltové. K tomu se pojí šermířská 
vystoupení, rekonstrukce bitev, stavění 
skanzenů a historických vesniček. A na 
jednom takovém festivalu v roce 2005 
vznikla i naše kapela. Jmenoval se Tri-
gallia Celtic Festival a za týden konání se 
na něj přijelo podívat padesát tisíc lidí.“

 Tam jste se s ostatními členy ka-
pely potkali?
„Ne. Už předtím jsme v roce 2004 spo-
lečně hráli irské a skotské tradiční písně. 
Kapela Cisalpipers, jak funguje teď, ale 
vznikla právě na tom festivalu. Tam 
jsme totiž díky ostatním vystupujícím 
přišli na to, že můžeme skládat i vlastní 
hudbu a že se nemusíme spoléhat jen 

na staré tradiční skladby. A v současnos-
ti máme víc autorských písní než pře-
vzatých. Irská a skotská hudba nás stále 
hodně formuje, ale zvuk máme v Itálii 
naprosto jedinečný a  originální. Řekl 
bych.“ (úsměv)

 Hrajete především irsky znějící 
hudbu, ale používáte i australský ná-
stroj didgeridoo. Proč?
„To přišlo úplně náhodou. Roberto 
Catani, náš baskytarista, hraje občas 
i na perkuse a zajímá se o různé folkové 
nástroje. A hraje právě i na didgeridoo. 
Tak jsme tenhle nástroj zařadili do naší 
aranže jedné z tradičních irských písní. 
Prostě jsme to zkusili zahrát trochu ji-

nak. A překvapilo nás, jak dobře didgeri-
doo v té skladbě znělo. Od té doby tento 
australský nástroj občas používáme.“

 Kde berete inspiraci pro své aran-
že a autorské skladby?
„V kapele nás je pět, takže každý z nás 
má trochu jiné zkušenosti s  hraním 
a jiný hudební vkus. Někdo před zalo-
žením Cisalpipers hrál rock, další pop 
a  folk. Někdo funky, někdo jazz, kla-
sickou hudbu, muzikály nebo taneční 
hudbu. A  když se všechny tyhle vlivy 
smíchaly v jedné kapele, vznikl typický 
zvuk Cisalpipers. Samozřejmě nás dále 
ovlivňují jiní muzikanti, jejichž hud-
bu posloucháme. Melodie a  frázování 

některých našich písní proto mohou 
připomínat britského multiinstru-
mentalistu Mikea Oldfielda, Vangelise 
nebo kapely Jethro Tull a Pink Floyd. 
Další písničky mohou připomínat tře-
ba italské zpěváky a písničkáře Angela 
Branduardiho nebo Fabrizia De André. 
Inspirací je prostě hodně, výsledkem je 
ale vždycky vlastní tvorba.“

 Jestli byste chtěli něco návštěvní-
kům Keltské noci vzkázat.
„Máme k  návštěvníkům a  divákům 
Keltské noci jednu prosbu. Jako publi-
kum se co nejvíc podpořte a nalaďte se 
na všechny kapely, jejichž hudba zazní, 
protože ty dva roky pandemie byly pro 
ně neskutečně těžké. Nechte na sebe 
hudbu působit a  dejte průchod všem 
emocím, které ve vás probudí. Potře-
bujeme vědět, že máme zase publikum 
nablízku.“

Cisalpipers: „Těšíme se, až budeme mít 
publikum opět nablízku“
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PLUMLOV Italská kapela Cisalpipers vystoupí v rámci festivalu 
Keltská noc v Plumlově, a to v pátek 22. července. Pětičlenná for-
mace se při tvorbě svých písní inspiruje historickou hudbou z celé 
Evropy, nebojí se ale přidat třeba prvky popu, world music nebo 
jazzu. „Každý z kapely má jiné hudební zkušenosti a jiný vkus. 
Když se to všechno smíchá, vzniknou Cisalpipers.“

Foto: archiv KN

„Máme výročí 115 let narození pana 
Žváčka. A je to poprvé, kdy je zde mezi-
národní účast. Navíc Babouci nám vyšli 
až napotřetí, pořád se jejich vystoupení 

muselo překládat. Jsou zde letos kapely 
z největších vzdáleností,“ prozradil za 
pořadatele Tomáš Vrba. „Panovala ma-
ximální spokojenost,“ ohlédl se za pro-

gramem, který zahrnoval různé rytmy. 
Při některých se tanečníci, kteří se na 
parket začali hrnout ve velkém, po-
řádně protočili. Jindy bylo zvoleno 
mírnější tempo. „Program je pestrý. 

Babouci jsou usedlejší, ze Slovácka 
je to naopak trochu divočina. A my 
reprezentujeme takový prostředek,“ 
usmíval se Jiří Holub z Holóbkove 
mozeke. Podobně jako loni se ujal role 
jednoho z moderátorů. 
Právě jeho seskupení spolu s folklór-
ním souborem Mánes zastupovala 
oblast Prostějovska, ze Slovenska 
dorazila Záhorienka. „Jsem nadmíru 
spokojený. Všechny premiéry se zatím 
vydařily. Navíc přijeli také Skoroňáci, 

kteří zde nikdy nebyli. Počasí je skvělé,“ 
pochvaloval si Jiří Holub. Jak kapely, 
tak moderátoři navíc ve velkém bavili 
publikum. To třeba zjistilo, že když se 
zastaví krásný výhled z okna ložnice, 
může to být i ku prospěchu věci. „Akce 
se mi líbí, nemá chybu,“ říká paní Mar-
ta, která festival pravidelně navštěvuje. 
Poprvé na něm nebxla ani paní Marie. 
„Kdyby se nám tady nelíbilo, tak se ne-
chodíme,“ usmála se žena. Přítomné 
kapely ji zaujaly. „Nejznámější jsou Ba-

bouci, minule zde byla třeba Moravan-
ka. Všechny kapely jsou však pěkné,“ 
zhodnotila.
Celkově se Žváčkův festival setkal s úspě-
chem. Na pódiu se pořád něco dělo, akci 
oproti dřívějšku také přálo počasí. A do 
publika si našly cestu stovky příchozích. 
„Lidé přišli. Nachystali jsme hodně slu-
nečníků, stanů, připraveno bylo značné 
množství židlí s opěradly pro starší po-
sluchače. Navíc nám pofukovalo, takže 
ideál,“ byl spokojený Tomáš Vrba.

KONICE Festival v Konici se už více jak dvě desítky let jmenuje 
Žváčkův. A to na počest skladatele muziky pro dechové ná-
stroje Antonína Žváčka. O předminulém víkendu se tak už po 
šestadvacáté konala přehlídka dechových hudeb, přičemž v 
mnohém je festival tradiční záležitostí. Například každoročně 
se koná v zámeckém parku. A řada posluchačů na něj přichází 
pravidelně. Letošní ročník se ale také v mnohém vymykal... 
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EXKLUZIVNÍ
reportáž

    
Poprockový koncert se konečně odehrál. A měl úspěch

  Foto: Michal Sobecký

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

PROSTĚJOV To se jen tak nevidí. 
Poslední květnový pátek se nad 
hvězdárnou v  Kolářových sadech 
majestátně vznášel orel bělohlavý, 
který běžně žije v Severní Ameri-
ce. Opodál pak tiše kroužil v Afri-
ce žijící sup krahujový, pyšnící se 
mohutným rozpětím křídel o dél-
ce téměř tři metry. Jak je něco ta-
kového možné? 

Tito obří ptáci nebyli jediní. V pro-
storu Kolářových sadů se v  pátek 
27. května ocitlo více jak dvacet 
vzácných dravců, s  nimiž dorazili 
sokolníci ze spolku Zayferus z Valtic. 
Přijeli na pozvání ZŠ a MŠ Palacká, 
která celou akci pořádala pro své 
žáky. Nádherné dopoledne ve spo-
lečnosti opeřených lovců si nakonec 
užily nejen nadšené děti, ale i místní 

obyvatelé a  náhodní kolemjdoucí. 
Kromě sokolů, rarohů, ostřížů, ká-
ňat a  poštolek získali žáci možnost 
poznat i  celou řadu dalších exem-
plářů často velmi vzácných dravců. 
Na vlastní oči tak spatřili třeba orlí-
ka kejklíře, orla mořského, karančo 
jižní a sovu pálenou. Ukázka živých 
dravců byla zpestřena odborným, 
ale zároveň poutavým a vtipným ko-
mentářem. 
„Na celou akci osobně dohlížela 
i  jedna televizní hvězda. Sup kapu-
cín, slyšící na jméno Pačes, se před 
časem zúčastnil natáčení pořadu 
Show Jana Krause,“ upozornila na 
závěr Hana Švédová ze ZŠ a MŠ Pa-
lackého třídy v Prostějově.

pro Večerník 

Michal
KADLEC

PŮVODNÍ
zpravodajství

Vrahovičtí hasiči pod záštitou statu-
tárního města Prostějova velkolepé 
oslavy. Od deseti hodin byla pro ve-
řejnost otevřena hasičská zbrojnice, 
kterou si lidé mohli důkladně prohléd-
nout, stejně jako současnou moderní 
techniku. Do třinácté hodiny pak 

místní vítali delegace „přespolních“ 
dobrovolných jednotek. Krátce nato 
se vydal na cestu slavnostní průvod 
Vrahovicemi doprovázený říznou mu-
zikou dechové kapely Koničanka. 
Celé slavnosti se zúčastnili také 
primátor Prostějova František Jura 

a  jeho náměstci Jiří Pospíšil a  Jiří 
Rozehnal. „S dobrovolnými hasiči se 
v poslední době setkávám velice čas-
to a musím říct, že bez nich a  jejich 
záslužné práce nemůže město exis-
tovat. Navíc hasiči z Vrahovic působí 
v  prvosledových jednotkách a  jako 
taková musí k případům vyjíždět do 
pěti minut. A protože já sám jsem byl 
několik let dobrovolným hasičem, 
tak vím, co tato těžká práce obnáší. 
Není to lehké dnes do řad dobrovol-
ných hasičů přilákat nové členy, pro-
tože jejich ohodnocení není velké. 
Město Prostějov ale v poslední době 
finanční odměny navýšilo a  není to 

naposledy. Dobrovolní hasiči tuto 
práci vykonávají mimo své vlastní za-
městnání a ostrých zásahů se účastní 
velice často. Mám před nimi velkou 
úctu a chtěl bych vrahovickým hasi-
čům popřát k jejich výročí další roky 
úspěšné práce,“ sdělil Večerníku pří-

mo na místě oslav primátor Prostějo-
va František Jura. 
„Jsem už patnáct let občanem Vraho-
vic a  za tu dobu jsem se seznámil se 
spoustou kluků, kteří jsou členy SDH 
Vrahovice. Nedávno jsem je viděl na 
vlastní oči při ostrém zásahu během 
velkého požáru domu u vrahovického 
kostela. A klaním se před jejich odva-
hou a nasazením. Nasazují své životy 
za životy naše a  naše majetky. Jejich 
práce a úsilí jsou nenahraditelné a my 
jako město uděláme všechno pro to, 
abychom je i  nadále podporovali,“ 
přidal také náměstek prostějovského 
primátora Jiří Rozehnal. 
Představitelé prostějovského magist-
rátu a zástupci hasičských sborů pak 
položili kytice k  soše svatého Flori-
ána stejně jako o  pár minut později 

k  památníku padlých hrdinů z  Vra-
hovic během první světové války. 
Oslavy 130. výročí vzniku jednotky 
Sboru dobrovolných hasičů násled-
ně pokračovaly v parku za hasičskou 
zbrojnicí až do pozdních večerních 
hodin. 

saa
jak vrahovičtí hasiči slavili výročí... jjaakk vvraahhooviiičtttí hhhassičičii sllavvvilii vvýýrroččíí.... 3x foto: Michal Kadlec

„Bez jejich práce nemůže město existovat,“ „Bez jejich práce nemůže město existovat,“ 
pronesl primátor František Jurapronesl primátor František Jura

Hasiči z  Vrahovic Hasiči z  Vrahovic 
slavili 130.130.
vvýýroočí svééhoo vvznnikku
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PROSTĚJOV Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Vrahovice osla-
vila v sobotu 11. června pompézní akcí 130. výročí svého vzniku a při 
této příležitosti připravila pro širokou veřejnost bohatý program, 
který zahrnoval nejen slavnostní průvod Vrahovicemi a položení 
květin k soše svatého Floriána, ale rovněž uctění památky obětem 
první světové války u pomníku padlých hrdinů či slavnostní průjezd 
kolony hasičských vozidel. Kulturní a společenská zábava následně 
pokračovala v parku za hasičskou zbrojnicí.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

jak se pařilo a hodovalo na přehradě... 

➢ ze strany 4
PROSTĚJOV Letos v  květnu to 
bude 12 let, co byl vyhlášen bank-
rot legendárního OP Prostějov. 
Po jeho pádu zůstaly dluhy ve 
výši více jak dvě miliardy korun, 
jen některé z  nich se podařilo 
následným rozprodejem majet-
ku splatit. Ten prakticky skončil 
v roce 2012, o čtyřiadvacet měsíců 
později skoncovala s  budovami 
někdejšího podniku více jak tuna 
dynamitu. 
Většinovým vlastníkem OP 
Prostějov byl v  jeho porevoluční 
historii František Tuhý, který až do 
roku 2008 zastával funkci předsedy 
představenstva. Následně jej za dosti 
dramatických okolností nahradil jeho 
dlouholetý spolupracovník Milivoj 
Žák. 

Oba muži byli v  souvislosti se svým 
působením v  OP Prostějov souzeni. 
František Tuhý byl sice po dlouhém 
a pečlivém procesu krajským soudem 
odsouzen za zpronevěru na pět let do 
vězení a  úhradu škody ve výši 26,3 
milionu korun. Uvedenou částku si 
dle rozsudku nechal na odměnách 
vyplácet bez vědomí ostatních 

akcionářů. Vrchní soud v  Olomouci 
však tento závěr po čtyřech měsících 
zrušil. I v dalších kauzách pro Oděvní 
podnik nevýhodných pronájmů byl 
Tuhý osvobozen. 
Podobně tomu bylo v  případě Mili-
voje Žáka, který byl obžalován, 
že za jeho působení docházelo 
k  tunelování krachujícího OP 
Prostějov prostřednictvím narychlo 
zřízené společnosti Oděvy Praha. 
Ta inkasovala peníze za zboží vy-
robené v  Prostějově. Vzniknout tak 
měla škoda nejméně 4,5 milionu 
korun. Žák se hájil tím, že v  té době 
pouze poslouchal instrukce Romana 
Hanuse. Syn člena představenstva 
největšího věřitele OP, kterým byla 
Česká spořitelna, měl tehdy celou 
„transakci“ vymyslet a  realizovat ve 
spolupráci s  Bořivojem Klugem. 
I v tomto případě soud Milivoje Žáka 
osvobodil.

nebudou nebudou 

Zdálo se tedy, že oba vrcholní 
manažeři ze všeho vyvázli relativně 
bez úhony. Pokud by se tedy spolu 
i  nadále přátelili, klidně by se mohli 
vzájemně navštěvovat ve svých plum-
lovských vilách stojících jen pár metrů 
od sebe. Tak tomu ovšem není, už 
před více jak rokem se nemovitost 

Milivoje Žáka objevila v  nabídce re-
alitních kanceláří, její hodnota byla 
tehdy vyčíslena na 11,8 milionu ko-
run. Důvodem byl rozvod manželů 
Žákových a  následné majetkové 
vypořádání. 
Jak se Večerníku aktuálně podařilo 
zjistit, dům již byl prodán. Získala jej 
rodina prostějovského podnikatele 
obchodujícího s  nářadím. A  dle 
našich dalších informací se Milivoj 
Žák měl přestěhovat do obce Vělopolí 
nacházející se nedalo Českého Těšína 
poblíž hranic s Polskem. 

Milivoje Žáka jsme se pokusili kontak-
tovat, jeho někdejší číslo mobilního 
telefonu však zůstávalo nedostup-
né. „V  Oděvním podniku jsem byl 
v nějaké pozici, měl za to odpovídající 
odměnu a  za jeho osud nesl svůj díl 
odpovědnosti. Nynější zášť ze strany 
některých lidí beru jako daň za to vše. 
Je to břímě, které si s  sebou zřejmě 
ponesu až do smrti,” vyjádřil se již 
dříve Žák. 
František Tuhý s  médii dlouhodobě 
nekomunikuje, u  soudu se hájil tím, 
že krachem podniku byl nejvíce 
zasažen právě on sám… Nyní už je 
v  důchodu a  mimo jiné jeho penze 
patří k  nejvyšším v  rámci celé České 
republiky.     (mls)

KRALICE NA HANÉ Podezřelé 
ticho vládlo první červnový víkend 
na plácku u kulturního domu v Kra-
licích na Hané. Vždyť se zde mají 
pořádat Klebete? Člověk by si sko-
ro myslel, že si spletl datum. Tak to 
ale nebylo. Viníkem nebyla špatná 
paměť, ale počasí. 

Michal SOBECKÝ
„Je škoda počasí, bývá to zde plné lidí. 
Ale na Klebete to tak vždy vychází, je 
buď škaredě a hodně lidí, nebo úmor-
né vedro a  spousta lidí,“ krčí rameny 
bývalá členka a jedna z divaček Lucie 
Bukovcová. Program se skutečně kvůli 
prudkému dešti musel o více než půl 
hodiny posunout. Jakmile se však po-
časí uklidnilo a podařilo se utřít plas-
tové židle v hledišti, mohlo se začít.
Na parket se vřítili místní folklo-
risté z  Klasu, později také následo-
vaní hostujícím souborem Hanáky 
z Přerova. K tanci hráli místní a taky 
hudba z Litovle. „Nezávidím jim to,“ 
dovídám se od dalšího bývalého čle-
na Klasu. Důvod byl jasný, kluzké je-
viště po dešti. Nicméně Klas se s ním 
popasoval skvěle. Na provedení, ale-
spoň z  laického hlediska, to nebylo 
znát. Ani na nadšení účinkujících jak 

dospělých, tak dětí, z  nichž ty nej-
menší byly věku předškolního. „Já na 
Klas nechodím. O Klasu samozřejmě 
vím, řekla jsem si, že dorazím, dneska 
jsem se přišla prostě podívat. A jsem 
ráda, že jsem dorazila, mají to pěkné,“ 
konstatovala divačka Renata Navráti-
lová.
Klas odehrál scénky z  hanáckého 
života. Děti si zase od paňmámy vy-
slechly pohádku o vlkovi a kůzlátkách 
– v hanáčtině, samozřejmě. Účinkující 
během programu i  měnili kroje a  na 
improvizovaném, mokrém parketě se 
nebáli ani zvedaček při tanci. „Spoko-
jení jsme proto, že dva roky nebyly, tak 
jsme se hodně těšili. Přišli naši stálí 
podporovatelé, kamarádi, bývalí čle-
nové, přišli se s námi potkat,“ konsta-
toval za soubor Klas Zbyněk Slezáček. 
Zklamaný byl trochu z  návštěvnosti. 
Ta byla oproti dřívějším letům, před 
koronavirem, slabší. „Počasí nám úpl-
ně nepřálo, protože jak jsme měli začít, 
přišla průtrž mračen. To se mohlo na 
návštěvnosti podepsat. Ale akce pro-
běhla dobře, užili jsme si to. A těšíme 
se na příští,“ vzkázal. Nakonec se po 
vystoupeních sešli přítomní u  grilu 
a pokračovali ve volné zábavě dlouho 
do noci.

 Foto: Michal Kadlec

 Foto: Michal Sobecký
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V  předprázdninové PROMĚNĚ 
IMAGE jsme po delší době měnili 
maminku na mateřské dovolené. Její 
aktérkou se stala třicetiletá Michaela 
Gombalová, která má dva malé syny. 
Do našeho seriálu se přihlásila s jasným 
cílem. „Již delší dobu pociťuji, že potře-
buji změnu, je to u mě pořád dokola, 
při dětech pak obzvlášť. Taky by bylo 
fajn, kdybych si užila den sama pro 
sebe. Vím, že proměny děláte již řadu 
let, tak předpokládám, že kvalitní výsle-
dek bude zárukou a že se tedy nemu-
sím ničeho obávat,“ zaznělo z přihlášky 
této ženy. 
Její přání bylo pro nás rozkazem, a tak 
jsme již v předstihu začali plánovat, co 
s  mladou maminkou „provedeme“. 
Rozhodli jsme se pro razantnější výměnu 
šatníku. Michaela je mladá, a tak jí trochu 
přidáme na šmrncu a jiskře, zvolíme atrak-
tivní outfity, které z ní učiní kočku. Sama 
se příliš nelíčí, ale ukážeme jí, že líčení je 
možné v přirozeném duchu. K tomu do-
dáme slušivé a extravagantní brýle, a to celé 
podtrhne nová barva vlasů a účes. Vše jsme 
pečlivě zachytili na fotoaparát a kameru. 
A jaké měla Michaela Gombalová po-
city před začátkem? „Lehká nervozita se 
dostavila, ale zároveň se těším,“ usmála se. 
„Jsou to takové ty pocity lehkých motýlků 

v břiše, kdy jste nadšení, ale zároveň se tro-
chu bojíte, ale vím, že to bude fajn,“ usmála 
se těsně před začátkem červnová vítězka. 
Kromě změny vizáže si také přijde na své 
v rámci odpočinku, protože o naše vítězky 
je vždy prvotřídně postaráno, a tak si mo-
hou užít dne s velkým D se vším všudy, 
čeká je vždy mimořádný odpočinek a péče 
celého týmu. Samozřejmostí je pozitivní 
energie a nálada celého týmu. 
Jako první jsme tentokrát začali v  Op-
tice Wagner, následně jsme přešli pár 
kroků k  našemu novému partnerovi 
XoXo Fashion Nails, kde jsme vybrali 
nové outfity, poté proběhlo líčení v po-
dání Viktorie Nevrlové, o vlasová kouz-
la se v samém závěru postarala Andrea 
Furiaková. Vše tradičně proběhlo pod 
dohledem kameramana a fotografa Ivo 
Mynaříka. Na závěr dne byl vidět veliký 
rozdíl u paní Michaely, měli jste vidět, jak 
najednou rozkvetla a  nabyla zdravého 
sebevědomí..s. 
Červnový díl jsme jako vždy pečlivě 
zmonitorovali od A do Z, tudíž co nena-
jdete zde, poskytnou internetové strán-
ky www.vecernikpv.cz. Čeká tam na vás 
také obsáhlá fotogalerie a video nejen 
z posledního klání seriálu PROMĚNA 
IMAGE, ale k dispozici je i rozsáhlý ar-
chiv všech předcházejících epizod.
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Naši červnovou cestu za novou image jsme zahájili u dlouholetého osvědčeného partnera v podobě Optiky Wagner sídlící na 
náměstí E. Husserla. Zde na nás jako již tradičně čekal profesionální tým Radka Wagnera, aby vybral čtvery slušivé brýle a do-
dal naší vítězce i špetku extravagance. „Na červnovou proměnu jsme pro paní Michaelu vybrali velice nápadité modely, které 
jsou elegantní, nadčasové, ale zároveň sledují aktuální trendy. Co se týče dioptrických modelů, tak jednoznačně vítězí barevné, 
hravé modely. S ohledem na přání dámy jsme výběr doplnili i kovovou obrubou. Kovové brýle jsou velice nenápadné, jemné, 
ale ve tvaru, který jsme vybrali, působí originálně,“ popsal své počínání Radek Wagner. „S příchodem krásných letních dnů 
každý outfit oživí i sluneční modely, u kterých se nebojíme experimentovat a vytvořit zajímavý look, zejména pak v případě 
hranatých brýlí Dior. Tento model je pro letošní rok velkým trendem. Jsme toho názoru, že vhodně vybraná obruba dodá cel-
kovému vzhledu ženy elegantní upgrade, což se u Michaely stalo a vypadá perfektně,“ nechal se slyšet nadšený majitel optiky.

Oblečení jsme tentokrát vybrali u našeho nového partnera XOXO FASHION NAILS, jehož prodejnu najdete na nám. E. Husserla 8 v Prostějově. 
V obchůdku s italskou módou vás nadchnou barevné kombinace, příjemné materiály a hlavně móda, která sluší každé ženě a ve které se cítíte dobře 
i pohodlně. Móda a elegance už totiž dávno nejsou jen o usedlých kostýmech a leckdy nepohodlných lodičkách. I proto se XOXO FASHION 
NAILS nebál jít v našem seriálu PROMĚNA IMAGE do stylu tzv. nedbalé elegance a pro mladou maminku vybral jako první ze čtyř outfitů poho-
dlné jednobarevné béžové šaty. A jak bylo zmíněno v úvodu, jako obuv byly zvoleny béžovo-bílé tenisky se zvířecím, nyní velmi moderním vzorem, 
díky kterým jsme docílili již zmiňovaného sportovně elegantního stylu. „Tento model jsme doplnili černou kabelkou. Jako druhý outfit jsme zvolili 
pestrobarevnou košili a džínové šortky modré barvy, kdy se stejně modrá barva promítne i na košili a outfit tak působí velmi vkusně a moderně. 
Zvolená kabelka koresponduje stejnými barvami jako košile, a přestože je jiného vzoru, krásně zajímavý outfit doplňuje. Třetí model je nádherný 
šortkový komplet, který je vhodný jak na denní nošení, tak na různé sváteční příležitosti. Poslední z outfitů je velmi pohodlná tepláková souprava 
bílé barvy opět v kombinaci s již zmiňovaným moderním zvířecím vzorem, která působí velmi nadčasově. Paní Michaela neskutečně prokoukla, 
mám radost,“ popsala kroky a současně Večerníku sdělila své pocity majitelka prodejny Alena Krestová.

Další částí v cestě za novou image je kosmetika a líčení, o které se skvěle postarala Viktorie Nevrlová, studentka SOŠ Prostějov oboru 
kosmetické služby. „Než jsem začala líčit, pleť jsem očistila tonikem a poté na ni nanesla hydratační krém. Paní Michaela má mladou 
pleť. Doporučila bych jí čistit si obličej kosmetickými přípravky každý den. Minimálně večer. Stačí nějaké odličovací mléko a tonikum,“ 
poradila úvodem budoucí kosmetička Viktorie Nevrlová a pustila se do líčení. „Nejdříve jsem nanesla korektor a zahladila nedostatky na 
obličeji. Pak jsem pokračovala stíny na víčkách. Zvolila jsem odstíny hnědé, zejména na kraje očí, aby se oči více zvýraznily. Na střed oka 
jsem použila zlaté stíny a do vnitřního oka jsem nanesla třpytky. Udělala jsem černou linku na zvýraznění očí a nanesla řasenku. Obočí 
jsem nijak nebarvila, své obočí měla paní krásně přirozené. Aby vše vypadalo uceleně, tak jsem použila pudr a pleť zacelila. Bronzerem 
a rozjasňovačem, do zlaté a stříbrné barvy, jsem vykonturovala obličej, zvýraznila lícní kosti. Následně jsem použila na líčka růžovou 
tvářenku, aby paní Michaela vypadala veseleji. Mezi posledními úkony jsem nanesla lehce růžovou rtěnku s leskem,“ popsala své dílo 
Viktorie Nevrlová. A červnová vítězka seriálu PROMĚNA IMAGE od PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku vypadala opravdu skvěle.

Kadeřnické čáry a máry probíhají již po několik let ve Vlassalonu ve Fanderlíkově ulici, kde se o vše skvěle postarala Andrea Furiaková. Paní 
Michaela si své vlasy nebarvila již po tři roky. Není to ani potřeba, šediny neměla a její barva je pěkná. Jelikož se ale rozhodla pro změnu, tak 
ji uděláme samozřejmě i s barvou a střihem. Snažili jsme se, aby dostala šmrnc, takže jsme tedy vybraly vhodný odstín a střih tak, který by 
korespondoval s typem a životním stylem Michaely coby mladé maminky. „Vlasy byly přírodní v odstínu světle hnědé, hladké, v jedné délce 
a pěkné kvalitě,“ uvedla na úvod kadeřnice. „Sestřihla jsem jako první přední část, aby vynikl pěkný tvar obličeje, prosvětlila jsem tuto část 
a vlasy natónovala do jemného zemitého odstínu s měděným odleskem. To jsem doplnila ještě i melírem, který ji prosvětlil a rozzářil. Styling 
může být hladký i ve vlnách. Pro účely této proměny jsem zvolila větší vlny, které působily bohatým a vzdušným dojmem. Červnová vítězka 
po změněném účesu nabrala na energii, z výsledku jsme byly já i Michaela nadšené,“ dodala spokojeně Andrea Furiaková.

Michaela Gombalová si proměnu velice užívala, byla ráda za čas a klid sama pro sebe, prostě cenila si veškeré péče, která jí byla věnována. Jakmile byla zakryta zrcadla, tak už 
vůbec netušila, co se s ní děje a jaké máme záměry. Počáteční vlna nervozity šla ale stranou, červnová vítězka se nechala unášet pozitivní energií celého týmu. Závěrečné focení 
si naplno užívala. Bylo vidět, že se v nové image cítila fantasticky, protože sama od sebe pózovala jako modelka. Jde to pak samo, když člověk najednou zjistí, že stačí změna stylu 
a konečně se cítí sám se sebou spokojený. Všichni jsme měli z její nové podoby velkou radost, což ani není možné fotografiemi zprostředkovat. 

PØED... PO...

Optiku Wagner můžete navštívit v sí-
dle prodejny náměstí E. Husserla 19 
v Prostějově, které najdete v budově 
„tria“ v prvním patře vedle někdejšího 
OD Prior. Připravena je zde široká na-
bídka kvalitních brýlí a  kontaktních 
čoček. K  dispozici je také vyšetření 
zraku bez čekání a  kompletní servis. 
Samozřejmostí je profesionální péče 
a poradenství na nejvyšší úrovni. Cílem 
Optiky Wagner je naprostá spoko-
jenost našich zákazníků. O váš zrak se 
postará osobně majitel Radek Wagner 
a jeho tým. Těšíme se na setkání s vámi.

Vše potřebné včetně
objednání na vyšetření je na

www.optikawagner.cz

Mladý začínající 
fotograf a  kamera-
man. Rád fotí přírodu 
a nejrůznější akce. Na 
Proměně se částečně 
podílel již delší dobu 
a  nyní dostal prostor 
pro vlastní iniciativu v tomto projektu. 

Vlassalon Andrey Furiakové naj-
dete v  Rezidenci Florián na adrese 
Fanderlíkova 5, Prostějov. „Potřebujete-
li účes s nádechem extravagance, jed-
noduchosti, elegance či panku nebo 
s rázem luxusu, není problém. To vše 
a  ještě více vám poskytne Vlassalon, 
který oplývá vzdušným a krásným in-
teriérem. K dispozici vám bude kvalitní 
vlasová kosmetika Wella, Tigi S-Faktor, 
Bed head, Catwalk, ale i  úžasný 
regenerační systém od značky L´Oreal. 
Nechte se hýčkat od profesionálů, bude 
nám ctí o  vás pečovat. Srdečně vás 
zveme a těšíme se na vaši návštěvu,“ 
vzkazuje Andrea Furiaková. 

Červnová proměna byla skvělá. Ráno přišla nenápadná mladá žena a odpo-
ledne odcházela dáma se zdravým sebevědomím a neskutečným šmrncem, 
jako by si odskočila z focení do časopisu Vogue. Michaela je skromná, milá, 
hodná, ale není potřeba v mladém věku šetřit se skromností, co se týče vizá-
že. I maminka na mateřské dovolené může být kočka, a tak se taky stalo. 
Po změně oblečení, líčení a novém účesu vypadala naživo opravdu výbor-
ně. Dokonce tak, že když jsme šli vstříc jejímu příteli, tak ji vůbec nepoznal, 
a to bez přehánění. Proměnu však následně velice chválil, což každou ženu 
potěší a zahřeje u srdce. Sama žena byla velice nadšená a vděčná. Teď už 
je jen na ní, jak bude se svou image nakládat dál. Srdečně děkuji celému 
týmu za bezvadnou spolupráci a  splnění snu další naší vítězce. Na závěr 
bych vás ráda vyzvala, přihlaste se do prázdninového dílu PROMĚNY 
IMAGE a  pomozte si k  lepším zítřkům. Čeká vás zážitek na celý život! 

Za celý tým Aneta Křížová,
 patronka projektu a redaktorka servisu pro ženy

Seriál PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku PROMĚNA IMAGE napsal již pátý díl 
letošního roku a všichni tak s novou touhou vyhlížíme k červnovému
klání, které nese přívlastek májové. Hlaste se a sledujte tištěná vydání 
i naše internetové stránky, průběžně budete kontaktování. 

Manželé, sourozenci, kamarádi, hlaste se! Hledáme právě vás!
Nejen ženy, ale i muži si zaslouží péči. 

A my se o ně postaráme přímo královsky!

Nejdříve vám vybereme oblečení na míru, posléze se o vás postarají prvotřídní 
profesionálové v pánském salónu a úplný závěr bude završen profesionálním fo-
cením. Zkrátka budete fešák, za kterým se nejedna žena otočí.
Dámu pak čeká kvalitní servis v podání profesionálů z Vlassalonu, kosmetické líče-
ní, výběr nového šatníku v outletové prodejně RV Fashion, brýle zvolíme v Optice 
Wagner a závěrečnou tečkou pak bude taktéž profesionální focení a natáčení.
Neváhejte a hlaste se! PROMĚNY IMAGE OD PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku do-
padly vždy na jedničku a vítězky neměly jiných slov než chvály. Není co ztratit, 
naopak zcela zdarma získáte NOVOU IMAGE a také nezapomenutelný zážitek!
Co musíte udělat? Stačí poslat dvě své aktuální fotografie (tvář a  posta-
va) na e-mail: redakce@vecernikpv.cz. Do předmětu e-mailu uvádějte
„PŘIHLÁŠKA PROMĚNA IMAGE“ nebo můžete přijít osobně do naší redakce.
Uveďte také váš věk, velikost oblečení a důvod, proč se do proměny hlásíte, proč 
bychom měli vybrat právě vás, dále odkud jste a telefonický kontakt. 
Hlásit se můžete do 25. července 2022. 

Èekáme na Èekáme na 

a páry!a páry!

V roce takřka samých dvojek protkaných jednou nulou jsme se 
s projektem PROMĚNA IMAGE propracovali už k jeho polovině. 
Červnový díl byl v celkovém součtu již košaté historie od dubna 2015 
jedenasedmdesátý. A i tentokrát šlo o výjimečné klání... Poslední 
PROMĚNA IMAGE před letními prázdninami rozjasnila nejedny oči 
a úsměv. Stejně tak tomu ale bylo i u předchozích sedmdesáti změn 
vizáže, které pro vás jako jediné periodikum v celém regionu – ne-li 
dokonce kraji – činíme s radostí již sedmým rokem. Pod taktovkou 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku se udála proměna desítek žen, ale 
i několika mužů, manželských párů nebo partnerů. Účastníci byli jak 
z mnoha míst České republiky, tak několik jich neváhalo přijet i ze 
Slovenska. Jak je již všeobecně známo, cílem našeho projektu není 
jen pouhá změna vzhledu, ale vnitřní rozkvět každého, kdo si naším 
seriálem projde, protože k čemu změna vzhledu, když v duši chybí 
sluníčko, radost a motivace. A to je právě jeden z důvodů, proč vůbec 
tento projekt hned jedenáctkrát organizujeme. Červnová PROMĚNA 
IMAGE se opět nesla v pohodové atmosféře a udělala radost mamince 
na mateřské dovolené, ale také celé její rodině. A jak dopadla? To se mů-
žete dočíst na následujících řádcích a záhy také na www.vecernikpv.cz.

Květnový díl jsme jako vždy pečlivě zmonitorovali od A do Z, 
tudíž co nenajdete zde, poskytnou internetové stránky 

www.vecernikpv.cz. Čeká tam na vás také obsáhlá fotogalerie 
a video nejen z posledního klání seriálu PROMĚNA IMAGE, 
ale k dispozici je i rozsáhlý archiv všech předcházejících epizod.

 HLASTE SE  HLASTE SE 
DO DO  
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otázky pro ženu,
co se změnila...4 

 Paní Gombalová, jak se po 
PROMĚNĚ IMAGE cítíte? 
Splnili jsme vaše přání?
„Proměna byla úžasná a cítím se 
opravdu skvěle. Celý den byl parád-
ní. Po dlouhé době jsem se cítila jako 
žena, nejen jako matka dvou malých 
dětí. Člověk nabyl i nějaké to sebevě-
domí, a za to jsem vám všem oprav-
du moc vděčná.“ (úsměv)

 Co vás na celé proměně nejvíce 
překvapilo?
„Nejvíce to, jak byl celý tým úžasný, milý 
a pečlivě se mi všichni věnovali. Také 
mě překvapilo, jak dobře jsem se cítila 
ve všem tom oblečení, které mi vybrali. 
Sama bych se na to oblečení jen podí-
vala, řekla si, to není nic pro mě, ale díky 
proměně si začnu obměňovat šatník.“

 Jak na vás reagovala rodina 
a známí? 
„Byla mile překvapena. Všem se to 
moc líbilo. Starší syn byl trochu v 
šoku, ale nakonec mi řekl, že jsem 
krásná. To mě moc potěšilo. Přítel 
mě dokonce ani nepoznal, když 
jsme se potkali hned po proměně.“ 
(smích)  

 Co byste vzkázala čtenářkám 
Večerníku? 
„Pokud nad proměnou aspoň tro-
chu přemýšlí, ať se nebojí a jdou 
do toho. Sama jsem byla trochu 
nervózní, ale stálo to za to. Celý den 
se o vás každý pěkně stará a vy si 
užíváte pohodu i relax. Hlavně celý 
tým je opravdu super, takže se není 
čeho bát.“ 
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Střední odborná škola Prostějov nabízí řadu 
zajímavých oborů. Kromě oborů vzdělávání 
s výučným listem, oborů vzdělávání s ma-
turitou a nástavbového studia také mimo 
jiné nabízí služby pro veřejnost. V nabídce tak 
najdeme školní cukrárnu, opravy a prodej 
kožedělných výrobků, kurzy, ale i kosmetický 
salón. A právě obor kosmetické služby během 
čtyř let připraví své studentky na budoucí 
povolání kosmetičky, manikérky, pedikérky. 
Těchto kvalitních služeb jsme využili v rámci 
říjnového dílu seriálu PROMĚNA IMAGE od 
PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku.
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Nově otevřený stylový boutique s módou na 
nám. E. Husserla 8, a jak sám název napovídá 
– kromě toho, že si zde vyberete z mnoha krás-
ných kousků převážně italské módy a doplňků, 
nabízí také modeláž nehtů kvalitními materiály 
včetně precizní manikúry. Myslíme na všechny 
ženy, takže u nás naleznete zboží v různých ve-
likostech. Najdete jak volnočasovou módu, 
tak elegantní styl. V prodeji jsou i doplňky v 
podobě obuvi, kabelek, bižuterie a dalšího sor-
timentu. Těšíme se na Vás.
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SLAVÍMESLAVÍME
VÝROČÍVÝROČÍ LetLet

V letošním roce si připomínáme čtvrtstoletí od vydání 
nultého čísla PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku. 

Tímto historickým datem se stal 20. květen 1997.
Děkujeme za důvěru!

Připravujeme na podzim 
společenskou akci a plno soutěží

PØES LÉTO VÁM 
NOVINY NEUTEÈOU!

Chystáte se na dovolenou, ale zároveň nechcete Chystáte se na dovolenou, ale zároveň nechcete 
přijít o PROSTĚJOVSKÝ Večerník? přijít o PROSTĚJOVSKÝ Večerník? 

Uvažujete o předplatném, ale pořád váháte? Uvažujete o předplatném, ale pořád váháte? 
NYNÍ MÁTE SKVĚLOU ŠANCI SI JEJ VYZKOUŠET!NYNÍ MÁTE SKVĚLOU ŠANCI SI JEJ VYZKOUŠET!

Předplatné vás vyjde levněji než ve stánku. 
Doručení až do domu je zdarma!zdarma!

Více informací na číslech 582 333 433, 608 960 042, e-mailu: predplatne@vecernikpv.cz 
či přímo v redakci na Vápenici 19, Prostějov. Akce trvá do 30. června 2022.

letní akce NA PØEDPLATNÉletní akce NA PØEDPLATNÉ

...a zajistìte ...a zajistìte 
si noviny si noviny 

do schránky do schránky 
na celé léto.na celé léto.

Objednejte si Objednejte si 
bìhem èervna bìhem èervna 
pøedplatné... pøedplatné... 

Platí pro 8 vydání.
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Víceúčelová hala bude mítVíceúčelová hala bude mít
konečně důstojné parametrykonečně důstojné parametry
pro hráče i divákypro hráče i diváky

strana 63

V PROSTĚJOVĚ
SE UŽ RODÍ 

„NOVÝ ZIMÁK“

V prostějovském prostředí se zrodil 
oddíl, který se chce zaměřit především na 
mládež. Kdo a proč jej vede?

dvoustrana 70-71

NOVÝ BOX
NA SCÉNU

Nová sezóna prostějovských cyk-
listů je v plném proudu, Večerník zmo-
nitoroval jejich dosavadní účinkování

strana 64

TUFO-PARDUS
NA SILNICE

Naleznete
uvnitřBOMBA!

JURA 
SE STAL 

MÍSTOPŘEDSEDOU LFA
PROSTĚJOV Hned dva vysoké funkcionářské posty mohl v rámci fotbalu na celostátní úrovni za-
stávat šéf 1.SK Prostějov František Jura. V případě FAČR to v letech 2017 a 2021 nevyšlo, nyní už ale 
ano. Uplynulou středu se nově stal místopředsedou Ligové fotbalové asociace, která řídí profesio-
nální soutěže, a to za FORTUNA:NÁRODNÍ LIGU. Funkci převzal po Petru Heidenreichovi, jehož Ústí 
nad Labem sestoupilo do ČFL. Františka Juru obsadili do čela LFA delegáti druhé nevyšší soutěže a 
byla to dle jejich názoru jasná volba. „Pocity jsou nádherné. Jsem rád, že jsem dostal důvěru do takto 
významné funkce a nyní budu dělat vše pro to, abych českému profesionálnímu fotbalu co nejvíce 
pomohl,“ svěřil se Večerníku se svými pocity František Jura.

EXKLUZIVNÍ ROZHOVOR SI MŮŽETE PŘEČÍST 
NA DVOUSTRA NĚ 34-35 DNEŠNÍHO ČÍSLA

Exkluzivní rozhovor se zkušeným 
fotbalovým trenérem Karlem Trnečkou 
nejen o pádu Kralic na Hané z krajského 
přeboru dvoustrana 66-67

NEJSEM
MOURINHO
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pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství

MichalMichal KADLEC KADLEC

„Stavba probíhá podle plánovaného 
harmonogramu. Prostějovské 
společnosti, které rekonstrukci re-
alizují, neavizují žádné zpoždění. 

Veškeré materiály jsou objed-
nány a  na trhu dostupné. Jsme 
přesvědčeni, že všichni fanoušci 
prostějovského hokeje, ale i  dalších 
sportů budou v  nově upraveném 
prostředí naší arény spokojeni,“ 
neskrývá spokojenost Rozehnal.
Jak se Večerník přesvědčil na vlastní 
oči, stavbaři se na zimním stadionu 
opravdu činí. „Po téměř padesáti 
letech probíhá kompletní výměna 

kopilitů, tedy prosklených fasádních 
stěn v  souladu s  koncepcí inženýra 
Lederera na východní stěně stadi-
onu, dále dochází k  tolik očekávané 
a  potřebné výměně sedaček, 
k opravě a nátěru schodových stupňů 
i  k  rekonstrukci šaten pro hosty 
a  rozhodčí,“ vypočítal ve stručnosti 
náměstek prostějovského primátora. 
V  současnosti se jedná o  rekordní 
investici města v  posledních 
dvanácti měsících, ovšem nikoliv 
jedinou v  historii tohoto hoke-
jového a krasobruslařského stánku.
„Postupná rekonstrukce stadionu 
probíhá již od roku 2000 a  jejím 
důkazem je výčet realizovaných akcí za 
posledních dvacet roků. Od roku 2002 
včetně letošních investic se proin-
vestovalo 191 milionů korun,“ uvedl 
Rozehnal, který stejně jako mnozí 
další Prostějované ví, že zdejší zimní 
stadion je opravdu specifickou stav-

bou. „Ledererova ocelová konstrukce 
s  rozměrem osmdesát krát osmdesát 
metrů je dalším architektonickým 
skvostem v  Prostějově, umožňuje 
přítomnost více než pěti tisíc diváků. 
Tím, že vznikla nová multifunkční bu-
dova pro mládež, se původní budově 
odlehčilo. V  krátké budoucnosti 
se uvažuje i  o  úpravách vstupního 
prostoru a  zvýšení kvality zázemí 
pro uživatele stadionu,“ prozradil 
náměstek prostějovského primátora 
pro stavební investice v  Prostějově. 
Zajímalo nás, zda-li se uvažuje 
také o  opravě střechy? „Střecha 
objektu má plochu více než 6 400 
metrů čtverečních. Jakákoliv zásadní 
výměna krytiny včetně tepelné izol-
ace představuje náklad v  řádu de-
sítek milionů korun a její realizace se 
v budoucnosti neobejde bez výrazné 
dotační podpory. V současné době se 
provádí alespoň dílčí opravy stávající 

krytiny,“ zareagoval Jiří Rozehnal. 
Nejen hokejové fanoušky pak 
určitě zajímá, zda se aktuální 
rekonstrukční práce stihnou do 
začátku hokejové sezóny? „Všichni 
zhotovitelé, kteří v  současnosti na 

stadionu pracují, jsou pod perma-
nentní kontrolou pracovníků odboru 
rozvoje a  investic prostějovského 
magistrátu a  mají konečný termín 
předání stanoven na 31. července 
2022,“ ujistil Rozehnal. 

252562 27. června 2022 WWW.VECERNIKPV.CZ

Za    se do „zimáku“ vrazilo  korun191 milionů20 let
PROSTĚJOV Velmi čilý pracovní ruch je nyní patrný uvnitř 
i zvnějšku zimního stadionu v Prostějově, který byl před lety 
nazván jako Víceúčelová hala. Právě v těchto dnech je v pl-
ném proudu rozsáhlá rekonstrukce „zimáku“, kdy dochází 
k  výměně bočních prosklených kopilitů haly, rekonstrukci 
tribun spojené s výměnou sedaček a rovněž k opravě dalších 
šaten. Během uplynulého pátku měl Večerník exkluzivní 
možnost projít si útroby zdejšího „království“ hokejistů, hoke-
jistek a krasobruslařského oddílu. Získali jsme tak unikátní fo-
tografie z probíhající inovace místa, kde se ještě před pár roky 
scházelo pravidelně na pět tisícovek obyvatel. Jak nám proz-
radil náměstek primátora pro stavební investice v Prostějově 
Jiří Rozehnal, nyní se jedná o vůbec největší rekonstrukci to-
hoto stánku v historii. Nutno také dodat, že město už do toho-
to sportoviště „nalilo“ od roku 2002 celkem 191 milionů korun. 
Je to moc, nebo málo? Na to se odpovědi rozcházejí. 

 Foto: Michal Kadlec  Foto: Michal Kadlec  Foto: Michal Kadlec

EBC číslo dva hostila tělocvična BC 
DTJ v  Krasické ulici vedle aquaparku. 
A zápasový program odstartoval pořád-
ně zostra, a sice energií nabitým derby 
mezi domácí Nikol Dvorskou a  jí dů-
věrně známou Nelly Coufalovou z  SK 
Prostějov. Tato bitva něžného pohlaví 
připomínala bleskovou smršť, kdy obě 
Amazonky vtrhly do ringu jako uragán 
a ještě během úvodního kola bylo hoto-
vo ve prospěch prvně jmenované.
„Děvčata se měla střetnout už v  Brat-
čicích, kde jsme to na poslední chvíli 
museli zrušit pro zranění. Tentokrát byl 
začátek dost nervózní kvůli posunuté-
mu času duelu o  půl hodiny dříve, to 
znamená rozcvičení, naladění i celková 
příprava proběhly pod tlakem. Přesto 
utkání provázelo velmi vysoké tempo. 
Nelly nastoupila se svým typickým 
tlakem a sprškou úderů. S tím jsme ale 
počítali, Nikol prvotní nápor ustála a za-
sadila soupeřce v rámci výměn několik 
tvrdých úderů. Tam bylo vidět, že Nelly 
bere chuť do boje. Po klinči v polovině 
kola Nikol opakovala svůj tvrdý ne-
kompromisní zadní úder a poslala pro-
tivnici na podlahu ringu. Po odpočítání 
rozhodčí souboj předčasně ukončil vý-
sledkem r.s.c. v 1. kole a Nikol tak získala 
další cenné vítězství nad zkušenější sou-
peřkou,“ okomentoval trenér mládeže 
v détéjéčku Oldřich Dvorský.
Následoval jeden ze tří mačů, v  nichž 
nastoupili borci čistě z jiných měst. Br-

něnský Jakub Hložek vybodoval kro-
měřížského Karla Nguyena, později 
Ondřej Krejčí taktéž z Brna ukončil r.s.c. 
ve druhém dějství vítkovického Nikola-
se Pintera, v posledním z osmi duelů se 
pak mezi Janem Tomáškem (Blansko) 
a Karlem Šťastným (Kroměříž) zrodila 
ne moc často vídaná remíza.
Všechny ostatní střety nabídly mini-
málně jedno prostějovské zastoupení. 
Hodně zajímavý byl hned třetí zápas 
tím, že Lenka Červinková (Street 
Fight PV) a  Prostějovanka Marcela 
Bibrlová do sebe šly velice tvrdě, do-
šlo i na krev. A Červinková vyhrála na 
body. Totéž se povedlo zástupci po-
řádajícího klubu Pavlu Zajícovi proti 
o  poznání méně zkušenému Davidu 
Kadidlovi (Blansko), ovšem odhod-
laný sok favoritovi statečně vzdoroval 
a vydržel mezi provazy celá tři kola.
V následujícím střetu sudí poněkud pře-
kvapili výsledkovým verdiktem, protože 
krnovský Lukáš Satek působil technicky 
lépe i úderově čistěji než Jaroslav Žítek 
z SK Prostějov. Přesto patřilo těsné vítěz-
ství na body hanáckému boxerovi.
Premiéru v  oficiálním utkání prožil 
Roman Janík coby zástupce Street Fi-
ght PV, pro kterého bylo úspěchem už 
absolvování kompletní porce minut 
s  mnohem ostřílenějším Marcelem 
Lioliosem (Krnov). Očekávaná po-
rážka na body tudíž neznamenala žád-
né přehnané zklamání.

Na rozdíl od podstatně delšího Eli-
te Boxing Cupu I  trval ten druhý 
jen svižnější dvě hodinky. A  už se 
chystá třetí pokračování, které bylo 
odloženo na září a  proběhne na 
prostějovském Masarykově náměs-
tí přímo před radnicí! Jaké bude?

Marek SONNEVEND
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v Polsku, v Polsku, 
PROSTĚJOV Během června – tedy 
na úplném konci této části sezóny – 
absolvovaly mladé naděje boxerské-
ho oddílu BC DTJ Prostějov ještě 
dva turnaje.

Marek SONNEVEND
Aneta Vytásková a Šimon Dvorský od-
cestovali s trenérem Oldřichem Dvor-
ským a  asistentkou Nikol Dvorskou 
(doléčovala zranění) do polských Gli-
wic, kde se měli zúčastnit PZO Boxing 
Day 2.
„Bohužel kvůli nedorozuměním mezi 
pořadateli naše soupeře odvolali. Čeka-
li jsme tedy, zda některému ze zúčast-
něných nepřijede soupeř, aby Aneta 
a Šimon boxovali. Nakonec nám bylo 
nabídnuto střetnutí mezi Šimonem 
a  domácím borcem, který však byl 
o věkovou kategorii výš. Aneta zůstala 
bez boje. Po předchozích zkušenostech 
jsem Šimona nechtěl pustit do zápasu 
se starším soupeřem, neboť rozdíly 
kluků ve fyzické vyzrálosti bývají dia-
metrální i  při ročním rozdílu věku. 
Nechal jsem se ale ukecat na sparing. 
Ve výsledku sparing nebo utkání je asi 
jedno s tím rozdílem, že není v regist-
račce a bylo bez vyhlášení vítěze. Měl 
jsem z  toho obavy, Šimon také. Duel 
však byl víc než vyrovnaný. První kolo 
Šimon vyhrál a  další dvě probíhala 
rovnocenně. Šimon měl dobrý pohyb 
na nohou, dlouhorukého soupeře ne-
nechal zasahovat, z  povolení se dove-
dl vrátit a  bodovat. Jen mu postupně 
odcházela fyzička, padaly ruce. Pořád 

je co zlepšovat. Rozhodně tedy dobrá 
zkušenost, i když s pachutí nepovedené 
výpravy a  zklamání natěšené Anety,“ 
shrnul kouč mládeže BC DTJ Oldřich 
Dvorský.
Následně se prostějovská rohovnická 
výprava vydala do Ostravy na druhé 
kolo mezinárodní ligy mládeže v boxu. 
Dvoučlennou sestavu tvořili Šimon 
Dvorský (žák 7. třídy ZŠ při Cyrilo-
metodějském gymnáziu Prostějov) 
v  kategorii školní mládež do 63 kilo-
gramů a  Aneta Vytásková (studentka 
1. ročníku Reálného gymnázia Otto 
Wichterleho PV) v  kategorii kadetek 
do 63 kg. Nikol Dvorská ještě zůstala 
na marodce. Výpravu posílil Radoslav 
Křížek jako sekundant, protože trenér 
Oldřich Dvorský tentokrát plnil i  roli 
rozhodčího.
„Šimon měl předlosovaného polského 
reprezentanta Mateusze Szubielského, 
který letos v dubnu zvítězil na polském 
turnaji o mistra Szleska. Vysoký dlou-
horuký soupeř mu vyhovoval. Ačkoliv 
tlačil a snažil se být aktivní, Šimona ne-
zasahoval a ten díky dobré práci nohou 
výpadům unikal. Bonusem pak byly 
odvetné akce, kdy po útoku protivní-
ka dovedl povolit a  vrátit se s  dvojicí 
přesných bodovaných úderů. Dvorský 
tak většinu zápasu boxoval z ústupu, ale 
v závěru jednotlivých kol vždy zmobi-
lizoval zbytky energie pro účinný útok. 
Tím předvedl, že to umí i dopředu. Ver-
dikt sudích byl nakonec jednoznačný 
pro Šimona. Z mého pohledu je řada 
věcí, které se dají vytknout, ale rozhod-

ně mi dělá radost tím, jak se výkonnost-
ně zvedá, zlepšuje a bojuje do poslední 
sekundy. Pokud vydrží, jistě o  něm 
ještě uslyšíme,“ hodnotil otec – lodivod 
Dvorský starší.
„Aneta jela víceméně na zkušenou. 
Soupeřku předlosovanou neměla, ale 
čekalo ji několik možných protivnic 
k ostrému sparingu. Nakonec naší bo-
xerce připadla Eliška Cihlářová z  TJ 
Klokočov. Trenér Radoslav Křížek, kte-
rý se o naše závodníky staral, měl z této 
konfrontace obavy. Eliška je téměř 
o dva roky starší, mistryně ČR a účast-
nice evropského šampionátu. Nakonec 
ke sparingu svolil a čekalo nás překva-
pení. Eliška dle předpokladu působila 
boxerštěji, ale toť vše. Aneta byla rych-
lejší a přesnější, po celá tři kola domino-
vala. Neuvěřitelné! Jak ji známe, spíš jí 
vyhovuje boj z ústupu, kdy se snaží vy-
užít chyb útočící soupeřky. Tentokrát 
ale předvedla srdce bojovnice, šla po 
Cihlářové bez respektu a  byla jedno-
značně lepší. I Aneta nám proto dělá ra-
dost. Je vidět její růst, přemýšlí nad tím, 
co dělá. A umí vyhodnotit chyby, kte-
rých se dopustila, konzultovat s kouči, 
hledat řešení. Jen ať udrží svůj elán, pak 
věříme, že má našlápnuto do české re-
prezentace,“ navázal Oldřich Dvorský. 
A na závěr doplnil: „Z pohledu soutěží 
máme momentálně odboxováno. Rý-
suje se ještě jeden mezinárodní turnaj 
na začátku prázdnin, ale to je pro nás 
zatím s  otazníkem. Každopádně nás 
čekají letní prázdniny a odpočinek po 
náročném ročníku.“ 

PROSTĚJOV Nový turnajový projekt rohovnického oddílu BC DTJ 
Prostějov nabídl během necelých dvou měsíců již svůj druhý díl 
s názvem Elite Boxing Cup II. Zatím tak směřuje k zamýšlenému 
formátu soutěžního seriálu s utkáními převážně pro amatéry, ve-
terány, začínající boxery a ženy či dívky.

saa
jaký byl elite boxing cup prostějov II…jjaakký bbyyyl eeliittee boooxiinggg cuuppp prrrosstěějoovv II………

VÝSLEDKY ELITE BOXING CUP PROSTĚJOV II
KADETKY DO 60 KG

100.100.

„Tentokrát jsme měli méně utkání než při minulé premiéře. Záměr byl sestavit program z většího počtu zápasů, ale v to-
mhle trochu pozdějším termínu už byl ze strany účastníků ne tak velký zájem. Každopádně jsme znovu viděli některé dost 
kvalitní souboje, zatímco jiné neměly až tak vysokou sportovní úroveň. Podstatné však je, aby si všichni aktéři zaboxovali 
co nejvíc podle svých představ. A to se myslím podařilo, Elite Boxing Cup II tím splnil svůj cíl. Jen škoda, že kvůli zraněním 
nemohli nastoupit Pavel Ján ani Michaela Brančíková, tedy dva zástupci našeho oddílu.“

Petr Novotný, vrchní trenér BC DTJ Prostějov a hlavní organizátor Elite Boxing Cupu

POHLEDEM ŠÉFA

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

BLANSKO, PROSTĚJOV Koncem 
května proběhlo v  Blansku před-
poslední kolo Národní ligy boxu 
Jihomoravské oblasti 2021/2022. 
Za BC DTJ Prostějov startoval jedi-
ný Šimon Dvorský (žák 7. třídy ZŠ 
při Cyrilometodějském gymnáziu) 
ve hmotnostní kategorii do 63 ki-
logramů. Aneta Vytásková neměla 
soupeřku a Nikol Dvorská se potý-
ká se zraněním předloktí.
„Šimon se utkal s  Matějem Novákem 
z konkurenčního oddílu SK Prostějov. 
Nastoupil sebevědomě a soupeře chtěl 
jakoby sežrat. Jenže Matěj byl na Šimo-
na připraven a podařilo se mu několi-
krát zasáhnout tvrdým protiúderem. 
Což ale nezměnilo nic na faktu, že No-
vák byl v prvním kole počítán a celkově 
se zápas nesl pod taktovkou Šimona. 
Ten měl tlak, víc pracoval i  zasahoval 
a ve třetím kole nechybělo moc k dal-
šímu počítání. Samozřejmě se objevila 
také řada chyb, na kterých musíme ne-
ustále pracovat. Jedená se především 

o  fyzičku a  nechodit do zbytečných 
výměn úderů. V neposlední řadě pro-
mlouvaly do utkání úmyslné fauly ze 
strany Matěje, který několikrát ude-
řil ramenem Šimona do oblasti krku 
a brady, za což byl i napomínán rozhod-
čím. Tohle do ringu rozhodně nepatří! 
Přesto vývoji duelu nakonec odpovídal 
i výsledek bodových sudí, jenž dopadl 
jednomyslně v Šimonův prospěch. Zís-
kal tím další cennou zkušenost po tur-
naji v Polsku,“ zhodnotil kouč mládeže 
v détéjéčku Oldřich Dvorský.   (son) 

PROSTĚJOV Na další kolo Národní 
ligy boxu 2022 Jihomoravské oblasti 
vypravil oddíl BC DTJ Prostějov dvě 
své mladé naděje. Šimona Dvorského, 
žáka sedmé třídy ZŠ při Cyrilometoděj-
ském gymnáziu PV, a Anetu Vytásko-
vou, studentku prvního ročníku Reál-
ného gymnázia a ZŠ Otto Wichterleho 
PV. Nikol Dvorská, která měla také od-
cestovat, se při sparinzích zranila a dává 
se dohromady do dalších bojů.
Šimon Dvorský (školní mládež, ročník 
2008) ve hmotnostní kategorii do 63 
kilogramů nastoupil k odvetnému utká-
ní s Matějem Novákem z SK Prostějov. 
„A  tentokrát už to byl Šimon, jak ho 
známe. Sebevědomý, s chladnou hlavou 
a dominující celý zápas. Ten byl pohled-
ný, vítěz pěkně hrál na nohách, nechytal 
zbytečné údery, nechodil do výměn a po 
všechna kola kraloval. Působil mnohem 
víc boxersky než při předchozí konfron-
taci ve Svitavách. Byl uvolněný a  plnil 
pokyny, tentokrát si zaslouží velkou po-

chvalu. Rovněž on sám měl dobrý pocit 
ze zvládnutého střetnutí, což je motor do 
dalších tréninků,“ hodnotil kouč Oldřich 
Dvorský.
Aneta Vytásková (kadetka, ročník 
2006) ve váze do 63 kg narazila na slo-
venskou mistryni Valerii Laščákovou. 
Valerie je přitom už juniorka, o rok starší 
než prostějovská bojovnice. „Sloven-
ka byla vyloženě silová boxerka, šla za 
úderem a snažila se Anetu účinně zasa-
hovat. Ta zpočátku působila rozpačitě, 
ale boj z  ústupu jí vyloženě vyhovuje. 
Přestože soupeřka byla silnější, Aneta se 
nevzdávala a bojovala do poslední vteři-
ny. Velmi mě potěšilo, že byla schopna 
v posledním kole zmobilizovat morálku 
i vůli k tomu, aby se o výsledek porvala. 
Na vítězství to sice nestačilo, ale proká-
zala potenciál k růstu, což dává sílu do 
další práce,“ konstatoval trenér Dvorský 
s  poděkováním oběma svěřencům za 
kvalitní reprezentaci svého klubu i města 
Prostějov.    (son)
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PROSTĚJOV Doteď to byly 
spíše kosmetické úpravy. A často 
je poznali více hráči než diváci. 
V  posledních dvou letech ale 
zažívá prostějovská hala malou 
revoluci. Kromě před rokem 
přidaného zázemí zahrnujícího 
šatny, ale také posilovnu nebo 
střelnici, se i  aktuálně na sta-
dionu hodně staví. Výrazně se 
promění vzhled tribun a  v  bu-
doucnu i  vzhled celého objektu. 
Změn je hodně, proto je na místě 
vyzpovídat Jana Zatloukala (na 
snímku), ředitele Sportcentra-
DDM v  Prostějově, které má 
zázemí od loňska na starost mís-
to Domovní správy Prostějov. 

Michal SOBECKÝ
Stadion prochází i  zvenku 

viditelnými změnami. Co vše se na 
něm nyní děje?
„Teď vyměnili sedačky, opravili be-
tonové schody, na tribunách je natřené 
zábradlí. Chytá to tedy jednotný vi-
zuál, což je určitě dobrá zpráva. Doteď 
všechno hýřilo různými barvami. 
Na schodech bude nově jemně šedá, 
sedačky budou červené a žluté. Opra-
vou prošly šatny hostů, což byla nutná 
investice. Dostávali jsme výjimky od 
hokejového svazu, protože prostě 
nesplňovaly požadavky. A  v  nepos-
lední řadě se ještě opravuje a rozšiřuje 
vybavení, taková rest zóna pro pro-
fesionální hokejisty. Navíc už jsme 
mluvili s architektem Frömlem o tom, 
jak by všechno mělo vypadat ještě líp 
v blízké budoucnosti.“

Jaké jsou tedy další plány 
s opravami haly?
„Doufáme, že se podaří natřít vnější 
konstrukci z východní strany, v místě, 
kde se měnily kopility, což je další 
probíhající rekonstrukce. Dále už je 
zpracována vizualizace k  tomu, jak by 
stadion mohl v  budoucnosti vypadat. 
Momentálně totiž má dost nevzhled-
né stavební nánosy z  devadesátých 
a  nultých let, zejména v  přízemí, na 
východní straně. Jedná se o různé zídky. 
Ten pěkný oblouk, který zimák tvoří, 
nesplňuje záměr architekta, je zakrytý. 
Vizualizací jsme se tedy snažili vše vrátit 
k  původnímu záměru, aby byl vidět 
oblouk, jak jej architekt koncipoval.“

Dle vašich slov se zdá, že 
jsou tedy plánované hlavně vnější 
úpravy?
„Určitě, předprostor. Když už se 
měnily sedačky, chtěli jsme se pobavit 

o tom, jak vypadá stadion jako celek. 
A absolutně nevyhovuje. Je tam staré 
obložení, různé barvy zábradlí, celé 
to působí negativně, nepříjemně, 
není to vůbec sympatický pros-
tor. Chybí prostě moderní vzhled. 
Rozhodli jsme se, že stadion bude 
došeda, jako základní barva, a  bu-
dou z  toho jen vystupovat barevné 
sedačky. To je čistší podoba, jak by to 
mělo být. Myšlenka je zjednodušit, 
sjednotit barvy. A jen ať vystoupí dvě. 
A zbytek budou světle a tmavě šedá.“

Nynější opravy ale pocítí 
hlavně návštěvníci stadionu…
„Určitě ano. Hodně šaten je už 
z  dřívějška opraveno, zbývá jen 
takzvaná kabina ´Rebelek´, tedy 
číslo jedna. Zbytek už má udělané 
například nové rozvody, ale pořád 
je co opravovat a pracovat na dalším 
zázemí tak, aby hala splňovala nároky 
jedenadvacátého století. O tom, jak 
to tam vypadá, když člověk vejde, 
si nemusíme vyprávět. To není nic 
příjemného. Nemluvě o  tom, že se 
do stadionu chodí kolem vrátnice, 
což je decentrovaný vstup. Rádi 
bychom obnovili vstup středem, 
ať to dává nějaký smysl. Vypadá to, 
že by se mohla přesunout buňka 
za stadion, kde by se kupovaly vs-
tupenky a  lidé by vstupovali přímo 
na zimák. Najednou by ty východy 
únikové byly zase tři. Dalo by se jít 
z  každé strany, teď je jeden z  nich 
zastavěný zídkou, kam kuřáci chodí 
o přestávce kouřit. Také uvažujeme, 
jestli by se hala neměla přejmenovat 
na stadion Oldřicha Machače. 
Vzešla totiž určitá iniciativa, které 
jste se věnovali i  ve Večerníku. 
Přemýšlíme tedy, zda zde nenechat 
postavit jeho sochu. A  spojit vizuál 
stadionu s minulostí prostějovského 
hokeje. Nabízí se udělat anketu pro 
veřejnost.“

Co ještě připravujete?
„Zimák by měl mít novou střechu. 
Byli bychom rádi, kdyby se našla 
nová technologie a  konstrukce 
byla lehčí. Nabízí se zatím, že by 
to byly půlpanely, z  nichž se dělají
 montované haly. Mohlo by to 
odlehčit, neboť teď je tam překližka 
a  plech, přičemž střechou teče. Je 
ale nezbytné se bavit i o nové ledové 
ploše. Do tří let jí končí životnost, 
už nyní je poruchová, neboť prob-
lémem je čpavek. Takže všechno 
má svá úskalí. Bavíme se i  o  en-
ergeticky úsporných opatřeních, 

abychom stadion zaizolovali. A  to 
právě přes střechu. Vymysleli by-
chom fólii, která by se nalepila 
zevnitř, nepropouštěla by pak to-
lik tepla. Mohlo by tak vzniknout 
příznivější mikroklima. Nabízí se 
také chladit jiným médiem, ledová 
plocha by se upravila tak, že by byla 
plně funkční a  zároveň variabilní. 
To znamená, mantinely by byly 
snáze odmontovatelné a  mohly 
by se zde konat koncerty, protože 
taková hala k  tomu přímo vybízí.”

Kolik současné nebo nedáv-
no realizované opravy stály?
„Neumím přesně říct konkré-
tní částku ke stávajícím opravám, 
rozpočet dělal odbor rozvoje a inves-
tic.“ (více na jiném místě – pozn.red.) 

Šéf Sportcentra Jan Zatloukal hovoří o změnách na zimním stadionu

HISTORIE ZIMNÍHO STADIONU V PROSTĚJOVĚ
O výstavbě zimního stadionu se v Prostějově uvažovalo již ve druhépolovině 30. let minulého století a poté 
po druhé světové válce. Nakonec bylo umělé kluziště vybudováno v roce 1957 na místě, kde dnes stadion 
stojí s kapacitou 5 125 míst, z čehož je 1 500 míst k sezení. Zastřešen byl v roce 1976 a ocelová konstrukce 
haly je svým provedením jedinečná. V  bezprostřední blízkosti haly byl postupně vybudován komplex se 
společenským zázemím: parkovištěm, motelem, restaurací a  barem. V  roce 1996 prošla hala rozsáhlou 
rekonstrukcí, když byly především zmodernizovány šatny, sociální zařízení a instalováno nové akustické 
ozvučení haly. V  roce 2003 došlo k  další modernizaci haly, a  to především vybudováním VIP prostor, 
výstavbou nového hlavního vchodu a  nové vrátnice. Koncem roku 2004 započala oprava kopilitů, tedy 
skleněných výplní na východní a západní straně stadionu. V roce 2005 došlo k modernizaci ledové plochy 
a chlazení, přibyla i nová světelná tabule. V roce 2011 se rozhodlo o realizaci rekonstrukce osvětlení ledové 
plochy, zastaralé a původní výbojkové osvětlení o kapacitě pouhých 450 luxů nahradily zářivky, které mo-
hou dosáhnout svítivosti až 1 200 luxů, které je plně dostačující pro živé televizní přenosy. V roce 2014 
byla instalována velkoplošná obrazovka. Zimní stadion nebo chcete-li Víceúčelová hala-ZS má vyhrazen 
zvláštní sektor pro fanoušky hostujícího týmu o kapacitě několika set diváků, oddělený od dalšího prostoru 
stadionu kovovými zábranami. Sektor má svůj zvláštní vchod a samostatný bufet.

Foto: internet

PROSTĚJOV Pro místní fanoušky tradičního bojového sportu byl nejznáměj-
ším borcem zápolícím na Elite Boxing Cupu II prostějovský zástupce domácího 
BC DTJ Pavel Zajíc. Ve váhové kategorii mužů do 92 kilogramů vybodoval Da-
vida Kadidlu z Blanska a po očekávaném triumfu se u ringu fotil s manželkou 
i dvěma dětmi. Následně poskytl Večerníku tento exkluzivní rozhovor.

Marek SONNEVEND
Prozradíte, po jak dlouhé době 

jste boxoval zápas?
„Není to vůbec dlouho, protože 
jsem měl přede dvěma týdny utká-
ní na galavečeru Great Fight Night 
v Ostravě. Tam to byl hodně dobrý 
zápas, který jsem prohrál těsně na 
body.“

Co váš samotný duel?
„Tentokrát byl můj soupeř méně zku-
šený, nakonec se mi povedlo zvítězit 
na body docela s přehledem. Ale my-
slím, že jsem to až moc cpal do ukon-
čení hned v prvním kole, tím pak bylo 
utkání zbytečně náročné.“

Takže váš výkon mohl být lepší?
„Určitě jo, nepředvedl jsem výkon 
úplně podle mých představ. I  fyzič-

ka mohla být lepší. Přesto je výhra 
doma, aspoň s  tím tedy spokoje-
nost.“

Co říkáte na nový seriál turna-
jů Elite Boxing Cup?
„Za mě super akce, jsme za ni všich-
ni boxeři rádi. Měl jsem bojovat už 
minule při premiéře v  Národním 
sportovním centru, ale bohužel mi 
nepřijel dohodnutý soupeř. Teď jsem 
se naštěstí dočkal a mám samozřejmě 
radost za každý odboxovaný zápas. 
Je určitě dobře, že Peťa Novotný dělá 
tyto turnaje pro nás prostějovské i z ji-
ných oddílů.“

A

A

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND
„Vzhledem k momentální situaci boxu 
v našem regionu i v celé ČR bylo mým 
snem mít svůj vlastní klub, kde bude-
me s  kolegy a  kolegyněmi systema-
ticky vychovávat nové mladé talenty 
našeho tradičního bojového sportu. 
A  mít jejich správný, po všech strán-
kách komplexní rozvoj plně pod kon-
trolou. Proto prostějovský Our Hopes 
Box Club vznikl,“ vysvětlil Večerníku 
Martin Klíč.
„Místo prvního slovíčka Our mělo 
být původně v  názvu slovo Olym-
pic, ale záhy jsem zjistil, že je pod 
ochrannou známkou Mezinárod-
ního olympijského výboru. Tím pá-
dem jsem vymyslel něco trochu jiné-
ho, ovšem základní myšlenka zůstává 
stejná – co nejlépe pečovat o  mlá-
dežnické boxerské naděje a  dávat 
jim maximum s  dlouhodobou vizí 
přivést jednou některé ze svěřenců či 
svěřenkyň ke startu na olympijských 
hrách,“ má Klíč zdravě odvážné plány. 
„Během aktivní závodní kariéry i do-
savadní trenérské dráhy jsem nasbíral 
spoustu znalostí, poznatků a  zkuše-
ností, které se teď snažím zúročovat 
ve prospěch jiných. Velkou výhodou 
je moje práce u  národního týmu 
dívek České republiky díky prová-
zanosti s  mezinárodním boxem. 

Mám kontakty v zahraničí, reprezen-
tace se dá s klubem vhodně skloubit 
a  pro zástupce i  zástupkyně OHBC 
Prostějov tím vzniká potřebná mož-
nost pravidelné konfrontace s  cizi-
nou v podobě jak přípravy, tak zápasů 
za hranicemi,“ přiblížil Klíč.
„Od oficiálního zrodu nového klu-
bu sice uplynuly jen týdny, přesto 
však už máme třicet členů a členek. 
V  chlapeckém A-týmu je to třináct 
borců, v  dívčím družstvu deset ho-
lek. A kromě toho provozujeme také 
baby boxing pro nejmladší, kam 
chodí sedm dětí. Trénujeme skoro 
každý den, do budoucna se chceme 
v  rámci možností ještě rozšiřovat, 
hlavně přitom kvalitně pracovat. 
Aby bylo jasně vidět, za čím jdeme 
a  že naším jednoznačným cílem je 
výchova dobrých boxerů i  boxerek 
s opravdovým zájmem o tento krás-
ný sport. Že je bude bavit, naplňovat 
touhou se v něm neustále zlepšovat,“ 
líčí Martin Klíč zapáleně.
„Velkou radost mi udělala Magda-
léna Vrbová, která je se mnou od 
svých boxerských začátků. Jakmile 
se dozvěděla, že OHBC zakládám, 
sama mi zavolala a projevila zájem 
se mnou na celém projektu spo-
lupracovat. Jako trenérka dostala 
na starost dívky a  děti, coby další 
koučové patří do našeho týmu Pa-
trik Kropog a Tomáš Kučera. Všem 
chci moc poděkovat, že šli do toho 
se mnou a podílí se na zrodu něče-
ho nového s dlouhodobým plánem 
kvalitní práce.“

Premiérovým startem pod hlavičkou 
Our Hopes Box Clubu Prostějov bylo 
zdařilé vystoupení Marcuse Šándo-
ra na mistrovství republiky kadetů 
v Chomutově. Úřadující šampion sice 
šel do boje po dlouhé zápasové pauze, 
ale přesto ve váze do 70 kilogramů vy-
bojoval bronz.
„Úvodní duel vyhrál nad soupeřem 
z  Břeclavi suverénně před limitem 
r.s.c., v semifinále pak podlehl na body 
protivníkovi z městečka Mšené-lázně. 
Byť Marcus zdaleka nebyl v  ideální 
formě, chtěl boxovat a  odměnou za 
odvahu mu bylo aspoň třetí místo,“ 
zhodnotil Klíč.
Následně se vydal Dorian Kropog 
na mezinárodní turnaj do polského 
Štětína, kde v kategorii školní mládež 
do 46 kg zaslouženě triumfoval. „Do-
rian vyhrál tuhle akci už potřetí za 
sebou! Tentokrát v konkurenci klubů 
z  Německa, Norska, Ukrajiny, Čes-
ka a Polska nejprve zdolal domácího 
Jakuba Wawszyka na body, poté si 
poradil i  s ukrajinským Alexanderem 
Kolennikem rovněž na body,“ popsal 
lodivod OHBC.
Vzápětí Kropog zazářil též na meziná-
rodním turnaji olympijských nadějí 
v  Devínské Nové Vsi, kde přesvědči-
vě vybodoval dva slovenské konku-
renty Bohunčáka 4:1 a  Chocholáčka 
5:0. Aby toho nebylo málo, Dorian 
nedlouho po úspěšné výpravě do SR 

přidal i nadmíru povedenou účast na 
dalším mezinárodním klání v němec-
kém Rostocku.
1st Internacional Greifen Pokal Bo-
xen ve své váhové kategorii opanoval 
díky hladkému smetení Ashada Visa-
tieva (Zwickau) r.s.c. ve 2. kole a bo-
jovnému přemožení Irishana Alieva 
(Lübeck) na body. „Hlavně finálové 
utkání probíhalo ve vysokém tempu 
a mělo výbornou úroveň. Dorian pak 
od pořadatelů právem dostal cenu jako 
nejlepší boxer celého turnaje v katego-
rii školní mládeže,“ chválil Klíč.
Zápasovou premiéru v ringu absolvo-
val na půdě Německa nováček Šimon 
Jeglík. „V poměrně vyrovnané tříkolo-
vé bitvě podlehl Davide Teo Pacimu 
z BC Traktor Eilbeck. Ostudu Šimon 
určitě neudělal a  získal svou první 
stříbrnou medaili v  začínající kariéře 
boxera,“ ocenil trenér.
Na závěr zdůraznil velké poděko-
vání všem partnerům a sponzorům 
Our Hopes Box Clubu Prostějov, 
jimiž jsou: STOLZA, IPPON shop, 
REMO doprava a  služby, AUTO-
SERVIS Petr Šťastný, Penzion 
a restaurace U CHMELŮ, VELKO-
RAKOVSKÝ minipivovar, DOKO-
LAKOLEM, Ubytování Petr EJEM, 
Okresní sdružení České unie spor-
tu Prostějovsko a  PROSTĚJOV-
SKÝ Večerník. „Moc si vážím toho, 
že ačkoliv jsme nový sportovní sub-
jekt, jsou tyto subjekty s  námi od 
úplně prvních krůčků a  podporují 
činnost OHBC. Díky za to,“ uzavřel 
Martin Klíč.
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Our Hopes Box Club má brzy po svém založení 
už třicet členů i členek a také první výsledkové úspěchy

PROSTĚJOV Nedávno spatřil světlo světa nový rohovnický oddíl nesoucí název Our Hopes Box 
Club Prostějov (česky přeloženo Boxerský klub našich nadějí), zkráceně OHBC Prostějov. Založil 
jej známý a úspěšný trenér mládeže Martin Klíč, bývalý aktivní bojovník mezi šestnácti provazy 
a v současnosti zároveň i reprezentační kouč dívek České republiky.

v Polsku, 

jaký byl elite boxing cup prostějov II…

100.

Marek SONNEVEND

Elite Boxing Cup 

PROSTĚJOV V  pátek 10. červ-
na se měl podle původních plánů 
uskutečnit turnaj Elite Boxing Cup 
III pořádaný oddílem BC DTJ 
Prostějov na náměstí T. G. Masary-
ka přímo před prostějovskou rad-
nicí. Divácky atraktivní místo sice 
zůstává, ale termín se mění.
„Ukázalo se, že polovina června je na 
boxerskou sezónu již opravdu dost 
pozdě. O účast byl mezi muži, ženami, 
chlapci i dívkami menší zájem, než by 
odpovídalo významu takové akce, ne-
dal bych dohromady potřebný počet 
zápasů. Proto jsem se rozhodl třetí díl 
Elite Boxing Cupu přesunout na září, 
nové přesné datum včas oznámím,“ 
vysvětlil Večerníku hlavní organizátor 
klání a trenér BC DTJ Petr Novotný.
Je docela možné, že se tento nový 
projekt v  zářijovém termínu propojí 
s tradičním Hanáckým hodovým bo-
xem. Každopádně půjdou v rámci něj 
znovu do boje jak dospělí včetně začí-
najících amatérů či veteránů, tak mlá-
dežnické naděje obou pohlaví. „Chci 
uspořádat pěkný a kvalitní turnaj na 
úrovni, který před radnici naláká pří-
znivce našeho tradičního bojového 
sportu. A lidi si domů odnesou hezký 
zážitek,“ plánuje Novotný.    (son)
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BRNO, PROSTĚJOV Od úterý 17. 
do čtvrtka 19. května se na brněn-
ském velodromu uskutečnil již 55. 
ročník netradičního etapového zá-
vodu na dráze 500 + 1 kolo. Junior-
skou kategorii si přitom podmanili 
cyklisté TUFO PARDUS Prostějov 
Matyáš Koblížek a  Radovan Štec, 
kteří obsadili dvě nejvyšší příčky!
Populární akce 500 + 1 kolo přilákala 
jako každoročně kvalitní mezinárodní 
konkurenci ve všech kategoriích. Toto 
známé dráhové klání má netradiční, 
ale zajímavý formát, který zahrnuje pět 
etap bodovacích závodů a je rozložen 
do tří dnů.
Hanácký tým měl své zastoupení ve 
většině vypsaných kategorií, ovšem 

tradičně se v  nejlepším světle ukáza-
li junioři. Jejich závod byl vypsán na 
300 + 1 kolo a prostějovští medailisté 
z juniorského mistrovství světa i Evro-
py nenechávali od začátku nikoho na 
pochybách, že cílí na nejvyšší pozice. 
A po závěrečné čtvrté etapě tomu tak 
skutečně bylo, TUFO PARDUS získal 
díky oběma borcům double! Vítězem 
se stal Matyáš Koblížek a na pódium 
ho doprovodil stříbrný Radovan Štec.
Mezi juniorkami se slibným výkonem 
prezentovala Patricie Müllerová, která 
si z  jihu Moravy odvezla šesté místo. 
Do top desítky pronikl velmi dobrou 
poslední etapou rovněž kadet Filip 
Novák, jemuž v konečném hodnocení 
patřil desátý post. (son)

Daný díl Českého poháru měl na 
programu dvě týmové disciplíny. 
Tou první byl populární madison, 
tedy bodovací závod dvojic. A v ka-
tegorii juniorů se stal suverénní 
kořistí domácích borců TUFO 
PARDUS Prostějov Radovana Šte-
ce a  Matyáše Koblížka, kteří domi-
nantním způsobem nechali za sebou 
všechny soupeře včetně týmových 
parťáků Ondřeje Pokorného a  Voj-
těcha Soukupa, v cíli třetích.
Mezi ženami vyhrály Petra Ševčíko-
vá a  Kateřina Kohoutková z  Dukly 
Praha, zatímco ve spojené kategorii 
kadetek a žákyň získaly bronz prostě-
jovské jezdkyně Karolína Richterová 
a  Alice Mikulášková, totéž dokázali 
kadeti Dominik Just a Filip Novák.

Ve stíhacím závodu družstev vybo-
jovalo rovněž třetí místo a  tím další 
bronzovou medaili kvarteto kadetů po-
řádajícího TUFO PARDUS ve složení 
František Šandera, Dominik Just, Filip 
Novák, Matěj Procházka. Přesvědčivě 
pak kralovala juniorská čtveřice domá-
cího klubu Radovan Štec, Matyáš Kob-
lížek, Ondřej Pokorný, Vojtěch Soukup.
Navíc v  individuálních disciplínách 
(bodovací závod, scratch, stíhačka 

jednotlivců) vždy vládl famózní Ma-
tyáš Koblížek před svým oddílovým 
kolegou Radovanem Štecem!
„Děkujeme za podporu titulárnímu 
partnerovi tohoto klání, kterým byla 
DT – Výhybkárka a  strojírna a.s., 
a samozřejmě i všem dalším partne-
rům v  čele se statutárním městem 
Prostějov a  Olomouckým krajem,“ 
uvedl sportovní ředitel TUFO 
PARDUS PV Michal Mráček.
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Matyáš Koblížek a Radovan Štec kralovali při
domácí Velké ceně DT - Výhybkárna a strojírnadomácí Velké ceně DT - Výhybkárna a strojírna
PROSTĚJOV Už před časem hostil prostějovský velodrom závody Českého poháru žen 
a mládeže na dráze, které se konaly jako Velká cena DT – Výhybkárna a strojírna 2022. Nyní 
se stručně za touto cyklistickou akcí ohlížíme.

PŮVODNÍ
zpravodajství
pro Večerník

Marek SONNEVEND

Madison 

 Foto: internet

 Foto: internet

PROSTĚJOV Dva významné eta-
pové závody na mezinárodní scéně 
absolvovali během uplynulých týd-
nů cyklisté TUFO PARDUS Pro-
stějov. Členové hanáckého týmu 
se při nich v tvrdé zahraniční kon-
kurenci vůbec neztratili, ba právě 
naopak.
Tour of Estonia 2022 odstartovala 
3,7 kilometru krátkým prologem v Tal-
linnu, kde se nejlépe umístil Richard 
Holec na 53. pozici se ztrátou dvaa-
dvaceti sekund na vítěze. V první etapě 

z Tallinnu do Tartu (193 km) se jelo po 
rovině v dešti a za silného bočního vět-
ru, přičemž cíl byl na konci třísetmetro-
vého stoupání s maximálním sklonem 
dvanáct procent. Holec tam vystoupal 
na výborné desáté příčce.

Druhá etapa vedla ulicemi města 
Tartu (164 kilometrů), šlo o  šest-
náct okruhů obsahujících výše zmí-
něný kopec i následný technicky ne-
bezpečný sjezd rovněž po kostkách. 
Opět za deště a  v  ostrém tempu 
došlo k  mnoha pádům, některé se 
nevyhnuly ani prostějovským bor-
cům. Z nich se heroickým výkonem 

zaskvěl Pavel Gruber, když nastoupil 
do úniku společně s domácím repre-
zentantem. Uprchlíci sice byli osm 
kilometrů před cílem dostiženi, ale 
Pavel přesto skončil 16. a  v  koneč-
ném pořadí obsadil 29. post.

Po Estonsku následoval další etapák, 
tentokrát Ronde de l‘Oise 2022 ve 
Francii. Tam se skvěle dařilo Richar-
du Holcovi, jenž v každé ze čtyř etap 
dorazil do cíle s hlavní skupinou mezi 
nejlepšími. Hned třikrát nechyběl 
v  první dvacítce pořadí a  třetí etapa 
mu vynesla krásné páté místo, když 
během závěrečného spurtu ještě 

kousek před páskou dokonce vedl! 
V celkovém hodnocení vybojoval 25. 
příčku a v zemi galského kohouta za-
nechal i s podporou týmových parťá-
ků TUFO PARDUS výborný dojem. 

(son)

PROSTĚJOV Ve středu 8. červ-
na se u  prostějovského velodro-
mu uskutečnil cyklistický závod, 
v  němž poměřili své dovednosti 
na kolech žáci prostějovských 
škol. Záštitu nad celou akcí pře-
vzali primátor statutárního města 
Prostějova František Jura i  ná-
městek primátora Jan Krchňavý, 
který má ve své gesci právě oblast 
školství a sportu.

Závodu se zúčastnila stovka chlapců 
i dívek ze základních škol našeho regi-
onu. Pořadatelé pro mladé sportovce 
připravili okruh v  okolí velodromu, 
na kterém mladí sportovci zápolili 
v silniční cyklistice. Startující byli roz-
děleni do skupin podle tříd tak, aby 
se utkávali věkově stejně staří (či spíš 
mladí) aktéři. Po sečtení výsledků 
všech jízd si nejlépe vedla vítězná ZŠ 
Palackého před stříbrnou ZŠ Dr. Ho-

ráka a bronzovou ZŠ Melantrichova.
Klání finančně podpořilo statutár-
ní město Prostějov. Poděkování za 
výbornou spolupráci směřuje od 
organizátorů také k  Městské policii 
Prostějov a Střední zdravotnické ško-
le Prostějov, jež akci zajistila zdravotní 
dozor.  (son)

 Foto: Jan Brychta

Cyklisté se ukázali:Cyklisté se ukázali: Richard Holec pátýRichard Holec pátý

v etapě v etapě ve Francii, Gruber byl ve Francii, Gruber byl 

v úniku  na Tour of Estoniav úniku  na Tour of Estonia

 Foto: Facebook

 Foto: Facebook

Školáci z prostìjovských Školáci z prostìjovských ZŠ závodili v cyklistice ZŠ závodili v cyklistice na okruhuna okruhu
VELODROMUVELODROMU pod záštitou primátorapod záštitou primátora
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Nedostatek sudí je věčné téma 
a situace vypadá stále hůře. Pod-
stavy hlásí každý řídící orgán od 
ligy až po nejnižší okresní sou-
těže. Když se vezme fotbal v  glo-
bále na republikové úrovni, řeší 
se jejich navýšení o  tisíce, což je 
v  dnešní době, kdy sudích spí-
še nadále ubývá a  jejich věkový 
průměr roste, utopií. Své o tom ví 
i v soutěžích, které hrají regionál-
ní kluby. Na krajských soutěžích 
se ještě kvóta třech sudích za po-
moci okresních daří držet. Jenže 
to je zase komplikace pro okresní 
soutěže. Nekonečný problém se 
tak neustále přesouvá ze soutěže 
do soutěže a  najít řešení s  ade-
kvátním počtem je nemožné. 
Problémy hlásí Morava, kraj 
i  okresy. Z  kraje se tak sudí do-
stávají i na zápasy vyšších soutě-
ží a z okresu zase o třídu výše do 
krajských. Jenže okresní soutěže 
už pak nemají kde brát a  nejed-
nou se přihodí, že na třetí třídu 
už se nenajde nikdo, koho by 
mohla komise na zápas delego-
vat. Jakmile se tento podstav ješ-
tě zhorší, podobný osud by mohl 

čekat i  okresní soutěž. A  s  tímto 
rychlým tempem jsme za chvíli 
v  kraji, kde už by mohly nastat 
potíže, že přijedou například jen 
dva sudí či jen jeden. 
Nyní se tu objevila mladá naděje, 
ale je to spíše jen malá jehla v kup-
ce sena pro okresní vedení. Oproti 
loňskému roku se totiž jejich po-
čet zvednul o  čtyři muže, kteří se 

rozhodli aktivně do rozhodová-
ní zápasů zapojit a  jsou již sta-
bilními členy, kteří zase trochu 
rozčeřili vody a  dodali alespoň 
trochu svěžího větru do kompli-
kované delegace. Jenže počty jsou 
stále nižší nežli počet utkání za 
týden, což je zkrátka situace ne-
řešitelná i  na delegaci na každý 
zápas, natož tak na luxus v podá-
ní kompletní tříčlenné nominace. 
Třeba je to ale první vlaštovka, 
u  které to neskončí, a  přijde ob-
měna, ve kterou řada lidí doufá. 
Zatím to ale vypadá spíše na ne-

dostatek, který je stále citelně 
znát a  jednoznačně se projevu-
je. Pomoct tomu může každý od 
samotných hráčů na hřišti přes 

dobrovolníky s  píšťalkou až po 
vedení jednotlivých okresů, krajů 
i českého fotbalu. Tak hlavně aby 
to nezůstalo jen na papíře...

KOMENTÁØ

PROSTĚJOVSKO  Také poslední předprázdninové vydání na-
bízí další díl seriálu FOTBAL EXTRA, který pravidelně přinášíme 
na stránkách PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku. A zatímco před-
minule jsme vám servírovali dvojitou podobu, minule rovnou 
kvarteto tematicky samostatných klání, tak dnes pokračuje-
me ve stejném duchu a fotbalová ohlédnutí najdete hned na 
čtyřech místech tohoto dvojčísla. Co všechno si můžete pře-
číst?
Nechybí ještě jedno ohlédnutí za uplynulou sezónou eskáč-
ka v  podání exkluzivního rozhovoru s  bývalým trenérem 
Danielem Šmejkalem (strana 33), následuje souhrn koneč-
ných tabulek všech soutěží od krajského přeboru po III. třídu 
OFS Prostějov (dvoustrana 36-37), své boje již dříve zakončily 
dámy v kopačkách (strana 38), u nichž slavíme malé jubileum 
v podobě třicátého dílu. V neposlední řadě pak plníme slib 
a podruhé v rámci letošního kolečka jsme se zaměřili na muže 
či dámy, bez nichž se nedají zápasy odehrát. 
A jedeme zvesela dál! Na konec jarní části totiž plynule navá-
ží souhrny kompletně odehraného ročníku 2021/2022! Jako 
první přišlo na řadu právě prostějovské eskáčko, jemuž se vě-
nujeme hned v několika spektrech. Dnes dochází na zmíněné 
výkonnostní soutěže z Olomouckého KFS a OFS Prostějov. 
Mezitím už pro vás chystáme souhrn mládežnických soutě-
ží, na který navážou ohlédnutí za všemi regionálními kluby 
Prostějovska. FOTBAL EXTRA bude pokračovat i přes prázd-
ninové měsíce, kdy už nahlédneme také do ročníku příštího, 
neboť letní přestávka je opravdu velmi krátká.
Takže se pohodlně usaďte a pečlivě se začtěte do všeho, co má 
s „kulatým nesmyslem“ společného!

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

„Čtyři kluci navíc velmi pomohli, 
stále je to však málo,“
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PROSTĚJOV Sekretář Okresní-
ho fotbalového svazu v Prostějo-
vě je nadále aktivním ligovým su-
dím, který má bohaté zkušenosti 
s  píšťalkou i  praporkem. V  po-
sledních letech ale i on musí řešit, 
že se jen těžko hledají nástupci, 
kteří by se od píky vypracová-
vali na posty ve velkém fotbale. 
Jednoznačně to ukazuje situace 
i v soutěžích OFS, kde je celkový 
počet rozhodčích menší než po-
čet zápasů. Za letošní jarní část 
se sice podařilo získat čtyři nové 
tváře a  alespoň částečně zalepit 
díry. Nyní už ale s obavami sledu-
je sekretář, jak to bude vypadat 
během letní pauzy a o které sudí 
brzy přijde. 
Do další sezóny budou na okresní 
úrovni, pokud se podaří obsadit 
všechny zápasy alespoň jedním roz-
hodčím. Obsazenost třemi sudími, 
kteří bývávali ve čtvrtých třídách, je 
už nemyslitelná. „Teď záleží, jestli jde 
o to, zda se řeší každý zápas alespoň 
po jednom rozhodčím nebo rovnou 
po třech, protože to jsme pak na zce-

la jiných číslech, kterých by šlo jen 
těžko dosáhnout a jen těžko se to do 
tohoto stavu někdy vrátí,“ přiznává 
otevřeně sekretář OFS Prostějov 
Petr Antoníček.
Celkově je sudích v  regionu stá-
le méně než jednotlivých zápasů 
během víkendu. Počet rozhodčích, 
kteří jsou k  dispozici, je navíc velmi 
turbulentní, sekretář vysvětlil důvody. 
„Jedním faktorem je to, zda se hraje 
v sobotu i neděli, nebo je většina zá-
pasů v jednom termínu. Velmi záleží 
i na tom, kolik rozhodčích nám vez-
me kraj. V I.B třídách máme osm klu-
bů a někdy se stane, že jsme během 
jednoho dne klidně i minus deset su-
dích. Teď je to problém i na Moravě, 
kde nám tak někdy seberou některé 
rozhodčí kvůli ženským soutěžím, 
kam chodí naši sudí na lajnu, ale i pís-
kat i do vyšších soutěží. Situace je tak 
víkend, co víkend jiná. Někdy může-
me počítat s  téměř kompletním slo-
žením, někdy jsme ale třeba i minus 
deset dvanáct sudích. Těžko se to tak 
průměruje, kolik rozhodčích máme 
na daný víkend k dispozici,“ uvedl šéf 

zdejších sudích a současně profesio-
nální rozhodčí. 
V  letošní jarní části velmi pomohl 
příchod čtyř nových tváří, které se 
na fotbalových trávnicích rychle za-
bydlely. Stále je to však málo. „Máme 
teď čtyři nové kluky. Z toho dvojice 
kluků jezdí pravidelně soboty i  ne-
děle, dva ještě hrají aktivně fotbal, 
ale každý víkend se taky snaží po-
moct. A  ono je to hned poznat, 
když máte čtyři nové kusy, které 
můžete využít, a  zde se promítne 
každý člověk, navíc velmi pozitivně,“ 
pochvaluje si nové tváře Antoníček. 
Vzápětí ale dodává, že problémů je 
stále více a  příchod čtyř lidí situaci 
nevytrhne z  dlouhodobého hledis-
ka. „Jako velký boom to ale nevidím, 
že by se teď všechno obrátilo k lepší-
mu. Čtyři sudí navíc jsou rozhodně 
plusem, ale když to vezmu v globále, 
tak poslední roky to jen ubývalo. Na-
víc rozhodcovský sbor stárne a když 
tu jsou rozhodčí, kteří pískají už tře-
ba třicet let, tak je to nenaplňuje tak, 
jak když začínali. Kdyby přišla ještě 
další desítka nových soudců, tak 
řeknu, že nyní je situace dobrá. Teď 
se ale může stát, že sice nám čtyři 
přibyli, nicméně další pětice třeba 
v  létě skončí a  jsme zase tam, kde 

jsme byli. K tomu je jasné, že někte-
ří se posunou do krajských soutěží, 
kde je stále podstav, a  vyberou si 
některé ze sudích, co půjdou naho-
ru. Je to takový nekonečný kolotoč,“ 
shrnul situaci sekretář Okresního 
fotbalového svazu.

přiznává Antoníčekpřiznává Antoníček

Tomáš Øezníèek – pøedseda KR 
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- máš rád fotbal a chceš se stát souèástí této skvìlé hry?

- jsi fotbalista na konci kariéry?
- chceš rozhodovat a máš rád adrenalin?

- základní vybavení rozhodèího;
- pravidelné vzdìlávání, pøípadnì zaøazení do Akademie 
rozhodèích;
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PROSTĚJOV Od 
útlého dětství jej ze 

všeho nejvíce zajímal 
fotbal. Začal s  ním ve 

Slatinicích, kde trávil 
dětství, a  postupně to 

dotáhl až do druhé nej-
vyšší soutěže za Prostějov. 

Hráčskou kariéru mu ale 
ještě před třicítkou ukon-
čilo vážné zranění kolene, 

přesto uzrálo přesvědčení, 
že u  nejpopulárnější hry na 

světě bude chtít zůstat. Vydal 
se tedy na trenérskou kariéru, 

kterou začal v  mládeži olomoucké 
Sigmy, kde vedl prvoligový dorost. 
V roce 1994 dostudoval profilicenci 
a  stal se asistentem trenéra u  „A“-
-mužstva hanáckého velkoklubu. 
Po této zkušenosti následně jako 
hlavní kouč vedl dvakrát ve druhé 
nejvyšší soutěži Prostějov a  řadu 
úspěchů slavil i jako asistent Petra 
Uličného. K  postupům pomohl 
také 1.HFK Olomouc, který dove-
dl z divize až do druhé ligy, či tře-
ba Novým Sadům. Jeho poslední 
štace byla v  Kralicích na Hané, 
ale sestup z  krajského přeboru 
neodvrátil ani zkušený lodivod, 
jakým je právě Karel Trnečka (na 
snímku). Nejen o  posledním an-

gažmá, ale i o jeho celé trenérské 
kariéře jsme si povídali v  obsáh-

lém interview. 

 Kralice sestupují z  krajského přeboru. 
Co o tom rozhodlo?
„Mrzí mě, že se spadlo, nikdy v kariéře jsem tuto 
situaci ještě nezažil! Udělali jsme prostě za jarní 
část málo bodů. Hodně mě štvou především 
zápasy s celky, kde se bodovat dalo. Zřejmě klí-
čová byla porážka na penalty v Litovli, kde na 
tom bylo mužstvo ještě hůř jak my, ale přesto 
jsme to nezvládli. Kdybychom tam vyhráli, 
tak jsme se zachránili a spadla by Litovel, pro-
tože ta už nebyla schopná udělat nějaké body. 
Dalším takovým zásadním utkáním byl duel 

v Bohuňovicích, který nám ve finále dal šestku, 
protože jsme se nesešli…“

 Jaké byly hlavní faktory letošního sestu-
pu?
„Byly především dva. Jedním z  nich byl úzký 
kádr, kdy jsme zkrátka neměli dostatek hrá-
čů, kteří by v případě nutnosti mohli naskočit. 
A druhý představovala katastrofální tréninková 
morálka, která ale souvisela i s prvním bodem. 
Jsem z  těchto skutečností hodně zklamaný. 
Když jsme se před Vánoci domluvili na mém 
angažmá, tak mou jedinou, ale zásadní podmín-
kou bylo, že se bude poctivě a pravidelně tréno-
vat. Měli jsme během svátků s kluky i posezení, 
kde byli všichni pro. Jenže situace pak byla zcela 
jiná. Úterní tréninky se nedají nazvat ani trénin-
kovými jednotkami. Už během zimy se to různě 
lepilo a na jaře už to nešlo vůbec. Ani v pátek ne-
byly počty ideální a nepamatuji si trénink, kde 
bych měl alespoň kompletní jedenáctku, která 
následně nastoupila k utkání o víkendu. To stej-
né se předtím událo i ve Slavoníně, kde to taky 
vyvrcholilo tak, že jsem prostě musel skončit, 
protože nebýt dorostenců, tak jsme na zápas 
ani neodjeli. Bohužel v Kralicích se to ani doros-
tem, který nemají, doplnit nedalo...“

 Jaké byly například důvody absencí? 
„U některých se jednalo o zranění a těm klukům 
patří obdiv za to, že to byli ti opravdoví srdca-
ři, kteří i přes zdravotní problémy odehráli celé 
utkání a  zvládli ho. Místo tréninků už ale při-
cházelo spíš léčení. A  to byli právě kluci, kteří 
by i  trénovali. Ať už to byl Popelka, Novotný 
nebo Cibulka. Někteří z hráčů jsou u armády, 
takže často byli někde mimo Prostějov, kolikrát 
nestihli ani zápas. Pak tam byly další případy, 
kteří se ani neozvali. Pravidelně tak chodili pou-
ze čtyři hráči, a to byl Hlačík, Šup, Lexa, Jurtík 
a Dračka, který ale byl po operaci kolene a ne-
mohl tak do plné zátěže ani na fotbal.“
* Byl zájem o posílení kádru o další hráče?
„Oslovili jsme zhruba patnáct hráčů, ať už já 
osobně, nebo třeba David Kobylík. Ale z těchto 
kluků se nám podařilo získat pouze Škrabala, 
který byl pro nás velmi důležitým hráčem, ale 
po šesti kolech mi oznámil, že jde na operaci 
s  kyčlí a  končí, což jsem do té chvíle nevěděl. 
V tu dobu skončil i Hloch, který nechodil, ozval 
se mi až poté, co jsem situaci s ním veřejně ven-
tiloval. To pro nás byli dva velmi důležití a nad-
standardní hráči.“

 Čím to, že hráči do Kralic nechtěli?
„Sám si to neumím vysvětlit, ale tento problém 
už očividně trvá nějakou dobu. V  Kralicích je 
přitom velmi kvalitní hřiště i zázemí pro hráče. 

Navíc to je z Prostějova, co by kamenem doho-
dil, ale většina oslovených hráčů hned řekla, že 
do Kralic nejde... Pak ale vidíte, že skončí někde 
v Lipové a podobně. Jestli raději jezdí bůhví ko-
lik kilometrů kvůli stejné, nebo dokonce nižší 
soutěži, tak za tím něco být musí. Ale to se nej-
spíš nedozvíme, proč to tak je. Opravdu mě to 
mrzí a jsem zklamaný. Za třicet let své trenérské 
kariéry jsem to nezažil. Samozřejmě se těmi fak-
tory, co jsem zmínil, nechci vymlouvat, mám na 
to i já svůj podíl viny. Měl jsem sehnat více hrá-
čů. Uvidíme, jak nyní Kralice dopadnou. Třeba 
to bude znamenat správný restart a impuls.“

 Vraťme se ještě na chvíli na začátek. Jak 
se vůbec upeklo vaše angažování do Kralic?
„První mi volal David Kobylík, jestli bych neměl 
zájem přijít pomoci Kralicím a pokusit se o zá-
chranu. Vzal jsem si pár dnů na rozmyšlenou 
a po debatě s panem Novotným jsme se domlu-
vili u kávy a bylo vymalováno. Mojí jedinou pod-
mínkou bylo, aby byl právě dostatek hráčů a po-
ctivě se trénovalo. To se ale bohužel nenaplnilo... 

Všechno je to jen o tom, kdy se mužstvo sejde. 
Jak nás bylo třináct či čtrnáct, tak jsme byli kon-
kurenceschopní. V jedenácti to ale v takové sou-
těži nejde!“ 

 Nebylo tak lepší odejít ještě o něco dřív?
„Samozřejmě bylo. Ale vnitřně jsem si stále říkal, 
že když už jsem se do toho dal, tak jen tak neute-
ču. Bylo mi líto i kluků, protože jim to také nebylo 
lhostejné. Ale postupem času už jsem tam neviděl 
ani tu zpětnou vazbu od dalších hráčů, kteří zkrát-
ka nechodili. A tréninkové jednotky nenahradíte.“

 Jak jste zmínil, v některých zápasech byl 
velký problém i se složením kádru na zápas. 
Jak to bylo náročné?
„Nejhorší bylo to, že pokud se nás slezlo více, 
tak jsme byli i konkurenceschopní, ale v jede-
nácti či dvanácti lidech to jde těžko. V zápasech, 
co nás bylo víc, se nám nepodařil hned ten 
první proti Velkým Losinám, kde jsme dostali 
zaslouženou lekci. Možná i ten přispěl po zim-
ní pauze k ponuré náladě. V Ústí, v Lipové, ale 
i  třeba ve Šternberku to bylo těsné. Gól navíc 
nám ale vždy scházel.“

 Je pravdou, že body přicházely pravidel-
ně, když byly alespoň dva a  více hráčů na 
střídání.
„A  přesně o  tom to je. Když máte třináct až 
čtrnáct hráčů, tak kvalita byla. Podařilo se nám 
porazit Medlov, Brodek u  Přerova, bodova-
li jsme i  v  dalších zápasech, a  kdyby se takto 
scházeli každý týden plus nějaký trénink, tak se 
tu teď nemusel řešit sestup. Pak ale byly zápasy, 
kde nás bylo osm a museli jsme to lepit, jak se 
jen dalo. Pomoct přišel alespoň někdo z béčka, 
které ale vůbec netrénuje, spoustě hráčů se ne-
chtělo. V  podstatě jsme tak byli rádi, že dáme 
dohromady deset hráčů, a to konkurenceschop-
ní nejste.“

 Může sestup naopak přispět k  tomu, že 
by se něco v Kralicích nakoplo?
„Těžko hodnotit. Myslím si, že jediná možná 
pomoc by byla ve spolupráci s Prostějovem, kde 
by mladí talentování hráči chodili hrát. Kdyby 
tam k  těm srdcařům přibyli ještě tři čtyři tito 
mladíci zvyklí trénovat, hned by to bylo o ně-
čem jiném. Bude ale otázkou, zda se taková 
spolupráce může vydařit. Hlavně aby neodešli 
stěžejní hráči. Jinak to bude opravdu složité, 
protože tady z těch soutěží okolo se bude těžko 
někdo shánět.“

 Dalo se vůbec mužstvo připravit až v den 
zápasu?
„Něco jsme si samozřejmě řekli, ale když nemá-
te nic natrénovaného, tak je to téměř k ničemu. 
Nemohli jsme tak natrénovat různé signály 
a další věci. Za těch pět měsíců, co jsem u muž-
stva působil, jsem neměl kluky ani jednou po-
hromadě! To pak nenatrénujete nic. Jak už jsem 
říkal, během dubna a května jsme třeba úterní 
tréninky už ani neměli. Dvakrát jsme to zkoušeli 
ve čtyřech lidech, ale co chcete na hřišti dělat. 
V pátek se to ještě trochu scházelo, ale pořád nás 
bylo jen kolem osmi lidí. David Kobylík tady po 
mém odchodu začne hovořit, jak mužstvo zača-
lo dodržovat systém a podobně, což je podle mě 
nesmysl...“

 U této kauzy bych se rád zastavil. Co říká-
te na slova vašeho nástupce?
„Zaprvé je to podle mého názoru absolutně ne-
kolegiální. A u Davida Kobylíka, který kritizuje 
všechno okolo, tedy od Sigmy až po nižší sou-
těže mi to nepřijde úplně adekvátní. Nemyslím 
si, že by byl v takové pozici, aby k tomu mohl 
takto hovořit. Když jsem se byl podívat na zápas 
s  Jeseníkem, kde už jsem mužstvo nevedl, tak 
jsem viděl v prvním poločase minimálně čtyři 
čisté gólové šance soupeře a  pak v  hodnocení 
řekne, jak hráli dobře, že tam byl faul na Cibul-
ku a  měli velkou šanci utkání zlomit. To jsme 
měli i za mého působení v každém zápase ně-
jakou šanci. Jak to vypadalo v Rapotíně nevím, 
protože jsem duel neviděl. Ale kromě asi dvou 
zápasů tam byl celou dobu se mnou a chystal mi 
i rozcvičení před zápasem. Pak začne hned po 
mém odchodu tvrdit, jak se to zvedlo a takové 

řeči... Přitom prvně přicházel jako hráč, který 
mi pomůže, jako hráč ale vůbec nepomohl a byl 
vlastně asistentem.“ 

 Vy už jste to dříve nakousl. Čechovice 
a  Konice se na rozdíl od Kralic dostaly na-
horu, což se dlouho dvěma regionálním klu-
bům nepovedlo. Je to ukázka, že by fotbal na 
Prostějovsku mohl jít zase směrem nahoru?
„Určitě. Já na Čechovice často chodím, protože 
to mám z domu kousek, ony měly na I.A třídu 
dlouhodobě velice kvalitní mužstvo. Nyní se 
jim povedlo tým vhodně doplnit a byly jedno-
značně nejlepším celkem. Myslím si, že s tímto 
kádrem by měly hrát v první polovině krajského 
přeboru. A Konice, to je vesměs to stejné. Mají 
velmi dobře poskládaný kádr a chodí pravidel-
ně trénovat. Věřím, že i  ona bude čeřit vody 
a fanoušci se mají zase na co těšit. A dalším dů-
ležitým faktorem jsou výborní trenéři v  obou 
klubech. Pevně věřím, že směrem nahoru půjde 
i Kostelec, který nyní pracuje opravdu výborně. 
Myslím si, že příštím rok by měl být považován 
za jednoho z favoritů na postup.“

 Fotbal dlouhé roky sledujete na všech 
úrovních. Jak se za poslední roky změnil prá-
vě v krajských a divizních soutěžích?
„Určitě to šlo dolů, to si nemá cenu něco nalhá-
vat. Například u Nových Sadů je vidět, že tam 
se to drží velmi dobře hlavně díky hráčům, kteří 
působili zde v Prostějově a  tvoří kostru týmu. 
Z  celkového hlediska to ale není dobré. Jsou 
výjimky, jako je Šternberk, Ústí a podobně, kde 
ti kluci trénují třikrát v týdnu. Některé jsou tak 
kvalitní, ale některé hodně klesají. Řekl bych, že 
jsou i v soutěžích vidět skoky mezi kluby, jaké 
dříve nebyly.“

 Čím je to podle vás dané?
„Jedním z faktorů je rozhodně finanční ohodno-
cení, ale to není jediným důvodem. Je toho mno-
hem víc. Své do toho nyní začíná promítat i covid, 
protože ty problémy dvou nedohraných sezón se 
teprve začínají ukazovat. Někdo netrénoval vů-
bec a už se do toho ani nedostal. A pak je tu ještě 
jeden aspekt. Celkově jsme nějak za poslední roky 
všechno zrychlili a najednou už je daleko víc práce, 
méně času na zábavu, protože fotbal na této úrovni 
musí být stále především zábava.“

 Nyní ale přišel poměrně velký boom 
v přípravkách a na obcích fotbal zase trochu 
ožil. Stihnou ale tyto děti dorůst do doby, 
než někde budou muset s fotbalem skončit?
„Často a rád jezdím na kole a musím říct, že jsem 
mile překvapený, kolik dětí na hřištích pravidel-
ně vídávám. Je vidět, že se o to v klubech snaží 
někdo starat, pro budoucnost je to moc důleži-
té. Samozřejmě tam bude následně problém, že 
tito hráči vyjdou ještě za dlouho a soutěže, které 
většina hraje, nedosahují pak kvalit, aby z nich 
mohlo jít hrát více hráčů vyšší soutěže, ale i pro 
okresní celky a  další to bude důležité. Nikde 
není napsáno, že se postupně mohou hráči vy-
kopat klidně až do vyšších soutěží. Nejmileji mě 
překvapují benjamínci, kteří se solidně rozrost-
li. Sám budu chtít chodit s vnoučkem od nové 
sezóny a pomoci případně trenérům, když o to 
bude zájem.“ 

 Takže případné další trenérské působení 
je ve hře. Je možnost právě u mládeže?
„Chuť mám stále a fotbal mě bavil celý život, to 
nebudu zastírat. Teď si ale dám určitě na pod-
zim pauzu a  budu si chtít odpočinout. Mám 
naplánovanou dovolenou, kterou jsme kvůli si-
tuaci s covidem odkládali, a také mě čeká opera-
ce kyčle, po které bude následovat rehabilitace. 

Už jsme se ale bavili několikrát s Čechovicemi. 
Mám to kousek a  jsem ochoten jim pomoci 
s mládeží. Dělají to tam velmi dobře a rád bych 
i já přispěl svým dílem. Začínal jsem u mládeže 
Sigmy, tak by nebylo špatné u té mládeže pomy-
slný kruh následně uzavřít. (úsměv) Tréninky 
a trénovat mě navíc stále baví a často vzpomí-
náme i s bývalými svěřenci, takže rád bych ještě 
pokračoval.“ 

 Vzpomenul jste začátky u mládeže Sigmy, 
jaké byly?
„V roce 1991 jsem tam vedl dorost v ligové sou-
těži, což bylo moje první angažmá. Měl jsem 
v kádru řadu hráčů, kteří následně hráli i první 
ligu. O rok níže pak působili další hráči, kteří si 
udělali skvělé jméno po celém světě. Ať už to byl 
Ujfaluši, či třeba Heinz. Je to asi dva roky, co mi 
Tomáš Ujfaluši psal, že nebýt mě, tak možná 
skončil s fotbalem, což mě opravdu potěšilo.“

 Byl jste tím, kdo mu dal šanci?
„Měl to hodně těžké. Přišel z  Rýmařova, byl 
jedním z nejmenších hráčů a byl nalomený, zda 
v této cestě pokračovat. Vzal jsem si ho tak o rok 
výše a dokázal se prosadit. Kam až to pak dotáhl, 
je neuvěřitelné. Hrál nejlepší ligy na světě a ještě 
teď, když se potkáme, tak na to vzpomínáme.“

 Následně jste se přesunul i k A mužstvu 
Sigmy, jak na to vzpomínáte?
„V roce 1994 jsem zamířil jako asistent k trenéro-
vi Radolskému, tam jsem se potkal s hráči jako 
Maroši, Kerbr a starou gardou Sigmy, která tam 
ještě zůstala od Karla Brücknera. Pak jsem také 
sedm let v nejvyšší soutěži působil s Petrem Ulič-
ným, a to jsme hráli i evropské poháry v různých 
zemích. Za zmínku stojí třeba Dortmund, Zara-
goza, takže něco jsem si na té lavičce prožil. Moc 
rád na to vzpomínám. Jedna věc mě ale trochu 
trápí, se kterou už zřejmě nic nenadělám.“ 

 Která?
„Ač jsem zažil krásné roky jako asistent v nej-
vyšší soutěži, tak mě mrzí, že jsem nikdy nedo-
stal šanci být hlavním koučem. Ve druhé lize 
jsem se toho dočkal, kdy jsem trénoval dvakrát 
tady v Prostějově a s 1.HFK Olomouc, kde se 
nám podařilo dostat z divize až do druhé ligy. 
V divizi jsme tam měli hvězdnou útočnou dvo-
jici Sedláček - Drulák a soutěže jsme následně 
projeli obě opravdu s přehledem. Na to se krás-
ně vzpomíná. Mám tam stále obrázek s Leošem 
Kalvodou jako nejúspěšnější trenér historie ho-
lického fotbalu. Bohužel vysněná nabídka z prv-
ní ligy ale nikdy nedorazila.“

 Bylo k tomu v některém z klubů blízko?
„Že bychom někde konkrétně jednali nepro-
běhlo. Je to samozřejmě těžké, když si vezmete, 
kolik trenérů na dvaatřicet míst ve dvou nejvyš-
ších ligách čeká. Trenérů navíc nadále přibývá, 
každé dva roky jejich počet zase stoupne. Svým 
způsobem jsem už ale rád, že už to mám za se-
bou a beru to už více jako zábavu. I když musím 
uznat, že člověk se i  v  tom krajském přeboru 
rozčiluje stejně jako v lize.“ (úsměv)

 Emoce jsou tak zhruba na stejné úrovni, 
i když se jedná o zcela jinou soutěž?
„Určitě. Myslím si, že každý sportovně založe-
ný člověk cítí po vítězství příjemný pocit, po 
porážce je zase naštvaný, a  to je vážně jedno, 
jestli jde o profi soutěž nebo fotbal na okresní 
úrovni. Rozdíl je tak pouze v tom, že na vyšších 
úrovních už to není jen o volném čase, ale taky 
určitém závazku, který musíte dodržovat.“

 Byl jste prvním trenérem prostějovského 
LeRku ve druhé lize. Jak nyní sledujete počí-
nání Prostějova?

„Tehdy jsem tu byl za Bořka Křestu, kdy jsem 
mužstvo převzal od Milana Bokšu, který ho 
vedl ještě v Brně. Nyní se snažím chodit pravi-
delně, pokud mi to časově nekoliduje. Musím 
říct, že to zde dělají momentálně velmi dobře. 
Ať už je řeč o  Františku Jurovi, či sportovním 
manažerovi Láďovi Dudíkovi, který je schopen 
hráče zajistit. Byl bych rád, kdyby se jim i nadále 
dařilo, vhodně nyní doplnili. Třeba se jednou 
dočkáme smělých plánů Františka Jury, že by 
se mohla hrát i  nejvyšší soutěž. Pro sportovní 
město, jakým je Prostějov, by to byla další skvělá 
zpráva, ale i horní polovina tabulky druhé sou-
těže je velkým úspěchem. Je důležité, aby mohli 
diváci kam chodit na kvalitní fotbal, ale teď to 
budou mít zase o něco náročnější.“

 V čem konkrétně myslíte?
„Tím, že tu nově vznikla konkurence v podání 
rezervy Sigmy, která bude hrát druhou nejvyšší 
soutěž. Ono, co si budeme povídat, pro Pros-
tějov by to byla ideální spolupráce. Ale jedná 
se nyní prý o Baníku a vazby kouče Šustra by 
mohly přilákat i  někoho ze Zbrojovky. Všech-
no to bude ale hlavně o financích. A když jsme 
u  jména Šustr, tak k  tomu mám také jednu 
perličku. Když jsem vedl LeRK. Pamn Kresta 
mi volal, zda bych chtěl Šustra, já jsem říkal, že 
určitě chci, protože dopředu potřebujeme po-
sílit. Jenže on mi místo útočníka dovedl Aleše 
Schustera…(smích). kterého jsme si nakonec 
nechali, do dneška ještě hrál a  kariéru v  Pros-
tějově uzavřel. Navíc je škoda, že tu není nikde 
blíže třetí liga, protože ta tu hodně schází právě 
i pro eskáčko.“

 Vedl jste mimo jiné také krajský výběr, se 
kterým jste slavil velký úspěch.
„Ano, to bylo před pěti lety, kdy se nám po-
dařilo přes Zlínský a  Jihomoravský kraj do-
stat do celorepublikového finále a z něj jsme 
se dostali do kvalifikace o  evropské finále. 
Skupinu jsme odehráli na Sigmě a měli jsme 
v  ní Izrael, Slovensko a  Německo. Podařilo 
se nám vyhrát, byl to opravdu neuvěřitelný 
zážitek. Na evropské finále jsme letěli do 
Istanbulu a  zažili jsme nezapomenutelné 
dny, kde jsme měli servis jako reprezentace. 
Když se ještě teď potkáme, tak na to s hráči 
s  radostí vzpomínáme, protože pro většinu 
z nich to byl největší úspěch kariéry. Z divize 
či krajského přeboru se díky fotbalu dostat do 
Istanbulu, kde strávíte deset dní v  pětihvěz-
dičkovém hotelu a zahrajete si zápasy s celky 
z celé Evropy, se opravdu nepoštěstí jen tak. 
Oblečení i dresy jako ´A´ mužstvo nároďáku. 
To byl opravdu úžasný zážitek, i  když jsme 
všechno prohráli. Měli jsme těžkou skupinu 
s  Irskem, Ruskem a  Španělskem. Kluci si to 
užili, stejně tak i my, a to je hlavní.“    

 Nyní vás tak čeká především odpočinek 
a léčba kyčle. Přesto vás asi na fotbalech stej-
ně lidé potkají, že? 
„No to si piště. (smích) Na něj už opravdu neza-
nevřu a rád se ve volném čase jdu podívat. Chci 
se ale kromě odpočinku a naplánovaných dovo-
lených, za které můžu poděkovat svým dětem, 
pořádně věnovat vnoučatům. Takže plánů je 
dost. Snad se všechny podaří splnit a těším se na 
nadcházející období.“
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vizitka
KAREL TRNEČKAKAREL TRNEČKA

✓ narodil se 20. září 1951 v Olomouci
✓ pochází ze Slatinic, v současné době žije v Prostějově
✓ bývalý fotbalový hráč a trenér, v podzimní části vedl Kralice na Hané
✓ hráčskou dráhu začal ve Slatinicích, následně se přesunul do TJ OP Prostějov, 
 kde si zahrál i druhou nejvyšší soutěž
✓ nastupoval také v Olomouci, Hradci Králové a následně za Železárny Prostějov
✓ kariéru mu ukončilo vážné zranění kolene a těsně nestihl příchod trenéra Brücknera,
 což jej dodnes mrzí
✓ s fotbalem končit nechtěl a dal se na trenérskou dráhu
✓ jako hlavní kouč vedl ligový dorost Sigmy Olomouc, posléze se přesunul do role 
 asistenta Dušana Radolského u „A“-týmu
✓ následně sedm let dělal v nejvyšší soutěži asistenta Petru Uličnému
✓ dvakrát byl hlavním trenérem tehdejšího LeRKu Prostějov, týmu hrajícího druhou ligu
✓ s mužstvem 1.HFK Olomouc se vyšvihl z divize do druhé ligy
✓ dva postupy slavil i v Nových Sadech, které vytáhl do divize
✓ krajský výběr Olomouckého kraje dovedl až do evropského finále v Istanbulu
✓ působil také ve Slavoníně a poslední štaci absolvoval v Kralicích, 
 se kterými zažil první sestup
✓ s manželkou má syna a dceru, je také hrdým dědečkem
zajímavost: neustále se snaží udržovat v kondici a kromě sportování 
                            je pravidelným návštěvníkem sauny

Zkušený fotbalový trenér Karel Trnečka přidal k řadě úspěchů i největší zklamání ve své kariéře

v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Jan FREHAR

Sám si to neumím vysvětlit, ale problém už trvá 
nějakou dobu. V Kralicích je přitom kvalitní hřiště 
i zázemí pro hráče. Navíc to je z Prostějova, co by 
kamenem dohodil, ale většina oslovených hráčů hned 
řekla, že do Kralic nejde... Pak vidíte, že skončí v Lipové 
a podobně. Jestli raději jezdí bůhví kolik kilometrů kvůli 
stejné, nebo dokonce nižší soutěži, tak za tím něco být 
musí. Ale to se nejspíš nedozvíme, proč to tak je…

Je to asi dva roky, co mi Tomáš Ujfaluši 
psal, že nebýt mě, tak možná skončil 
s fotbalem, což mě opravdu potěšilo...

„

“

Zaprvé je to absolutně 

nekolegiální. A u Davida 

Kobylíka, který kritizuje všechno 

okolo od Sigmy až po nižší 

soutěže mi to nepřijde úplně 

adekvátní. Kromě asi dvou 

zápasů tam byl celou dobu 

se mnou a chystal i rozcvičení 

před zápasem. Pak začne hned 

po mém odchodu tvrdit, jak se 

to zvedlo, jak mužstvo začalo 

dodržovat systém a podobně, 

což je nesmysl...

„

Foto: Jan Frehar



PROSTĚJOV Ve středu 29. červ-
na bude rozlosován následující 
ročník fotbalových soutěží v Olo-
mouckém kraji. Své soupeře pro 
první kolo se tak dozvědí oba 
regionální nováčci v  krajském 
přeboru z Čechovic a Konice, ale 
také třeba Brodek u  Prostějova, 
který se do I.B třídy O KFS vrací 
po delší odmlce. Zajímavé taky 
bude sledovat, zda ještě do loso-
vacího aktivu nedojde k  určitým 
změnám v soutěži, které by mohly 
ještě změnit počet sestupujících 
i  postupujících. Okresní soutěže 
si ještě budou muset počkat do 

13. července, kdy proběhne loso-
vací aktiv formou on-line. 
Středeční los se uskuteční v  hotelu 
Central Park Flora v  Krapkově ulici 
v Olomouci od 17.00 hodin. Po zahá-
jení se vedení Krajského fotbalového 
svazu vrátí ještě k  2022/2023. Kro-
mě tradičních mužských soutěží bu-
dou svůj předběžný rozpis znát také 
všichni mládežníci kromě soutěže 
přípravek, která se bude hrát tradičně 
turnajovým způsobem. 
Otázky před losovacím aktivem visí 
ještě u některých celků. Z regionu se 
jedná například o  Kralice, zda sku-
tečně přihlásí I.A třídu, jak předeslal 

kouč David Kobylík. Potíže během 
jarní části hlásil ale také třeba Lutín 
nebo Litovel. Mohlo by se tak stát, 
že možnost postupu by mohl dostat 
také Kostelec na Hané, který zakončil 
sezónu hned za Čechovicemi. Otáz-
kou je také další příslušnost Kojetína, 
zda po odhlášení a pádu do I.B třídy 
opět nastartuje mužský fotbal. 
Do samotného losu je stále čas ještě 
situaci měnit. Po aktivu už ale tato 
možnost nebude, takže budou všech-
ny soutěže uzavřené a  bude jasno, 
kdo se kde představí. 

Soutěže mužů i mládeže pod hlavič-
kou OFS Prostějov se o svém osudu 
dozvědí ve středu 13. července, kdy 
proběhne los. V  letošním roce se 
zástupci klubů v  drtivé většině roz-
hodli, že aktiv proběhne per rollam, 
tedy na dálku. O obsazení okresního 
přeboru by mělo být nejspíše jasno. 
Otázkou zůstává, jak se změní for-
mát třetí třídy, který bude nejspíše 
potřebovat reorganizaci. Záležet 
bude především na počtu přihlá-
šených klubů a  podle toho budou 
k dispozici určité varianty.  (jaf) 

WWW.VECERNIKPV.CZ27. června 202268 2525

Okresní svazy čelí skutečnosti, 
že někteří sudí musí vypomáhat 
v kraji. Týká se to i kraje v rámci 
Moravy a MSFL?
„Dalo by se to tak říct, protože jako 
první obsazuje Morava a  to nejen 
Moravskoslezskou fotbalovou ligu. 
Podle toho se pak skládá kraj a nej-
hůře z toho vyjdou okresní soutěže. 
Morava tak například u  mládežnic-
kých kategorií obsadí jen jednoho 
sudího a pomezní jsou z devadesáti 
pěti procent z krajských soutěží. Co 
se týká dospělých soutěží, tam je to 
jiné. Ty už mají svoje nominační lis-
tiny a tam chodí jen rozhodčí z tak-

zvané ‚meziskupiny‘, kteří jsou úrov-
ňově mezi krajskou soutěží a divizí. 
Je to v  každém okrese určitý počet 
sudích, kteří do této skupiny patří. 
Mezi krajem a  okresem je to ale ji-
nak, a pokud kraj nemá rozhodčí, tak 
to musí obsadit okresní sudí.“

Podstav je jednoznačný. Dá se 
říct, kolik sudích by zhruba bylo 
potřeba?
„Na utkání, která jsou pod hlavičkou 
KFS, bychom potřebovali zhruba 
120 rozhodčích a  momentální stav 
je 68. Je tak jasné, že podstav je velký. 

Potřebovali bychom téměř dvakrát 
takovou základnu, jaká nyní je. Teď 
navíc třeba byly fyzické prověrky su-
dích, a to také nebyla žádná hitpará-
da, abych řekl pravdu. Na přípravu je 
stále méně času a je vidět, že kondič-
ní příprava je na tom hůř. Je hodně 
vidět, že dříve rozhodčí podřídili své 
zájmové věci výhradně pískání, dnes 
už je to odlišné.“ 

Dá se s tím vůbec něco udělat? 
„No, můžeme jen těžko, protože 
stále je třeba myslet na to, že to jsou 
amatéři a nejedná se o profesionály. 

V dnešní době je navíc pochopitel-
né, že i volného času je stále méně. 
To je vidět i  u  mládeže, která hraje 
například v  týdnu. Tam většinou 
jezdí sudí v  důchodcovském věku, 
protože zbytek kvůli pracovnímu vy-
tížení či škole zkrátka nemůže.“

Rozhodcovský sbor navíc stár-
ne. Je vůbec reálné k tomu mladé 
sudí přilákat?
„V dnešní době je to hodně obtížné. 
Stačí si vzít příklad z  Prostějovska, 
kde se přihlásilo sedm nových su-
dích. Po třech týdnech, kdy si vy-

zkoušeli, co to všechno obnáší ať už 
z pohledu pravidel, či divácké kulisy, 
tak se omluví, že na to nemají časo-
vou kapacitu ani hlavu, aby tohle kaž-
dý víkend snášeli. A je to nekonečný 
příběh, kde se to stále opakuje. Jen 
za minulý týden nám takto zase dva 
noví sudí odpadli. Věřili jsme i pro-
jektu pomocných oddílových roz-
hodčích, byli jsme přesvědčení, že 
se kapacita trochu naplní, ale všichni 
vidí, že se to minulo účinkem. Je pak 
těžké zápasy obsadit, když nemáme 
z čeho. Jsme často terčem kritiky, ale 
kdyby bylo z čeho, určitě bychom to 
všechno obsadili.“

Byla snaha sudí přilákat i jinak 
než v rámci projektu POR?
„Nebyl to jediný projekt, chodilo 
se například i  do středních škol, 
kde jsme se snažili oslovovat, ale 
i ti mladí si půjdou raději zahrát ně-
jakou zájmovou činnost než trávit 
víkend na hřišti s píšťalkou. Někteří 

se ozvali s  tím, že by třeba jednou 
za určitý čas problém nebyl, což ani 
pro nás problém není, ale už to není 
plnohodnotný rozhodčí, který bude 
každý víkend fungovat buď dopo-
ledne u  mládeže, nebo odpoledne 
u mužů.“

Dá se vůbec eliminovat častá 
nevraživost v pohledu na sudí?
„To je otázka! Nejvíce je to znát 
právě v  nižších soutěžích. Shodou 
okolností jsem byl před čtrnácti dny 
pískat okres po delším čase a už tam 
musíte ta samá pravidla, která jsou 
jasně daná, brát trochu benevolent-
něji. Samozřejmě jsem slyšel řadu 
popěvků, že si jdu něco dokazovat, 
ale celkově mi tam chybí jak znalost 
pravidel, tak i  nějaký respekt nejen 
k sudímu, ale i spoluhráčům a fotba-
lu jako takovému. Na hřišti to může 
být boj, ale všechno v rámci určitých 
mezí. Hlavně by to mělo zůstat jen 
na place...“

PROSTĚJOV V  roli sekretáře 
Olomouckého Krajského fotbalo-
vého svazu působí Pavel Peřina (na 
snímku) už osmým rokem a je tak 
velmi dobře obeznámen se všemi 
fakty. Jako sudí navíc má blízko 
také k jejich problematice, která 
je rok od roku výraznější a problé-
my pociťují téměř v každé soutěži 
a na každém svazu. Sám to uvádí 
i na příkladu O KFS, kde by potře-
boval počet sudích téměř zdvoj-
násobit, což v současné situaci zní 
nereálně. Navíc přiznává, že velký 
problém je u této aktivity nováčky 
udržet, za což může především ča-
sová náročnost a chování okolí.  

POR končí, 
svůj účel nenaplnil 
PROSTĚJOV Před dvěma roky 
přišel zajímavý nápad od vede-
ní Okresního fotbalového svazu 
v Prostějově, který se snažil vyřešit 
problémy s  nedostatkem rozhod-
čích. Nově mohl každý z  klubů 
nahlásit dva oddílové rozhodčí, 
kteří by v  případě nutnosti mohli 
odřídit či alespoň odmávat zápasy 
svého klubu. 
Po jednodenním až dvoudenním 
doškolení by se navíc i  oni dočkali 
finanční odměny stejně jako delego-
vaní arbitři. Zájem byl ale minimální 
a  letošní jaro tito Pomocní oddíloví 
rozhodčí (POR) zažívají derniéru. 
Konec tohoto projektu potvrdil se-

kretář Okresního fotbalového svazu 
v Prostějově Petr Antoníček. „Ano, je 
tomu skutečně tak. Doufali jsme, že 
zájem bude od klubů větší, ale bohu-
žel se neprojevil. Jednou z věcí bylo, 
aby se předešlo případným kompli-
kacím, kdy je počet rozhodčích nedo-
statečný, a druhým cílem bylo jejich 
postupné začleňování i  mezi právo-
platné sudí, kdyby se někteří z těchto 
dobrovolníků uchytili. Bohužel se to 
ale nenaplnilo a z těchto pomocníků 
se nepřidal nikdo. Jarní část tak ješ-
tě v  tomto duchu dojedeme, ale od 
podzimu už tento projekt s  největší 
pravděpodobností skončí,“ objasnil 
šéf prostějovské rozhodcovské obce. 

VRAHOVICE Starší přípravky se 
předminulou sobotu sjely do Vra-
hovic, kde proběhl premiérový 
ročník Pina Cupu. Název turnaj 
dostal podle přezdívky dlouhole-
tého trenéra a  předsedy Tělový-
chovné jednoty Sokol Vrahovice 
Josefa Dostála. Z vítězství se v sil-
né konkurenci deseti celků nako-
nec radovali o  rok mladší hráči 
Sigmy Olomouc, kteří prokázali 
své kvality a ve finále zdolali Ko-
nici.
Turnaj se podařilo organizátorům za-
plnit do posledního místa a deset cel-
ků se rozdělilo do dvou skupin po pěti 
mužstvech. V  A  skupině se představil 
domácí klub, Přemyslovice, Bedihošť, 
Sigma Olomouc a Tovačov. Ve druhé 
skupině své boje svedly Mostkovice, 
1.SK Prostějov, Nezamyslice, Konice 
a Čechovice. 
A skupina měla jednoznačného favori-
ta v podání hráčů Sigmy a ti své kvality 
ukázali. Během čtyř utkání neinkasovali 
a skupinu ovládli bez jediné ztráty. Na 
druhém místě skončily Přemyslovice, 
které ztratily jen se Sigmou. Ze třetího 
místa se do čtvrtfinále dostal Tovačov, 
který posbíral body za výhru nad do-
mácím celkem a remízu s Bedihoštěm. 
Poslední místenku na úkor domácích 
převzal Bedihošť díky dvěma remízám. 
Poslední příčku s jednou remízou obsa-
dil domácí celek. 

B skupina nabídla řadu vyrovnaných 
soubojů a nejlépe se vedlo Konici, která 
získala plný počet bodů a dokázala také 
udržet čisté konto po celou skupinu. Ze 
druhého místa šly dále Nezamyslice, 
které ztratily pouze s Konicí. Třetí příč-
ku pro sebe uzmulo prostějovské eskáč-
ko a poslední postupovým klubem se 
staly Mostkovice, které si poradily s Če-
chovicemi. 
Po skupinové fázi se tak šlo na play-off. 
Ještě předtím se ale odehrál duel o cenu 
útěchy mezi domácími a Čechovicemi. 
V něm se dočkaly vítězství Čechovice 
a odnesly si tak odměnu. 
Ve čtvrtfinále poprvé inkasovala i Sigma 
a Konice, ale oba favorité dokázali po-
stoupit do závěrečných bojů jednoznač-
nými výhrami. Lepší nasazení ze druhé 
příčky potvrdily Nezamyslice a vyřadily 
Tovačov po výsledku 3:0. Do semifiná-
le se podařilo dostat také eskáčku, když 
si poradilo s Přemyslovicemi v drama-
tickém duelu 4:2. 

Semifinálové souboje začaly krátce před 
druhou hodinou a překvapení se neko-
nalo. Sigma i Konice se vrátily ke skvělé 
defenzivě a oba kluby své soupeře po-
slaly do boje o  bronz jednoznačným 
výsledkem. 
Souboj poražených semifinalistů 
o  bronzové medaile tak znovu spojil 
cesty Nezamyslic a Prostějova. A i dru-
hý vzájemný souboj zvládl lépe celek 
z jihu regionu, který si poradil s eskáč-
kem poměrem 4:0 a mohl oslavit zisk 
medailí. 
Ve finále se potkaly dva nejlepší celky 
turnaje, které oba před finálovým bo-
jem dostaly jedinou branku. Konice se 
snažila a byla jako jediná vyrovnaným 
soupeřem Sigmy, ale ani to jí nestačilo, 
takže se nakonec Sigma mohla radovat 
z vítězství v premiérovém ročníku tur-
naje.
„Jsme rádi, že se nám podařilo uspo-
řádat takto velký turnaj, který ukázal 
velmi dobrou úroveň. Velké poděko-

vání a poblahopřání ke skvělým výko-
nům patří všem klubům. Já moc děkuji 
všem, kteří se podíleli na organizaci 
turnaje, a  to včetně rodičů. Bez nich 
by to opravdu nešlo. Další poděkování 
patří sponzorům, kteří nám přispěli na 
bohaté ceny, jež jsme mohli na konci 
turnaje předat. Poděkování patří i měs-
tu za jeho pomoc a jsme rádi, že dora-
zil i náměstek primátora Jiří Rozehnal 
a předal dětem ceny. Velké poděkování 
patři i  Jaroslavu Procházkovi a  Karlu 
Kubalákovi, kteří turnaj skvěle odří-
dili,“ dodal k turnaji kouč mládeže ve 
Vrahovicích Martin Procházka. 

Pina Cup 2022 – výsledky
Skupina A

Skupina B

INDIVIDUÁLNÍ OCENĚNÍ
Nejlepší hráč:

Amálie Králová (Haná Nezamyslice)
Nejlepší střelec:

Tobias Petrů (Sigma Olomouc)
Nejlepší brankář:

Fabián Rozehnal (Sokol Konice)

Okres si ještě čtrnáct dnů počká
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Michal
SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Veteránem je auto oficiálně po třiceti letech. 
Nicméně drtivá většina vozidel byla mnohem 

staršího data ́ narození́ . „Máme zde automobil 
Jawa z roku 1939. A proto jsme volili oblečení 
z té doby,“ uvádí pár, který jako by vypadl z me-
ziválečného módního časopisu. „Je ale dost těž-
ké něco sehnat. Takže hledáme, kde můžeme,“ 
prozradil muž.
Mezitím už velká většina vozidel dojela na místo 
určení. Z rozmanitosti oči přecházely, dorazily 
stroje domácí i  zahraniční. „Komise nakonec 
nejvýše ohodnotila Volkswagen Bug, kterých 
na naše akce celkově jezdí málo. Ale dorazilo 
hodně aut i motorek ze dvacátých a třicátých 
let, a to včetně třeba cadillacu,“ konstatoval za 
organizátory Petr Studený z Auto moto veteran 
clubu Haná. 
Po prezentaci účastníků následovalo vyjetí 
do terénu. „Motoristé měli čtyři úkoly. A če-
kala je trasa celým mikroregionem Něm-
čicko, necelých padesát kilometrů,“ nastínil 

Studený s tím, že do cíle v pořádku dorazili 
všichni.
Akce měla velký ohlas, ostatně stejně jako v mi-
nulosti. Dorazily celé rodiny, které obdivovaly, 
fotily, nasávaly atmosféru dávno zašlých let. 
„Přišli jsme se podívat, vozidla se líbí i dceři, ne-
váhali jsme přijít. A je to moc pěkné, zaujalo nás 
více automobilů,“ konstatoval spokojeně jeden 
z návštěvníků. 
Akci navíc přál nejen zájem majitelů veteránů, 
ale hlavně počasí. „Udělalo se pěkně, i  proto 
dorazila s vozidly spousta lidí a náměstíčko bylo 
prakticky plné,“ neskrýval spokojenost Petr Stu-
dený. 
Nejde přitom o poslední velkou akci orga-
nizace, v neděli 14. srpna se totiž uskuteční 
už tradiční přejezd historických vozidel ze 
Skalky do Slatinic pod názvem Z  lázní do 
lázní.

O RYCHLOSTI 
RADOVANA KAZARKY

„Slušnej řízek je Radovan Kazarka, 
kterému jsem dělal osobního me-
chanika. Nejde o  žádného profesi-
onálního závodníka, ale známého 
slovenského podnikatele, který má 
hodně peněz a  přitom rád jezdí 
v  autech. Jeho snem prý bylo ab-
solvovat Rallye Dakar, tak si nechal 
připravit kamion a  zaplatil účast 
s  veškerým zázemím i  servisem 

u  týmu FESH FESH jako jeden 
z jeho jezdců. Akorát si myslím, že 
místo kategorie Classic na pravidel-
nost měl spíš jet normální závodní 
kategorii, protože pořád moc du-
pal na plyn a  frčel strašně rychle. 
(smích) Třeba příště.“

O „HVĚZDĚ“ 
OLZE LOUNOVÉ

„Docela mě zklamala známá zpěvač-
ka a  herečka Olga Lounová, hlavně 
svým chováním. Na cestě do Saúdské

Arábie jí bylo plné letadlo, pořád se 
ukazovala a všechno si fotila na mo-
bil, samá selfíčka. Ale na slavnostním 
startu v  Hailu pak nebyla schopná 
sama sjet dolů z  rampy a  museli jí 
pomáhat. Načež v  bivacích zásadně 
nezdravila. Nestalo se mi snad ani 
jednou, že by třeba mě pozdravila. 
Prostě hvězda. (směje se) V televizi po 
etapách však na rozhovory byla neu-
stále, i když výkonnostně na to tolik 
nemá. Například jiná Olga Roučková 
je naopak velice milá a skromná hol-
ka, přitom fakt závodnice. Na Daka-

ru byla i  se svou sestrou dvojčetem, 
jednou nás přišly poprosit o pomoc, 
že by potřebovaly na autě něco svařit. 
Tak jsme naběhli a spravili to.“

O CHYBĚJÍCÍ MATCE 
NA KOLO

„Jeden nečekaný problém jsme mu-
seli řešit po opravě kola, kdy se zničila 
jedna matka. A u hlavního mechani-
ka stáje jsem zjistil, že náhradní mat-
ky prostě nemáme. Což byl docela 
problém, neboť na Rallye Dakar se 
přátelství mezi jednotlivými týmy 
zrovna moc nenosí a každý jede spíš 
hodně na sebe. Radovan Kazarka tak 
zvládl jednu etapu bez jedné matky 
na jednom kole, ale riskovat to takhle 
dál by nebylo dobré. Tak jsem za-
šel s prosbou o pomoc za anglickou 
posádkou na stejném typu auta, se 
kterou jsem se skamarádil už dřív na 

Africa Eco Race. Díky staré známosti 
mi tu potřebnou matku darovali a Ka-
zarkovo bezpečné pokračování v zá-
vodě bylo zachráněno.“ (se smíchem)

POKRA ČOVÁNÍ 
PŘÍŠTĚ!
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KORÁBY SILNIC 

PROSTĚJOV Ivan a Michal Horá-
kovi se připravují na svůj první zá-
vod letošního ročníku rally-sprin-
tu v Podkopné Lhotě. Rally se oba 
věnují od útlého věku a  doufají 
v umístění mezi nejlepšími sedmi 
týmy.
Z přípravné fáze do plnohodnotné-
ho závodu se chystá první okruh le-
tošního ročníku rally. Sezóna, která 
odstartovala 30. dubna podnikem 
Rentor Rallysprint Kopná (čtěte na 
jiném místě strany – pozn.red.), je 
první nepoznamenanou nařízení-
mi od začátku pandemie. Závody 
se rušily, diváci nesměli do servisu 
a  přístup k  tratím byl omezen. To 
je však minulostí, protože nadchá-
zející podniky slibují obrovskou 
konkurenci, krásné počasí a ročník 
nabitý rychlými auty a špičkovými 
posádkami.

Ivan a Michal Horákovi jsou jednou 
z  posádek, které rozhodně stojí za 
to sledovat. Profesionální posádka 
týmu Futures Contproduct má bo-
haté zkušenosti a  prvenství z  roku 
2013, kdy se stala mistry ve třídě 7 
v  Rallysprintech. Otec a  syn jako 
navigátor a řidič jezdí od roku 2009. 
„Tehdy mě oslovil můj syn Michal, 
jestli bych mu nedělal spolujezdce. 
A já souhlasil,“ říká Ivan Horák, který 
závodí od roku 1987. „Letos to bude 
pětatřicet let, kdy jsem jel svůj první 
závod Rallye Vamberk se Škodou 
120 LS a dojel ve třídě desátý,“ při-
dal. Jako jezdec naposledy startoval 
v roce 1997, od té doby naviguje. 
Na otázku, jaké je to navigovat svého 
syna, odpovídá: „Po pravdě je to pro 
mě trochu svazující, protože přeci 
jen jedeme na hranicích svých i auta 
a stát se může cokoliv.“ Jako pracov-

ník záchranné služby říká, že přece 
jen nehod už viděl dost. Důvěra 
v autě je velmi důležitá a bez ní by to 
nešlo. Tento muž by nesedl do auta 
s kýmkoliv a sdílení posádky se svým 
synem tak jen získává na přidané 
hodnotě. Ivanu Horákovi bude letos 
šedesát let, a tak přemýšlí o zakonče-
ní kariéry po letošní sezóně. Ve své 
kariéře závodil skoro stokrát a  letos 
bude slavit krásný jubilejní stý start.
Pro Michala Horáka je Rally koníč-
kem už odmalička. „Závodil můj 
otec a já s ním trávil čas na závodech. 
Jezdil jsem s ním i při projíždění tra-
tí před závodem. V roce 2005 jsem 
objevil inzerát naáčkového Favorita, 
bez přemýšlení jsem ho koupil a in-
vestoval do něj skoro veškeré své pe-
níze,“ vzpomíná. 
Závodění je pro něj především vel-
ký adrenalin. Stejně jako jeho otec 

Ivan Horák říká, že nejdůležitější je 
důvěra mezi řidičem, navigátorem 
a autem, se kterým závodí. Letošní 
sezónu zahajuje s  Fabií R5, se kte-
rou doposud ještě nestartoval. Mi-
chal má spíše zkušenosti s  vozem, 
který má poháněnou přední ná-
pravu. „Fabia má poháněná všech-
ny čtyři kola a  má tři sta koní. Se 
čtyřkolkou jsem již jel v roce 2020, 
ale tato sezóna byla zkrácená a dost 
omezená kvůli covidu,“ vysvětluje. 
„Vždy se snažím zajet co nejlépe, ale 
vstupujeme do nejvyšší ligy. Tady 
se jede na maximum a je zde mno-
ho pilotů, kteří mají o  hodně více 
zkušeností a mají najeto mnoho os-
trých kilometrů. Budu se snažit zá-
vod od závodu zlepšovat a uvidíme, 
kam až se posuneme,“ poznamenal 
k  nadcházející sezóně Michal Ho-
rák.    (red)

MILAN SPÁČIL NA RALLYE DAKAR 2022

PROSTĚJOV Milan Spáčil, povoláním profesionální řidič, naroze-
ný v Olšanech u Prostějova a žijící ve Vrahovicích. Po dvojnásobné 
účasti na Africa Eco Race 2018 i 2019 absolvoval v roli autome-
chanika také letošní ročník nejslavnějšího maratonského závodu 
Rallye Dakar. A my se za tímto adrenalinovým dobrodružstvím 
obsáhle ohlížíme v jeho vzpomínkách a zážitcích. Dnes exkluziv-
ní seriál Večerníku pokračuje po trochu delší pauze čtvrtou částí, 
přičemž třetí jste mohli najít v čísle 15/2022.

EXKLUZIVNĚEXKLUZIVNĚ

Němčickem se prohnala 
veteránská rally

NĚMČICE NAD HANOU Desítky aut 
a motorek-veteránů se předminulou 
sobotu prohnaly jihem Prostějovska. 
Důvod? Po dvouleté koronaviro-
vé pauze se vrátila Veterán rally do 
Němčic nad Hanou. Od rána 18. 
června se tak zdejší náměstí utěšeně 
zaplnilo auty všech možných značek 
i dat výroby.

„S autem jsme maximálnì spokojeni, 

KOPNÁ, PROSTĚJOV Již 
poslední dubnovou sobotu 
odstartoval letošní ročník rally-
-sprintu v Kopné. Motorističtí 
fanoušci měli šanci vidět první 
rally podnik po dvou letech, 
který nebyl ovlivněn proticovi-
dovými opatřeními spojenými 
s pandemií. Diváci měli přístup 
k  servisu a  k  tratím. Na trati 
při premiéře ročníku nemohl 
chybět ani tým Futures Cont-
product s posádkou ve složení 
Michal a Ivan Horákovi z Pros-
tějova. Michal Horák jako řidič 
startoval v nové Fabii R5.
Na zajetí přitom neměl moc času. 
V novém autě jel prvně ve čtvrtek 
28. dubna na testování a předvá-
dění auta. S vozem se ale rychle sžil 
a bylo vidět, že s každým najetým 

kilometrem podává lepší výkon. 
Mechanici udělali od testování až 
do ostrého závodu spoustu práce 
a  vše bylo perfektně připraveno 
na sobotní jízdu. Na první podnik 
v Kopné tak vyrazil tým Futures 
Contproduct plný očekávání. 
„Jako hlavní cíl jsme si stanovili 
dojet v  pořádku a  nasbírat co 
nejvíce zkušeností,“ říká Ivan 
Horák, navigátor týmu. Přestože 
prvních pět rychlostních zkou-
šek (RZ) šlo hladce a schylovalo 
se na úspěšný výsledek, nakonec 
tým Futures Contproduct kvůli 
závadě na motoru nedojel šestou 
rychlostní zkoušku (RZ). „Na 
páté ´erzetě  ́ jsme dosáhli sed-
mého nejlepšího času. Bohužel 
nás potom zastavila porucha 
motoru a  museli jsme odevzdat 

jízdní výkaz z deváté příčky ABS. 
Velmi nás to mrzí, ale i to se stává. 
Přestože byl motor v polovině ži-
votnosti, nevydržel,“ úposteskl si 
jeden z Horák´ů. 
Tým Futures Contproduct ná-
sledně absolvoval Rallye Plzeň. 
V  souvislosti s  tímto podnikem 
manažer týmu a  jednatel stejno-
jmenné společnosti Milan Kor-
čák věří v  lepší výsledky. „Kluci 
zajeli v  Kopné výborných pět 
rychlostních zkoušek. Škoda že to 
následně nevyšlo, ale jako tým se 
budeme podnik od podniku zlep-
šovat a čekají nás výborné závody 
snad alespoň s  tolika fanoušky, 
kolik bylo na rallysprintu,“ říká. 
Celkem v závodech, které zapsaly 
27. ročník, startovalo 95 posádek.  
 (red)

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

EXKLUZIVNÍ
zpravodajství



22
05

13
10

84
6

WWW.VECERNIKPV.CZ27. června 202272 2525 PREZENTACE


